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LYSEKILS  
STADSFULLMÄKTIGES  
HANDLINGAR  
1919. 
 
1919 Lysekils  N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 8 Jan. 1919. 
 
§ 1. 
Såsom Stadsfullmäktiges Ordförande under år 1918 hade Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att Stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet av 
nedannämnda år: 
 
Konsuln Magnus Radhe,  1920. 
Konsuln J. G. Gunnerson,  1920. 
Fabrikören J. E. Lindbom,  1920. 
Fabrikören Elis Luckey,  1920. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  1922. 
Förvaltaren John Sterner,  1920. 
Konsuln L. Laurin,  1922. 
Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving, 1922. 
Byggmästaren Oscar Wallén 1920. 
Fabrikören Alfr. Bovik,  1922. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1920. 
Rörläggaren C. W. Granberg, 1920. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch  1920. 
Mek. Arbetaren Aug. Thorsson, 1922. 
Fabrikören Gust. Karlson,  1922. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren, 1922. 
Bankdirektören Ragnar Berger, 1922. 
Överläraren And. Jakobsson, 1920. 
Filaren C. M. Brännberg,  1920. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jacobsson 1920. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, 1922. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, 1922. 
Fabrikören Robert Lycke,  1922. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, 1922. 
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§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda Stadsfullmäktige voro närvarande, med 
undantag av Herrar Radhe, Mattsson, And. Jakobsson och Elmqvist, för vilka förfall 
anmäldes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för den tid av året Stadsfullmäktiges sammansättning är den nuvarande. 
 
Herr Sterner föreslog omval av Herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll så, att Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch valdes till 
Ordförande för sagda tid. 
 
Herr Lüsch tackade Herrar Stadsfullmäktige för det förnyade förtroendeuppdraget, som han 
efter bästa förmåga ville förvalta, samt önskade Herrar ledamöter välkomna till gemensamt 
arbete inom Stadsfullmäktige och vände sig särskildt med denna hälsning till de nyvalda, 
Herrar Carlsson, Lindblad, Lycke, och Elmqvist. 
 
§ 5. 
Härefter skulle val av vice ordförande företagas för den tid av året Stadsfullmäktiges 
sammansättning är för närvarande. 
 
Herr Lindbom föreslog Herr Gunnerson. 
 
Herr Luckey understödde detta förslag och hemställde, att valet måtte ske med acklamation. 
 
Herr Gunnersen valdes med acklamation för bemälda tid till vice Ordförande och tackade 
Herrar Stadsfullmäktige för det förtroende, som genom detta val visats honom. 
 
§ 6. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 7. 
Bordlagda ärendet angående Herr Karlssons utevaro från sammanträdet den 30 sistlidne 
december återupptogs till behandling, och beslöto Stadsfullmäktige att härvidlag förfara enligt 
kommunalförordningen. 
 
§ 8. 
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Val efter de med 1918 års slut avgångna ledamöterna i Valkommittén skulle nu företagas för 
den tid Stadsfullmäktiges sammansättning är den närvarande. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll så, att för sagda tid omvaldes: 
 
till ledamöter Herrar Konsuln L. Laurin, Filaren Carl Brännberg, Byggmästaren Oscar 
Wallén, Fabrikören Aug. Mattsson och Entreprenören C. W. Granberg med suppleanterna 
Herrar Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving och Mekanikern Aug. Thorsson samt nyvaldes 
till suppleant efter avlidne Bankkamreraren C. F. Lidell Herr Disponenten Hjalmar Carlsson. 
 
Till Ordförande i denna kommitté omvaldes Herr Laurin. 
 
§ 9. 
Drätselkammaren anmälde, att Herrar Förvaltaren John Sterner och Konsuln L. Laurin 
omvalts till respektive ordförande inom Kammaren för innevarande år, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 10. 
Från Folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess ordförande för år 1919 omvalts Herr 
Kyrkoherden Fritz Lüsch och till vice ordförande därsammastädes för sagda tid Herr 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 11. 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar anmälde, att den omvalt Herrar Konsuln L. 
Laurin och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 12. 
Lysekils Stads Elektricitetsverk anmälde, att för år 1919 till dess ordförande omvalts Herr 
Konsuln L. Laurin och till vice ordförande Herr Fabrikören J. E. Lindbom. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 13. 
Från Handels- och Sjöfartsnämnden anmäldes, att till dess ordförande och vice ordförande för 
år 1919 omvalts respektive Herrar Bankdirektören Ragnar Berger och Fabrikören J. E. 
Lindbom. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 4 
 

§ 14. 
Herr Berger avsade sig genom föredragen skrivelse uppdraget att vara god man för tillsyn 
över förmyndarskap. 
 
Stadsfullmäktige godkände avsägelsen och lämnade Valkommittén i uppdrag att inkomma 
med förslag å annan person i Herr Bergers ställe. 
 
§ 15. 
Från Herr Löfgren hade följande motion inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då nu rådande kristider även för vårt samhälle medfört hyresstegringar på ända till 50 proc., 
och då det kan antagas, att ett mera allmänt höjande av hyrorna är att emotse, anser jag sådana 
åtgärder böra vidtagas, att nämnda höjningar icke blifva oskäliga. 
 
På grund härav får jag föreslå:  
 
Att Stadsfullmäktige besluta hemställa hos Kungl Maj:t att lagen mot oskälig hyresstegring 
måtte vinna tillämpning för Lysekils stad. 
 
Lysekil den 3 januari 1919. 
 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Sedan motionen lästs yttrade sig följande talare däröver: 
 
Herr Löfgren anförde skälen, varför motionen abgivits samt yrkade bifall till densamma. 
 
Herr vice Ordföranden: En dylik motion kan innebära mycket, varför man ej bör besluta 
alltför brådskande i densamma. Framhöll huru flertalet husägare här i staden knappast genom 
de för sina hus erhållna hyrorna hava ränta å mera än 50 á 60 proc, av det i husen nedlagda 
kapitalet. Yrkade ärendets bordläggning.  
 
Herr Luckey ansåg motionen betydelsefull, men var i likhet med den föregående talaren 
övertygad om att de flesta av husen i Lysekil ej nödtorftigt förränta de penningar, som å husen 
nedlagts. Ett tillämpande här av den nya hyreslagstiftningen kunde kanske ock åstadkomma 
nedgång i härvarande byggnadsverksamhet. Understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Sterner delade de båda föregående talares åsikt i saken och anslöt sig till 
bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Ljungberg: Motionen kan ju ej avgöras genast, varför det vore lämpligt att remittera 
densamma till Drätselkammaren.  
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Herr Berger ansåg däremot, att om ärendet tarvade remiss, så borde denna i stället ske till 
Magistraten. 
 
Herr Bovik var av den uppfattningen, att det ej skulle skada, om en dylik hyresnämnd för 
staden tillsättes. Föreslog ärendet överlämnades till en kommitté bestående af 5 personer för 
närmare utredning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, förklarade Herr Ordföranden motionen bordlagd i 
enlighet med Stadsfullmäktiges arbetsordning.  
 
§ 16. 
Herr Berger hade inlämnat följande motion:  
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då Handelskammaren i Karlstad lokalrepresentation för Bohuslän sannolikt kommer att göra 
framställning till Kungliga Järnvägsstyrelsen om förbättring i tågens gång, får jag föreslå, att 
Stadsfullmäktige ville till lokalrepresentationen framhålla följande önskemål: 
 
att de genomgående nattågsvanarna från Stockholm till Lysekil under sommaren och till 
Strömstad under hela året måtte åter insättas; 
 
att tågens hastighet måtte ökas; samt 
 
att morgontåget från Uddevalla till Strömstad, som väl kommer att gå alla dagar, måtte få 
möta tåget från Strömstad i Munkedal, vilket vore av synnerlig betydelse för 
kommunikationen till Lysekil, alldenstund onödig väntetid i Munkedal därigenom skulle 
undvikas. 
 
Lysekil den 8 januari 1919. 
 
RAGNAR BERGER.”  
 
Sedan motionen lästs, hemställde Herr Berger om bifall till densamma, och beslöto 
Stadsfullmäktige enhälligt i enlighet härmed. 
 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Lindblad och Lycke. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
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RUD. LINDBLAD. 
ROBERT LYCKE. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset tisdagen den 21 januari 1919 kl. 2 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1919 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 Jan. 1919. 
 
§ 18. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Löfving och Aug. F. Jacobsson voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 19. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 20. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Carlsson och Elmqvist. 
 
§ 21. 
I enlighet med Valkommitténs förslag valdes till god man för tillsyn över förmyndarskap för 
tiden t. o. m. 1920 års utgång Rådmannen Herr P. Grundell med Herr Bankkassören A. H. 
Lundin som suppleant.  
 
§ 22. 
Till ledamöter i Kommittén för Landstingets s.k. upptagningsanstalt i Kyrkvik för sjuka 
omvaldes i enlighet med Valkommitténs förslag Herrar Borgmästaren Axel Sundberg och 
Bankdirektören Ragnar Berger för tiden t. o. m. 1922 års slut. 
 
§ 23. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt Herrar Borgmästaren Axel 
Sundberg och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 24. 
Från Hälsovårdsnämnden anmäldes, att den innevarande år valt Herrar Borgmästaren Axel 
Sundberg och Doktor Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 25. 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan anmälde, att till dess ordförande för år 1919 valts 
Herr Bankdirektören Ragnar Berger och till vice ordförande därsammastädes för sagda tid 
Herr Konsuln J. G. Gunnerson. 
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Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 26. 
Till förnyad behandling upptogs Herr Löfgrens vid sammanträdet den 8 dennes väckta och 
bordlagda motion om att Stadsfullmäktige måtte besluta att hos Kungl. Maj:t hemställa, att 
lagen mot oskälig hyresstegring måtte vinna tillämpning för Lysekils stad. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr vice Ordföranden föreslog frågans hänskjutande för utredning till en kommitté av 5 
ledamöter, för vilka Valkommittén skulle upprätta förslag. 
 
Herr Bovik understödde förslaget men yrkade kommitténs tillsättande vid detta sammanträde 
och föreslog till ledamöter däri Herrar Borgmästaren Axel Sundberg och Byggmästaren Rob. 
Christensson samt Stadsfullmäktigeledamöterna Herrar Löfgren, Lindblad och Brännberg. 
 
Herr Wallén ansåg inga skäl föreligga för inrättandet av hyresnämnd. Om hyrorna stiga något 
är ej så underligt, då allt annat fördyrats, men hyrorna äro dock låga här mot i flertalet städer. 
Det är bostäder, som behövas, och sådana åstadkommer man ej genom nämnders tillsättande. 
Ansåg att en hyresnämnds första åtgörande bleve att höja hyrorna. Ville dock ej motsätta sig 
en utredning. 
 
Herr Löfgren framhöll, att ifrågavarande lag ej motverkar en rättvis stegring av hyrorna under 
kristiden. Skulle Stadsfullmäktige avslå motionen, så komme alldeles säkert att till Kungl. 
Maj:t göras framställning om ifrågavarande lags tillämpning i Lysekil, en framställning som 
säkerligen kommer att bifallas, då så skett på andra håll.  
 
Herr Brännberg påpekade, att ansatser gjorts inom samhället för att åstadkomma oskäliga 
hyresstegringar, ja ända upp till 100 proc. och var av den uppfattning, att hyresnämnder verka 
gott, varpå man har många exempel, bland andra Göteborg. Avsade sig emellertid uppdrag i 
dylik kommitté. 
 
Herr Sterner biträdde Herr vice Ordförandens förslag samt framhöll, att det vid upprättandet 
av förslag å dylika kommittéledamöter måtte tagas hänsyn till att såväl hyresvärdars som 
hyresgästers intressen representeras. 
 
Herr Bovik vidhöll sitt förslag om bemälda kommittés tillsättande i dag och föreslog i Herr 
Brännbergs ställe Herr Wallén. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och Herr Ordföranden, efter att hafva framställt 
proposition på bifall till å ena sidan Herr vice Ordförandens förslag och å andra till Herr 
Boviks förslag, förklarat det sistnämnda förslaget vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
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”Den, som bifaller Herr Boviks förslag, röstar: ja, 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutit att bifalla Herr vice Ordförandens förslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar Bovik, Ljungberg, Granberg, Löfgren, Berger, And. Jakobson, Brännberg och 
Lindblad: ja. 
 
men, Herrar vice Ordföranden, Lindbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Laurin, Wallén 
Thorsson, Gust. Karlson, Hjalmar Carlsson, Lycke, Elmqvist och Ordföranden nej. 
 
Med 13 nej- mot 8 ja-röster hade Stadsfullmäktige således beslutit bifalla Herr vice 
Ordförandens förslag i ärendet. 
 
§ 27. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 14 sistlidne november under § 206 i 
protokollet att till Hälsovårdsnämnden och Drätselkammaren remittera Herr Doktor Axel 
Nilssons skrivelse med begäran om ett anslag av 12,000 kronor för utvidgning av 
epidemisjukhuset. 
 
Hälsovårdsnämndens och Drätselkammarens yttranden förelågo nu. 
 
Hälsovårdsnämnden hade meddelat, att kostnaderna för dylik utvidgning skulle uppgå till ett 
belopp av ej mindre än 33,000 kr. enligt av Stadsingenjören upprättat kostnadsförslag, samt 
beslutat att, på grund av Landstingets beslut om byggandet av länsepidemisjukhus i Lysekil, 
hos Stadsfullmäktige tillstyrka ärendets bordläggning i avvaktan på Landstingets vidare 
åtgörande i sjukhusbyggnadsfrågan. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att för sin del hos Stadsfullmäktige förorda detta 
Hälsovårdsnämndens förslag. 
 
Herr Sterner yttrade, att Drätselkammaren ej kunnat komma till annat resultat i saken än att i 
likhet med Hälsovårdsnämnden ställa sig avvaktande i denna tillbyggnadsfråga med hänsyn 
till landstingets åtgärder i epidemisjukhusfrågan. Yrkade bifall till bordläggningsförslaget. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg föredrog en utredning över förhållandena å härvarande 
epidemisjukhus de tvenne sista åren rörande antalet patienter, som vårdats, de olika 
epidemierna för olika patienter intagits samt kostnaderna för denna sjukvård. Enligt denna 
redogörelse utgjorde år 1917 kr. 3:50 per dag och patient och kr. 4:20 under år 1918. 
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§ 28. 
Drätselkammaren har genom protokollsutdrag av den 24 januari detta år, § 8, med anledning 
av en från Hälsovårdsnämnden ankommen skrivelse hemställt 
 
att Stadsfullmäktige måtte med upphävande av sitt beslut den 14 november 1918, § 202 i 
protokollet, bifalla Drätselkammarens då gjorda yrkande om skyndsam expropriation av tomt 
till länsepidemisjukhus på den från ¼ mantal B Fiskebäck i Lyse socken avsöndrade 
lägenheten Mariedal till en storlek av 5,745 kvm. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Berger: Att Landstinget ej skött frågan såsom sig borde. Det vore ej brist på lämpligare 
tomter än den nu föreslagna, som vore olämplig ur trafiksynpunkt på grund av det avlägsna 
läget. Vidare vore det svårt skaffa personal på en så avsides belägen plats och dessutom 
besvärligt för den i staden boende läkaren att när som helst besöka sjukhuset. Ville dock ej 
motsätta sig att Stadsfullmäktige göra det av Drätselkammaren föreslagna erbjudandet 
rörande tomt, men ansåg, att i varje fall borde Landstingets arbetsutskott taga tomten i 
betraktande, innan saken definitivt avgöras. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg ansåg frågan ytterst ömtålig, ty man kunde tänka sig saken så, 
att om ej vederbörande erbjödes den tomt, som de finna lämplig kunde det hända, att 
sjukhuset förlades till Gravarne eller Hunnebostrand, varför man borde uppbjuda sin yttersta 
förmåga för att få sjukhuset förlagt till Lysekil eller dess omedelbara närhet. Beträffande 
sängantalet, så vore det önskligt, om det bleve större än som från början beräknats. 
 
Herr Ordförandet yrkade följande: Att Stadsfullmäktige med upphävande av sitt beslut den 14 
sistlidne november § 202 i protokollet, måtte bifalla Drätselkammarens förslag av den 8 
sistlidne november, § 218 i dess protokoll, om förvärvandet av tomt å lägenheten Mariedal 
avsöndrad från ¼ mantal B. i Lyse socken, och att Stadsfullmäktige därjämte måtte uttala 
önskvärdheten av att detta Landstingets epidemisjukhus för Lysekil, Stångenäs m. m. redan 
från början tilltages väsentligt större än som varit avsett, enär ensamt Lysekil under förliden 
höst stundom haft över 40 patienter på sitt epidemisjukhus, bland dessa dock inga fall av 
spanska sjukan. 
 
Herr Wallén: Frågan om är, huruvida det ej är möjligt att för ändamålet erhålla en tomt inom 
Lysekil. i alla fall bör det påpekas att sjukhuset bör få större sängantal än det från början 
fastslagna.  
 
Herr Sterner: Att man härvidlag finge vara försiktig i sitt beslut, ty eljest kunde det hända, att 
vi gå miste om sjukhuset. Drätselkammaren hade därför yrkat, att Stadsfullmäktige måtte 
besluta tillhandahålla tomten i Mariedal. Att framhålla önskvärdheten av ett större sängantal 
borde dock ej skada. I övrigt vore det nödigt, att ärendet så snart som möjligt avgjordes. 
 
Yrkades bifall till Drätselkammarens hemställan. 
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Herr Brännberg instämde i Herr Sterners uttalande och understödde hans yrkande. 
 
Herr Hjalmar Carlsson beklagade, att det finnes så få framsynta män i Landstingets 
arbetsutskott, så att frågan behövt komma i det läge den är. Ansåg ärendets snara avgörande 
att i enlighet med Herr Borgmästarens uttalande göra allt för att få epidemisjukhuset hit, och 
man kunde ju beträffande val av tomt låta en av Stadsfullmäktige utsedd kommitté samarbeta 
med arbetsutskottet och lämna detsamma erforderliga upplysningar. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att en personlig åsikt beträffande val av sjukhustomt ej borde, 
såsom här är fallet, få göra sig gällande. Yttrade önskvärdheten av att finna någon i saken 
passande formulering vid beslutets fattande. 
 
Föreslog till ledamöter i en kommitté för underhandling med arbetsutskottet Herrar 
Borgmästaren Axel Sundberg, Ordföranden och Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Herr Laurin föreslog, att i det blivande beslutet i frågan inrycktes, att Stadsfullmäktige icke 
äro övertygade om att tomten i Mariedal är lämplig för epidemisjukhuset. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och Herr Ordföranden kompletterat och sammanfattat 
de olika yttrandena och förslagen till en enhetlig formulering, vilken godkändes, beslöto 
Stadsfullmäktige, sedan Herr Ordföranden avsagt sig och i sitt ställe föreslagit Herr 
Brännberg, enhälligt att i ärendet fatta följande beslut: 
 
Stadsfullmäktige, som icke äro övertygade, att den här ovan av Drätselkammaren omnämnda 
tomten är lämplig till epidemisjukhus, förklara sig likväl villiga att betala kostnaderna för dess 
förvärvande genom expropriation, på den grund rr Landstingets kommitté bestämt påyrkat 
detsamma, men vilja på samma gång framhålla, att utom de tomter inom staden, som varit 
föreslagna, finnas omedelbart intill staden andra områden, som i flera avseenden äro 
lämpligare än tomten å Mariedal. 
 
I följd av anförda skäl ansågo Stadsfullmäktige lämpligt, att Landstingets kommittés 
arbetsutskott undersöker tomtförhållandena här på platsen för att om möjligt finna en mera 
passande tomt för ändamålet, och uppdrogo Stadsfullmäktige åt en kommitté bestående av 
Herr Borgmästaren Axel Sundberg samt Stadsfullmäktigeledamöterna Herrar Ragnar Berger 
och Carl Brännberg att tillhandagå arbetsutskottet med alla nödiga upplysningar i saken. 
 
Och genom sådan utredning bättre plats för epidemisjukhuset kan erhållas, äro 
Stadsfullmäktige givetvis villiga att gå på sådan tomt överflytta ett motsvarande åtagande, 
som här ovan gjorts, tillika med det förutvarande åtagandet att till epidemisjukhuset i fråga 
lämna fritt vatten i överensstämmelse med reglementet för Lysekils vatten- och 
kloakledningar med i detsamma gjorda föreskrifter för större vattenförbrukare. 
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Något nämnvärt uppskov med byggnadens utförande behöver ej föranledas av nämnda 
utredning, alldenstund möjlighet förefinnes att förvärva dylik tomt utan expropriation, i vilket 
fall stor tidsbesparing uppstår. 
 
Tillika ville Stadsfullmäktige framhålla, att 35 sängar synas vara för litet, då å stadens 
epidemisjukhus denna höst på en gång vårdats ända till 45 patienter, varibland dock ej 
förekommit patienter i spanska sjukan. 
 
§ 29. 
Från Drätselkammaren förelågo med anledning av Herr Hjalmar Carlssons framställning om 
bestämmandet av gränslinjer för Slätteskär följande skrivelser: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 8 november 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 207. Den 18 sistlidne juni beslöt Drätselkammaren att till Hamnstyrelsen remittera ärendet 
angående gränsbestämmelser för Slätteskär. 
 
Hamnstyrelsen hade enligt föreliggande skrivelse yttrat följande: ”Att den icke funnit 
tillräcklig utredning förebragt för frågans slutliga avgörande, varför den för sin del ej ville 
uttala sig för lämpligheten av överenskommelse med ägaren till Slätteskär, samt att 
Stadsingenjören finge i uppdrag att upprätta karta över Slätteskärsområdet, tydligt angivande 
gränserna för det område, som tillhörde hamnen, varjämte Hamnstyrelsen ansåge det böra 
åvägabringas utredning om, huru långt landområdet vid Slätteskär sträckte sig vid tiden för 
Herr Lars Alfred Carlssons förvärv av Slätteskär. När sådan karta och utredning, som 
föreslagits, förelåge, samt förberedande överenskommelse mellan staden och Slätteskärs ägare 
kommit till stånd, borde ärendet ånyo överlämnas till Hamnstyrelsen, som därefter ville vidare 
yttra sig däri.” 
 
Från Slätteskärs ägare, Herr Hjalmar Carlsson, förelåg nu följande skrivelse i ärendet: 
 
”Uti ärendet om uppmätning och gränsutstakning av min tomt Slätteskär får jag härmed 
föreslå, att tomtens gräns åt sjösidan blir dels i söder en rak linje, som bildas vid utdragning åt 
öster och väster av nuvarande stenbryggans yttre linje till dess denna skär tomtens östra och 
västra gränslinjer, vilka tänkas rakt utdragna i huvudsaklig överensstämmelse med 
Stadsingenjören J. Hjelmgrens år 1898 upprättade och beträffande stenbryggan och tomtens 
gränser åt sjösidan av Stadsingenjören Sven Lundgren detta år kompletterade karta, samt dels 
i öster och väster sistnämnda linjer.  
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Undertecknad, som icke gör anspråk på strand- och vattenrätten utanför denna tomtgräns, 
medgiver staden rätt att utan hinder och ersättningsanspråk från min sida på ett område av 15 
meter innanför tomtens södra gräns företaga för eventuell kajanläggning erforderliga 
förstärkningsarbeten. 
 
Detta förslag är för mig bindande allenast under förutsättning att det nu under hand godkännes 
från stadens sida.  
 
Lysekil den 6 november 1918. 
 
HJALMAR CARLSSON.” 
 
Drätselkammaren ansåg sig intet hava att erinra emot en dylik uppgörelse samt beslöt 
överlämna ärendet till Hamnstyrelsen för skyndsamt yttrande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 januari 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell och Elmqvist samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 9. Det under § 92 den 23 maj 1917 till behandling upptagna och senast under § 207 den 8 
sistlidne november behandlade ärendet rörande Herr Hjalmar Carlssons framställning om 
uppmätning och utsättande av gränser för Slätteskär återupptogs nu till behandling, och hade 
Drätselkammaren vid sistnämnda tillfälle beslutat att överlämna ärendet till Hamnstyrelsen 
för dess slutliga yttrande, vilket nu förelåg, så lydande: 
 
”Utdrag ur protokollet, hållet hos Hamnstyrelsen i Lysekil den 20 december 1918. 
 
§ 34. Uti det under § 23 i protokollet för den 5 Juli 1918 förut antecknade ärendet, rörande 
fastställande av gränsbestämmelser för Slätteskärs område, hade drätselkammaren begärt 
förnyat yttrande av Hamnstyrelsen. Av det till Hamnstyrelsen överlämnade utdraget av 
Drätselkammarens protokoll för den 8 november 1918, § 207, inhämtades, att 
Drätselkammaren förklarat sig ej hava något att erinra emot en uppgörelse i saken i enlighet 
med av Herr Hjalmar Carlsson i följande till kammaren avlåtna skrivelse framställda förslag:  
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”Uti ärendet om uppmätning …… 
 
Lysekil den 6 november 1918. 
 
HJALMAR CARLSSON.” 
 
Efter överläggning beslöt nu Hamnstyrelsen att för sin del gå med på Herr Carlssons i ovan 
intagna skrivelse gjorda förslag, så att alltså bland annat, vad helst än å förslaget omförmälda 
område kaj kommer att anläggas, området utanför Slätteskär i enlighet med i Herr Carlssons 
skrivelse fastställda gränslinjer, blifver stadens egendom.  
 
Som ovan. 
 
JOSEF CENTERVALL. 
 
Rätt utdraget och transumerat, betygas 
 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Då ärendet första gången behandlades i Drätselkammaren beslöts att rådfråga en jurist i 
förevarande fall, och hade Advokaten Henr. Almstrand i Göteborg efter dylik förfrågan 
avgivit följande yttrande:  
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Genom Herr Stadsingenjören i Lysekil har Ni begärt mitt yttrande i följade rättsfrågor:  
 
1. Angående omfattningen av Lars Alfred Carlssons tomtområde: 
 
a.) Under förutsättning att Lysekils kommunalstämma egt förfoga över grunden utanför 
stranden till ”Slätteskär” – tomten N:o 22 vid Landsvägsgatan, vilket förefaller mig 
tvivelaktigt, och under förutsättning att kommunalstämmans kommittérade, Radhe, Lundberg, 
Lycke, och Pijk därom utfärdat upplåtelse, så synes sjökaptenen Lars Alfred Carlsson av 
kommunalstämman i Lysekil enligt beslut den 11 februari 1896 förvärvat rätt till grund och 
vatten utanför tomten, vilken rätt i så fall med all sannolikhet sträcker sig intill midten av 
vattnet mellan tomten och utanför liggande öar. 
 
b.) Men då Carlsson av allt att döma ej erhållit lagfart å annat än det jordområde, som 
upptages å den karta, som upptages å konsul Sundbergs köpebrev den 27 dec. 1881, så synes 
mig att byggnadsnämnden vid den nu förestående mätningen kunde inskränka tomtområdet 
till det sålunda lagfarna området. 
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Drätselkammaren bör sålunda enligt min mening lämpligen vid mätningen ställa sig på den 
ståndpunkten, arr Carlssons tomtområde ej omfattar något utöver vad som upptas å 1881 års 
karta såsom då torrlagt. 
 
Det blir sedermera Carlssons bestyr att överklaga mätningen och i övrigt vidtaga åtgärder för 
hävdande av sin rätt till det sedermera torrlagda området, så vidt ej uppgörelse kan vinnas i 
godo med staden. Det blir då Carlssons sak att visa riktigheten av hans förvärv av rätten till 
vattengrunden. 
 
Med utmärkt högaktning 
Henrik Almstrand.” 
 
Efter noga tagen del av samtliga i ärendet föreliggande handlingar och sedan överläggningen 
förklarats avslutad, beslöt Drätselkammaren enhälligt att med ärendet ingå till 
Stadsfullmäktige och där göra följande uttalande i ärendet: 
 
Att kammaren ej kan finna någon lämpligare lösning av frågan än den nu föreslagna, och att 
man ej bör inlåta sig på en rättegång, vars utgång är oviss, varför kammaren på grund av 
Hamnstyrelsens tillstyrkan i ärendet vill föreslå Stadsfullmäktige att godkänna de av 
Stadsingenjören Lundgren uppgjorda gränslinjerna för Slätteskär på villkor som Herr Hjalmar 
Carlsson i Hamnstyrelsens ovanstående yttrande åberopade och i Drätselkammarens protokoll 
för den 8 november 1918 intagna skrivelse av den 6 november 1918 omförmäler. 
 
Denna paragraf förklarade genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelågo åtkomsthandlingar med tillhörande kartor för Slätteskär. 
 
Sedan Drätselkammarens ovanstående skrivelser lästs, yrkade Herr vice Ordföranden, som 
ansåg Herr Carlsson hava den bästa rätten i fråga, bifall till den av Drätselkammaren och 
Hamnstyrelsen föreslagna överenskommelsen i saken med Herr Carlsson. 
 
Herrar Berger, Laurin och Sterner understödde detta yrkande.  
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att godkänna det föreliggande förslaget till uppgörelse 
med Herr Hjalmar Carlsson beträffande bestämmandet av Slätteskärs gränslinjer. 
 
§ 30. 
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Från Drätselkammaren förelåg begäran om ett anslag å kronor 500 för upprättandet av en 
karta över stadens jordar och berg, och att detta anslag skulle utgå av medel avsedda för 
oförutsedda utgifter i årets stat. 
 
Herr Bovik yrkade, att han ej hade något emot upprättandet av dylik karta, men att han av 
principiella skäl ansåg, att Stadsingenjören ej borde erhålla ersättning för särskilda arbeten, då 
det vore bättre att i stället betala honom en ordentlig lön. 
 
Herr Sterner sade sig intet hava emot om Herr Bovik ville väcka förslag om höjning av 
Stadsingenjörens lön, men nu, då hans lön är så liten, bör ett sådant arbete som det 
ifrågavarande särskilt betalas, synnerligen som det utföres på övertid. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg vitsordade behovet av kartan under framhållande av de 
inkrånglade äganderätts- och fastighetsförhållandena härstädes. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
Drätselkammarens föreliggande begäran och att beloppet för ändamålet skall utgå av medel 
för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkonststat. 
 
§ 31. 
Från Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige.  
 
På grund av för Styrelsen absolut oförutsedda förhållanden under gångna året, såsom 
avbrotten å Trollhätteenergin, dyrtidstilläggen åt personalen, eldningskostnader, underhåll av 
ledningsnäten, högre räntor m. m. på grund av att nyanläggningen blef dubbelt så dyr som 
ursprungligen beräknats, samt ej minst genom de minskade avgifterna från kraftförbrukarna 
(anjovisfabrikerna, mejerier o. d..) får Styrelsen hemställa om en tillfällig höjning av 
strömpriset f. o. m. detta års början. Liknande åtgärder ha måst vidtagas av det flesta 
elektricitetsverk. Höjningen av avgifterna får Styrelsen föreslå enl. nedanstående: 
 
Belysning efter mätare: höjning med 10 öre pr kwt. (från 35 till 45 öre; å Slätten från 45 till 
55 öre.) 
 
Motorkraft efter mätare: höjning med 5 öre pr kwt. (från 25 till 30 öre; å Slätten från 40 till 45 
öre.) 
 
Belysning efter strömbegränsare: bostäder 40 öre pr watt och år (höjning från 35 till 40 öre; å 
Slätten från 40 till 45.) butiker 35 öre pr watt och år (höjning från 30 till 35 öre; å Slätten från 
35 till 40 öre.) 
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samt att mätarehyrorna höjas med 50 proc. (från Kr. 5, 10, 15, 20 till resp. Kr. 7:50, 15:-, 
22:50 och 30:-, strömbegränsare från Kr. 1:50, 1:75 och 2:- till resp. Kr. 2:25, 2:65 och 3:-.) 
Sedan kristidens början ha inköpspriserna å mätapparater stigit med 75-100 proc. 
 
för att belysa vad som förut framhållits beträffande ökade kostnader får Styrelsen framhålla 
följande: 
 
Avbrott  å Trolhättelinjen har inträffat 44 ggr. under en sammanlagd tid av 201 timmar och ha 
dessa avbrott under 1918 för verket medfört en direkt utgift till brännoljor m. m. av ca Kr. 
6,500:- Ledningsnätens underhåll ha kostat c:a 3,500:- beviljade dyrtidstillägg och höjda löner 
till personalen 4.320:- Räntor för nyanläggningen 6,411:25  
 
För innevarande år torde motsvarande siffror komma att betydligt ökas. 
 
Beträffande kostnaderna för reservkraften kan ju intet förutses. 
 
Att kostnaderna ej blivit större än ovan upptagna beror på att verket större delen av brännoljan 
i lager till pris betydligt understigande nuvarande. Skulle lika långa avbrott inträffa under 
innevarande år, får kostnaden härför beräknas till den dubbla. 
 
Då ingången på material nu synes bliva bättre måste under året defekta delar av ledningsnäten 
ersättas och provisoriska anordningar rättas, en kostnad beräknad till c:a Kr. 5,000:- 
 
Av Stadsfullmäktige beviljade dyrtidstillägg skola under året utgå med Kr. 5,069:- 
 
Räntor å nu upptagna lån för nyanläggningen Kr. 160,000 kommer att utgå med Kr. 8,400:- 
 
Då nyanläggningen, som nu får anses fullt färdig, dragit en kostnad av Kr. 191,500 och därtill 
av Stadsfullmäktige beviljats endast Kr. 160,000 måste medel anskaffas för täckandet av 
skillnaden och torde härför räntan komma att ytterligare ökar med Kr. 1,800:- 
 
Att verket med sin drift ej kan täcka skillnaden mellan åtgångarna och beviljade medel torde 
vara helt naturligt, då vinsten varje år hittills måst nedläggas i verkets utveckling. 
 
Så har under förra året ledningsnäten utvidgats för en kostnad av Kr, 12,000:- 
 
Och nya mätare anskaffats för Kr. 9,500:- 
 
Beträffande inkomsterna kan endast framhållas att fabrikernas strömförbrukning varit ytterst 
obetydlig cirka 30 proc. av normalförbrukningen. 
 
Styrelsen skall så fort ske kan formöägga bokslutet vari närmare uppgifter komma att lämnas, 
men vill redan nu föreslå Herrar Stadsfullmäktige vidtaga en höjning av taxorna. 
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Lysekil den 25 januari 1919. 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk 
 
L. LAURIN  J. E. LINDBOM JOHN STERNER 
 
Härjämte var bifogat följande yttrande av Elektricitetsverkets kontrollant Ingenjör Karl G. 
Eliasson: 
 
”Lysekils Stads Elektricitetsverk, Lysekil. 
 
På grund dels av de synnerligen täta och för elektricitetsverket mycket dyrbara driftsavbrotten 
från Trollhätte Kraftverk, dels på grund av beviljade dyrtidstillägg åt personalen samt 
slutligen på grund av att inkomsterna från industrin under det senaste året blivit högst 
väsentligt mindre än vad som beräknats och kunde förutses torde det för Elektricitetsverkets 
ekonomi vara oundgängligen nödvändigt att företaga en höjning av gällande taxa till dess nya 
förhållanden inträda. 
 
Denna höjning har föreslagits till: 
 
45 öre pr kwt. För belysning 
30 ” ” för motordrift 
40 resp. 35 öre pr watt och år för strömbegränsare. 
 
Denna höjning får jag för min del förklara vara normal under nuvarande förhållande och har 
jag för flera städer nyligen gjort liknande förslag rörande tillfällig förhöjning av taxorna. 
 
Beträffande mätarehyran utgår denna vid elektricitetsverken i allmänhet med 15 á 20 proc. av 
mätarens anskaffningskostnad, varför jag icke finner det orimligt att mätarehyran även i 
Lysekil höjes i överensstämmelse härmed. 
 
Lysekil den 4 januari 1919. 
 
KARL G. ELIASSON. 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, yttrade sig följande talare över framställningen:  
 
Herr Laurin: Att det visserligen vore tråkigt att nu behöva höja taxan, men man finge hoppas, 
att denna höjning vore av övergående natur. Beträffande avbrotten i den elektriska 
strömleveransen från Trollhättan, så hade vederbörande lovat att förhållandena hädanefter 
skulle bliva bättre. 
 
Herr Löfgren: Då man företog en sänkning av priset å elektrisk ström, hade man nog räknat 
för lågt självkostnadspris, varför sänkningen varit för stor. Kanske man nu kunde nöja sig 
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med en höjning av 5 öre per kwt. En tablå över 1918 års tariff vid Elektricitetsverket hade 
bort föreligga. Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Bovik ansåg visserligen den begärda höjningen motiverad på grund av de inträdda 
förhållandena, men att det ej vore trefligt att nu i hast öka priset. Om Elektricitetsverket någon 
tid skulle gå med förlust, så får väl staden upplåna det felande kapitalet, i vilket fall förlusten 
senare får täckas genom uttaxering. Understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Hjalmar Carlsson framhöll det vara mera rättvist, att förbrukarna av elektrisk ström 
erlade tillräckliga avgifter än att eventuell förlust å Elektricitetsverkets drift skulle uttagas 
genom höjda stadsutskylder. 
 
Herr Thorsson yttrade, att han ej ville rikta något klander mot Elektricitetsverkets styrelse, 
men det förefölle dock som om mätarekontrollen sköttes på ett mindre tillfredsställande sätt, 
då det hänt, att felaktiga mätare under långa tidrymder ej reparerats, och verket följaktligen ej 
vetat huru mycket elektrisk ström skulle debiteras vederbörande avnämare. Hemställde därför 
om upplysning i saken. 
 
Herr Laurin genmälde, att det kunde ju hända, att någon enda mätare bleve glömd beträffande 
iordningställandet, men att man i så fall genast borde om saken göra anmälan till 
Elektricitetsverket, vilket ledsamt nog ofta underlåtas. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto Stadsfullmäktige att bordlägga ärendet. 
 
§ 32. 
Byggnadsnämnden hade till Stadsfullmäktige inkommit med nedanstående skrivelse angående 
stadsplaneändring beträffande området mellan Rinkenäs och Gamla staden i Lysekil. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Byggnadsnämnden får härigenom framlägga ett förslag till ändring av stadsplanen beträffande 
området mellan Ringenäs och gamla staden. 
 
Förslagets detaljer och motivering framgå närmare genom tillhörande kartor och beskrivning, 
upprättade av stadsingenjören Sven H. Lundgren, till vilka handlingar, här bifogade, nämnden 
hänvisar. 
 
Förevarande förslag har efter annons i stadens tidningar hållits under en tid av en månad från 
den 18 november sistlidet år för allmänheten tillgängligt till påseende, hvarom vederbörande 
jordägare i författningsenlig ordning jämväl skriftligen underrättats, och har ingen 
anmärkning mot förslaget till Byggnadsnämnden inkommit. 
 
Drätselkammaren, till vilken förslaget remitterats, har genom utdrag av sitt protokoll av den 
29 nov. 1918, § 239, förklarat sig inte hava att mot detsamma invända. 
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Byggnadsnämnden får sålunda hemställa:  
 
att Stadsfullmäktige måtte antaga förevarande förslag till ändring av stadsplanen beträffande 
området mellan Ringenäs och gamla Staden samt att därefter i och för fastställelse insända 
samma förslag jämte tillhörande handlingar till Kungl. Maj:t. 
 
Lysekil den 28 januari 1919. 
 
På Byggnadsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar: 
 
Karta över ändringsförslag med tillhörande beskrivning. 
 
Profilkarta över de av ändringsförslaget berörda gatorna. 
 
Utdrag av Kungl. Maj:ts fastställelse å gränsbestämmelser för vissa delar av Lysekils stad i 
samband med ny stadsplan. 
 
Utdrag av Byggnadsnämndens protokoll för den 7 okt, 1918, § 51. 
” # ” ”           7 jan. 1919, § 7. 
” Drätselkammaren ”           20 nov. 1918, § 239. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Byggnadsnämndens i ovannämnda skrivelse 
gjorda framställning. 
 
§ 33. 
Till Stadsfullmäktige hade från Byggnadsnämnden inkommit följande skrivelse rörande 
ändring av stadsplanen för kvarteret ”Falken” inom Lysekils stad: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid sammanträde den 27 februari 1917 hava Stadsfullmäktige beslutat anmoda 
Byggnadsnämnden taga i övervägande, huruvida icke ändring av stadsplanen bör vidtagas 
med anledning därav, att f. d. Sundbergska magasinet, beläget, invid S. Hamngatan i kvarteret 
Falken, nedbrunnit, hvarigenom möjlighet vunnits att utvidga nämnda gata. 
 
Byggnadsnämnden, som fann en ändring synnerligen ändamålsenlig, beslöt vid sammanträde 
den 14 mars 1917 godkänna ett skissförslag, uppgjort af Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Sedan Drätselkammaren, till vilken förslaget remitterats, framställt vissa önskemål 
beträffande kvarterets utvidgning åt norr, blev förslaget i vissa delar omarbetat och 
kompletterat med profilkarta och byggnadsbestämmelser. 
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Byggnadsnämnden, som den 2 september följande år godkänt det sålunda omarbetade och 
kompletterade förslaget, erhöll från Drätselkammaren, som ånyo tagit del av detsamma, 
genom utdrag av dess protokoll av den 23 sept. 1918, § 180, meddelade därom, att Kammaren 
för sin del godkänt förslaget i fråga. 
 
Handlingarna hava sedermera efter annons i stadens tidningar hållits under en tid av en månad 
för allmänheten tillgängliga till påseende från den 18 november sistlidet år, varom 
vederbörande jordägare jämväl i författningsenlig ordning skriftligen underrättats. Under 
förslagets utställande har här i avskrift bifogade skrivelse från AB Sveriges Förenade 
Konservfabriker inkommit. 
 
Hänvisande till bilagda kartor och handlingar får Byggnadsnämnden hemställa: 
 
att Stadsfullmäktige måtte godkänna ifrågavarande bilagda förslag till ändrig av stadsplanen 
beträffande kvarteret Falken och därefter insända förslaget till Kungl. Maj:t med underdånig 
hemställan om fastställelse å detsamma. 
 
Lysekil den 28 jan. 1919. 
 
På Byggnadsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar: 
Karta över ändringsförslaget med tillhörande beskrivning. 
Profilkarta över de av ändringsförslaget berörda gatorna. 
Utdrag av Kungl. Maj:t i samband med ny stadsplan fastställda byggnadsbestämmelser för 
kvarteret ”Falken” inom Lysekils stad.  
 
Utdrag av Byggnadsnämndens protokoll för den 14 mars 1917. § 9.  
” ” ” ”           2 sept. 1918, § 45. 
” ” ” ”           7 okt. 1918, § 50. 
” ” ” ”           7 jan 1919, § 8. 
”               Drätselkammarens ”           13 mars 1918, § 58. 
” ” ” ”           23 sept 1918, § 180. 
“               Stadsfullmäktiges “           27 febr. 1917, § 19. 
 
Avskrift av Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabrikers skrivelse av den 13 december 
1918. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Byggnadsnämndens föreliggande anhållan. 
 
§ 34. 
En förteckning vid 1918 års slut oavgjorda ärenden förelågo enligt --- Bilaga n:o 15, 1918. 
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Denna förteckning hade i tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Herr Thorsson påpekade, att det under § 30 den 4 mars 1914 tillsatts en kommitté för inköp av 
mark i Hagarne, och att från denna kommitté sedan aldrig något i saken avhörts, samt att detta 
ärende ej var upptaget bland de oavgjorda ärendena. 
 
Herr Luckey meddelade, att han tillika med Herrar Radhe, Löfving och J. A. Anderson 
utgjorde dessa kommitterade, och att man ej blivit i tillfälle att utföra uppdraget. 
 
Herr Ljungberg yttrade, att det fanns ytterligare tvenne ärenden, som ej vore upptagna å det 
föreliggande förteckningen. 
 
Med anledning av dessa yttranden meddelade Herr Ordföranden, att det säkerligen finnes 
gamla ärenden, som ej upptagits å förteckningen, men före år 1915 hade ej funnits någon 
liggare, där sådana ärenden antecknats och beträffande de tvenne ärenden, Herr Ljungberg 
menade, så vore dessa. Det ena rörande tandklinik för stadens folk- och småskolor, § 35, 2 
mars 1915, och det andra om nattpatrullering i staden, § 90, 28 juni 1915, och varför dessa 
ärenden ej medtagits i bemälda förteckning berodde på att ärendet rörande tandklinik kommit 
i annat läge genom riksdagsbeslut och kommittébetänkande i frågan, som remitterats till 
Folkskolestyrelsen, vadan densamma numera vore rätt forum, och frågan om 
nattpatrulleringen genom Stadsfullmäktiges senaste beslut av antalet ordinarie och extra 
poliskonstaplar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att från förteckningen över oavgjorda ärenden avföra de trenne 
förenämnda frågorna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
HJALMAR CARLSSON. 
JOHN ELMQVIST. 
 
Att ovanstående protokoll med undantag av §§ 28, 32 9ch 33, som särskilt justerats och 
upplästs lördagen den 1 februari 1919, blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å Rådhuset måndagen den 10 februari 1919 kl. 2 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÛSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1919 Lysekils  N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 mars 1919. 
 
§ 35. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Löfving, Granberg, Birger, Lycke och Elmqvist voro 
frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 36. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 37. 
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Mattsson och Luckey. 
 
§ 38. 
Till ledamöter i kommittén för utredning angående inrättandet av en hyresnämnd valdes i 
enlighet med Valkommitténs förslag Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Byggmästaren 
Oscar Wallén, Frisören Gustaf Aron Löfgren, Entreprenören C. W. Granberg och 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius med den förstnämnde som sammankallande. 
 
§ 39. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 31 den 30 sistlidne januari bordlagda ärendet, 
Elektricitetsverkets styrelses skrivelse om tillfällig höjning av taxan för elektrisk 
strömleverans. 
 
Härjämte hade till detta sammanträde inkommit en redogörelse över verkets rörelse under år 
1918, och framgick av denna redogörelse att förtjänsten under nämnda tid uppgått till 13,000 
kronor. 
 
Herr Laurin yrkade, att höjningen måtte bestämmas till 40 och 30 öre per kwt. för respektive 
ljus och kraft, men att prisen till Slätten måtte bli motsvarande 55 och 45 öre såsom verkets 
styrelse föreslagit. 
 
Herr Löfgren ansåg dessa proportioner lämpliga. 
 
Herr Bovik uttalade tillfredsställelse över att ökningen ej blev större samt ansåg, att 
mätarhyrorna ej måtte höjas. Föreslog att höjningen måtte avse endast innevarande år. 
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Herr Laurin framhöll, att man nog vore tvungen att höja mätarhyrorna något, exempelvis 25 
% samt föreslog även denna ökning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla Herr Laurins förslag i ärendet med det 
tillägg, att lyse enligt strömbegränsare höjes i samma ungefärliga proportion som lyse enligt 
mätare, samt att dessa förhöjningar gälla endast för innevarande år. 
 
§ 40. 
Den 19 december 1918 beslöto Stadsfullmäktige att till Drätselkammaren för dess yttrande 
remittera den genom Magistraten från stadens befattningshavare inkomna skrivelsen med 
begäran om ökat krigstidstillägg för år 1919 enligt de grunder, som av Riksdagen fastställts 
för statens befattningshavare. 
 
Drätselkammarens yttrande i ärendet var av följande lydelse: 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 Mars 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 41. Till förnyad behandling upptogs det under § 19 den 6 sistlidne februari bordlagda 
ärendet, stadens befattningshavares begäran om ytterligare dyrtidstillägg för år 1919.  
 
Då detta ärende nu åter behandlades, vore undertecknad, sekreterare och Stadsingenjören 
Lundgren ej närvarande, och protokollet för denna paragraf fördes av Herr Ordföranden. 
 
Vid ovan åberopade sammanträde beslöt Drätselkammaren uppdraga åt en kommitté 
bestående av Herrar Ordföranden och vice Ordföranden att granska ärendet och till kammaren 
avgiva yttrande över detsamma. 
 
Ordföranden meddelade nu följande: 
 
Vid genomgåendet av tillgängliga handlingar framgick, att städerna tillämpat mycket osäkra 
procentsatser, mellan 40 och 70 %, för dyrtidstilläggen, uppenbarligen därmed markerande 
den bättre eller sämre ekonomiska ställning respektive städer haft, och det är ju även fullt 
riktigt att utgifterna strängt lämpas efter de tillgångar man har. 
 
Vad framtiden kommer att medföra i minskade inkomster får ej förglömmas, och därför torde 
vara skäl i att utgifterna begränsas till det allra nödvändigaste. 
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I Lysekil ha vi säkert att motse en sänkning av bevillningskronorna med knappast under 
närmaste åren minskning i utgifterna utan tvärt om, ty många stora och viktiga frågor, om 
vilka det ej behöver erinras, vänta på sin lösning. 
 
När man granskar de löneförmåner, inklusive dyrtidstillägg, våra befattningshavare åtnjuta 
detta år, så finner man dem ej så ovanligt knappt tillmätta, utan beräknade så, att de med 
sparsamhet kunde skydda mot nöd i den dyrtid vi genomleva. 
 
Då denna dyrtid emellertid allaredan är på retur, och man med säkerhet under året kam 
emotse ytterligare bättring: 
 
då många små skattedragare inom samhället med inkomster på mellan 600-1,500 kr., och som 
under kristiden icke erhållit någon extra hjälp med likväl fullgjort sina skattebetalningar, med 
rätta ej kunna betungas med ytterligare pålägg för berörda ändamål, så kan kommittén ej finna 
annat än ett avslagsyrkande på sin rätta plats. 
 
Efter en saklig och långvarig diskussion, under vilken en mångfald olika synpunkter 
framkommo, som dels talade mot ytterligare dyrtidstillägg och dels även innehar, att möjligen 
något borde beviljas, beslöt kammaren med 4 röster mot 2 att hos Stadsfullmäktige avstyrka 
ifrågavarande framställning. 
 
Herr Bovik, med vilken Herr Thorsson förenade sig, ansåg att åtminstone ett tillägg på 6 2/3 
% borde för året lämnas de befattningshavare, vilkas årsinkomst ej överstiger 2,000 kronor. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget, betygas: 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare i ärendet: 
 
Herr vice Ordföranden yrkade ärendets bordläggning till Stadsfullmäktige erhållit en ny 
sammansättning. 
 
Herr Bovik angav motiven för sitt förslag i ärendet i Drätselkammaren samt föreslag, att ett 
extra tillägg å 6 2/3 % måtte tillerkännas poliskonstaplarna Winge, Alexandersson, Mattsson, 
Berndtsson och Lundén samt Brandkorpral Nordmark och Arbetsförman Hellby, eventuellt 
även Hälsovårdstillsyningsmannen Ehnberg och Exekutor Rudolf Ljunggren. 
 
Hade intet emot ärendets bordläggning. 
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Herr Ljungberg fann befattningshavarens begäran väl motiverad och ansåg, att 
Stadsfullmäktige till var och en av befattningshavarna borde anslå ett visst belopp såsom extra 
krigstidstillägg exempelvis 200 kr., i avvaktan på att framdeles under året upptaga frågan om 
fullständig lönereglering såsom ersättning för krigstidstilläggen. 
 
Hade dock intet särskilt yrkande. 
 
Herr Laurin erkände lönekravens berättigande i många fall. Understödde 
bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Wallén instämde ock i bordläggningsyrkandet. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bordlägga ärendet.  
 
Då detta ärende behandlades var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, och protokollet för 
denna paragraf fördes av Herr Ordföranden. 
 
§ 41. 
Från Drätselkammaren förelåg följande begäran att till Odd Fellows Fastighetsaktiebolag få 
försälja ett tomtområde. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 21 februari 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Löfving och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 33. Odd Fellows Fastighetsaktiebolag anhöll genom föredragen skrivelse att få köpa ett 
område A innehållande cirka 250 kvm. Att tilläggas n:r 30 inom kvarteret ”Gullmarn”. 
 
Byggnadsnämnden dit Herr Ordföranden i Drätselkammaren remitterat ärendet, hade tillstyrkt 
dylik försäljning. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till sökanden få 
försälja ifrågavarande område för ett pris av en (1) kr. och 40 öre kvm. Elller cirka 50 öre per 
kv.-aln, och motiverade Drätselkammaren detta pris med det oerhörda sprängningsarbete, som 
tarvas för tomtens avröjning, samt att området ej kan säljas till någon annan än sökanden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 42. 
Genom följande skrivelse anhöll Drätselkammaren om bemyndigande att till Lysekils Mek. 
Verkstads Aktiebolag få följande tomt i Rinkenäs: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 februari 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 27. Från Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag förelåg följande skrivelse:  
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Enär det för utvecklingen av vår verkstadsanläggning för av oss är av stor vikt att komma i 
besittning av den tomt å Rinkenäs, där vårt magasin nu ligger, hemställa vi härmed till 
Drätselkammaren att erhålla köp på tomten ifråga enligt av Stadsingenjör Sven H. Lundgren 
gjord reglering. 
 
Vad priset beträffar, så hoppas vi, att Drätselhammaren kan avlåta tomten till samma pris som 
närliggande tomter överlåtits till Herrar Alfred Bovik & C:o, resp Herr Elof Cornér. 
 
Vi vore tacksamma, om Drätselkammaren så snart som möjligt ville taga denna fråga under 
omprövning samt lämna oss närmare meddelanden rörande de villkor, på vilka tomten kan 
överlåtas. 
 
Lysekil den 4 Februari 1919. 
Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag. 
L. Laurin.” 
 
Enligt föreliggande kartskiss utgör arealen av den tomt, som Lysekils Mek. Verkstads 
Aktiebolag således önskar förvärva, cirka 1,450 kvm. 
 
Då tomtindelningen i Rinkenäs av Stadsfullmäktige godkänts den 7 juni 1918 enligt § 90 i 
protokollet, förelåg således intet hinder att försälja ifrågavarande tomt sådan den å nämnda 
kartskiss utvisas. 
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Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att tull 
Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag få försälja bemälda tomt för ett pris av fem (5) kronor 
och 70 öre per kvm. Eller cirka två (2) kronor per kv.-aln. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygas  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare i ärendet: 
 
Herr Radhe: Frågan bör bordläggas i avvaktan på Hamnstyrelsens yttrande över denna 
försäljning. 
 
Herr Ljungberg delade Herr Radhes åsikt och ansåg i övrigt, att staden icke bör avhända sig 
ifrågavarande tomt, vilket ock en gång för ej så länge sedan varit Drätselkammarens mening, 
men syntes om Drätselkammaren intaga en annan ståndpunkt till frågan genom att hava 
tillstyrkt försäljningen. 
 
Uttalade önskemålet att vid ärendets förnyade behandling i Stadsfullmäktige den karta måtte 
föreligga, som upptager den i framtiden planerade spårförbindelsen till Rinkenäs.  
 
Herr Bovik ansåg intet hinder föreligga för denna försäljning, då det ändå blir tillräckligt bred 
nedfartsväg till kajen på platsen. 
 
Herr Luckey framhöll, att inga som helst avgörande skäl kunna påvisa, som tala emot en 
försäljning av sagda magasinstomt. Hade dock intet emot ärendets remiss till Hamnstyrelsen. 
 
Herr Sterner yttrade, att Drätselkammaren visserligen en gång tänkt sig alternativet av att 
utlägga ifrågavarande magasinstomt såsom öppen plats, men att man nu frångått detta på 
grund av Verkstadsgatans ändrade riktning. Hänvisade i övrigt till Stadsfullmäktiges senaste 
beslut rörande tomindelning i Rinkenäs. 
 
Herr Wallén ansåg, att då Stadsfullmäktige, såsom nyss av en talare påpekats, godkänt 
tomtindelningen i Rinkenäs, vilket skett i enlighet med Byggnadsnämnden och 
Drätselkammarens förord, så kan ovannämnda tomt försäljas utan någon som helst olägenhet 
för staden.  
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till Hamnstyrelsen för 
dess yttrande. 
 
§ 43. 
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Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige inkommit med nedanstående skrivelser med 
anledning av ifrågasatt tomtbyte mellan Lysekils stad och Herrar A. & R. Christensson. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 februari 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 20. Med hänvisning till det förut i kammarens protokoll behandlade ärendet under § 245 den 
22 december 1915 och § 37 den 25 februari 1916 beträffande det område å 406,5 kvm., 
beläget där Drottninggatan skall framdragas, och vilket område av Herrar A. & R. 
Christensson, hade genom Ordföranden försts underhandlingar om detsammas förvärvande, 
och hade ägarna uttryckt önskemålet av att ett erbjudande måtte göras från Drätselkammaren 
om eventuellt byte av bemälda område och tomten n:o 117 (á 720 kvm.) inom kvarteret 
”Postiljonen”. 
 
Drätselkammaren beslöt med anledning härav föreslå Herrar A. & R. Christensson att till 
staden utbyta ifrågavarande område i den blivande Drottninggatan på så sätt, att staden i 
gengäld överlämnar till Herrar Christenson ett lika stort område av övre (norra delen av 
tomten n:o 117 inom kvarteret ”Postiljonen”, och att staden för återstående del av sistnämnda 
tomt erhåller betalning med 17 kronor per kv,. Eller cirka 6 kronor per kv.-aln, allt dock under 
förutsättning av Stadsfullmäktiges gillande och stadsfästelse. 
 
Den mellanavgift, som Herrarna Christenson sålunda vid dylikt markutbyte skulle betala till 
staden, kommer att belöpa sig till omkring 5,338 kronor. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet, betygar 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 mars 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 45.  Som svar å Drätselkammarens beslut den 6 sistlidne februari enligt § 20 i protokollet 
hade Herrarna Christensson skriftligen meddelat, att de ej kunde betala högre mellanavgift å i 
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nämnda protokoll bemälda tomtbyte än 1,000 kr. och hade frågan å nyo behandlats av 
Drätselkammaren den 21 sistlidne februari under § 32 i protokollet. 
 
Drätselkammaren hade emellertid icke ansett sig kunna reflektera å detta anbud utan beslutat 
uppdraga åt Herr Ordföranden att vidare i saken underhålla för vinnandet av sådan preliminär 
uppgörelse, som av Drätselkammaren kunde hos Stadsfullmäktige förordas. 
 
Herr Ordförande meddelade nu, att Herrarna Christenson ökat sitt anbud till 1,500 kr., vilket 
de förklarat vara det absolut högsta de kunde gå med på. 
 
Drätselkammaren fann visserligen denna mellanavgift låg, men beslöt dock, med hänsyn till 
stadens behov av ifrågavarande markområde i den blivande Drottninggatan och för att då få 
saken ordnad under hand, utan allt för vidlyftiga åtgärder, att ingå till Stadsfullmäktige med 
tillstyrkan om att ifrågavarande markbyte måtte få ske i enlighet med det sistnämnda 
erbjudandet. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner yttrade, att underhandlingar förts med Herrarna Christenson i berörda 
angelägenheter, och att staden ej kunnat komma till annat resultat än det nu föreliggande samt 
att den till utbyte föreslagna tomten vid Kungsgatan visserligen är välbelägen, men att av 
densamma mycket går bort för utläggandet av förgård. Ansåg det vara fördelaktigt för staden 
att nu få saken ordnad utan att behöva gå expropriationsvägen, vilket skulle bliva både 
besvärligt och tidsödande. Dessutom får ju staden igen en del pengar genom framtida inlösen 
av gatumark. Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
 
Herr Radhe ansåg denna lösning av frågan synnerligen lycklig och understödde 
bifallsyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den av Drätselkammaren gjorda framställningen. 
 
§ 44. 
Drätselkammaren begärde genom föredragen skrivelse att Stadsfullmäktige måtte av medel 
för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat bevilja 5,000 kronor till järnstaket vid 
Verkstadsgatan och 3,000 kronor till samma gatas grusning. 
 
Herr Sterner framhöll, att ifrågavarande arbeten behöva utföras inom den närmaste tiden, då 
gatan fortast möjligt behöves för trafik. Yrkade bifall till Drätselkammarens begäran. 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 31 
 

 
Herr Radhe ansåg, att då staden fått en så präktig gata på så goda villkor, böra ock dessa 
arbeten utföras med det snaraste. 
 
Herr Ljungberg uttalade önskemålet av att staketet måtte göras så prydligt som möjligt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 45. 
Med anledning av Elektricitetsverkets Styrelses begäran om höjning av hyran för 
stadsingenjörskontoret med minst 250 kronor per år begärde Drätselkammaren genom 
föredragen skrivelse, att Stadsfullmäktige måtte bevilja framställningen sålunda, att av medel 
för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat beviljas 250 kronor såsom beräknad 
merkostnad för detta och föregående års uppvärmning av stadsingenjörskontoret. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla Drätselkammarens framställning i ärendet. 
 
§ 46. 
Kungl. Telegrafverket hade skriftligen förelagt Drätselkammaren att från och med den 1 mars 
detta år erlägga 1:50 per timme i stället för förutvarande 40 öre per timme för utsträckt 
telefontid, och skulle kostnaden för staden för sådan höjning uppgå till ett belopp av omkring 
400 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
att ett tilläggsanslag å 400 kronor för ändamålet beviljas, och att detta belopp utgår av medel 
för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Utan diskussion beslöto Stadsfullmäktige att bifalla detta Drätselkammarens förslag. 
 
§ 47. 
Drätselkammaren hade inkommit med följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 Mars 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorssom 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 42. Herr Ordföranden gjorde följande anförande: 
 
”Då det kommit till min kännedom, att vår Stadsingenjör söker sig anställning å andra orter, 
och det efter min mening för samhället skulle vara stor förlust att mista en arbetsduglig och 
ordentlig person, vill jag för kammaren påpeka: 
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Vid tillsättande av stadsingenjörstjänsten bestämdes lönen på kammarens inrådan till 3,000 
kr., jämte tvenne ålderstillägg å vardera 500 kr. Röster höjdes då inom Stadsfullmäktige för 
att lönen var knappt tilltagen, men det yttrades även, att vore personen lämplig för platsen, 
kunde en rättelse härutinnan senare ske. Under de gångna tvenne åren hava såväl 
Stadsfullmäktige som Drätselkammaren och Byggnadsnämnden skäl att vara nöjda med de 
grundliga kunskaper i stadsplanefrågor och tomtindelningar m. m. som Stadsingenjör 
Lundgren besitter, allt frågor av största vikt för vårt samhälle, där ännu mycket på detta 
område återstår att ordna, och där nya frågor dagligen skjutas fram för att få sen praktiska 
lösning. 
 
Av dessa grunder har jag på fleres inrådan haft samtal med Herr Lundgren för att utröna 
grundorsaken till hand önskan om eventuellt platsombyte, och yttrade Herr Lundgren då: 
 
”Med Lysekil och mitt arbete är jag mycket nöjd och trives utmärkt, men anser, 
löneförhållandena mindre trygga för framtiden.” 
 
Av denna grund är det naturligt, att man söker vad som bringar större ekonomisk fördel, och 
bjuda städerna för stadsingenjörsbefattningar en minsta lön av 6,000 kr. och långt däröver, 
sålunda Vänersborg grundlön 6,000 kr. plus dyrtidstillägg och ålderstillägg, varjämte staden 
håller kontorsbiträde. 
 
Lysekil bör efter min mening, därest staden vill anskaffa eller behålla kvalificerad 
stadsingenjör, ordna löneförmånerna så, att vederbörande med icke allt för stora anspråk 
känna sig trygg för framtiden. 
 
En grundlön av 4,500 kr. jämte 3 ålderstillägg, vartdera å 500 kr. efter 3, 6 och 9 års tjänst 
torde vara lämpliga siffror här. Slutlönen skulle då efter 9 års tjänst bliva kr. 6,000. 
 
Som ordförande i Drätselkammaren har jag ansett som min plikt att fästa kammarens 
uppmärksamhet på denna sak. Om möjligt böra vi ordna så, att den person vi nu hava kan 
bibehållas och fästas vid platsen. Vi veta vad vi hava med aldrig med säkerhet vad vi kunna 
få, och en olämplig stadsingenjör kan med lätthet bringa oreda och stora onödiga kostnader 
även i de saker, som vi nu äro på god väg att få ordnade på ett sätt, som jag vågar påstå är för 
staden synnerligen fördelaktigt och praktiskt.” 
 
Drätselkammaren som till fullo ovan relaterade synpunkter, beslöt enhälligt att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka att Stadsingenjören Lundgrens lön från den 1 juli detta år höjes till 
4,500 kr. per år, samt att ytterligare ett ålderstillägg å 500 kr. utgår till honom efter 9 års 
tjänst, dock med det förbehåll, att Stadsingenjören är underkastad de ändringar i instruktion 
och taxa för Stads- och Hamningenjören, som av Stadsfullmäktige framdeles kunna komma 
att beslutas. 
 
Den ökade utgiften för året i detta fall torde lämpligen utgå av medel för oförutsedda utgifter. 
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Då förestående ärende behandlades voro undertecknad, sekreterare och Stadsingenjören 
Lundgren ej närvarande, och protokollet för denna paragraf fördes av Herr Ordföranden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget, betygas: 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare i ärendet: 
 
Herr Sterner: Man bör söka ordna löneförhållandena så för Stadsingenjör Lundgren, att han 
stannar kvar i samhället. 
 
Herr Radhe framhöll, att Stadsingenjör Lundgrens lön från början sattes för låg, och då det nu 
visat sig, att staden erhållit en så duglig ingenjör, bör man gå med på en ordentlig löneökning. 
 
Yrkade att grundlönen sättes till 5,000 kronor med tre åldertillägg å vardera 500 kronor. 
 
Herr Ljungberg: Säkerligen är man enig om att det vore lyckligt för staden att kunna få 
behålla den nuvarande stadsingenjören, men man måste taga hänsyn till att det måste bliva en 
allmän lönereglering för stadens befattningshavare under detta år, en sak som dock ej 
utesluter, att stadsingenjören även innefattas i dylik reglering. 
 
Herr Laurin ansåg, att Stadsingenjör Lundgren borde bliva tillfredsställd men den av 
Drätselkammaren föreslagna löneökningen, synnerligen om man medräknar de extra 
inkomster som beretts Stadsingenjör Lundgren under detta år. 
 
Herr Löfgren påpekade vissa konsekvenser genom beviljandet av ifrågavarande löneökning, 
exempelvis att borgmästarelönen komme att så väsentligt understiga stadsingenjörens, 
varefter en allmän och genomgripande lönereglering under innevarande år vore av behovet 
påkallad. 
 
Herr Thorsson yttrade sig om lämpligheten av att Stadsgullmäktige måtte tillsätta en 
lönenämnd, som på en gång kunde behandla lönefrågor. 
 
Herr Radhe ansåg, att man hade nog av nämnder och ej borde kringskära D. K:s 
befogenhetsområde. 
 
Efter avslutad diskussion beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla ifrågavarande 
löneökning i enlighet med vad Drätselkammaren föreslagit. 
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§ 48. 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse begärde genom föredragen skrivelse, att staden 
måtte upptaga ett lån å fyratiotusen (40,000) kronor för täckandet av återstoden å 
anläggningskostnader för verkets anslutning till Kungl. Trollhätte Kraftverk samt till 
bestridandet av åtskilliga kostnader. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat 
att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detta låns upptagande för återbetalning inom kortare tid än 
två år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja den föreliggande framställningen i enlighet med 
Drätselkammarens yttrande. 
 
§ 49. 
Josefina Johansson, Södra Kvarngatan 15, hade hos Drätselkammaren anhållit om befrielse 
från henne påförda stadsutskylder kr. 27:66, att utgå år 1918. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
att skattebeloppet, på grund av att sökanden befunne sig i stor fattigdom, måtte efterskänkas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens framställning i ärendet. 
 
§ 50. 
Filare Ragnar Kvicklund, Västra Kronbergsgatan 2 a, hade till Drätselkammaren gjort 
framställning om att bliva befriad från II och III terminens stadsutskylder, kr. 120, att utgå år 
1918, och hade sökanden såsom skäl för sin begäran framhållit, att han genom sjukdom varit 
urståndsatt till arbete under lång tid. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige samt där tillstyrka 
ifrågavarande framställning, vilken ock av Stadsfullmäktige utan votering bifölls. 
 
§ 51. 
Livsmedelsnämnden begärde genom föredragen skrivelse ett tilläggsanslag å kronor ett tusen 
(1,000) under första hälften av detta år till lindring av de mindre bemedlades i samhällets 
levnadsvillkor, och framhölls i skrivelsen att enligt samtal med vederbörande för 
”Dyrtidsanslaget” hade det givits goda förhoppningar om ett ytterligare anslag till staden å 
intill kanske 4,000 kronor, dock under förutsättning, att staden beviljar minst ovannämnda 
tilläggsanslag. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat 
att hos Stadsfullmäktige tillstyrka sagda tilläggsanslags beviljande på villkor, att bemälda 
bidrag av stadsmedel beviljas, och hade Drätselkammaren tillika föreslagit, att beloppet för 
ändamålet måtte utgå av medel för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
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Herr Brännberg framhöll, att härvidlag det anslag som eventuellt kommer att beviljas, borde 
användas i form av rabatter å varor till mindre bemedlade. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja det av Livsmedelsnämnden begärda anslaget att 
utgå på de villkor och det sätt som Drätselkammaren föreslagit. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt Herr Ordföranden i Livsmedelsnämnden, 
Disponenten W. Reinhold, att till Konungen ingiva underdånig ansökan om erhållande 
bemälda högsta möjliga bidrag av statsmedel. 
 
Drätselkammaren hade tillika enligt sitt ovannämnda yttrande enhälligt beslutat att i samband 
med denna anslagsfråga hos Stadsfullmäktige göra framställning om, att Stadsfullmäktige 
måtte vidtaga åtgärder för vederbörande livsmedelsnämnds avveckling och upphörande till 
senast den 1 juli detta år. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare:  
 
Herr Brännberg: Att alla nog äro ense om att en dylik avveckling bör ske snarast möjligt, detta 
synnerligen beträffande vedaffären m. m. 
 
Herr Radhe ansåg, att denna avveckling bör ske ju förr dess hellre. 
 
Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Ljungberg. Man måste fixera åtgärderna för berörda avveckling, då det vore oklokt att 
nu utan vidare och utan Livsmedelsnämndens hörande besluta Livsmedelsnämndens 
upphörande vid en viss tidpunkt. Det kunde ju under tiden inträffa saker, som man ej kan 
förutse, för exempel arbetslöshet, och det vore därför av vikt med att försiktighet behandla 
frågan. 
 
Stadsfullmäktige borde däremot besluta meddela Livsmedelsnämnden, att Stadsfullmäktige 
räkna med möjligheten av Livsmedelsnämndens avveckling, varför en översikt över 
nämndens ekonomiska ställning, uppgift å dess lager samt möjligheten för avveckling måtte 
till Stadsfullmäktige överlämnas. 
 
Herr vice Ordföranden hyste ock betänkligheter mot att så utan vidare som Drätselkammaren 
föreslagit besluta om Livsmedelsnämndens avveckling och anslöt sig till de av Herr 
Ljungberg framlagda synpunkterna i frågan. 
 
Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Sterner: Då Livsmedelsnämnden numera huvudsakligen omfattar endast ved, potatis och 
rotfrukter, så bör nämndens avveckling kunna ske utan olägenheter inom den av 
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Drätselkammaren föreslagna tiden, och Stadsfullmäktige borde redan nu åtminstone kunna 
säga ifrån att inga medel vidare komma att från staden anslås till nämndens verksamhet. 
 
Herr Wallén ansåg att hela kommissionsväsendet borde anskaffas inom den närmaste tiden 
och understödde Drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
Herr Laurin framhöll, att Stadsfullmäktige nu kunde uttala sig för Livsmedelsnämndens 
avveckling till den 1 instundande juli under avvaktan på att nämnden till Stadsfullmäktige 
inkommer med slutliga räkenskaper. 
 
Herr Ordföranden, som delade Herrar Ljungbergs och Gunnerssons betänkligheter att på rak 
arm utan Livsmedelsnämndens hörande antaga Drätselkammarens förslag, föreslog följande 
resolution: 
 
”Stadsfullmäktige, som i enlighet med Drätselkammarens förslag äro beslutna att låta 
Livsmedelsnämndens verksamhet upphöra i och med utgången av detta halvår, vilja dock 
dessförinnan anhålla om nämndens eget snara yttrande, huruvida avvecklingen av dess 
verksamhet kan försiggå utan några större risker och förluster, än som skulle vara fallet, om 
verksamheten upphörde först vid något senare tidpunkt.” 
 
Vid framställd proposition på bifall till Drätselkammaren, Herrar Ljungbergs och 
Ordförandens förslag beslöto Stadsfullmäktige antaga det sistnämnda. 
 
§ 52. 
Från härvarande Livsmedelsnämnd förelågo följande handlingar för tiden 1/7 – 31/12 1918: 
 
Revisionsberättelse, 
Verksamhetsberättelse och tablå över verkliga nettokostnader för lindrande av de mindre 
bemedlades inom samhället levnadsvillkor. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, beslutade Stadsfullmäktige att i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan bevilja Livsmedelsnämnden ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade samt att 
med godkännande lägga de båda sistnämnda skrivelserna till handlingarna. 
 
§ 53. 
Till Stadsfullmäktige hade för yttrande överlämnats en nu föredragen, så lydande ansökan: 
 
”Till Konungens Befallningshavande i Göteborg och Bohuslän. 
    Göteborg. 
 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens Befallningshavande måtte 
meddela tillstånd, att tiden för den utskänkning av brännvin, som beviljats av Systembolaget i 
Lysekil att utövas inom Badhusområdet i staden Lysekil under tiden från och med den 1 juni 
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till och med den 15 september 1919 måtte utsträckas till kl. 12 på natten inom 
serveringslokalerna de dagar, då badsällskapet anordnar soaréer eller andra festliga samkväm. 
 
Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttranden över ansökningen bifogas. 
 
Lysekil den 9 mars 1919. 
 AXEL HALLBERG. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Löfgren yrkade ärendets bordläggning, då han ansåg, att frågan bör avgöras, sedan 
Stadsfullmäktige erhållit ny sammansättning. 
 
Herr Radhe kunde ej finna rimlig anledning för detta yrkande, då inga skäl tala för en vägran 
att tillstyrka bifall till ansökningen, och de nuvarande Stadsfullmäktige likaväl som de nya 
böra kunna avgöra detta ärende. 
 
Herr Bovik erinrade om sitt avslagsyrkande i samma fråga under föregående år och anförde 
som skäl härför, att de båda andra restauranterna i staden måste stänga kl. 11 e. m. Hade dock 
intet yrkande i ärendet. 
 
Herr Thorsson understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Laurin fann det beklagligt, om man ej nu kunde våga sig på att fatta beslut i ärendet, och 
yrkade ärendets avgörande i dag. 
 
Herr Sterner ansåg framställningen vara av ringa vikt och borde nu kunna beviljas, i all 
synnerhet som Magistraten i händelse av avslag från Stadsfullmäktige likväl kan tillstyrka den 
begärda utsträckningen av serveringstiden. 
 
Herr Lövgren redogjorde för under vilka förhållande frågan avgjordes föregående år, 
nämligen med hänsyn till livsmedelsbristen, en sak, som nu på samma sätt som då kommer i 
betraktande, varför talaren nu ej hade något emot att Stadsfullmäktige tillstyrkte den 
föreliggande ansökan. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att tillstyrka 
bifall till förestående ansökan. 
 
§ 54. 
Till kännedom meddelades avskrift av Kungl. Maj:ts nådiga brev till kuratorerna över Kungl. 
och Hvitfeldska stipendieinrättningen angående ny stat för bemälda inrättning.  
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
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§ 55. 
Från Handelskammaren i Karlstad hade skrivelse ankommit med anledning av 
Stadsfullmäktige i Lysekil m. fl. framställning till Handelskammaren om förbättrade 
tågförbindelser. 
 
Skrivelsen åtföljdes av avskrift å Kungliga Järnvägsstyrelsens svar å Handelskammarens 
framställning i saken, och var denna avskrift av följande lydelse: 
 
”Till Handelskammaren. 
 Karlstad. 
 
Med anledning av Edra i skrivelser av den 11 och 21 januari 1919 gjorda framställningar om 
förbättrade tågförbindelser å Bohusbanan vill Kungliga Järnvägsstyrelsen härigenom 
meddela, att Styrelsen så till vida bifallit de framförda önskemålen, att Styrelsen beslutat att 
redan fr.o.m. den 1 mars 1919 anordna tågen 508 och 235 å linien Uddevalla – Strömstad 
även Helgfria onsdagar. 
 
Ytterligare förbättringar kunna för närvarande icke medgivas, men frågan härom kommer att 
upptagas till omprövning i samband med fastställandet av övergångstidtabellen. 
 
Stockholm den 20 februari 1919. 
KUNGLIGA JÄRNVÄGSSTYRELSEN. 
namn.” 
 
Sedan skrivelsen i ärendet lästs, beslöto Stadsfullmäktige att lägga densamma till 
handlingarna. 
 
§ 56. 
Herr Laurin väckte motion om, att Elektricitetsverkets styrelse måtte ökas till 5 eller 7 
ledamöter, och att valkommittén så snart som möjligt måtte upprätta förslag å ledamöter 
utöver det nuvarande antalet i styrelsen. 
 
Herr Löfgren uttryckte sin tillfredsställelse över att denna motion framkommit. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 57. 
Herr Lindbom meddelade, att det i § 48 här ovan nämnda lånet för Elektricitetsverket, vilket 
lån Drätselkammaren ansökt om att erhålla i Lysekils Sparbank, redan beviljats till en 
räntesats av 5½ %. 
 
§ 58. 
Herr Sterner yttrade i samband med det av Herr Lindbom enligt föregående § lämnade 
meddelandet om det till staden beviljade lånet, att härvarande Sparbank indirekt på ett utmärkt 
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sätt tillgodosett stadens intressen genom de staden under årens lopp beviljade lånen till låg 
räntesats, varför man måste bemöta det ofta hörda talet, att härvarande Sparbank ej berett 
samhället några särskilda fördelar. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AUG. MATTSSON. 
ELIS LUCKEY. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset måndagen den 31 mars 1919 kl. 3,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1919 Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 10 april 1919. 
 
§ 59. 
Såsom Stadsfullmäktiges ordförande under tiden 1 januari till och med 31 mars detta år hade 
Herr Kyrkoherden Frits Lüsch utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 60. 
Utdrag av Magistratens protokoll för den 25 och 26 mars den 1 april 1919 föredrogs, och 
framgick därav, att till Stadsfullmäktige för nedannämnda tider förklarats valda: 
 
För tiden från och med den 1 april 1919 till och med den 31 december 1922: 
 
1) Kyrkoherden Fritz Lüsch, 
2) Redaktören, Riksdagsmannen Axel Ljungberg, 
3) vice Konsuln L. Laurin, 
4) Frisören Gustaf Aron Löfgren, 
5) Filaren Carl Brännberg, 
6) Bankdirektören Rudolf Lindblad, 
7) Stenhuggaren S. P. Ekblad, 
8) vice Konsuln J. G. Gunnerson,  
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9) Verkmästaren Oscar Mattsson,  
10) Bryggeriägaren Gust. Karlsson, 
11) Filaren Svante J. Johansson, 
12) Bankdirektören Ragnar Berger,. 
 
För tiden från och med den 1 april 1919 till och med den 31 december 1920: 
 
1) Fabrikören J. E. Lindbom, 
2) Järnsvarvaren Aug. Thorsson, 
3) Förvaltaren John Sterner, 
4) Verkmästaren Axel Pehrsson, 
5) Stenhuggaren C. G. Tinggren, 
6) Disponenten Hjalmar Carlsson, 
7) Stenhuggaren Axel Johansson, 
8) Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving, 
9) Entreprenören C. W. Granberg, 
10) vice Konsuln Magnus Radhe, 
11) Faktor E. F. Larsson, 
12) Byggmästaren Oscar Wallén, 
 
Protokollen lades till handlingarna. 
 
§ 61. 
Det antecknades, att Stadsfullmäktiges ledamöter äro följande valda för tiden från och med 
den 1 april 1919 till och med utgången av nedannämnda är: 
 
Konsul Magnus Radhe  1920 
Konsul J. G. Gunnerson  1922 
Fabrikören J. E. Lindbom  1920 
Förvaltaren John Sterner  1920 
Konsul L. Laurin  1922 
Grosshandlare Otto Gottfrid Löfving 1920 
Byggmästaren Oscar Wallén  1920 
Redaktören Axel Ljungberg 1922 
Entreprenören C. W. Granberg 1920 
Kyrkoherden Fritz Lüsch  1922 
Järnsvarvaren Aug. Thorsson 1920 
Fabrikören Gust. Karlsson  1922 
Frisören Gustaf Aron Löfgren 1922 
Bankdirektören Ragnar Berger 1922 
Filare Carl Brännberg  1922 
Disponenten Hjalmar Carlsson 1920 
Bankdirektören Rudolf Lindblad 1920 
Stenhuggaren C. G. Tinggren 1920 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 41 
 

Verkmästaren Axel Pehrsson 1920 
Verkmästaren Oscar Mattsson 1922 
Stenhuggaren S. P. Ekblad  1922 
Filaren Svante J. Johansson 1922 
Stenhuggaren Axel Johansson 1920 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson 1920 
 
§ 62. 
Upprop förrättades, varvid de i § 61 här ovan nämnda Stadsfullmäktige voro närvarande, med 
undantag av Herrar Ljungberg och Löfgren, vilka voro frånvarande, den förstnämnde på 
grund av riksdagsmannauppdrag. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 63. 
Under ordförandeskap av Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för tiden till och med detta års slut. 
 
Herr Radhe föreslog omval av Herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som förtogs med acklamation, utföll så, att Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch omvaldes till 
ordförande för nämnda tid. 
 
Herr Lüsch hembar till Herrar Stadsfullmäktige sitt tack för det honom ånyo visade 
förtroendet. 
 
§ 64. 
Härefter företogs val av vice ordförande för tiden till och med innevarande års utgång och 
omvaldes med acklamation, på förslag av Herr Radhe, Herr Konsuln J. G. Gunnerson. 
 
§ 65. 
Sedan val av ordförande och vice ordförande skett, yttrade Herr Ordföranden följande 
 
”Mine Herrar! 
 
Då stadsfullmäktige i dag för första gången efter förrättade val, grundade på den allmänna och 
lika kommunala rösträtten, sammanträda, ber jag få hälsa samtlige ledamöter välkomna till 
det arbete för samhällets bästa, vartill vi helt säkert alla äro kallade. Härutinnan finnes ingen 
åtskillnad. Och i det fallet råder ingen olikhet varken i arbetsuppgiftens beskaffenhet eller i 
sättet att fatta densamma mellan nu och förr, ty det bör kanske vid detta tillfälle sägas: det har 
icke varit något kommunalt vanstyre i Sveriges stadssamhällen, närmast det, som vi hava att 
ansvara för, som skulle kräva storstädning genom nya val, utan hur dessa val utfallit, så blir 
nog uppgiften att bygga vidare och sköta samhällets ekonomiska angelägenheter med samma 
omtanke, som det hittills hava skötts, ty väl hava utgifterna sprungit i höjden, men det gäller 
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icke bara kommunernas utan än mera statens, som dock har en mycket större pung att ösa ur, 
som vid behov genom nya riksdagsbeslut kan göra ännu djupare. 
 
Här behöves återhållsamhet, icke en trångsynt, som kräver samhällets utveckling, men en 
klok, avvägd, som mer än en gång betänker, huruvida det eller det önskemålet icke kan anstå 
till bättre tider. 
 
Det blir ofta i denna snöda värld ett stort steg mellan att vilja och att kunna. Det är lätt att 
säga: ”så ska vi ha´t” men eftertankens kranka blekhet kommer förr eller senare med 
invändningen: ”var ska vi ta´t?” 
 
Måtte det därför om de på den allmänna och lika rösträtten valda stadsfullmäktige med 
sanning kunna sägas, att de i utförandet av sina uppgifter lärde sig av sina föregångares 
misstag och därför icke stodo tillbaka för den gamla uppsättningen utan framför den och först 
och sist att de gjorde allt vad de voro pliktiga att göra. Ingenting står dock högre än den 
ansvarsfyllda pliktuppfyllelsen. Till denna önskar jag eder alla lycka liksom jag för egen del i 
utövningen av det förtroendeuppdrag, som blivit mig förnyat, skall vinnlägga mig därom. Jag 
ber att få tacka eder alla därför och önskar eder alla, särskilt de nye männen i denna sal, 
välkomna till det gemensamma arbetet. 
 
I detta sammanhang torde det vara tillbörligt att erinra om dem, som den 31 sistlidne mars 
tillhörde stadsfullmäktige, men nu lämnat oss, nämligen Herrar Aug. Mattsson, Luckey, Alfr. 
Bovik, Anders och Aug. Jakobsson, Robert Lycke och Elmqvist. De tre sistnämnda 
visserligen endast en kortare tid, herr Anders Jakobsson från ingången av år 1917. Herr Alfred 
Bovik har här haft säte och stämma från 1911 och varit en flitig debattör och dessutom en 
följd av år tillhört Drätselkammaren. Herrar Aug. Mattsson och Luckey hava tillhört 
stadsfullmäktige från det samhället först blev stad och därunder haft plats såväl i 
Drätselkammaren som ett stort antal nämnder. 
 
Jag anhåller nu, då jag icke blev i tillfälle att till dem framföra samhällets tacksamhet, då de 
vore tillstädes, att vår erkännsamhet för deras nedlagda arbete härstädes till stadens förkovran 
förvaras i stadsfullmäktiges protokoll för denna dag.” 
 
§ 66. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 67. 
Val efter de med sistlidne mars månads utgång avgångna ledamöterna och deras suppleanter i 
Valkommittén skulle nu företagas för tiden till och med detta års slut. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll så, att det för sagda tid valdes till ledamöter 
Herrar Bankdirektören Ragnar Berger, Byggmästaren Oscar Wallén, Grosshandlaren Otto 
Gottfrid Löfving, Verkmästaren Axel Pehrsson och Filaren Carl Brännberg med Herrar 
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Bankdirektören Rudolf Lindblad, Verkmästaren Oscar Mattsson och Stenhuggaren S. P. 
Ekblad såsom suppleanter. 
 
Till ordförande i denna kommitté valdes Herr Berger. 
 
§ 68. 
Hamnstyrelsen anmälde att till dess vice Ordförande till och med 1920 års utgång omvalts 
Herr Konsuln J. G. Gunnerson, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 69. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 40 den 13 sistlidne mars bordlagda ärendet, den 
genom Magistraten från stadens befattningshavare inkomna skrivelse med begäran om ökat 
krigstidstillägg för år 1919 enligt de grunder, som av Riksdagen fastställts för stadens 
befattningshavare. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Brännberg: Detta ärende bordlades vid stadsfullmäktiges senaste sammanträde i 
avvaktan på Stadsfullmäktiges nya sammansättning, men det vore nog lämpligt att än en gång 
bordlägga ärendet, då de Herrar Stadsfullmäktigeledamöter som äro nykomne, behöva tid för 
att kunna sätta sig in i frågan. Framhöll olämpligheten av att, såsom reservanterna i 
Drätselkammaren föreslagit, lämna endast vissa befattningshavare krigstidstillägg. 
 
Herr vice Ordföranden framhöll Herr Ljungbergs yttrande, då frågan förra gången 
behandlades i Stadsfullmäktige, om en fullständig lönereglering samt ansåg det vara bäst att 
avslå den föreliggande framställningen för att befattningshavarna senare måtte kunna 
inkomma med begäran om lönereglering. 
 
Herr Pehrsson påpekade, att befattningshavarna ansett det rättvist att detta år få ökade 
krigstidstillägg, då dessa tillägg här i staden så väsentligt senare och även betydligt lägre än 
vad fallet varit i flertalet städer, varför man borde tillse att härvarande befattningshavare, för 
att de skola hjälpas ur sitt brydsamma läge, komme i någorlunda samma lönenivå som i med 
Lysekil jämförliga städer. Ansåg det vara en orättvisa om extra krigstidstillägg skulle beviljas 
endast en del av stadens personal. Förenade sig med Herr Brännbergs förslag om ärendets 
bordläggning och vädjade till Stadsfullmäktiges ledamöter att tillsätta en nämnd för 
lönefrågans ordnande. 
 
Herr Berger ansåg i likhet med Herr vice ordföranden, att det vore enklast göra slut på 
ifrågavarande ärende genom direkt avslag, men att det sedan kunde upptagas som en 
löneregleringsfråga. 
 
Herrar Thorsson och Granberg understödde Herr Brännbergs bordläggningsförslag. Herr 
Brännberg kompletterade sitt förslag med att hemställa om tillsättandet av en 
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löneregleringsnämnd bestående av 5 ledamöter och att Valkommittén måtte erhålla i uppdrag 
att upprätta förslag å dessa ledamöter. 
 
Herr Radhe framhöll huru litet stadens befattningshavare tillgodosetts med krigstidstillägg 
under åren 1916 och 1917, varför det ej vore för mycket att snarast möjligt fatta beslut, som 
tillmötesginge ifrågavarande framställning samt uttryckte önskemålet att dylikt beslut kunde 
fattas redan i dag, och att man om möjligt bort undvika tillsättandet av ytterligare nämnder. 
 
Herr Tinggren instämde i Herr Brännbergs förslag och påpekade, att man måste taga hänsyn 
till de rådande förhållandena samt ansåg befattningshavarna föga hjälpta med att tillgången på 
förnödenheter blivit bättre, då prisen ännu i regel äro lika höga som föregående år, och man 
därför med sina små inkomster ej har råd att köpa större kvantiteter än förr. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige att bordlägga ärendet och 
tillsätta en löneregleringskommitté bestående av 5 ledamöter å vilka Valkommittén skall 
upprätta förslag. 
 
§ 70. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 13 sistlidne mars väckte Herr Laurin motion om 
ökning av antalet ledamöter i Elektricitetsverkets styrelse och hade till dagens sammanträde 
inlämnat följande skriftlige motion i ärendet: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enär det torde vara lämpligt att utöka antalet ledamöter i Elektricitetsverkets styrelse för att 
möjliggöra tillträde i styrelsen för alla grupper inom Stadsfullmäktige och då detta visat sig 
mera önskvärt än förut på grund ab de senaste valen, får undertecknad härmed föreslå: 
 
att Herrar Stadsfullmäktige ville besluta att öka antalet ledamöter i Elektricitetsverkets 
styrelse från 3 till 5 ledamöter. 
 
Lysekil den 7 april 1919. 
 L. LAURIN. 
 
Sedan motionen lästs, yrkade Herr Laurin bifall till densamma och föreslog att Valkommittén 
får i uppdrag att upprätta förslag å de 2 ledamöter med vilka styrelsen sålunda bör ökas. 
 
Herr Sterner understödde detta yrkande och föreslog, att antalet suppleanter i nämnda styrelse 
ökas från 2 till 3 samt att Valkommittén får i uppdrag att upprätta förslag dels å 1 suppleant, 
som enligt detta förslag skall nyväljas, dels å 1 suppleant därsammastädes för att efterträda 
Ingenjör G. Sandberg, då han i höst avflyttar från staden. 
 
Herr Berger föreslog, att reglementet för bemälda styrelse måtte ändras i överensstämmelse 
med det beslut, som nu komme att fattas. 
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Stadsfullmäktige  beslöto enhälligt att bifalla motionen jämte de i samband med densamma 
framkomna, här ovan nämnda förslagen. 
 
§ 71. 
Under § 42 i protokollet för den 13 sistlidne mars beslöto Stadsfullmäktige att till 
Hamnstyrelsen remittera Drätselkammarens begäran om bemyndigande att till Lysekils Mek. 
Verkstads Aktiebolag få försälja tomt i Rinkenäs. 
 
Enligt föreliggande skrivelse hade Hamnstyrelsen förklarat sig ej hava något att emot 
ifrågavarande tomtförsäljning erinra. 
 
Herr vice ordföranden yttrade, att man att börja med i Hamnstyrelsen hyst betänkligheter mot 
denna försäljning, men vid närmare granskning av förhållandena i Rinkenäs låtit dessa 
betänkligheter fara, då kajutrymmet ändå blir tillräckligt för stadens behov, varför staden bör 
göra denna försäljning. 
 
Herr Radhe delade Herr vice Ordförandens uppfattning av frågan och framhöll, att staden 
borde sälja denna tomt, men ville dock i samband med denna tomtförsäljningsfråga erinra om 
sin egen ansökan att få köpa tomten n:o 8 i Rosvik samt på vilka egendomliga skäl 
Stadsfullmäktige avslagit denna framställning. Yttrandet att ärendet dock snart skulle 
återkomma i Stadsfullmäktige. 
 
Herrar Brännberg yttrade, att man hyst den uppfattningen, att bemälda i Rinkenäs vore 
värdefull för staden att behålla. 
 
Yrkande ärendets bordläggning för att Stadsfullmäktiges ledamöter mera allmänt skulle kunna 
sätta sig in i frågan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 72. 
Revisionsberättelse över Lysekils Skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1918 
föredrogs, och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 73. 
Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande över till Konungens Befallningshavande i 
länet ställda ansökningar från fru Hedvig Ödman, huset n:r 13 Badhusgatan, Kyrkvik och 
Fröken Hulda Nilsson, huset n:r 36, Kyrkvik, att i av dem nu innehavda pensionat i ovan 
angivna husnummer jämväl innevarande år erhållna tillstånd att utskänka vin och öl till 
spisande gäster vid måltider, den förstnämnde sökanden under tiden 1 juni till 15 september 
och den sistnämnde under tiden 1 juni till och med den 10 september. 
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Herrar Radhe och Sterner yrkade bifall att tillstyrka nämnda ansökningar, då ifrågavarande 
rättigheter skötts väl under de föregående åren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till båda dessa ansökningar. 
 
§ 74. 
Genom Kungl. Maj:ts nådiga brev av den 28 sistlidne februari meddelades till 
Stadsfullmäktiges kännedom, att Stadsfullmäktiges beslut av den 19 december 1918 rörande 
höjning av gällande hamntaxa med 50 % fastställts att gälla tillsvidare intill utgången av 
innevarande år. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 75. 
Genom föredragen skrivelse avsade sig Herr Gustaf Aron Löfgren ledamotskapet i 
Stadsfullmäktige. 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig följande över denna skrivelse: 
 
Herr vice Ordföranden yrkade, att avsägelsen icke måtte bifallas, då den ej ägde något rättsligt 
stöd och för densamma ej heller anförts några skäl. 
 
Herr Brännberg ansåg att avsägelsen borde bifallas. 
 
Herr Sterner understödde Herr vice Ordförandens yrkande samt framhöll, att om 
bestämmelserna beträffande dylik avsägelse ej äro nog klara, så bör man genom att nu vägra 
bifall söka att härvidlag få visshet, ty som förhållandena nu gestalta sig, skulle det ej bliva 
beroende på valmännen utan på enskild person, som den ene eller andre skulle komma in i 
Stadsfullmäktige. 
 
Herr Brännberg hemställde till Herr Borgmästaren Sundberg att yttra sin åsikt i saken. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg yttrade, att han tagit sig en funderare på saken, men kommit till 
den uppfattningen, att inga hinder torde föreligga för Stadsfullmäktige mot att bevilja Herr 
Löfgrens begäran. 
 
Herr Berger fann formuleringen av § 30 i författningen om kommunalstyrelse i stad, som icke 
ändrats 1918, vara ett nytt bevis till tidigare många förutvarande om författningens och lagars 
slarviga avfattande och instämde i Herr vice Ordförandens yrkande.  
 
Herr Larsson fann det önskligt, om Herr Löfgren ville stanna kvar i Stadsfullmäktige men 
ansåg dock, att man ej kunde tvinga honom därtill, varför man ej hade annat val än att befria 
Herr Löfgren från uppdraget. 
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Herr Radhe betonade, att Herr Löfgren ej föreburit några som helst skäl för avsägelsen och 
yrkade därefter avslag. Av rent principiella skäl borde ansökan avslås. 
 
Herr Tinggren talade för bifall till Herr Löfgrens framställning och sade sig hava uppfattat 
Herr Borgmästaren uttalande så, att denna sak ej kunde betraktas som en principfråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden, efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan att godkänna avsägelsen och å andra att vägra densammas godkännande, 
förklarat den sistnämnda frågan vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill vägra godkännande av Herr Löfgrens avsägelse, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att godkänna Herr Löfgrens avsägelse.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari Herr Pehrsson ej deltog, röstade: 
 
Herrar vice Ordföranden, Radhe, Lindbom, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, Gust. Karlson, 
Berger, Hj. Carlsson, Lindblad, Mattsson och Ordföranden: ja, 
 
Men Herrar Granberg, Thorsson, Brännberg, Tinggren, Ekblad, Svante Johansson, Axel 
Johansson och Larsson: nej. 
 
Med 13 ja- och 8 nej-röster hade Stadsfullmäktige alltså beslutat vägra att godkänna 
ifrågavarande avsägelse. 
 
§ 76. 
Från Livsmedelsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige! 
 
Med anledning av Stadsfullmäktiges beslut enl. protokoll av 13 Mars . å. § 51 få vi härmed 
avgiva följande yrkande: 
 
Nämndens affärsverksamhet kan. enl. nämndens uppfattning upphöra så snart de varor som 
finnes å lager äro slutsålda, vilket vi hoppas kan ske inom önskad tid – förlust å potatis, 
kålrötter, morötter och fiskvaror, torde uppstå oavsett tiden när affärsverksamheten upphör. 
 
Lagerlokalerna äro förhyrda till resp. 1 och 31 oktober d. år. 
 
Vad beträffar stadsfullmäktiges åsikt rörande Livsmedelsnämndens totala upphörande den 1 
juli, så anse nämnden att detta först kan ske då den statliga ransoneringen av potatis (20 juli) 
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mjöl, gryn, socker, ved etc. upphör, då nämnden är en institution som sammanhänger med 
dessa ransoneringar. 
 
Alltså anser nämnden att denna fortfarande måste kvarstå, även om en omläggning kan ske i 
så måtto, att antalet ledamöter och att ersättningen till de kvarvarande bortfaller. 
 
Förvaltningsberättelse för år 1918 jämte tillhörande räkenskaper har överlämnats till Herrar 
revisorer och få vi med detta överlämna en avskrift av berättelsen till ben. kännedom. 
 
Lysekil den 8 april 1919. 
 
FÖR LIVSMEDELSNÄMNDEN I LYSEKIL 
W. Reinhold. 
 
Härjämte hade även bifogats berättelse över Livsmedelsnämndens räkenskaper och 
förvaltning för år 1918. 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, yttrade sig följande talar i ärendet: 
 
Herr Larsson föreslog, att arvodena till nämndens ledamöter och suppleanter måtte indragas 
från och med innevarande månads ingång, men att dock avlöning till ordföranden och dennes 
biträde fortfarande skulle utgå. 
 
Herr Sterner ansåg, att nämndens verksamhet borde kunna utan olägenhet avvecklas före den 
1 nästkommande juli. Antagligen komma brödkorten att avskaffas redan i vår och den övriga 
ransoneringen blir nog även så småningom indragen. 
 
Herr Larsson påpekade, att staden av högre myndigheter ålagts att hava livsmedelsnämnd, 
vilken således ej utan vidare kan indragas så länge bestämmelserna om dylika nämnder gälla. 
Man måste dessutom tillse, att avvecklingen av nämndens affärer ej sker så hastigt att 
därigenom för stor förlust å inneliggande lager uppstår. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med Herr 
Larssons förslag indraga arvodena till nämndens ledamöter och suppleanter från och med 
innevarande april månads ingång samt att i övrigt bordlägga ärendet. 
 
§ 77. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 14 november 1918 under § 205 i 
protokollet att till Hamnstyrelsen för dess yttrande remittera kommitténs för utredning av 
frågan om broförbindelse till Grötö nya förslag till förbindelse med denna plats. 
 
Detta nya förslag innebar, att man skulle frångå den utsprungligen påtänkta bron och i stället 
förbinda fastlandet med sagda ö medelst en järnvägsbank från järnvägsstationen söder om 
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kvarteret ”Stenbiten” och hade bemälda kommitté anhållit att för undersökning av denna 
sistnämnda förbindelse få använda det begärda förslagsanslaget å 1.000 kronor. 
 
Hamnstyrelsens yttrande, som nu förelåg, var av följande lydelse: 
 
Utdrag ur protokollet, hållet hos Hamnstyrelsen i Lysekil den 4 april 1919. 
 
Närvarande: Herrar Radhe, ordförande, Gunnerson, Lindbom, Amandus Beckman, Fritz 
Hörman och Stadsingenjören. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. Den s. k. Grötökommittén hade i skrivelse föreslagit Stadsfullmäktige att uppdraga åt 
kommittén att ”låta verkställa undersökning och kostnadsförslag för en järnvägsbank från 
järnvägsstationen söder om kvarteret Stenbiten till Grötö, att härtill får användas det förut till 
undersökning  begärda förslagsanslaget å 1.000 kronor.” 
 
Ärendet hade remitterats till bl. a. Hamnstyrelsen för yttrande och företogs nu till behandling, 
därvid till ärendet hörande handlingar lästes och granskades. 
 
Efter överläggning beslöt härpå Hamnstyrelsen att i ärendet avgiva det yttrande, att styrelsen 
för sin del ej kan tillstyrka verkställande av och användande av förslagsanslaget ifråga för 
undersökning av något annat förslag till förbindelsen med Grötö än det, som innebure dylik 
förbindelse över Kolholmarne; vilka för ändamålet borde nersprängas. Genom utförande av 
det andra förslaget till förbindelse med Grötö skulle nämligen hamnen förstöras, varjämte 
synnerligen stora olägenheter och svårigheter skulle uppstå, därest fartyg och båtar skulle 
nödgas gå runt Grötö, något som med rådande strömförhållanden särskilt vid sydlig stark vind 
komme att visa sig så gott som ogörligt för bl. a. större lastångare; fiskhamnen vid Grötö 
bleve också bäst skyddad genom utfyllande av Kolholmarna.  
 
Herr Gunnerson förklarade sig visserligen i princip gilla Styrelsens sålunda uttalade mening i 
frågan, men enär vid anordnande av Grötöförbindelsen över Kolholmarna, Grötö ej syntes 
honom kunna komma att lämpligen utnyttjas, ville han dock reservera sig emot beslutet. 
 
Som ovan. 
In fidem: 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget, betygas: 
JOSEF CNTERWALL. 
 
Sedan detta ärende lästs, yttrade sig följande talare under i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Laurin uttryckte sin förvåning över det ringa intresse Hamnstyrelsen visade för 
fiskhamnsfrågan samt framhöll, att navigeringen runt Grötö ej innebure så stora svårigheter 
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som Hamnstyrelsen ansåge. I första hand bör fiskhamnen tillgodoses, och vore det därför en 
livsfråga för staden att snarast möjligt få förbindelsen med Grötö ordnad så, att man där kunde 
uppföra byggnader för packning av färsk fisk för export. Yrkade ärendets återremiss till 
Hamnstyrelsen för förnyad prövning. 
 
Herr Radhe bemötte på det bestämdaste talet om att Hamnstyrelsen ej hade intresse för 
fiskhamnsanläggningen, men genom realiserandet av Grötökommitténs senaste förslag i saken 
skulle hela hamnen vid Grötö bliva förstörd, och säkerligen skulle Stadsfullmäktige nogsamt 
betänka sig för att fatta ett dylikt beslut. För övrigt är det ej så stor brådska med ärendet, då 
hälften av Grötöområdet är utarrenderat till Herr Löfving på flera år. 
 
Herr Löfving ansåg det dock egendomligt, att Hamnstyrelsen hyste så ringa intresse för 
fiskhamnsfrågans lösning. Sedan vi erhållit järnväg till Lysekil hade det bort göras något från 
stadens sida för att göra Grötö räntebärande. Samhället skulle beredas ökade inkomster, om 
fiskeexporten kunde dragas dit, men staden fick och bjuda till att göra något åt saken. Vad 
beträffar att så stor del av bemälda ö vore utarrenderad, så förklarade sig talaren gärna villig 
avstå från detta arrende till stadens fördel, varför ifrågavarande arrendeavtal ej skulle utgöra 
något hinder för fiskhamnsplanens förverkligande. Yrkade ärendet återremiss till 
Hamnstyrelsen för noggrann undersökning och utredning. 
 
Herr Larsson föreslog fiskhamnskommitténs ökning från 3 till 5 ledamöter, så att olika partier 
bleve i densamma företrädda. 
 
Herr Hj. Carlsson fann den senast föreslagna förbindelsen med Grötö ur flera synpunkter 
fördelaktigare än förbindelsen över Kolholmarna samt ansåg, att man med snaraste måtte 
allsidigt utreda frågan. 
 
Herrar Wallén, Tinggren, Brännberg, Lindbom, Larsson och Granberg framhöllo 
nödvändigheten av att föreliggande fråga löses inom den närmaste tiden, så att ej fiskexporten 
går från samhället till annat håll. 
 
Herr vice Ordföranden yrkade frågans utredning av sakkunnig och opartisk person.  
 
Herr Radhe understödde detta yrkande samt föreslog dessutom, att vid dylik utredning båda 
förslagen om förbindelse i fråga tages under övervägande. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
Grötökommittén för att densamma måtte genom kompetent och opartisk fackman låta 
verkställa ifrågavarande undersökning beträffande de båda förslagen till förbindelse med 
Grötö, och att för detta ändamål anslås 1.000 kronor att utgå av medel för oförutsedda utgifter 
i årets utgifts- och inkomststat. 
 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 51 
 

Tillika beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med Herr Larssons förslag öka 
fiskhamnskommittén med 2 ledamöter samt uppdraga åt Valkommittén att härtill upprätta 
förslag. 
 
I samband härmed föreslog Herr Berger, att Stadsfullmäktige måtte överlämna åt 
Valkommittén att upprätta förslag å 1 ledamot i Grötökommittén efter den från staden 
avflyttade ledamoten Civilingenjören Oscar A. Kornell, vilket förslag av Stadsfullmäktige 
bifölls. 
 
§ 78 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Larsson och Mattsson. 
 
§ 79 
Sedan förestående ärenden behandlats, anhöll Herr Granberg att bliva befriad från sitt 
ledamotskap i Stadsfullmäktige på den grund, att han hädanefter antagligen blir tvungen att 
för arbetens utförande ofta långa tider vistas utom staden. 
 
Herr Ordföranden ansåg, att då denna eventualitet ännu ej inträtt, det vore för tidigt att avsäga 
sig uppdraget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
E. F. LARSSON. 
OSCAR MATTSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset torsdagen den 24 april 1919 kl. 1 e. m.; betygas 
 
FRITZ  LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1919 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid Stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 22 maj 1919. 
 
§ 80. 
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Upprop förrättades, varvid Herrar Ljungberg, Granberg och Thorsson voro frånvarande, den 
förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 81. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 82. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar S. P. Ekblad och Svante 
J. Johansson. 
 
§ 83. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 sistlidne april att tillsätta en 
löneregleringskommitté bestående av 5 ledamöter och att till Valkommittén överlämna att å 
desamma upprätta förslag. 
 
Valkommittén hade föreslagit Herrar Direktör John Sterner, Fabrikör Richard Björsell, Frisör 
Gustaf Aron Löfgren, Mekaniker Aug. Thorsson och Arbetsförman Carl Hellby.  
 
Herr Sterner avsade sig dylikt uppdrag och föreslog i sitt ställe Grosshandlaren Otto Gottfrid 
Löfving. 
 
Efter att denna avsägelse företogs valet, som skedde med acklamation, och utföll sålunda, att 
till ledamöter i kommittén valdes de av Valkommittén föreslagna med undantag av Herr 
Sterner, i vars ställe Herr Löfving valdes. 
 
Herr Löfving utsågs till sammankallande. 
 
§ 84. 
Vid sammanträde den 10 sistlidne april beslöto Stadsfullmäktige att öka antalet ledamöter i 
Elektricitetsverkets styrelse till 5 och suppleantantalet till 3 samt välja 1 suppleant i bemälda 
styrelse efter Herr Ingenjör G. Sandberg, som skall från staden afflytta i höst. 
 
Dessa val skulle avse tiden t. o. m. 1920 års slut. 
 
I enlighet med valkommitténs förslag valdes sålunda till ledamöter Herrar Frisören Gustaf 
Aron Löfgren och Handlanden Axel Johansson samt till suppleant Boktryckerifaktorn E. F. 
Larsson. 
 
Enligt samma förslag valdes efter Herr Ingenjör Sandberg Herr Stadsingenjören Sven H. 
Lundgren. 
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§ 85. 
Till ytterligare ledamöter i Fiskhamnskommittén hade Valkommittén föreslagit Herrar 
Redaktören Axel Ljungberg och Handlanden P. A. Malmrot. 
 
Herr Sterner föreslog i Herr Malmrots ställe Trafikchefen Herr Nils Wickberg. 
 
Vid företaget val valdes Herr Ljungberg med acklamation, men då Herr Ordföranden 
framställt fråga om bifall till val av vardera, Herrar Malmrot och Wickberg och förklarat den 
senare vald, begärdes votering, som företogs med slutna sedlar och utföll så, att Herr 
Wickberg valdes med 13 röster, medan 8 tillföllo Herr Malmrot. 
 
Herrar Redaktören Axel Ljungberg och Trafikchefen Nils Wickberg hade således valts till 
medlemmar i bemälda kommitté. 
 
§ 86. 
Till ledamot i kommittén för utredning angående broförbindelsen med Grötö efter Herr 
Civilingenjören Oscar A. Kornell, som avflyttat från staden, valdes i enlighet med 
Valkommitténs förslag Trafikchefen Herr Nils Wickberg. 
 
§ 87. 
Fattigvårdsstyrelsens ordförande hade uttryckt önskemålet av att ytterligare 1 suppleant för 
tiden t. o. m. 1920 års slut måtte väljas i Fattigvårdsstyrelsen, så att suppleantantalet blir 4 i 
enlighet med den proportion fattigvårdslagen föreskriver mellan ledamöter och suppleanter. 
 
Valkommittén, som av Stadsfullmäktige fått i uppdrag att upprätta förslag å dylik suppleant, 
hade därtill föreslagit Fru Anna Berger, och utföll i enlighet därmed.  
 
§ 88. 
Till examensvittnen vid Kommunala mellanskolans i Lysekil realexamen vårterminen 1919 
utsågos:  
 
Herrar Telegrafkommissarien A. F. Sandsjö, Postmästaren L. H. Cervin och Trafikchefen Nils 
Wickberg samt till deras suppleanter Herrar Stadsingenjören Sven H. Lundgren och 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Detta val var i överensstämmelse med från Valkommittén inkommet förslag med det 
undantag, att Herr Apotekaren R. Björkman däri föreslagits, men Herr Gunnerson meddelade, 
att denne var av bortresa hindrad att vid berörda examen närvara, och föreslog därför i stället 
Herr Wickberg. 
 
§ 89. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 71 den 10 sistlidne april bordlagda ärendet, 
Drätselkammarens begäran om bemyndigande att till Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag få 
försälja tomt i Rinkenäs (före detta Olssonska arrendetomten). 
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Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Radhe yrkade bifall till försäljningen, dels då inga förhinder däremot föreligga, dels 
emedan staden behöver sälja tomter för att få in pengar i jordkassan och Verkstadsbolaget för 
rörelsens utveckling är i behov av att förvärva ifrågavarande tomt. 
 
Herr Tinggren betvivlade, om det vore klokt att avhända sig denna tomt, och föreslog att om 
Verkstadsbolaget nödvändigt behöver den, och den skall säljas, priset då måtte sättas till 10 
kr. per kvm. 
 
Herr vice Ordförande framhöll, att staden har tillräckligt kajutrymme kvar i Rinkenäs, ’ven 
om denna tomt säljes, och att staden har en viss skyldighet att göra denna försäljning, då 
Verkstadsbolaget äger magasinet, som står på tomten, och har nedlagt så stora kostnader på 
Verkstadsgatans anläggning. Yrkade bifall till Drätselkammarens begäran. 
 
Herr Wallén fann försäljningen förmånlig för staden och påvisade, att om tomten nu fått något 
större värde än förr, så är detta beroende på att Verkstadsgatan kommit till stånd. Vilket ju 
skett på Verkstadsbolagets bekostnad. Understödde bifallsyrkandet. 
 
Herr Löfgren yttrade, att han att börja med ställt sig tveksam gentemot denna försäljning, men 
att han dock nu bestämt sig för att gå med därpå. Ansåg dock det av Drätselkammaren 
föreslagna priset för lågt och föreslog i stället 8 kr. per kvm. Ville bemöta uttalandens om att 
Verkstadsbolaget på egen bekostnad anlagt Verkstadsgatan och framhålla, att bemälda bolag 
därför erhållit kompensation. 
 
Herr Sterner framhöll, att Drätselkammaren ej inlåtit sig på frågan, huruvida Verkstadsbolaget 
behövde tomten eller ej utan endast utgått från synpunkten, om staden utan förfång för sin 
utveckling kan avhända sig denna tomt, samt kommit till den slutsatsen, att så kan ske, då 
kajutrymmet ändå blir tillräckligt i Rinkenäs. Hemställde om bifall till Drätselkammarens 
begäran. 
 
Herr Berger fann det egendomligt, att man, då inga verkliga skäl föreligga mot försäljningen, 
ville söka få priset så högt, att försäljningen omintetgöres, detta så mycket egendomligare, 
som staden så ytterst väl behöver att göra tomtförsäljningar för att få in pengar i jordkassan. 
 
Herr Larsson yrkade avslag på försäljningen på den grund, att om sådan beslötes. Herr Radhe 
då hade ställt i utsikt att återkomma med sin avslagna begäran om köp av tomten N.r 8 i 
Rosvik. 
 
Herr Radhe opponerade sig mot att hava hyst så allvarlig mening med sitt yttrande vid ett 
föregående sammanträde, som Herr Larsson förmenat. 
 
Herr Tinggren återtog sitt förslag om priset och förenade sig med Herr Löfgrens förslag. 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 55 
 

 
Då överläggningen förklarats avslutad, förelågo 3:ne yrkanden, nämligen: 
 
1) Om bifall till Drätselkammarens förslag att sälja tomten för ett pris av kr. 5:70 per kvm. 
 
2) Herr Löfgrens förslag att tomtpriset måtte sättas till kr. 8 pr kvm. 
 
3) Om avslag å ifrågavarande tomtförsäljning. 
 
Herr Ordföranden framställde nu proposition på bifall till vartdera av dessa 3:ne yrkanden och 
efter att hava förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering.  
 
Sedan Herr Ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet som ja-förslag 
och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt fråga om bifall till vardera 
av Drätselkammarens och Herr Löfgrens förslag, förklarades Drätselkammarens förslag vara 
med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde Herr Ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes. 
 
”Den som i huvudvoteringen vill bifalla avslagsyrkandet, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, och nej-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av det avgivna, hava 
Stadsfullmäktige beslutat bifalla Drätselkammarens förslag”. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari Herr Laurin ej deltog och varunder Herr 
Brännberg ej var närvarande, röstade: 
 
Herr Larsson: ja, 
 
men övriga närvarande 18 Herrar ledamöter, som deltogo i omröstningen: nej. 
 
Med 18 nej-röster mot 1 ja-röst, alltså med kvalificerad majoritet, hade Stadsfullmäktige 
således beslutat att till Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag försälja ovannämnda tomt för ett 
pris av fem (5) kronor och 70 öre per kvm. Eller cirka två (2) kronor per kvadrataln. 
 
§ 90. 
Stadsfullmäktige beslöto under § 79 i protokollet vid sitt sammanträde den 10 sistlidne april 
att bordlägga ärendet rörande Herr C. W. Granbergs avsägelse från uppdraget att vara 
Stadsfullmäktig. 
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Herr Sterner framhöll, att Herr Granberg icke för sin avsägelse kunde frambära skäl, som 
enligt gällande lag vore tillfyllest för att Stadsfullmäktige skulle kunna bifalla Herr Granbergs 
framställning och yrkade att Stadsfullmäktige ej måtte godkänna avsägelsen. 
 
Herr Löfgren ansåg dock, att Herr Granberg hade rätt att bliva från bemälda uppdrag befriad, 
då han före senaste stadsfullmäktigevalet inom sitt parti undanbett sig återval. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla Herr Sterners yrkande i ärendet. 
 
§ 91. 
Från kommittén för utredning av förhållandena rörande stadens epidemisjukvård förelåg 
följande skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Den 30 juli 1918 utsågo stadsfullmäktige en kommitté med uppdrag att verkställa utredning 
av förhållandena rörande stadens epidemisjukvård. 
 
Inom stadsfullmäktige har framställts anmärkningar dels beträffande själva epidemivården 
samt dels ifråga om skötseln av epidemisjukhusets ekonomi. 
 
Vad först angår epidemivården, så har det visserligen utrönts att under sistlidet år 
förhållanden förekommit, som icke varit överensstämmande med god ordning. Dessa hava 
emellertid till stor del haft sin grund i överbeläggning under den svåra difteriepidemin. 
Beträffande vad sålunda av kommittén iakttagits, har under loppet av sistliden höst gjorts 
erinringar i skrivelse till första stadsläkaren. 
 
Vidkommande därefter epidemisjukhusets ekonomi har det befunnits, att kostnaderna för 
sjukhusets drift – löner och arvoden till personalen oberäknat – under år 1918 uppgått till 
omkring 18,000 kronor. då på sjukhuset under året vårdats omkring 300 patienter med 
omkring 4,700 underhållsdagar, blir kostnaden per dag och patient omkring 4 kronor, en 
kostnad som får anses vara avsevärt hög i betraktande av det stora antal patienter, som vårdats 
under året. De största utgiftsposterna utgöras av bränsle och lyse, som uppgått till omkring 
3,200 kronor och mathållningen, som dragit en kostnad av omkring 12,000 kronor. 
 
Kommittén har särskilt fäst sig vid den höga kostnaden för mathållningen, vilken, ensamt den, 
gått till omkring kr. 2:50 pr dag och patient. Vid undersökning har kommittén också funnit att 
ifråga om mathållningen icke iakttaga önskvärd sparsamhet, huvudsakligast beroende därpå 
att i för stor utsträckning använts matvaror, som betingat höga pris, såsom kött och vissa slag 
av fisk. 
 
För att utröna huru med mathållningen vid epidemisjukhusen förfares i andra mindre städer, 
har kommittén införskaffat upplysningar om städerna Falkenberg, Strömstad, Eksjö, 
Karlshamn, Filipstad, Oskarshamn, Uddevalla och Varberg. Härvid har inhämtats att i 
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Strömstad alla inköp göres av sköterskan på kredit, varefter nämndens kassör kontrollerar 
räkningarna. I Eksjö finns syssloman, som kontrollerar mathållningen och tillika är nämndens 
kassör, i Oskarshamn bestrider sköterskan mathållningen mot en viss avgift pr patient och dag 
och i Uddevalla infordrar Hälsovårdsnämnden anbud å matvaruleveranserna till sjukhuset. I 
övrigt lämna de inkomna svaren icke något av intresse att anteckna. 
 
Kommittén har i denna fråga samarbetat med Hälsovårdsnämnden; och har kommittén 
inhämtat, hurusom även nämnden haft sin uppmärksamhet fästad å densamma. Vid sitt 
sammanträde den 6 sistlidne Mars beslöt nämnden med anledning av granskning av inkomna 
räkningar erinra vederbörande att ifråga om mathållningen iakttaga större sparsamhet, och den 
14 april beslöts att med sköterskan träffa avtal angående övertagande av mathållningen på 
entreprenad från den 1 i denna månad. Enligt detta avtal skall sköterskan erhålla per patient 
särskild diet 2 kr. och med särskild diet 2 kr. och 50 öre samt för betjäning 3 kr pr dag, 
varjämte det åligger henne att för varje vecka avgiva rapport till nämndens ordförande 
angående det antal patienter, som vårdats å sjukhuset varje dag under veckan med angivande 
av sjukdomens art samt det antal personer, som varje dag anlitats som betjäning, allt enligt 
särskildt uppgjort formulär. 
 
Med erinran om att landstingets sjukbårdskommitté redan vidtagit anstalter för uppförande av 
ett epidemisjukhus i stadens närhet av sådant omfång att, efter dettas tillkomst någon 
epidemivård från stadens sida icke blir erforderlig, får kommittén hemställa att 
Stadsfullmäktige ville låta vid de av kommittén och Hälsovårdsnämnden vidtagna åtgärderna 
bero. 
 
Lysekil den 2 Maj 1919. 
 
 JOHN STERNER  AXEL SUNDBERG 
   C. BRÄNNBERG. 
 
Med godkännande av de enligt denna skrivelse vidtagna åtgärderna i saken beslöto 
Stadsfullmäktige att lägga skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 92. 
Under § 28 i protokollet den 30 sistlidne januari beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt en 
kommitté bestående av Herr Borgmästaren Axel Sundberg samt stadsfullmäktigeledamöterna 
Herrar Ragnar Berger och Carl Brännberg att tillhandagå Landstingets sjukvårdskommitté 
arbetsutskott med alla nödiga upplysningar rörande anvisandet av passande tomt för det 
blivande länsepidemisjukhuset, då Stadsfullmäktige icke voro övertygade om, att den 
anvisade och av Drätselkammaren föreslagna tomten å Mariedal i Lyse socken, för vilken 
tomt förvärvade genom expropriation Stadsfullmäktige förklarat sig villig betala kostnaderna, 
vore lämplig för epidemisjukhus. 
 
Den av Stadsfullmäktige tillsatta kommittén hade inkommit med följande skrivelse i saken:  
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Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Sedan undertecknandet blivit av Stadsfullmäktige utsedda att med Landstingets 
sjukvårdskommitté underhandla om anskaffande på stadens bekostnad av lämplig tomt för 
uppförande av ett epidemisjukhus, så får vi meddela att vi sammanträffat med kommittén vid 
dess besök härstädes den 16 sistlidne april, varvid de tomter besågos som ansågos kunna 
komma ifråga. 
 
Det av kommittén vid detta tillfälle förda protokollet bilägges härjämte i styrkt avskrift. 
 
Av detta protokoll inhämtas, att kommittén uttalat sig för en tomt å Slätten i omedelbar närhet 
av Landsvägsgatan på ett Aktiebolaget Göteborgs Bank tillhörigt ägoområde å Slätten. 
 
Några dagar härefter eller den 20 april ankom kommitténs arkitekt för att bese och uppmäta 
tomten. Han anmärkte då dels att den utvalda tomten vore olämplig såsom belägen invid 
skolhuset och i övrigt i närheten av tätt bebyggda områden, dels och att av bankens fastighet 
på detta ställe icke kunde tillhandahållas en sjukhustomt av erforderlig bredd, i följd varav 
expropriation av intill liggande områden i allt fall måst förekomma. 
 
Däremot uttalade arkitekten sig för en annan tomt å bankens område ett stycke längre upp på 
Slätten, vilken ansågs från alla ifrågavarande synpunkter lämplig. 
 
Enligt från sjukvårdskommittén senare erhållet meddelande har kommittén nu godkänt 
arkitektens förslag. 
 
En av stadsingenjörens Sven H. Lundgren upprättad kartskiss över Aktiebolaget Göteborgs 
Banks fastighet å Slätten, därå den föreslagna tomten blivit inlagd, bifogas härjämte. 
 
Av denna skiss och övriga tillgängliga handlingar inhämtas, att bankens hela område 
innehåller 36.559,8 kvadratmeter och den föreslagna epidemisjukhustomten 5,614 
kvadratmeter.  
 
Vi tillåta oss i detta sammanhang med denna anmälan föreslå, att Stadsfullmäktige överlämna 
åt Drätselkammaren att träffa avtal med Aktiebolaget Göteborgs Bank om förvärvande av den 
föreslagna sjukhustomten. 
 
Lysekil den 22 maj 1919. 
 
AXEL SUNDBERG RAGNAR BERGER 
 C. BRÄNNBERG. 
 
Denna skrivelse åtföljdes av nedanstående protokollsavskrift: 
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Proto, hållet vid sammanträde med Landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskott i Lysekil 
den 16 april 1919. 
 
Närvarande: Herrar Leksell, ordförande, samt Oscar N. Olsson, Bernhard Olsson och J. A. 
Johansson. 
 
Arbetsutskottet sammanträdde i Lysekil för att besiktiga föreslagna tomter för det 
epidemisjukhus, som enligt landstingets beslut skulle uppföras i Lysekil. 
 
Härvid tillstädsekommo, såsom ombud för Lysekils stad, som åtagit sig tillsläppta tomten för 
detta sjukhus, Herrar A. Sundberg, R. Berger och C. Brännberg. 
 
Till en början besiktigas de föreslagna tomterna nämligen: 
 
1:o) tomt vid Blekegatan i kvarteret Gränsen inom Lysekils stads område.  
 
2:o) tomt i kvarteret Kvarnen inom stadens område. 
 
3:o) tomt vid Åkerbräckan i Lyse socken. 
 
4:o) tomt å Slätten i Lyse socken. 
 
Arbetsutskottet fann tomterna under mom. 1:o) och 2:o) olämpliga på grund av deras 
otillgängliga terräng och oskyddade läge samt de stora kostnader, deras planering skulle 
medföra. 
 
Beträffande tomten under moment 3:o) anmärktes, att den vore belägen för långt från staden, 
varigenom svårigheter skulle uppstå för en i staden boende läkare att utöva behörig tillsyn 
över sjukhuset samt ifråga om transporten av sjuka och förnödenheter från tåg och båt. 
 
Tomten å Slätten däremot befanns lämplig på grund av dels dess centrala läge i närheten av 
järnvägsstationen och hamnen samt dels tomtens beskaffenhet såsom lätt att bebygga, utan 
någon dyrbarare planering och möjlig för plantering, varjämte vatten och avlopp kunde 
beredas utan vidare kostnader. 
 
Vidkommande den areal, som behövdes tagas i anspråk av detta tomtområde, och tomtens 
gränser, kunde arbetsutskottet icke fatta något beslut, utan skulle detta bestämmas efter 
närmare undersökning samt uppmätning av arbetsutskottets arkitekt. 
 
Som ovan 
GUSTAF LEKSELL. 
 
Justerat: 
OSCAR N. OLSSON. 
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J. A. JOHANSSON. 
 
Rätt avskrivet; betygas 
AXEL SUNDBERG. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, yttrade sig följande talare inder den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Larsson föreslog, att Drätselkammaren måtte erhålla bemyndigande att med 
Aktiebolaget Göteborgs Bank underhandla dels om förvärvandet av den tomt, som behöves 
för länsepidemisjukhuset, dels om hela det område å Slätten, vilket utvisas av den i 
förstnämnda ovanstående skrivelse nämnda, nu föreliggande kartskissen. 
 
Herr vice Ordföranden understödde detta förslag. 
 
Herr Brännberg framhöll bestämmelserna om fritt vatten till dylikt sjukhus. 
 
Herr Wallén: Det nu föreliggande tomtförslaget bör anses fördelaktigt men man borde dock 
söka erhålla bidrag från Landstinget till kostnaderna för denna tomts förvärvande, då det ju 
endast är Lysekil utan även rätt många grannkommuner, som komma att draga nytta av ett 
sådant sjukhus. 
 
Herr Laurin: Stadsfullmäktige böra sträcka sig så långt möjligt är beträffande 
tillståndshållande av dylik tomt, dock kan man ju försöka, om Landstinget på något sätt vill 
bisträcka till kostnaderna för dess förvärvande. 
 
Herr Berger yrkade ärendets remiss till Byggnadsnämnden beträffande tomtens form m. m., 
som sammanhänger med bebyggandet samt framhöll, att om saken fördröjdes, så får staden 
fortfarande dragas med stora utgifter för epidemisjukvården. 
 
Herr Radhe understödde Herr Larssons förslag jämte yrkandet om remiss till 
Byggnadsnämnden. 
 
Herr Ordföranden betonade, att staden å sin begränsade ekonomiska förmåga ej bör vara 
frikostigare i förevarande fall än vad nödigt är. 
 
Herr Sterner yttrade, att man borde föra allt, vad rimligtvis kan begäras, för påskyndandet av 
frågans lösning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla Herr 
Larssons förslag i ärendet av det av Herr Berger gjorda remissyrkandet. 
 
§ 93. 
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Revisionsberättelse över Parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1918 hade genom 
Magistraten till Stadsfullmäktige överlämnats och förelåg nu enligt – Bilaga n:o 2, 1919. 
 
Revisionsberättelsen förelåg i tryck och hade före detta sammanträde utdelats till Herrar 
Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 94. 
Över Lysekils Hantverks- och Industriförenings Tekniska Aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1918 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att för sin del bevilja ansvarsfrihet i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 95. 
Lysekils kommunala tjänstemannaförening anhöll genom föredragen skrivelse att tre av 
föreningen utsedda ombud måtte tillerkännas rätt att närvara vid Stadsfullmäktiges 
löneregleringskommittés sammanträden för att för inför kommittén framhålla 
befattningshavarens önskemål och tillhandagå med upplysningar, men utanrätt att deltaga i 
överläggningar och beslut. 
 
Herr Berger ansåg en dylik representation överflödig. 
 
Herr Löfgren framhöll, att löneregleringskommittén borde inkalla representanter för 
respektive tjänstmannagrupper för att tillmötesgå med önskade upplysningar. 
 
Herr Ekblad fann det vara en gammal praxis och helt naturligt, att tjänstemännen såsom 
stadens arbetstagare bliva representerade, då det gäller en lönereglering. 
 
Herr Ekblads åsikt delades av Herrar Larsson, Brännberg och Radhe. 
 
Herr vice Ordföranden föreslog att Stadsfullmäktige måtte fatta följande beslut i ärendet. 
 
Att Löneregleringskommittén bör tillkalla från kommunala tjänstemannaföreningen, vilka 
ombud höras, innan lönefrågorna för respektive tjänstmannagrupper avgöras. 
 
Detta förslag bifölls av Stadsfullmäktige enhälligt. 
 
§ 96. 
Från Styrelsen för Kommunala Mellanskolan i Lysekil förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 62 
 

 
Enligt Kungl. kungörelsen den 19 November 1918 angående boställsordning för lärare vid 
kommunala mellanskolor skall bostad eller hyresersättning ävensom bränsle lämnas till 
rektor för minst fem rum och kök, 
ordinarie manlig ämneslärare för minst fyra rum och kök,  
ordinarie kvinnlig ämneslärare för minst tre rum och kök. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan får med anledning härav föreslå Stadsfullmäktige att 
besluta: 
 
att denna ersättning för hyra och bränsle måtte för år 1919 utgå med för år räknat: 1,300 för 
rektor, 1,100 kronor till manlig ordinarie ämneslärare och 900 kronor till kvinnlig ordinarie 
ämneslärare. 
 
Lysekil den 14 maj 1919. 
 
Å Styrelsens vägnar 
RAGNAR BERGER.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning, och att kostnaderna 
för bemälda ändamål skall utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och 
inkomststat. 
 
§ 97. 
Från Hälsovårdsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos Hälsovårdsnämnden i Lysekil den 8 maj.  
 
Närvarande: Herrar Sundberg, ordförande, Nilsson, vice ordförande, Mattsson, Granberg och 
Brännberg. 
 
§ 5. Som särskilt under sommartiden vattnet i bassängerna vid ångbåtskajen i följd av 
bristande cirkulation förorenades till stort men för särskilt den vid kajerna därstädes bedrivna 
fiskhandeln, beslöt nämnden ingå till Stadsfullmäktige med hemställan om vidtagande av 
åtgärder för genombrytning av bryggan i och för beredande av genomlopp av vattnet från den 
ena bassängen till den andra. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Herr vice Ordföranden yrkade ärendets remiss till Hamnstyrelsen.  
 
Herr Sterner vädjade till Hamnstyrelsen att söka åstadkomma dylikt genombrott av bryggan. 
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Herrar Löfgren, Axel Johansson och Laurin instämde i Herr Sterners yttrande.  
 
Herr Radhe yttrade, att saken vore önskvärd, blott den kunde realiseras utan alltför stora 
kostnader, men det skulle säkert bliva ett mycket dyrbart och besvärligt arbete.  
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 98. 
Genom nedanstående skrivelse anhöll Drätselkammaren om bemyndigande att till Herr Eric 
Mattsson, Kyrkvik 39, få försälja tomten A inom kvarteret ”Vadet” i enlighet med 
föreliggande kartskiss. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 Maj 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Ljungberg, Christenson och 
Hörman samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 69. Drätselkammaren beslöt vid sitt sammanträde den 3 sistlidne april att till 
Byggnadsnämnden återremittera Herr Eric Mattssons, Kyrkvik 39, ansökan om köp av tomten 
A inom kvarteret ”Vadet” enligt då föreliggande kartskiss. 
 
Byggnadsnämndens förnyade yttrande förelåg nu så lydande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 5 maj 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Mattsson, Christenson och Laurin samt 
undertecknad, stadsingenjör och sekreterare. 
 
§ 42. Återupptogs till behandling det under § 31 i protokollet för den 7 april detta år 
bordlagda ärendet angående Eric Mattssons anhållan om tomtköp inom kvarteret ”Vadet” och 
i anledning därav väckt förslag att vidga Landsvägsgatan.  
 
På grund av de resultat, som vunnits genom de på Drätselkammarens föranstaltande utförda 
grundundersökningarna i dels den fastställda och dels den förut till fastställelse föreslagna 
gatulinjen, fick stadsingenjören vid senaste sammanträde i uppdrag att till nämnden inkomna 
med på utredningar grundat utlåtande angående möjligheten att i enlighet med gällande 
bestämmelser bebygga tomten, om gatan ytterligare vidgas på sätt Drätselkammaren 
föreslagit. 
 
Dylik utredning förelåg nu och framgick därav, att till följd av det bakom liggande berget och 
därav föranledda olägenheter med fukt och ringa ljustillförsel gårdsplanet bör förläggas i 
andra våningens plan och bottenvåningen på grund härav inredas till affärs- och lagerlokaler 
samt för byggnaden erforderliga källareutrymmen. 
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På grund av de upplysningar, som sålunda erhållits, beslöt Byggnadsnämnden med 
frångående av sitt beslut av den 7 januari innevarande år under § 3 i vad detta berör områdets 
gränser tillstyrka försäljning i huvudsaklig överensstämmelse med av stadsingenjören under 
alt. II uppgjord kartskiss varemot de i sistnämnda § föreskrivna särskilda villkor angående 
sättet för tomtens bebyggande fortfarande skola äga tillämpning. 
 
Dessutom beslöts att låta upprätta förslag till ändring av stadsplanen i enlighet med detta 
beslut samt att med detta förslag ingå till Stadsfullmäktige för godkännande och med anhållan 
om, att Stadsfullmäktige måtte hos Kungl. Maj:t söka fastställelse å detsamma. 
 
Som ovan 
SVEN H.. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget; betygas 
SVEN. H. LUNDGREN.” 
 
Byggnadsnämndens beslut av den 7 sistlidne januari i detta ärende var av följande lydelse: 
 
”Byggnadsnämnden beslöt, sedan tomtindelningsförslaget närmare granskats, att tillstyrka 
försäljningen ifråga, men ville tillika fästa sökandens uppmärksamhet därpå, att till följd av 
tomtens höjdläge i förhållande till bakom belägna tomter ävensom för att bringa bebyggandet 
vid denna huvudgata i full överensstämmelse med de fastställda byggnadsbestämmelserna 
Byggnadsnämnden komme att vid tomtens bebyggande fordra, att nybyggnad uppföres mot 
gatan till en längd av tomtens hela bredd i minst trenne våningar, samt att nämnden på 
byggnadens utseende i övrigt komme att ställa billiga anspråk på smak och prydlighet.” 
 
Enligt föreliggande förslag till tomtindelning i kvarteret ”Vadet”, alternativ II, utgör arealen 
av den tomt, för vilken Byggnadsnämnden sålunda tillstyrker försäljning till sökanden cirka 
290 kvm. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till sökanden få 
försälja ifrågavarande tomt med nämnda areal för ett pris av fem (5) kronor och 70 öre per 
kvm. Eller cirka två (2) kronor per kv.-aln och på de villkor Byggnadsnämnden bestämt i sitt 
beslut av den 5 innevarande maj samt under förutsättning, att ändring av stadsplanen i 
kvarteret ”Vadet” göres och av Kungl. Maj:t fastställdes. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget, betygas: 
AXEL HOLMQVIST. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av Herr Radhe, att bifalla Drätselkammarens 
förestående framställning på de av Byggnadsnämnden föreslagna villkoren samt under 
förutsättning, att ändring av stadsplanen för kvarteret ”Vadet” göres och av Kungl. Maj:t 
fastställdes. 
 
§ 99. 
Drätselkammaren begärde genom nedanstående skrivelse bemyndigande att till Aktiebolaget 
Gust. Richter få försälja ett område sjöbotten att tilläggas tomten n:o 235.  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 Maj. 1919 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Ljungberg, Christenson och 
Hörman samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 71. Drätselkammaren beslöt den 6 sistlidne mars enligt § 44 i protokollet att till 
Hamnstyrelsen för dess yttrande samt för undersökning av områdets läge i förhållande till den 
föreslagna spårförbindelsen med Grötö remittera Aktiebolaget Gust. Richters ansökan att få 
köpa ett område sjöbotten att tilläggas tomten n:o 235. 
 
Enligt vid nämnda sammanträde föreliggande kartskiss utgör arealen av ifrågavarande område 
cirka 510 kvm. 
 
Byggnadsnämnden, som yttrat sig i ärendet, hade tillstyrkt dylik försäljning i enlighet med 
nämnda skiss. 
 
Hamnstyrelsens yttrande, som nu förelåg, innehöll, att Hamnstyrelsen för sin del tillstyrkte 
bifall till bolagets anhållan med den inskränkningen beträffande det område bolaget ville 
köpa, att områdets västra sida blir endast 8 ½ meter Lång, en inskränkning, som styrelsen fann 
nödvändig med hänsyn till det förhållandet, att det även icke bestämdes, var spårförbindelsen 
med Grötö skall läggas. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att med den av 
Hamnstyrelsen föreslagna inskränkningen få till Aktiebolaget Gust. Richter försälja 
ifrågavarande område för ett pris av elva (11) kronor och 50 öre per kvm. Eller cirka fyra (4) 
kronor per kvadrataln. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt avskrivet betygas 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Den i Drätselkammaren skrivelse nämnda kartskissen förelåg härjämte. 
 
Herr vice Ordföranden understödd av Herr Laurin yrkade bifall till denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammaren ifrågavarande begäran med 
den av Hamnstyrelsen föreslagna och av Drätselkammaren förordade inskränkningen 
beträffande bemälda områdes djup åt väster. 
 
§ 100. 
Typografen Carl Artur Olsson, Södra Kvarngatan 11, hade hos Drätselkammaren begärt att 
bliva befriad från honom påförda stadsutskylder, kronor 175:27, att utgå åren 1917 och 1918 
med respektive 68:92 och 106:35. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
att för sökanden efterskänka skattebeloppet, kr. 68:92, att utgå år 1917 och hälften, kr. 53:17, 
av skattebeloppet att utgå år 1918, således tillsammans kr 122:10, dock under förutsättning att 
sökanden snarast möjligt erlägger återstoden, kr. 53:17, av de honom påförda 
stadsutskylderna att utgå sistnämnda år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 101. 
Arbetaren Joh. A. Wik, Norra Kvarngatan 13, hade hos Stadsfullmäktige genom Magistraten 
ansökt om att bliva befriad från honom påförda stadsutskylder, kr. 80:85, att utgå i år. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka att för sökanden efterskänka halva skattebeloppet, 
kr. 40:43, med villkor, att andra hälften snarast erlägges. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 102. 
Herr Carl Brännberg hade genom skrivelse till Drätselkammaren begärt att Ninus Karlssons, 
Bansviksgatan 35, och Aug. Rutgerssons, Rinkenäs 12, stärbhus måtte befrias från 
erläggandet av 1918 års stadsutskylder för inkomst av arbete med respektive kr 197:55 och 
134:- 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om, att 
ovannämnda skattebelopp för bemälda båda stärbhus efterskänkas. 
 
§ 103. 
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Fru Rut Carlsson hade hos Drätselkammaren genom skrivelse begärt att bliva befriad från de 
hennes avlidne make, Handelsbiträdet Nils Fredrik Carlsson, påförda stadsutskylderna, kr. 
70:85, att utgå i år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige under tillstyrkan om 
att ifrågavarande skattebelopp efterskänkes. 
 
Framställningen bifölls av Stadsfullmäktige enhälligt. 
 
§ 104. 
Från Magistraten hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enligt 56 § i Kungl. förordningen ang. försäljning av rusdrycker den 14 juni 1917 får 
utskänkning av spritdrycker i allmänhet icke äga rum längre än till kl. 10 e. m.  
 
Emellertid kan Konungens Befallningshavande, efter framställning av stadsfullmäktige, 
medgiva längre utskänkningstillstånd, därest särskilda omständigheter anses föranleda behov 
av att tiden för utskänknings avslutande bestämmes senare än 10 e. m.  
 
Med anledning härav och då dylika särskilda omständigheter föreligga beträffande Lysekils 
stad och bland vilka särskilt må nämnas kvällstågets sena ankomst (kl. 9,40), anser sig 
Magistraten böra föreslå stadsfullmäktige att hos Konungens Befallningshavande i länet göra 
framställning om att utskänkningen av spritdrycker måtte tills vidare och intill dess 
annorledes förordnas få fortgå till kl. 11 e. m. å Stadshotellet, Grand Hotell, Stadsparkens 
restaurant och Badhusrestauranten här i staden. 
 
Lysekil den 19 maj 1919. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Herr Löfgren yttrade, att en dylik framställning till Konungens Befallningshavande vore 
synnerligen lämplig och borde även med det snaraste göras. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till Konungens Befallningshavande i länet göra sådan 
framställning om utsträckt serveringstid för rusdrycker, som i Magistratens bemälda skrivelse 
omförmäles. 
 
§ 105. 
Från Nykterhetsnämnden förelåg redogörelse över dess verksamhet för år 1918. Skrivelsen 
lades till handlingarna. 
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§ 106. 
Fabrikören Herr J. E. Lindbom hade ansökt hos Hälsovårdsnämnden om tillstånd att i 
fastigheten Hällebo i Rosviksberg få inrätta vattenklosett med utlopp i kloakledningen, och 
skulle vatten till bemälda klosett tagas från en nygrävd brunn på andra sidan gatan, sydväst 
om tomten. 
 
Sökanden hade i skrivelsen anhållit, att om Hälsovårdsnämnden bifölle framställningen 
ärendet då måtte remitteras till Vatten- och Kloakstyrelsen för att slutligen av 
Stadsfullmäktige behandlas. 
 
Denna ansökan jämte Hälsovårdsnämndens och Vattenstyrelsens yttrande däröver förelågo 
nu, och hade dessa myndigheter beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökan. 
 
Herr Laurin yrkade bifall till framställningen. 
 
Herr Löfgren ansåg ock, att ansökan bör bifallas, om så kan ske utan olägenhet för staden. 
Framhöll att dylika frågor hava ett nära samband med ärendet rörande genombrott av 
bryggan. 
 
Herr Sterner uttalade önskvärdheten av. Att Stadsfullmäktige måtte redan i dag bevilja 
ansökan samt att Hamnstyrelsen måtte göra allt för att åstadkomma en genombrytning av 
bryggan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med Hälsovårdsnämndens och 
Vattenstyrelsens yttranden bifalla Herr Lindboms ansökan. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜCH. 
S. P. EKBLAD. 
SVANTE JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset torsdagen den 5 juni 1919 kl. 7 e. m.; betygas. 
 
FRITS LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1919 Lysekils  N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 19 juni 1919. 
 
§ 107. 
Upprop förrättades, varvid Herrar vice Ordföranden, Radhe, Laurin och Pehrsson voro 
frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 108. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 109. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar C. G. Tinggren och Axel 
Johansson. 
 
§ 110. 
Stadsfullmäktige beslöto att vid sitt sammanträde den 27 juni 1918 under § 99 i protokollet att 
till Folkskolestyrelsen för inhämtandet av Folkskoleinspektörens yttrande och för 
anskaffandet av ritningar och kostnadsförslag återremittera ärendet angående påbyggnad av 
gamla folkskolebyggnaden, och förelåg med anledning härav vid dagens sammanträde 
följande skrivelse från Folkskolestyrelsen: 
 
Utdrag av protokoll, fört vid Folkskolestyrelsen i Lysekil sammanträde den 16 juni 1919. 
 
§ 2. Företogs till behandling det under § 99 i S. F:s protokoll för den 27 juni 1918 
förekommande och till styrelsen återremitterade ärendet om påbyggnad av Gamla Folkskolan. 
 
Folkskoleinspektörens yttrande hade inhämtats och var av följande lydelse: 
 
”Till Folkskolestyrelsens ordf. i Lysekil 
Herr Kyrkoherde Fritz Lüsch. 
 
Härmed får jag lämna begärt yttrande över de föreslagna omändringarna i Gamla Folkskolan. 
Om en påbyggnad skall vidtagas nu, torde alternativet 2 (=med påbyggnad av andra våningen) 
vara att föredraga. Dock torde man svårligen kunna övervinna lyhördheten mellan våningarna, 
och trots omändringens dyrhet är väl varaktigheten av till- och påbyggnad tvivelsaktig. Ehuru 
jag icke har något bestämt emot den föreslagna omändringen, undrar jag, om det ej vore bättre 
att duplicera, till dess Kommunala Mellanskolan kan få egen lokal, och, om framdeles nya 
lärosalar bliva nödvändiga, ersätta den Gamla Folkskolebyggnaden med ett helt och hållet ny, 
helst av sten. 
 
Uddevalla den 25 Juli 1918. 
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 T. TORBIÖRNSSON.” 
 
Därjämte förelågo statistiska beräkningar om bärigheten, andra ritningar och kostnadsförslag, 
såsom S. F. begärt, från stadsingenjören Lundgren. 
 
Styrelsen beslöt efter votering att utan särskilt yttrande översända samtliga handlingar i 
ärendet till stadsfullmäktige. 
 
Detta beslut förklarades genast justerat. 
 
Som ovan 
AND. JAKOBSSON. 
 
Justeras 
Fritz Lüsch. 
 
Rätt utdraget; betygar 
 And. Jakobsson.” 
 
Härjämte förelågo av Stadsingenjören Lundgren upprättade ritningar, kostnadsförslag och 
utlåtande över byggnadens bärighet för dylik påbyggnad. 
 
Enligt kostnadsförslaget skulle sådan påbyggnad uppgå till ett belopp av 48,500 kronor. 
 
Av utlåtandet över byggnadens bärighet framgick, att grundförhållanden äro de bästa, och att 
virket i byggnaden ävenledes är gott, varför huset utan risk kan påbyggas. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, meddelade Herr Ordföranden, att meningarna i denna sak 
inom Folkskolestyrelsen varit synnerligen delade dels på grund av lyhördheten i 
skolbyggnaden, dels på grund av olägenheten att inrymma tvenne olika skolor i samma 
byggnad samt yrkade, att ärendet måtte bordläggas. 
 
Herrar Brännberg och Ljungberg understödde detta yrkande, varför ärendet i enlighet med 
Stadsfullmäktiges arbetsordning bordlades. 
 
§ 111. 
Den 19 december 1918 under § 225 i protokollet beslöto Stadsfullmäktige att till 
Folkskolestyrelsen för utredning remittera Herr Walléns motion om inrättandet av en särklass 
i folkskolan i stället för övertidsläsning. 
 
Från Folkskolestyrelsen hade följande yttrande i ärendet inkommit: 
 
”Utdrag av protokoll, fört vid Folkskolestyrelsens i Lysekil sammanträde den 16 Juni 1919. 
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§ 1. Folkskolestyrelsen företog till behandling den Wallénska motionen, sådan den återfinnes 
i S. F:s protokoll för år 1918 § 225, vilken remitterats till styrelsen för dess yttrande, och 
beslöt härvid efter votering, under förutsättning av S. F:s bifall, att med hänsyn till 2:dra och 
även 4:de folkskolklassernas storlek, därest de som hittills endast tudelas, och i avsikt att 
genom mindre klasser erhålla arbetsresultat från höstterminens början 1919 tredela nämnda 
klasser, vilket erfordrar anställning av tvänne nya lärarekrafter på folkskolestadiet, en manlig 
och en kvinnlig, tills vidare som e. o., vilket enligt nu gällande lönestat, den extra 9:de 
månaden oberäknad, kräver en årlig utgift för kommunens del av 1,700 kr., alltså till årets slut 
743:75 kr., vartill kommer utgiften för övertidsläsning 203:13 kr., eller tillsammans kronor 
946:88. 
 
Ehuru nu nämnda beslut jämte den av folkskolestyrelsen under övervägande havda att låta de 
kunskapssvagare förkovras genom uttagning i särklasser utom den vanliga läsningen, vilken 
ytterligare undervisning skulle ersättas av kommunen, innebär en stor förbättring i 
folkskoleväsendet, hemställer dock styrelsen, att stadsfullmäktige framhålla vid sitt beslut om 
en extra 9:de läsmånad, synnerligast som detta beslut genom vidriga och allmänt kända 
orsaker ej kan sägas hava kommit till utförande under det gångna läsåret. 
 
I övrigt hemställer styrelsen om avslag på den Wallénska motionen. 
 
Denna § förklarades genast vara justerad. 
 
Som ovan 
AND. JAKOBSSON. 
 
Justeras 
Fritz Lüsch. 
 
Rätt utdraget; betygar 
And. Jakobsson. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat nämnda skrivelse hade 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka Folkskolestyrelsens ifrågavarande förslag och att 
kostnaderna för dylik tredelning av klasserna 2 och 4 utgå av medel anslagna för oförutsedda 
utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
 Herr Sterner yrkade bifall till Folkskolestyrelsens av Drätselkammaren förordade förslag i 
ärendet. 
 
Herr Wallén framhöll att bibehållandet av den nionde lösmånaden voro för svagt motiverat. 
 
Herr Berger påpekade, att så länge man ej sett resultatet av läsårets beslutade förlängning, så 
borde beslutet i fråga vidhållas. 
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Herr Brännberg understödde Herr Sterners bifallsyrkande och framhöll, att inrättandet av en 
särklass i enlighet med Herr Walléns motion icke skulle bliva någon lyckad anordning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att med avslag å Herr Walléns motion bifalla 
Folkskolestyrelsens förslag i ärendet, och att kostnaderna för ändamålet utgå såsom 
Drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 112. 
Till behandling återupptogs det till Byggnadsnämnden och Drätselkammaren remitterade 
ärendet angående förvärvandet av tomt till länsepidemisjukhus å Slätten beläget område 
tillhörande Aktiebolaget Göteborgs Bank. 
 
Såväl Byggnadsnämnden som Drätselkammaren hade avgivit yttrande i ärendet. 
 
Byggnadsnämndens yttrande var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 2 juni 1919. 
 
Närvarande: Borgmästare Axel Sundberg, ordf. Byggmästare Oscar Wallén, v. ordf., Fabrikör 
Aug. Mattsson, Konsul L. Laurin, Entreprenör C. W. Granberg och Stadsingenjör Sven H. 
Lundgren, sekr. 
 
§ 54. Under § 92 i protokollet för den 22 sistlidne maj beslöto stadsfullmäktige, att till 
Byggnadsnämnden remittera ärendet angående förvärvande av sjukhustomt å Slätten av 
område tillhörande Aktiebolaget Göteborgs Bank för att nämden måtte yttra sig beträffande 
ifrågavarande tomts form och synpunkter i övrigt, vilka kunna sammanhänga med tomtens 
bebyggande. 
 
Stadsingenjören företedde en skiss över Bankens mark å Slätten och därintill gränsande 
områden. 
 
På denna skiss hade den föreslagna sjukhustomten utmärkts ävenså hade ett i stora drag 
utarbetat förslag till ordnande av den större genomgående trafiken, som här i en framtid torde 
kunna påräknas, intagits. 
 
Av förslaget framgick, att tomtens läge och form ej komme att utgöra hinder för framtida 
regleringar, i följd varav nämnden för sin del såge något hinder för ett föreläggande av 
sjukhus på ifrågavarande plats. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget; betygar 
SVEN H- LUNDGREN. 
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Drätselkammaren hade lämnat följande utlåtande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 juni 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Ljungberg. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 99. Drätselkammaren återupptog till behandling det från Stadsfullmäktige vid dess 
sammanträde den 22 sistlidne maj till Byggnadsnämnden och Drätselkammaren remitterade 
ärendet angående anskaffandet av tomt för det blivande länsepidemisjukhuset genom att med 
Aktiebolaget Göteborgs Bank underhandla om förvärvandet av antingen en del av eller hela 
det den ifrågavarande banken tillhöriga området å Slätten i Lyse socken i enlighet med vid 
nämnda stadsfullmäktigesammanträde föreliggande kartskiss. 
 
Vid Drätselkammarens sammanträde den 6 dennes förelåg från Aktiebolaget Göteborgs Bank 
meddelande, att banken ej vore villig avyttra en mindre del av området med däremot ville 
sälja hela området för ett pris av 50,000 kr. 
 
På detta meddelande hade Drätselkammaren svarat, att den för hela området erbjöds 45,000 
kr. under förutsättning av Stadsfullmäktiges gillande. 
 
Vid dagens sammanträde hade envar å detta anbud ingått innehållande att banken ej kunde 
reflektera å att taga ett lägre pris för området ifråga än 50,000 kr. 
 
Efter någon diskussion beslöt Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att staden för 
undvikandet av expropriationsförfarande inköper hela bemälda område innehållande cirka 
36,000 kvm. För ett pris av 50,000 kr. 
 
I detta beslut deltog ej Herr Ljungberg, då han, som för första gången var med om detta 
ärendes behandling, ställde sig tveksam gentemot, huruvida staden bör sträcka sig längre i 
detta fall än att förvärva den del av området, som behövs för ifrågavarande sjukhus. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygar 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig under diskussionen följande talare: 
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Herr Sterner redogjorde för de med Aktiebolaget Göteborgs Bank förda underhandlingarna 
om ifrågavarande jordförvärv samt framhöll, att en expropriation av det för ett blivande 
epidemisjukhus behövliga området ej skulle falla sig billig, varför det vore fördelaktigare att 
köpa hela området. Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
Herr Borgmästare Sundberg ansåg priset för högt och att banken därvidlag borde åtskilligt 
giva med sig. Vid anlitande av expropriation torde nog ej behövlig sjukhustomt betinga högre 
pris än 15,000 kronor. i annat fall stode det ju staden fritt att vidhålla sitt gjorda erbjudande av 
tomten å Mariedal. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man borde söka undvika att belasta stadens redan så nedtyngda 
ekonomi med en så stor utgift, som skulle uppstå genom köp av bemälda hela område och 
endast söka skaffa nödig tomt för epidemisjukhus. Yrkade därför, att förvärvandet av sådan 
tomt sker genom expropriation från det Aktiebolaget Göteborgs Bank tillhöriga området å 
Slätten. 
 
Herr Berger föreslog, att man borde uppdraga åt Drätselkammaren att underhandla å ena sidan 
med Landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskott, om det för sin del ville godkänna den å 
kartan angivna tomten och på andra med aktiebolaget Göteborgs Bank om lägsta möjliga pris 
och fördelaktigaste villkor vid eventuell försäljning till staden av hela det ifrågavarande 
området å Slätten. 
 
Herr Brännberg ansåg det fördelaktigt för staden att förvärva hela området, men man borde 
dock söka uppnå ett lämpligare pris än det av banken nu begärda. 
 
Herr Lindbom fann det visserligen fördelaktigt för staden, om hela tomten köptes, men ville 
dock påpeka att ytterligare dryga kostnader därigenom skulle tillskyndas staden genom 
anläggandet av vatten- och kloakledningar. 
 
Herr Thorsson: Att man är nästan tvungen att taga hela området, men priset borde sättas 
åtminstone 5,000 kronor lägre än vad som begärts. 
 
Herr Ordföranden yrkade, att Stadsfullmäktige måtte uttala sig däröver, att de aldrig någonsin 
gjort något som hälst erbjudande om, att staden skulle bekosta anläggning av vatten- och 
kloakledningar till ett blivande epidemisjukhus i Lysekil eller dess omedelbara närhet, men 
väl att i enlighet med vad som begärts lämna fritt vatten till dylikt sjukhus, doch med 
skyldighet för sådant sjukhus att såsom andra större vattenförbrukare i enlighet med 
Vattenstyrelsens yttrande, då ärendet under § 109 i Stadsfullmäktiges protokoll för den 22 
juni 1916 behandlades, ställa sig till efterrättelse de för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 
gällande reglementet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, sammanfattade Herr Ordföranden de föreliggande 
huvudförslagen sålunda: 
 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 75 
 

1) Att uppdraga åt Drätselkammaren att ytterligare underhandla med Aktiebolaget Göteborgs 
Bank om förvärvande av det ifrågavarande större jordområdet å Slätten till lägsta mögliga pris 
och fördelaktigaste betalningsvillkor, och, om denna underhandling leder till antaglig 
överenskommelse, bemyndiga Drätselkammaren att köpa bemälda område under 
förutsättning, att Landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskott gillar storleken o. läget av 
den å Ingenjör Lundgrens karta angivna epidemisjukhustomten, samt att, om sådant köp 
kommer till stånd, lån för köpeskillingens gäldande upptages. 
 
2) Att av det Aktiebolaget Göteborgs Bank tillhöriga området å Slätten expropiera nödig tomt 
för epidemisjukhuset under förutsättning av att Landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskott 
gillar tomten, samt att, om expropriation sker, lån upptages för betalning av denna tomt. 
 
Då Herr Ordföranden härefter framställt proposition på bifall till vartdera av dessa yrkanden 
samt förklarat det förstnämnda av dem vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, 
som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som bifaller det förstnämnda yrkandet, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar; nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutit att bifalla det sistnämnda yrkandet om 
expropriation m. m.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari Herr Berger ej deltog, röstade Herrar 
Lindbom, Sterner, Löfving, Wallén, Granberg, Thorsson, Gust. Karlson, Löfgren, Brännberg, 
Hj. Carlsson, Lindblad, Tinggren, Mattsson, Ekblad, Svante Johansson, Axel Johansson och 
Larsson: ja. 
 
Men Herrar Ljungberg och Ordföranden: nej. 
 
Med 17 ja- och 2 nej-röster, alltså med kvalificerad majoritet hade Stadsfullmäktige således 
beslutat att bifalla det förutnämnda yrkandet i ärende. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla Herr Ordförandens yrkande angående 
uttalandet rörande fritt vatten till sjukhuset i fråga. 
 
§ 113. 
Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktiebolag, Bankdirektören Herr 
Ragnar Berger, hade skrivelse inkommit med begäran om instruktioner för instundande 
bolagsstämma. 
 
Drätselkammaren hade med hänsyn till den blivande bolagsstämman beslutat att i enlighet 
med nu föreliggande skrivelse hos Stadsfullmäktige förorda, att stadens ombud får i uppdrag 
att vid nämnda stämma fösta för ansvarsfrihet i likhet med vad revisorerna tillstyrkt, och att 
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vinstmedlens disponerande sker i enlighet med styrelsens för järnvägsbolaget förslag och 
revisorernas tillstyrkan, samt att arvoden med villkor för styrelseledamöter, revisorer och 
suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Angående val av nyssnämnda funktionärer hade Drätselkammaren beslutat anmoda Herr 
Ordföranden i Stadsfullmäktige att överlämna denna del av ärendet till Valkommittén för 
förslags upprättande, och förelåg nu följande förslag från denna kommitté: 
 
Styrelseledamöter: Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Fabrikören J. E. Lindbom, 
Kyrkoherden Fritz Lüsch och Stenhuggaren C. G. Tinggren, samtliga från Lysekil, samt 
Riksdagsmannen Oscar N, Olsson i Broberg. 
 
Herrar Mattsson och Brännberg hade inom Valkommittén yrkat val av Frisören Herr Gustaf 
Aron Löfgren i stället för fabrikören Herr J. E. Lindbom. 
 
Styrelsesuppleanter: Herrar Konsuln L. Laurin, Entreprenören C. W. Granberg, Fabrikören 
Gust. Karlson och Boktryckerifaktorn F. Larsson, samtliga från Lysekil, samt Landtbrukaren 
G. Hjort i Broberg, som skulle ersätta Herr Oscar N. Olsson i Broberg. 
 
Revisorer: Herrar Direktören John Sterner och Försäkringsinspektören A. W. Christenson, 
båda från Lysekil, med Herrar Sjökaptenen Aug. Kihlberg och Stadskassören Axel 
Holmqvist, båda likaledes från Lysekil, som suppleanter. 
 
Sedan järnvägsbolagets förvaltnings- och revisionsberättelser jämte Drätselkammarens och 
Valkommitténs nämnda skrivelser lästs, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Härefter upptogs frågan om upprättandet av förslag för det blivande valet vid bemälda 
bolagsstämma. 
 
Herr Granberg avsade sig uppdraget att vara styrelsesuppleant i järnvägsbolaget och föreslog i 
sitt ställe Verkmästaren Herr Axel Pehrsson samt som ordinarie ledamot i styrelsen Frisören 
Gustaf Aron Löfgren. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Valkommitténs förslag. 
 
Herrar Berger och Wallén understödde detta yrkande och framhöllo, att i detta fall 
partisynpunkter ej böra få göra sig för starkt gällande. 
 
Herr Ordföranden yrkade, att förslags upprättande för ifrågavarande styrelse måtte ske med 
slutna sedlar. 
 
Dylik röstning, som nu företogs, utföll sålunda, att Herrar Borgmästare Axel Sundberg och 
Riksdagsmannen Oscar N. Olsson erhöllo vardera 19, Herr Fabrikören J. E. Lindbom 15, 
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Herrar Stenhuggaren C. G. Tinggren och Frisören Gustaf Aron Löfgren vardera 11 röster, 
vadan dessa fem personer förklarades å förslaget uppsatta. 
 
Närmast i röstetal kommo Herrar Kyrkoherden Fritz Lüsch och Konsuln L. Laurin med 
respektive 9 och 8 röster, medan Herrar Fabrikören Gust. Karlsson, Handlanden P. A. 
Malmrot och Verkmästaren Axel Pehrsson erhöllo vardera 1 röst. 
 
Dessutom hade 1 blank sedel avlämnats. 
 
Sedan Herr Granbergs avsägelse godkänts, föreslogos till styrelsesuppleanter med 
acklamation Herrar Konsuln L. Laurin, Fabrikören Gust. Karlson, Boktryckerifaktorn E- F. 
Larsson och Verkmästaren Axel Pehrsson, vilka vid förfall skola ersätta styrelseledamöterna 
från Lysekil, samt Lantbrukaren Herr G. Hjort, som skall vid förfall ersätta Herr Oscar N. 
Olsson. 
 
Likaledes med acklamation föreslogs till revisorer Herrar Direktören John Sterner och 
Försäkringsinspektören A. W. Christenson med Herrar Sjökaptenen Aug. Kihlberg och 
Stadskassören Axel Holmqvist som suppleanter. 
 
§ 114. 
Livsmedelsnämnden begärde genom före dragen skrivelse ett anslag å 8,000 kr. till lindring 
av de mindre bemedlades inom samhället levnadsvillkor, vilket anslag skulle utgå för senare 
hälften av detta år. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande protokollsutdrag beslutat hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att ett belopp av 5,000 
kronor för ändamålet anslås att utgå av medel för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och 
inkomststat, och att Stadsfullmäktige på grund av stadens synnerligen tryckta ekonomiska 
förhållanden måtte vid beslutet framhålla, att staten i högsta möjliga mån beviljar staden 
anslag av statsmedel för det nämnda ändamålet. 
 
Tillika hade Drätselkammaren beslutat hos Stadsfullmäktige framhålla, att Drätselkammaren 
ansåg detta vara sista anslaget, som av staden för ifrågavarande ändamål beviljas, och att 
Livsmedelsnämnden därför så skyndsamt som möjligt söker att i enlighet med vad 
Stadsfullmäktige senast uttalat enligt sitt protokoll av den 10 sistlidne april, § 77, avvecklar 
nämndens affärsverksamhet genom slutförsäljning av inneliggande varor. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Brännberg framhöll, att Livsmedelsnämnden borde på ett mera effektivt sätt än hittills 
ombesörja utdelningen av dyrtidshjälp. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja det av Drätselkammaren för ändamålet tillstyrkta 
beloppet och att i övrigt bifalla Drätselkammarens framställning i ärendet. 
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Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdrag åt Herr Ordföranden i Livsmedelsnämnden, 
Disponenten W. Reinhold, att till Konungen ingiva underdånig ansökan om erhållande av 
högsta möjliga bidrag av statsmedel till lindring av de mindre bemedlades inom samhället 
levnadsvillkor. 
 
§ 115. 
Från Drätselkammaren hade skrivelse inkommit med begäran om att Stadsfullmäktige måtte 
besluta att från och med den 1 oktober detta åt utan inskränkning tillämpa den av innevarande 
års lagtima Riksdag beslutade kommunala nöjesskatten. 
 
Herr Axel Johansson uttalade, att då denna skatt komme att uttagas av allmänheten, borde den 
ock komma densamma till godo genom att i form av anslag beviljas till föreläsningar, 
bibliotek och dylikt. 
 
Herr Ordföranden yttrade, att det vore för tidigt nu besluta om vartill bemälda skatt skall 
användas men ville föreslå fundering av därigenom inflytande medel till byggnad för 
kommunala mellanskolan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att från den 1 nästkommande oktober införa ifrågavarande 
skatt här i staden. 
 
§ 116. 
Aktiebolaget Frilager hade hos Drätselkammaren begärt att få under en tid av 5 år efter 
nuvarande arrendetidens utgång få arrendera det område å Grötö, som nu är upplåtet till Herr 
Otto Gottfrid Löfving, ävensom rätt att taga vatten ur dammen på nämnda ö.  
 
Området skulle användas för anläggandet av fotogencisterner. 
 
Drätselkammaren, som icke ansett det lämpligt att på grund av den blivande broförbindelsen 
med Grötö utarrendera hela det område bolaget begärt efter den nuvarande arrendetidens slut, 
hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka, att till Aktiebolaget 
Frilager för ett årligt arrende av 500 kr, utarrendera på 5 år efter den tidpunkt, då Herr 
Löfvings arrendeavtal för Grötö utgår, området A å Grötö enligt den kartskiss, som är bilagd 
Herr Löfvings arrendekontrakt i fråga. 
 
Drätselkammare hade ock i sin skrivelse framhållit, att den ville göra allt för att i möjligaste 
mån beträffande nödigt markutrymme kunna trygga den framtida tillvaron för en sådan affär 
som den av Aktiebolaget Frilager å Grötö nu planerade. 
 
På yrkande av Herr Sterner beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 117. 
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Extra Rådmannen Herr P. Grundell hade hos Stadsfullmäktige ansökt om en extra ersättning 
av 5 kronor för varje gång han tjänstgör såsom ledamot i Rådstuvurätten, vilken ersättning 
skulle utgå från och med detta års början. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ansökan, hade 
begärt yttrande i saken av Herr Ordföranden i Magistraten, och hade denne föreslagit, att extra 
Rådmannen Grundell bör vara skyldig att för sitt arvode tjänstgöra 20 ordinarie 
rättegångsdagar för annan ledamot, som har laga förfall, och om laga förfall därutöver 
inträffar för ledamot av rätten, torde stadskassan böra ersätta extra rådmannen med ytterligare 
10 kronor för varje ordinarie rättegångstillfälle, med skyldighet dock för extra rådmannen att 
vid nu nämnt förfall utan extra ersättning tjänstgöra vid sammanträden med Magistraten och 
Rådstuvurätten, som kunna förekomma mellan de ordinarie rättegångsdagarna. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att hos Stadsfullmäktige det av Magistratens Ordförande 
förordade föreslaget i ärendet, och att kostnaden för den extra tjänstgöring utgår av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat, och beslöto Stadsfullmäktige 
i enlighet därmed. 
 
§ 118. 
Innan de båda å föredragningslistan upptagna ärendena rörande befrielse från stadsutskylder 
upptogos till behandling och med anledning till dessa ärenden föreslog Herr Ordföranden, att 
Stadsfullmäktige måtte besluta att hädanefter dylika ärenden avgöras av Drätselkammaren, 
och skulle sådana frågor endast i de fall komma under Stadsfullmäktiges prövning, då vid 
besluts fattande enighet ej inom Drätselkammaren uppnåtts. 
 
Detta förslag beslöto Stadsfullmäktige att enhälligt bifalla. 
 
§ 119. 
Karl Hilmer Hansson, Gamla Strandgatan 83, hade hos Drätselkammaren ansökt om att bliva 
befriad från honom påförda stadsutskylder kr. 136:15, att utgå i år och såsom skäl för sin 
ansökan anfört, att han på grund av långvarig sjuklighet var urståndsatt att gälda bemälda 
belopp. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige under tillstyrkan om 
bifall till ansökan, och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet därmed. 
 
§ 120. 
Tilda Josefina Wetterlund ansökte genom föredragen skrivelse om nedsättning till hälften av 
de henne påförda stadsutskylderna, kr. 198:35, att utgå i år och anförde som skäl för sin 
begäran henne åliggande försörjningsplikt. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, had beslutat att 
hos Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökan, dock under förutsättning att sökanden 
snarast erlägger andra hälften av ifrågavarande skattebelopp. 
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§ 121. 
Magistraten hade till Stadsfullmäktige överlämnat Drätselkammarens redogörelse över 
stadens räkenskaper och förvaltning för år 1918 jämte revisorernas berättelse över dessa 
räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt … Bilaga n:o 3, 1919, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats till Herrar Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 122. 
Från Hamnstyrelsen förelåg genom Magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1918 jämte revisorernas berättelse över sagda räkenskaper.  
 
Handlingarna förelåg i tryck enligt --- Bilaga n:o 4, 1919 och hade före detta sammanträde 
utdelats till Herrar Ledamöter i Stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid då revisionen omfattade. 
 
§ 123. 
Genom Magistraten inkommen revisionsberättelse över Fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1918 förelåg jämte denna styrelses förklaring med anledning av vissa 
smärre erinringar av revisorerna mot några detaljer i räkenskaperna. 
 
Berättelsen jämte nämnda förklaring innefattas i … Bilaga n:o 5, 1919, vilken bilaga hade 
före detta sammanträde i tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att, med godkännande av nämnda förklaring, i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade.  
 
§ 124. 
Från Stadsfullmäktiges Ordförande, Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch, hade följande motion 
inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Ingen kan rättvisligen påstå, att hembygdsvården och vad därtill hörer blivit alldeles 
försummad i Lysekil, men vad därvidlag har uträttats har tillkommit mestadels genom enskilt 
initiativ, och torde en offentlig eloge från samhällets sida genom dess stadsfullmäktige, om 
också sent framkommen vara på sin plats till bland andra avlidne tullinspektor Bundsen för 
Stadsparkens tillkomst och till den visserligen icke upplösta, men dock i fullständig 
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overksamhet varande föreningen Lysekils Vänner för allt vad den uträttat för tillvaratagande 
av Lysekils skönhetsvärden genom att bana och markera väg till annars för flertalet okända 
och otillgängliga utsiktsplatser, som genom dess försorg iordningställts. 
 
Visserligen har en senare tids rovdrift av stenhuggeriindustrins utövare omintetgjort an del av 
dess arbeten och förstört oersättliga skönhetsvärden, till vilka jag främst räknat de mjuka och 
fint rundade berglinjer åt havet till, som uppkommit genom vågsvallet under århundraden och 
årtusenden. En del och en stor del tyvärr är oersättligt förlorad, men vad som i någon mån 
kunnat räddas eller genom händers arbete återställas har på sistone genom en särskild kvinnas 
försorg och kostnad, och samhället som sådant, ehuru icke ägare av marken, står härför i 
tacksamhetsskuld till professorskan Calla Curman, som därmed vetat manifestera sin avlidne 
mans kärlek till detta samhälle och dess natur, sådan den var för femtio år tillbaka. 
 
Mycket finnes dock ännu att tillvarataga och, därest icke detta göres i tid, går även det 
förlorat. Lysekils terrängförhållanden göra, att även de minsta fläckar i ögonen och försämra 
totalintrycket, man må nalkas sjöledes eller med järnväg. Utgöres då den fläcken av en 
byggnad, som, bra och passabel i och för sig själv, synnerligast i en annan omgivning, verkar 
alltför skrikande mot sina grannar, skulle man önska att stadens byggnadsnämnd antingen 
hade mera makt att förhindra dylikt eller, om den har den, hade mera mod och lust att bruka 
den, visserligen kanske till förargelse för den enskilde, men till båtnad för samhället. 
 
Rosvik och en del av Kyrkvik grupperar sig omkring Kyrkberget som sitt fundament med 
kyrkan som den centrala byggnaden, som överskuggar alla andra. Det må nu som 
byggnadsverk hava vilka fel som hälst, så gör den sig icke illa, där den står, utan 
tillfredsställer den samhällets fåfänga, som förorsakade, att den fick sin plats just där. Då 
måste också all omgivning, gjord av människohänder, som klättrar upp efter berget, vara av 
den beskaffenhet, att den icke drar uppmärksamheten från kyrkan till sig och vänder i kritik 
det, som kunde varit värt att beundras. Härutinnan har felats, men felet kan upprepas och 
förvärras genom byggnader, som ännu icke grunden blivit lagd till. 
 
Vända vi oss till Södra Kvarngatans förlängning utöver den Norra, där husen ännu äro 
fristående och verka siluetter, tilldrar sig även där terrängen en sådan uppmärksamhet, att det 
väl må vara en samhällets angelägenhet att undvika ett bebyggande, som för tanken på 
baracker. 
 
Rosviks förhållande till Kyrkberget upprepas i Gamla Stadens förhållande till med 
Lotsutkiken med den skillnaden, att här ännu så länge, så vitt jag lagt märke till, intet hus 
inmängt sig, som skriker mot omgivningen. Men vi måste vara uppmärksamma här såväl som 
ifråga om Kronbergets bebyggande och särskilt tänka på, hur det kommer att göra sig från 
sjön sett. 
 
Snart förestår måhända bygget för Kommunala mellanskolan, som ju är ämnad att verka 
monumental, men intet torde härvidlag vara svårare att komma till rätta med än 
skolhusbyggnader. En enda detalj kan skrämma, liksom en enda upphjälpa det hela, 
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exempelvis en vacker takkonstruktion. Må vi då vara angelägna om, att, innan utförandet 
beslutes, giva så att säga den sista finishen åt den, ty i sitt skick förefaller mig ritningen icke 
tillfredsställande ur estetisk synpunkt. 
 
Till vår ursäkt må sägas, att större städer med rikare resurser än vår lilla hava bortfuskat de 
skönhetsskatter naturen skänkt dem genom smaklösa byggnader, och det skulle vara lätt att 
härpå framdraga belysande ex. Men egentligen är det en klen tröst, ty var och en ansvarar 
ytterst för sig själv. 
 
En del saker kan lyckligtvis icke helt och hållet förfuskas, men det hela kommer dock att bliva 
lidande gen. misslyckade delar. Fosterlandskärleken är rotad i kärleken till den torva, där jag 
lekt som barn. Jag erinrar mig ännu orden från ett föredrag av Delsbojäntan, som från sin 
amerikatur berättar, hur hon bland andra träffat en före detta Masthuggspojke, som tillbragt 22 
år i Amerika och nu sade, att det skulle vara hans gladaste stund, när han på nytt fick komma 
och ligga på Masthuggsbergen för att se utåt Elfsborgsfjorden. Han ville kyssa de bergen, så 
älskade han dem. Om jag träffade honom, skulle jag vilja säga: kom snart annars är det förbi 
också med den utsikten! 
 
Må vi alltså vara angelägna att bevara naturens visserligen karga, men dock storslagna 
skönhet åt vår stad genom ett bebyggande, som smyger sig efter landskapslinien i stället för 
att förvirra och stympa den. 
 
Det torde invändas, att skall också detta göra sig gällande vid husbygge, så kommer det lilla, 
som ännu pågår eller planeras, snart att alldeles upphöra. 
 
Men frågan är: behöver en vacker byggnad kosta mera än en ful? 
 
Det nu sagda är icke avsett som en kritik av byggnadsnämndens hittillsvarande verksamhet 
utan att utrusta den med större befogenhet än att blott tillse, att tekniska bestämmelser bliva 
iakttagna, och att ersätta den brist på stadsarkitekt, som samhället f. n. icke har råd att fylla, 
genom en anslutning till Samfundet för Hembygdsvård, vari stadens byggnadsnämnd kunde 
ingå som kunde ingå som korporativ medlem i likhet med t. ex. Gefles och Södertäljes 
byggnadsnämnder med ett visst antal representanter mot en viss årlig avgift, som torde vara 
100 kronor per representant. Samfundets Centralbyrå kommer då att stå i kontakt med vår 
byggnadsnämnd, tillhandagå med råd från sakkunnig arkitekt, som antingen ensam eller i 
viktiga fall tillsammans med Arbetsutskottet gör besök på ort och ställe, varigenom 
byggnadsnämnden får ett värdefullt stöd i sin viktiga verksamhet. 
 
Med närslutande av Samfundets berättelse för 1917 önskar jag, innan stadsfullmäktige besluta 
om motionens slutliga öde, densamma remitterad till byggnadsnämnden för ett yttrande, som, 
i händelse det blir tillstyrkande, torde åtföljas av en utredning av den årliga kostnaden, vilket 
bäst torde ske genom att byggnadsnämnden själf sätter sig i förbindelse med nämnda 
samfund. 
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Lysekil den 16 juni 1919. 
 
Fritz Lüsch.” 
 
Stadsfullmäktige besluto på yrkande av motionären att remittera motionen till 
Byggnadsnämnden. 
 
§ 125. 
Från Herr Berger förelåg motion om beviljandet av ett anslag å 400 kronor till Lysekils 
Hantverks- och Industriförenings Tekniska Aftonskola för år 1920. 
 
Stadsfullmäktiges Herr Ordförande hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
beslutat att tillstyrka motionen och föreslagit, att beloppet för ändamålet upptages i 1920 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen, samt att medlen för ändamålet utgå 
såsom Drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 126. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts, föreslog Herr Berger, att Stadsfullmäktige på grund av 
de fortfarande rådande dåliga telefonförbindelserna med Lysekil måtte hemställa till Kungl. 
Telegrafstyrelsen att dess löfte dels om ytterligare en telefonlinje mellan Lysekil och 
Göteborg, dels en ny ledning, Lysekil – Fiskebäckskil – Grundsund, måtte med snaraste 
infrias. 
 
Då det odrägliga förhållandet i telefonistiskt avseende såväl för Lysekil som omkringliggande 
skärgård av flera talare belysts med exempel, av vilka framginge, att redan före badsäsongens 
början ett tidigt på förmiddagen beställt interurbant samtal kunde kräva en väntetid av sex 
timmar, beslöto Stadsfullmäktige utan all meningsskiljaktighet bifalla den av Handels- och 
Sjöfartsnämndens ordförande gjorda framställningen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. G. TINGGREN. 
AXEL JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset fredagen den 11 Juli kl. 2,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 84 
 

 
 
1919  Lysekils  N:r 7 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 28 augusti 1919. 
 
§ 127. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Gust. Karlson, Svante J. Johansson och Granberg 
voro frånvarande. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 128. 
De vid uppropet anmälda förfallen för Herrar Radhe, Gust. Karlson och Svante J. Johansson 
godkändes, varemot behandling av Herr Granbergs förfall bordlades tills nästa sammanträde. 
 
§ 129. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Löfving och Löfgren. 
 
§ 130. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 110 den 19 sistlidne juni bordlagda ärendet 
angående påbyggnad av gamla folkskolehuset. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen:  
 
Herr Berger: Dylik påbyggnad blir ej vacker och förslaget är av många skäl ej lyckat såsom 
beträffande trappuppgångarna, lyhördheten m. m. Påbyggnaden skulle dessutom bliva alltför 
dyrbar. Enda tänkbara lösningen för närvarande av skolornas lokalfråga vore nog att bygga 
den del av kommunala mellanskolebyggnaden, som omfattar åtta lärosalar. Sedan kunde man 
sektionsvis i mån av råd och lägenhet tillbygga sistnämnda hus. 
 
Herr Ljungberg instämde i Herr Bergers yttrande och hänvisade till de av 
Folkskoleinspektören anförda skälen mot den ifrågasatta påbyggnaden. Dessutom skulle 
duplicering i folkskolan nog ej kunna undvikas, även om dylik påbyggnad gjordes. Yrkade av 
slag å påbyggnadsförslaget. 
 
 
Herr Löfgren: De synpunkter som av Herrar Berger och Ljungberg framhållits, kunna nog 
synas hava vissa skäl för sig, men om bemälda påbyggnad kan fylla kravet att bereda nödiga 
lokaler för kommunala mellanskolan under en tidrymd av exempelvis 10 år, så skulle 
kostnaderna för arbetet bliva inbesparade genom räntevinst, och man hade sedermera likväl 
ökar utrymme för folkskolans behov. Det vore därför ej klokt att nu i en hast göra slut på 
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förslaget genom att helt avslå detsamma. Man bör göra klart för sig huru stort behov av 
lokaler kommunala mellanskolan har och huru mycket en nybyggnad för samma skola kan 
komma att kosta nu. Yrkade ärendets bordläggning för dylik utredning. 
 
Herr Ordföranden hade tidigare varit motståndare till förslaget om sådan påbyggnad, men 
motståndet hade mildrats dels på grund av de nuvarande trånga utrymmet i folkskolan, vilket 
tvunget till duplicering, en åtgärd som vållat stora obehag synnerligen för sådana familjer, 
som hade barn i olika klasser, dels på grund av det tråkiga faktum, att staden icke på mycket 
lång tid kan få råd till den kommunala mellanskolan. Det återstår således sannolikt ingen 
annan utväg för vinnande av större skolutrymme äm att taga itu med sådan påbyggnad. 
Uttalade önskvärdheten av ärendets avgörande i sag, vare sig det antogs eller förkastades, då 
det i gamla folkskolebyggnaden är tvänne bostadslägenheter, som behöva att repareras för en 
kostnad av cirka 800 kr. en utgift, man ej bör nedlägga för den händelse påbyggnaden 
beslutes. 
 
Herr Tinggren ansåg Folkskoleinspektörens uttalande som vägande skäl emot 
påbyggnadsförslaget, vars utförande även synes ställa sig för kostbart, synnerligen med tanke 
på att man ändå inom två eller tre år kommer att stå inför kravet på ytterligare ökat utrymme 
för folkskolan. Anslöt sig till bordläggningsärendet. 
 
Herr Ljungberg ansåg kommunala mellanskolans behov av lokaler rätt stort, så att det vid den 
eventuella påbyggnaden ej bleve så mycket över för folkskolan. Dylik påbyggnad skulle 
dessutom tvinga kommunala mellanskolan kvar i nuvarande lokaler under en längre tid, vilket 
nog ej varit vederbörande högre skolmyndighets mening. Även får man räkna med en 
omorganisation av folkskolan med densamma som bottenskola, tillkomsten av praktiska 
yrkesskolor m. m., vilket allt skulle ställa högre anspråk på lokalutrymmet. Hade intet emot 
ärendets bordläggning, men föredrog dock att frågan nu exakt avgjordes. 
 
Herr Wallén framhöll, att det visserligen ur skolsynpunkt vore fördelaktigast att snarast 
möjligt bygga hus för kommunala mellanskolan, men då detta under nuvarande förhållanden 
ej vore möjligt, hade man sökt den tillfälliga lösningen av skollokalfrågan genom 
påbyggnadsförslag, och då det vore en tvingande nödvändighet att skaffa samhället flera 
skollokaler, borde man nu ej förkasta förslaget. Att, såsom Herr Berger framkastat, bygga 
sektionsvis för kommunala mellanskolan bleve nog ofördelaktigt. Instämde 
bordläggningsyrkandet. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att ånyo bordlägga ärendet för sådan 
utredning, som under diskussionen föreslagits. 
 
§ 131. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 sistlidne April under § 69 i protokollet 
uppdraga åt en löneregleringskommitté att utarbeta dels förslag till reglering av stadens 
befattningshavares löner för nästa år dels förslag till extra dyrtidstillägg för innevarande år åt 
samma befattningshavare, detta på grund av den framställning från bemälda 
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befattningshavare, vilken första gången förelåg till behandling i Stadsfullmäktige den 19 
December 1918 under § 226 i protokollet. 
 
Ifrågavarande kommitté tillsattes av Stadsfullmäktige enligt beslut den 22 sistlidne maj enligt 
§ 83 i protokollet. 
 
Från denna kommitté förelåg nu följande skrivelse i ärendet: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan Stadsfullmäktige den 10 sistlidne april beslutat uppdraga till en den 22 maj innevarande 
år tillsatt löneregleringskommitté att utarbeta och till Stadsfullmäktige inkomma med förslag 
till reglering av stadens befattningshavares löner för kommittén framhålla, att den icke ansett 
sig medhinna ett på allsidig och grundlig utredning baserat förslag till lönereglering för 
innevarande år. 
 
Däremot har kommittén med erinran om det ekonomiskt betryckta läge ifrågavarande 
befattningshavare befinna sig i enhälligt beslutat föreslå Stadsfullmäktige att för innevarande 
år tilldela de å därvid bifogad förteckning upptagna befattningshavare 50 % å de redan nu 
utgående dyrtidstilläggen. 
 
Sammanlagda beloppet av denna extra dyrtidstillägg uppgår till kronor 12,816, varav kr. 730 
komma på Hamnen och kr. 2,535 på Elektricitetsverket. 
 
Det belopp som komme direkt på staden, skulle sålunda uppgå till kr. 9,551. 
 
Kommittén har av Drätselkammaren fått i uppdrag att yttra sig även över en från stadens 
arbetare inkommen ansökan om höjd timpenning från och med den 1 sistlidne juni från 50 och 
55 öre till respektive 75 och 80 öre med bibehållande av det nuvarande dyrtidstillägget, och 
har kommittén likaledes enhälligt beslutat tillstyrka att bemälda timpenning höjes med 20 öre, 
således till respektive 70 och 95 öre med bibehållande av nuvarande dyrtidstillägg, och att 
denna höjning beräknades från och med den 1 juli detta år. 
 
Beloppet för dylik höjning beräknas uppgå till cirka 2,000 kronor, varmed kostnaderna för 
stadens allmänna arbeten således komme att för innevarande år ökas. 
 
Lysekil den 22 augusti 1919. 
 
 Å LÖNEREGLERINGSKOMMITTÉNS VÄGNAR  
 O. G. LÖGVING. 
 Ordf. 
    GUST. A. LÖFGREN. 
    Sekr. 
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Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat denna skrivelse, hade 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka löneregleringskommitténs förslag i ärendet, och att 
medel för ändamålet utgå av anslag för oförutsedda utgifter i årets utgifts- o. inkomststat eller 
av reserverade medel från föregående år. 
 
Den i löneregleringskommitténs skrivelse nämnda förteckningen över de stadens 
befattningshavare, som skola åtnjuta dylikt dyrtidstillägg innefattas i denna --- Bilaga n:o 7 
1919, och hade denna bilaga i kopia före detta sammanträde utdelats till Herrar 
Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr vice Ordföranden: Att det ej varit någon lätt sak för löneregleringskommittén att 
åstadkomma ett rättvist förslag. Yrkade bifall till förslaget, och att dessa dyrtidstillägg måtte 
fastslås att gälla till och med utgången av 1920 års första hälft i avvaktan på den blivande 
löneregleringen, samt att Herr Borgmästaren Sundberg, vars lön är jämförelsevis liten, måtte 
tillerkännas ett belopp av 1,000 kronor för detta år såsom bidrag till avlönandet av 
skrivbiträde. 
 
Herr Löfving: Att kommitterade ej medhunnit utarbeta något förslag till lönereg. Men ansett 
att de stadens befattningshavare, som hava sin tjänst till huvudsaklig sysselsättning borde 
tillerkännas det av kommittén föreslagna extra dyrtidstillägget. Ansåg det klokast att i 
avvaktan på framläggandet av fullständigt löneregleringsförslag från bemälda kommitté 
fastslå de nu föreslagna dyrtidstilläggen att gälla till och med den 30 juni 1920. 
 
Herr Löfgren framhöll svårigheten av att genom dyrtidstillägg rättvist reglera 
befattningshavarnas löner, varför man ej kunnat nå bättre resultat än det föreliggande. 
Understödde Herr vice Ordförandens yrkande om bifall till löneregleringskommitténs förslag 
jämte förslaget om det extra tillägget till Borgmästaren med den skillnad, att dessa extra 
dyrtidstillägg ej måtte fixeras att gälla för 1920 års första hälft utan i stället tills 
Stadsfullmäktige däröver annorlunda besluta och i avvaktan på den blivande löneregleringen. 
 
Föreslog i samband med detta ärende, att man borde tillsätta en kommitté av 7 personer för att 
utreda huruvida ej besparingar kunde göras på antalet befattningshavare för staden, och att i 
en dylik kommitté inväljas representanter från Drätselkammaren, Elektricitetsverkets styrelse, 
Polisnämnden och Brandstyrelsen. Framhöll ock olämpligheten av att i stadens tjänst 
anställda personer äro bosatta utom staden, vilken därigenom går miste om den skatt som 
andra i samhället bosatta kommunala befattningshavare hava att erlägga. Följden blir ju 
således att sådana stadens befattningshavare, som bo utom staden, bliva för staden dyrare än 
de andra, varför något härvidlag bör åtgöras för ändring till det bättre. 
 
Herr Ljungberg: Då det föreligger ett väl utarbetat förslag till ifrågavarande extra 
dyrtidstillägg för innevarande år, så finnes det ju ingen anledning att ej nu antaga detta förslag 
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oförändrat, då det säkerligen är svårt, att för närvarande finna en bättre lösning av frågan. 
Ansåg dock vissa svårigheter föreligga mot att fastslå dessa dyrtidstillägg att gälla t. o. m. 
utgången av nästa års första hälft och yrkade, att Stadsfullmäktige måtte uppdraga åt 
löneregleringskommittén att utarbeta och i god tid före uppgörandet av förslag till utgifts- och 
inkomststat för år 1920 inkomma till Stadsfullmäktige med fullständigt förslag till 
lönereglering för stadens befattningshavare från och med nästa års ingång, så att de nuvarande 
dyrtidstilläggen komma att gälla till och med detta års slut. 
 
Herr Brännberg understödde detta yrkande. 
 
Herr Thorssons yttrande beträffande det föreslagna extra tillägget till Borgmästaren, att denne 
visserligen förtjänade detsamma, men att man av principiella skäl ej kan gå med på 
detsammas beviljande, då en del befattningshavares löner äro så minimala och yrkade med 
anslutning härtill avslag å beviljandet av dylikt extra tillägg. 
 
Herr Laurin: Man kan härvidlag ej tala om avslag av rent principiella skäl, ty även en 
tjänsteman i Borgmästarens ställning kan vara i Behov av ett sådant tillägg som det 
föreslagna. Yrkade att ifrågavarande tillägg måtte beviljas. 
 
Herr Tinggren: De extra dyrtidstillägg, det här är fråga om, gälla behovsprincipen, vilket man 
ej kan säga beträffande det till Borgmästaren föreslagna extra tillägget. Hade i sak intet emot 
en dylik ökning, men det borde ske under en annan form än den föreslagna. Yrkade bifall till 
löneregleringskommitténs förslag utan någon ändring. 
 
Herr Sterner: Att för i år bevilja Borgmästaren ett tillägg såsom ersättning för skrivbiträde 
förgriper ej saken. Understödde Herr vice Ordförandens yrkande. 
 
Herr Larsson: Om ett dylikt extra tillägg beviljas, så är det alldeles tydligt, att principen i hela 
frågan brytes, och börjar man göra ändringar uppifrån, så ligger det nära till hands att man 
måste ändra hela vägen neråt. Det vore i så fall vida bättre att direkt öka Borgmästarens lön. 
Yrkade avslag å detta extra tilläggs beviljande. 
 
Herr Löfgren kunde ej finna något principbrott i detta fall, då tillägget skulle utgöra ersättning 
för skrivbiträde och understödde Herr vice Ordförandens yrkanden rörande detta tillägg. 
 
Herr Wallén understödde och Herr vice Ordförandens yrkande i detta fall.  
 
Herr Ljungberg yrkade att det kanske verkat bättre, om man kallat tillägget till Borgmästaren 
ett personligt lönetillägg, och sådan framställning utgått från löneregleringskommittén. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, förelåg följande yrkanden och förslag i ärendet: 
 
1) Det gemensamma yrkandet om bifall till löneregleringskommitténs förslag med följande 
avvikelser: 
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a) Herr vice Ordförandens yrkande att det föreliggande förslaget till dyrtidstillägg skulle gälla 
till och med den 30 juni 1920 under avvaktan på den blivande löneregleringen. 
 
b) Herr Löfgrens yrkande att dessa dyrtidstillägg skulle gälla tills Stadsfullmäktige däröver 
annorlunda besluta under avvaktan på löneregleringskommitténs förslag till reglering av 
ifrågavarande löner. 
 
c) Herr Ljungbergs yrkande att dessa dyrtidstillägg skulle gälla till och med detta års slut, och 
att Stadsfullmäktige måtte uppdraga åt löneregleringskommittén att i god tid denna höst före 
uppgörandet av förslag till utgifts- och inkomststat för år 1920 till Stadsfullmäktige inkomma 
med fullständigt förslag till lönereglering för stadens befattningshavare från och med nästa års 
ingång. 
 
2) Herr vice Ordförandens yrkande om beviljandet av ett extra tillägg å 1,000 kronor till Herr 
Borgmästaren Sundberg för detta år såsom bidrag till avlönandet av skrivbiträde. 
 
3) Herr Thorssons yrkande om avslag å att bevilja dylikt extra tillägg åt Borgmästaren 
Sundberg. 
 
4) Herr Löfgrens förslag om tillsättande av en kommitté bestående av 7 personer, av vilka 
representanter böra vara företrädda från Drätselkammaren, Elektricitetsverkets styrelse, 
Polisnämnden och Brandstyrelsen, för att utröna huruvida ej besparingar kunna göras på 
antalet befattningshavare för staden, och Valkommittén måtte få i uppdrag att upprätta förslag 
å medlemmar i dylik kommitté. 
 
Efter framställd proposition på bifall till vartdera av dessa yrkanden och förslag beslöto 
Stadsfullmäktige utan votering följande: 
 
1) Att bifalla löneregleringskommitténs förslag till extra dyrtidstillägg åt de i bemälda 
förteckning upptagna befattningshavarna, och att dessa dyrtidstillägg skola gälla till och med 
detta års slut samt att uppdraga åt löneregleringskommittén att i god tid i höst före 
upprättandet av förslag till utgifts- och inkomststat för år 1920 till Stadsfullmäktige inkomma 
med fullständigt förslag till lönereglering för stadens befattningshavare. 
 
2) Att tillerkänna Herr Borgmästaren Sundberg ett extra tillägg å 1,000 kronor för i år såsom 
bidrag till ersättning för skrivbiträde. 
 
3) Att tillsätta en kommitté av 7 personer, av vilka representanter skola utses från 
Drätselkammaren, Elektricitetsverkets styrelse, Polisnämnden och Brandstyrelsen, för att 
utröna huruvida ej besparingar kunna göras på antalet befattningshavare för staden, och att 
Valkommittén får i uppdrag att upprätta förslag å medlemmar i denna kommitté.  
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Tillika beslöto Stadsfullmäktige, att beloppet för således beslutade dyrtidstillägg, vad som 
därav direkt belöper sig på staden, kronor 9,551, skall i enlighet med Drätselkammarens 
förslag utgå av anslag för oförutsedda utgifter i detta års utgifts- och inkomststat eller av 
reserverade medel från föregående år. 
 
De kr. 730 för Hamnen och kr. 2,535 för Elektricitetsverket skulle utgå från respektive verk. 
 
§ 132. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren för dess yttrande remitterat 
stadens arbetares begäran om ökning av timpenningen från 1 juni detta år med 50 % med 
bibehållande av nuvarande dyrtidstillägg. 
 
Drätselkammaren hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 augusti 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsel, Elmqvist och Thorssom 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 121. Under § 97 den sistlidne juni beslöt Drätselkammaren att till Löneregleringskommittén 
överlämna en av Stadsfullmäktiges Herr Ordförande till Drätselkammaren remitterad ansökan 
från stadens arbetare om ökning av timpenningen från den 1 juni detta år med 50 % med 
bibehållande av nuvarande dyrtidstillägg. 
 
Kommittén hade avgivit yttrande, som nu förelåg, och tillstyrktes, att bemälda timpenning 
höjes med 20 öre med bibehållande av nuvarande dyrtidstillägg, och att denna jöjning 
beräknas från den 1 juli detta år. 
 
Beloppet för denna höjning skulle uppgå till cirka 2,000 kronor för detta år. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till kommitténs 
ifrågavarande förslag, och att medel för ändamålet utgå av anslag för oförutsedda utgifter eller 
av reserverade medel från föregående år. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygar 

AXEL HOLMQVIST 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla löneregleringskommitténs av Drätselkammaren 
förordade förslag i ärendet och att medel för ändamålet skola utgå såsom Drätselkammaren 
föreslagit. 
 
§ 133. 
Från styrelsen för Kommunala Mellanskolan i Lysekil förelåg följande ansökan om 
dyrtidstillägg för skolans lärarepersonal under innevarande år. 
 
Utdrag av protokoll, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils Kommunala 
Mellanskola den 26 augusti 1919. 
 
§ 3. Styrelsen beslöt att på grund av de svårigheter, som visat sig vid anskaffandet av 
kompetenta lärarekrafter föreslå Stadsfullmäktige att för år 1919 bevilja år Kommunala 
Mellanskolans nuvarande ämneslärare- och lärarinnor 50 % å löner och arvoden som rektorer 
och biträdande föreståndarinna, varjämte magister Arhrén måtte tillerkännas ett belopp av 550 
kronor, för hela läsåret, då han ej haft bostadsersättning och då han höstterminen 1918 varit i 
lönehänseende synnerligen ofördelaktigt lottad, och skulle då dyrtidstilläggen för 1919 bliva 
följande: 
 
För Rektor Sandström 1,900 kr. 
För Bitr. förest. V. Andersson 1,450 kr. 
För S. Arhén 1,450 + 550 = 2,000 kr. 
För Matematik och fysikläraren 648:42. 
För F. Bergqvist 581:58 kr. 
 
Å STYRELSENS FÖR LYSEKILS KOMMUNALA MELLANSKOLAS VÄGNAR: 
 
Vid protokollet 
SIGFRID SANSTRÖM. 
 
Herr Berger vitsordade svårigheten att få lärarekrafter, om man ej betalar ordentliga löner, och 
yrkade bifall till framställningen. 
 
Herr Löfgren ansåg, att ärendet bort vara behandlat av Drätselkammaren samt erinrade om att 
åtminstone dyrortstillägg borde beviljas härvarande folkskolas lärarekår såsom en konsekvens 
av bifall till föreliggande förslag. 
 
Utan votering beslöto Stadsfullmäktige att bifalla ifrågavarande framställning, och att 
beloppet för ändamålet skall utgå av reserverade medel från föregående år. 
 
§ 134. 
Från Stadsfullmäktiges Ordförande, Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch förelåg följande motion: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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I betraktande av, att skolkökslärarinnans, fröken Ingrid Wallentin, lön alltsedan 1911 icke 
undergått någon förändring, än att hon för senaste två á tre åren tillerkänts ett dyrtidstillägg å 
100 kr., att således varken grundlönen reglerats, såsom fallet varit med den hennes anställning 
närmast stående folkskollärarekåren, ej heller att hon i likhet med denna erhåller dyrtidstillägg 
å denna lön av staten, att inga ålderstillägg finnas för henne som för folk- och småskollärare, 
och slutligen att kompetensfordringarna för skolkökslärarinnor äro större än för 
folkskollärare, i det att avgångsbetyg från 8 kl. flickskola och 3-årig kurs vid fackskola för 
huslig ekonomi erfordras, hemställer jag, att hon för detta år tillerkännes samma dyrtidstillägg 
som övriga i löneregleringskommittén nämnda befattningshavare eller 50 % å 1,200 kr. 
 
Lysekil den 26 augusti 1919. 
Fritz Lüsch. 
 
Denna motion hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, 
som beslutat hos Stadsfullmäktige tillstyrka ett dyrtidstillägg å 400 kr, för innevarande år till 
Fröken Wallentin, och ett belopp för dylikt dyrtidstillägg utgår av anslag från oförutsedda 
utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Herr ordföranden yttrade, att man väntat, att statens skulle bidraga även till 
skolkökslärarinnornas löner, men så då ej skett, bör man med hänsyn till Fröken Wallentins 
ringa lön tillerkänna henne det i motionen föreslagna dyrtidstillägget samt yrkade bifall 
härtill. 
 
Herr Berger ansåg ock, att motionen måtte bifallas och framhöll såsom skäl den långa 
studietiden för skolkökslärarinnor samt Frökens Wallentins särdeles låga lön. 
 
Herr Sterner påpekade, att man i Drätselkammaren fäst sig vid, att fröken Wallentin uppbar 
arvode även i Kommunala Mellanskolan, varför Drätselkammaren ej tillstyrkt mera än 400 kr. 
i dyrtidstillägg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla motionen oförändrad, och att medel för 
ändamålet skola utgå såsom av Drätselkammaren föreslagits och påföras Folkskolans 
utgiftsstat. 
 
§ 135. 
Under § 217 den 19 december 1918 beslöto Stadsfullmäktige att till en kommitté bestående av 
Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, sammankallande, Byggmästaren Oscar Wallén och 
Försäkringsinspektören A. W. Christensson remittera ärendet angående sotaretaxans 
omarbetande, och förelåg nu från denna kommitté följande yttrande: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Undertecknade, som blivit utsedda att inkomma med förslag till nödiga och lämpliga 
förändringar i den för staden gällande sotaretaxan, får härmed i detta ärende anföra följande. 
 
Kommittérade hava särskilt fäst sig vid olämpligheten av de i sotaretaxan fastställda olika 
priserna för sotning i eldstäder i olika våningar och vill i följd härav föreslå, att ett enhetligt 
pris fastställes för alla eldstäder, utom eldstäder i brygghus och därmed jämförlig inrättning 
samt värmeledningspannor. Vidare anses att bestämmelser böra införas om huru ofta sotning 
skall äga rum av värmeledningspannor. 
 
I anslutning härtill torde 6 och 7 §§ i gällande brandordning erhålla följande lydelse:  
 
§ 6. I köksspisar och öppna eldstäder, där mat lagas, samt kaminer och mitraljöser, där 
eldning dagligen sker, skall sotning ske var sjätte vecka, i eldstäder i värdshus, spiskvarter, 
bagerier, bryggerier samt industriella inrättningar, där stark eldning förekommer, skall sotas 
en gång i månaden, i eldstad, tillhörande brygghus och därmed jämförlig inrättning, varannen 
månad, i värmeledningspannor fyra gånger under vinterns lopp samt i kakelugnar och 
necessärer en gång om året; åliggande det därvid sotaren att verkställa sotning såväl i 
eldstaden som i därifrån ledande rör och pipor, att rensa sotet ur eldstaden samt att, om hål 
tagits å pipa eller rör i och för sotningen, genast igenmura detsamma. då särskild sotning 
påkallas, skall den verkställas ofördröjligen och senast inom ett dygn, efter det tillsägelse 
därom skett. 
 
§ 7. Sotaren åtnjuter dels kontant lön, som av stadsfullmäktige bestämmes och dels ersättning 
för sotning på följande sätt. 
 
För sotning i värdshus, bagerier, bryggerier och industriella inrättningar betalas efter 
överenskommelse, och, om enighet ej uppnås, bestämmes arvodet av Magistraten. 
 
För sotning av värmeledningspannor jämte rökgångar i hus med en våning Kr. 1:- 
 
För sotning av värmeledningspannor jämte rökgångar i hus med två våningar Kr 2:- o. s. v. 
med tillägg av 1 kr. för varje våning. Äro i samma hus två pannor kopplade med samma 
rökgång beräknas för den andra pannan ett tillägg av 50 %. 
 
Om i ett hus finnes flera värmepannor med särskilda rökgångar, beräknas avgiften efter 
antalet pannor och våningshöjden för varje. 
 
För sotning i brygghus och därmed jämförliga inrättningar…60 öre 
 
För alla övriga eldstäder per gång och eldstad… 35 öre. 
 
Husägaren är ansvarig för betalningen av sotarens arvode. 
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Sotaren är skyldig att utan ersättning i föreskriven ordning verkställa sotning i staden och 
församlingen tillhöriga byggnader samt att biträda vid alla laga brandsyner. 
 
Kommittérade hava gjort en beräkning över den inkomst, som skulle komma att tillföras 
sotaren genom nu föreslagna avgifter och kommit till följande resultat: 
 
1,848 eldstäder, som sotas en gång om året á 35 öre …   646:80 
1,078 eldstäder, som sotas 8 gånger om året, 8,604 sotningar á 35 öre 3,011:40 
214 brygghuseldstäder, som sotas 6 gånger om året eller 1,284 gånger á 60 öre 770:40 
Sotning av värmeledningspannor samt enligt överenskommelse med  
industrier, bagerier, värdshus, bryggerier o. d.    500:- 
    Summa kronor 4,928:60 
 
Enligt en av brandchefen med biträde av sotaren fjord beräkning uppgår enligt nuvarande taxa 
sotarens inkomster av sotningen till kronor 4,215:40, vadan genom den föreslagna nya taxan 
skulle tillskyndas honom en merinkomst av omkring kr. 700:-. 
 
Enligt från samma håll inkomna uppgifter uppgår sotarens utgifter för biträde och materialier 
till omkring 2,800 kronor, i följd härav hans behållning med nuvarande taxa uppgår till 1,415 
kr. 40 öre och enligt kommitténs förslag till 2,128 kr. 60 öre. 
 
Härtill kommer hans kontanta lön, som för närvarande uppgår till kr. 500. 
 
Såvitt av Stadsfullmäktiges protokoll framgår, innefattar kommitténs uppdrag icke att föreslå 
någon reglering av sotarens inkomster. Detta bestyr torde tillkomma den nämnd, som enligt 
av stadsfullmäktige fattat beslut skall tillsättas för reglering av de stadens befattningshavare 
tillkommande löneförmånerna, det bör således åligga denna kommitté att till stadsfullmäktige 
inkomma med förslag å den lön, som utöver ovannämnda nettoinkomst av sotningen anses 
böra tillkomma sotaren för att han skall kunna vara skäligen avlönad för uppehållande av sin 
befattning. 
 
En P. M. angående sotaretaxan i 13 städer jämte de upplysningar, som ingått från nämnda 
städer, överlämnas, varjämte övriga handlingar i ärendet återställas. 
 
Lysekil den 25 juni 1919. 
 
A. W. Christensson. Oscar Wallén. 
 
Från detta beslut är undertecknad så till vida skiljaktig att jag anser att sotarens avlöning bör 
liksom hittills fortfarande utgå i huvudsak genom avgifter för sotning och till så litet belopp 
som möjligt ur stadskassan. Den kontanta lönen bör hälst fixeras till vad som bör tillkomma 
sotaren i ersättning för sotning i stadens och församlingens fastigheter samt biträde vid 
brandsyner. Enligt Herrar Walléns och Christenssons förslag skulle inkomsterna av sotningen 
uppgå till allenast 2,128 kronor 60 öre, något som nödvändiggör fastställande av en större 
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kontant lön. För att nedbringa den kontanta lönen föreslår jag, att avgifter för ”alla övriga 
eldstäder” höjes från 35 öre till 40 öre per eldstad, vilket medför en ökning av inkomsten för 
sotning med ytterligare kr. 522:60 eller från de övriga kommittéledamöterna beräknade 
inkomsten 2,128 kronor och 60 öre till 2,651 kr. 20 öre om året. 
 
Axel Sundberg. 
 
Härjämte förelågo diverse utredningar i saken samt sotaretaxor från flera städer. Herr Wallén 
yttrade, att olika meningar gjort sig gällande inom denna kommitté, och att man ej exakt 
kunnat konstatera huru stora utgifter sotaremästaren har för sitt biträde samt yrkade bifall till 
sitt och Herr Christenssons avgivna förslag i ärendet. 
 
Då Herr Ordföranden framställt proposition på bifall till å ena sidan Herrar Walléns och 
Christenssons förslag i utlåtandet och å andra till Herr Borgmästaren Sundbergs reservation i 
samma utlåtande och förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som bifaller Herrar Walléns och Christenssons förslag till ändring av sotaretaxan, 
röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla förslaget om sotaretaxans ändring enligt 
bemälda reservation. 
 
Vid här efter företaget upprop till omröstning röstades: Herrar Lindbom, Laurin och Wallén: 
ja. 
 
men övriga närvarande 17 Herrar Stadsfullmäktigeledamöter: nej. 
 
Med 17 röster mot 3 hade alltså nej-propositionen bifallits. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige att genom Magistraten låta denna sotaretaxa av länstyrelsen 
fastställas. 
 
§ 136. 
Från Drätselkammaren hade följande skrivelse inkommit: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 8 juli 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell och Ljungberg samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 112. Entreprenören Herr C. A. Pettersson anhöll genom föredragen skrivelse att få köpa en 
inom kvarteret ”Vadet” belägen tomt. 
 
Enligt föreliggande kartskiss utgör arealen av ifrågavarande tomt 310 kvm. 
 
Herr Ordföranden i Drätselkammaren hade remitterat ärendet till Byggnadsnämnden, som 
över detsamma avgivit följande yttrande. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Byggnadsnämndens i Lysekil Sammanträde den 7 juli 1919. 
 
Närvarande: Borgmästare Axel Sundberg, ordförande, Byggmästare Oscar Wallén, vice 
ordförande, Konsul L. Laurin, Fabrikör J. E. Lindbom, Entreprenör C. W. Granberg, 
Stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 58. Drätselkammaren hade till Byggnadsnämnden remitterat C. A. Petterssons ansökan om 
köp av tomt i Vadet med anhållan om dess yttrande. 
 
Efter föredragning härav beslöt Nämnden tillstyrka försäljningen i enlighet med av sökanden 
bilagd skiss. 
 
Tillika uttalades det önskemålet, att tomten fortast möjligt bebygges, varvid 
Byggnadsnämnden i överensstämmelse med fastställd stadsplan och därtill hörande 
byggnadsbestämmelser kommer att fordra att byggnad uppföres mot gatan till en längd av 
tomtens hela bredd i minst trenne våningar, samt att Nämnden på byggnadens utseende i 
övrigt kommer att ställa billiga anspråk på smak och prydlighet. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygas: 
 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till sökanden 
försälja ifrågavarande tomt för ett pris av sju (7) kronor per kvm. Och på de av 
Byggnadsnämnden föreslagna villkoren samt under förutsättning, att tomten inom 5 år 
bebygges, och att ändring av stadsplanen för kvarteret ”Vadet” göres och av Kungl. Maj:t 
fastställes. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade herr Löfving, att ifrågavarande tomt är nödvändig att hava 
kvar som utfartsväg för skrotet från bakomliggande berg att användas vid utfyllnad för 
åstadkom. Av landsförbindelse med Grötö, i händelse sådan beslutas, varför bordläggning av 
ärendet vore önskvärd. 
 
Herr Sterner meddelade, att Drätselkammaren förvissat sig om, att dylik utfartsväg finnes, 
även om denna tomt säljes, samt att man genom vissa bestämmelser velat säkra sig om att 
tomten ej kommer att användas som upplagsplats. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 137. 
Revisionsberättelser över folkskolans, barnavårdsnämndens, Petrelius fond och 
folkskolebibliotekets räkenskaper och förvaltning för 1918 förelågo enligt Bilaga n:o 18 1919, 
vilken bilaga lästes. 
 
I samband med behandlingen av folkskolans revisionsberättelse påpekade Herr Löfgren, att av 
lärarinnan Hildegard Olssons avlöning, utan att folkskolestyrelsen därom fattat beslut, ett 
belopp av kr. 37:50 innehållits såsom ökad hyresersättning för innevarande års 3 första 
månader samt framhöll, att lägenhetens hyresvärde ej motsvarade en dylik förhöjning, då 
lägenheten enligt av folkskolestyrelsen gjord undersökning ej befunnits motsvara de anspråk 
lagen ställer därå. 
 
Herr Löfgren ansåg att under alla förhållanden Fröken Olsson bort om hyresförhöjningen 
underrättas, men, då så ej skett, yrkade han, att beloppet, kr 37:50, skulle till Fröken Olsson 
återbäras. 
 
Herr Ordföranden lämnade följande upplysningar i denna sak. 
 
Stadsfullmäktige hade bemyndigat folkskolestyrelsen att före utgången av år 1918 uppsäga 
småskolelärarinnorna ned bostad i södra småskolan till avflyttning den 1 april 1919 men i 
likhet med den ena bostadsinnehavarinnan Fröken Anna Olsson, som utan att åtspörja 
styrelsen, avflyttat redan den 1 oktober 1918, vartill hon haft full rätt, såsom styrelsen vid 
flera tillfällen framhållit, kunde även Fröken Hildegard Olsson flyttat tidigare om hon velat. 
Det är alltså inte fråga om något tvång. 
 
Bifall till ovannämnda förslag skulle medföra bifall även till liknande framställning från 
annan lärarinna och prejudicera bifall till ansökningar, som kunde framkomma, och alltså 
medföra såväl bostad in natura som bostadsersättningar, varpå styrelsen ej haft anledning att 
inlåta sig i tider som nu med alltjämt stegrade hyror. 
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Sedan Herr Ordföranden meddelat denn förklaring i saken yrkade han, att frågan ej måtte till 
behandling upptagas, synnerligen som den ej rör 1918 års folkskoleräkenskaper.  
 
Herr Larsson yttrade, att en av de personer, som avsynat Fröken Olssons lägenhet meddelat, 
att den ej motsvarade de krav lagen föreskriver. 
 
Herr Ljungberg föreslog, att denna sak borde överlämnas till folkskolestyrelsen, som på bästa 
sätt finge ordna ifrågavarande angelägenhet med Fröken Olsson. 
 
Detta förslag bifölls av Stadsfullmäktige. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för samtliga 
ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 138. 
Års- och revisionsberättelser för år 1918 över Lysekils Föreläsningsförenings verksamhet, 
räkenskaper och förvaltning förelågo, och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet 
med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattade. 
 
§ 139. 
Från Lysekils Stads Elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1918 snligt --- Bilaga n:o 9 1919.  
 
Sedan dessa handlingar lästs, beslöto Stadsfullmäktige att godkänna styrelsens förslag 
beträffande vinstmedlens fördelning samt i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 140. 
Styrelse- och revisionsberättelser över Kommunala Mellanskolans i Lysekils räkenskaper och 
förvaltning för år 1918, förelågo enligt --- Bilaga n:o 10 1919. 
 
Sedan dessa berättelser lästs, beslöto Stadsfullmäktige med godkännande av en av revisorerna 
påpekad felaktig mindre utbetalning att i enlighet med revisorerna tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 141. 
Med anledning av stadsfullmäktiges beslut den 19 sistlidne Juni under § 126 i protokollet om 
att göra framställning till Kungl. Telegrafstyrelsen om förbättrade telefonförbindelser till 
staden, vilken framställning gjorts genom Stadsfullmäktiges skrivelse den 17 sistlidne Juli, 
förelåg nu från bemälda styrelse meddelande att de medel styrelsen har till sitt förfogande äro 
så knappa, att endast redan påbörjade ledningar nu kunna komma till utförande, och att 
styrelsen på grund härav ansett sig icke för närvarande kunna besluta anläggandet av den 
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begärda ledningen Lysekil – Göteborg, men vid uppgörandet av nästa års arbetsplats skulle 
styrelsen taga frågan under förnyad prövning. 
 
Telegrafstyrelsen påpekade ock i sin skrivelse, att ledningen Lysekil – Fiskebäckskil – 
Grundsund redan kommit till utförande och är sedan maj detta år tagen i bruk för trafik. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att lägga skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 142. 
Herrar S. P. Ekblad och Gustaf Aron Löfgren hade inkommit med följande motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknade får härmed hemställa att Herrar Stadsfullmäktige måtte besluta låta 
iordningställa Bansviksgatan jämte nedläggande av vatten- och kloakledningar, allt i den 
omfattning som låter sig göra utan för stora kostnader för inlösen av fastigheter och dylikt, 
och hänvisas i denn fråga till den utredning som på framställning inom Drätselkammaren 
verkställts av Stadsingenjörens, herr S. H. Lundgren. För det allmänna önskemålet i begärda 
åtgärd, hänvisas till medföljande bilaga. 
 
Lysekil den 16 Aug. 1919. 
 
S. P. EKBLAD. GIST. A. LÖFGREN. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
avgivit följande yttrande i frågan: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 Augusti 
1919. 
 
Närvarande: Herr Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Elmqvist och Thorsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 122. Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren för dess yttrande 
remitterat Herrar Ekblads och Löfgrens motion om iståndsättandet av Bansviksgatan.  
 
Samma fråga hade förr behandlats i Drätselkammaren under §§ 151, 179 och 197 under år 
1917 med anledning av Herr Ljungbergs i kammaren väckta motion. 
 
Enligt den utredning som då gjordes av Stadsingenjör Lundgren, skulle utgifterna för 
ifrågavarande arbeten enl. alt. I uppgå till 12,600 kr. och enligt alt. II till 5,100 kronor. 
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Härtill skulle för vartdera alternativet komma 1,000 kr. för ordnandet av rännsten i bemälda 
gata. 
 
Med detta tillägg skulle alt. I ställa sig i 13,600 kr. och alt. II i 6,100 kr, 
 
Vattenstyrelsen, dit Drätselkammaren under nämnda år remitterat ärendet, hade ansett alt. I 
som den enda fullt effektiva lösningen av frågan men dock att det för tillfället varit ett alltför 
stort och kostbart arbete att med stadens begränsade tillgångar företaga. 
 
Drätselkammaren beslöt att överlämna ärendet till Stadsfullmäktige med bifogande av de av 
Drätselkammaren och Vattenstyrelsen under nämnda år gjorda uttalandena i saken tillika med 
Stadsingenjör Lundgrens ifrågavarande utredning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
De av Drätselkammaren och Vattenstyrelsen under år 1917 gjorda uttalandena i frågan 
förelågo även i enlighet med nedanstående protokollsutdrag: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 december 
1917. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Ljungberg och Lidell samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 197. Till behandling återupptogs det under § 179 den 7 sistlidne november till 
Vattenstyrelsen för dess yttrande remitterade ärendet, Herr Ljungbergs motion om utredning 
angående Bansviksgatans iståndsättande. 
 
Vattenstyrelsens föreliggande yttrande var av följande lydelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 5 december 1917. 
 
Närvarande: Herrar vice Ordföranden, Sterner, Mattsson, Björkman och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 54. Under § 41 den sistlidne november beslöt Styrelsen att bordlägga det från 
Drätselkammaren remitterade ärendet om vatten- och kloakledningar i Bansviksgatan med 
anledning av Herr Ljungbergs motion om utredning angående denna gatas iståndsättande. 
 
Styrelsens ledamöter hade genom besök å ifrågavarande gata närmare tagit del av de 
hithörande förhållanden. 
 
Det föreliggande, av Stadsingenjören upprättade kostnadsförslaget för arbetet ifråga skulle 
uppgå till: 
 
Enligt alternativ I 12,600 kr., därav för vatten- och kloakledningar 4,200 kr. och enligt 
alternativ II 5,100 kr., därav för vatten och kloakledningar 2,000 kr. 
 
Härtill kommer för vartdera alternativet 1,450 kr., varav för ordnande av rännsten i 
Blekegatan 1,000 kr. och för avledande av vatten vid huset n:o 13 Bansviksgatan 450 kronor. 
 
Med detta tillägg skulle alternativ I ställa sig i 14,050 kr. och alternativ II i 6,550 kronor. 
 
Efter tagen del av detaljerna i ärendet beslöt Styrelsen att hos Drätselkammaren göra följande 
uttalande: 
 
Alt. I, som är den enda fullt effektiva lösningen av frågan, är ett för närvarande för stort och 
kostbart arbete att med stadens begränsade tillgångar företaga. 
 
Alt. II utgör en lösning av frågan, som visserligen skulle ställa sig jämförelsevis billigt, med 
då avloppsledningarna skulle utmynna i nedanför liggande, synnerligen smala 
kulvertledningar, vilka till största delen äro belägna å enskildas tomter, har man att befara, att 
en sådan anordning skulle medföra svåra obehag och såsom Stadsingenjören även i sin 
utredning påpekat utgöra endast ett provisoriskt avhjälpande av de förefintliga bristerna. 
 
Styrelsen inser väl, att något bör göras för gatans förbättring men kan på grund av anförda 
skäl för närvarande ej tillstyrka annan kostnad för bemälda gata än de i kostnadsläget 
upptagna 450 kronor för avledande av vattenflödet vid huset n:o 13. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Drätselkammaren beslöt i enlighet med detta yttrande att för en kostnad av 450 kr. göra 
anordning för vattenflödets avledande vid huset n:o 13 Bansviksgatan och att upptaga detta 
belopp bland utgifter för gator under år 1918. 
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Vidare åtgörande i saken borde intills vidare anstå. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade de sig under den uppkomna diskussionen följande 
talare. 
 
Herr Ekblad framhöll bemälda gatas dålig skick och den trafik som där äger rum, samt att 
trots upprepade framställningar under cirka 10 års tid inga förbättringar gjorts å gatans 
iståndsättande och yrkade bifall till motionen. 
 
Herr Löfgren föreslog ärendet återremiss till Drätselkammaren för erhållande av ny utredning 
grundad på de högre arbetskostnaderna samt framhöll lämpligheten av att kostnaderna för 
ifrågavarande arbete fördelas på flere år. 
 
Herr Sterner medgav, att gatan ej på långt när är i tillfredsställande skick, men orsaken varför 
inga förbättringar vidtagits vore brist på medel. Det funnes ju den utvägen att föra arbetet 
sektionsvis för att ej få för dryga utgifter på en gång. 
 
Herr Lindbom betonade ock önskvärdheten av att gatan omlägges, vilket vore särskilt 
nödvändigt då därigenom en stor del av den livliga trafiken på Gamla Strandgatan kunde 
minskas. 
 
Herr Ordföranden hemställde om bifall till remissyrkandet, och beslöto Stadsfullmäktige i 
enlighet därmed. 
 
§ 143. 
Sedan de närliggande ärendena behandlats, meddelade Herr Sterner, att han med anledning av 
Stadsfullmäktiges beslut om att köpa tomt på Slätten för upplåtande av plats till ett 
länsepidemisjukhus hänvänt sig till Ordföranden i Landstingets sjukvårdskommittés 
arbetsutskott, Herr Disponenten Leksell, för att för honom klarlägga, att Stadsfullmäktige icke 
komma att ingå på att Lysekils stad skulle bekosta vare sig vatten- eller avloppsledningar till 
ifrågavarande sjukhus men väl däremot, att Stadsfullmäktige vidhålla sitt vid flera tillfällen 
gjorda erbjudande att till nämnda sjukhus lämna fritt vatten. 
 
Herr Sterner nämnde, att meddelande senare kommit, att bemälda sjukvårdskommittés 
arbetsutskott ändå fattat det beslutet, att Lysekils stad skulle bekosta vatten- och 
avloppsledningar till sjukhuset, samt anhöll med anledning härav, att Stadsfullmäktige måtte 
genom beslut uttala sig i denna fråga, då Drätselkammaren icke kunde uppgöra med 
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Aktiebolaget Göteborgs Bank om tomten å Slätten förrän klarhet vunnes, vem som skall 
bekosta berörda ledningar. 
 
Herr Ordföranden uppläste en av honom uppsatt skrivelse och föreslog att densamma skulle 
antagas såsom Stadsfullmäktiges uttalande att genom stadens landstingsmän överlämnas till 
landstinget. 
 
Denna skrivelse var av följande lydelse: 
 
”Då till Stadsfullmäktige i Lysekils kännedom kommit, att Landstingets Sjukvårdskommittés 
arbetsutskott utom den av Lysekils stad begärda tomten å Slätten, vilken kommittés 
arbetsutskott utom den av Lysekils stad begärda tomten å Slätten, vilken tomt ännu icke 
befinner sig i stadens ägo utan måste av densamma till högt pris förvärvas, ställer kravet, att 
Lysekils stad å egen bekostnad skall ombesörja rörledningar till sagda tomt för det vatten, 
som staden förbundit sig att tillhandahålla, vilja stadsfullmäktige emot ett sådant egenmäktigt 
och obilligt krav inlägga sin bestämda gensaga. 
 
Enligt epidemilagen av den 19/6 1919, skall varje epidemidistrikt, som enligt § 16 
sammanfaller med landstingsområdet, äga tillgång till erforderligt antal platser å sjukhus för 
epidemisjuka. Sådana epidemisjukhus skola vara ändamålsenligt förlagda. 
 
Det ifrågavarande sjukhuset, avsett för Stångenäs med kringliggande skärgårdskommuner, 
torde icke ändamålsenligt kunna förläggas än just till Lysekil. av samtliga hithörande 
kommuners invånareantal utgör Lysekils endast en bråkdel, på vilken ensam arbetsutskottet 
vill lägga en väsentlig del av kostnaderna för sjukhusets tillkomst. 
 
Tomten, som ännu icke är inlöpt, kan med sammanhängande delar icke erhållas under 50,000 
kr., varav cirka 20,000 kr. torde belöpa sig på själva sjukhustomten. De begärda 
rörledningarna till det utom staden jurisdiktion belägna området belöpa sig till 480 m. och 
komma enligt härvarande stadsingenjörs beräkning, då 12 t. cementrör användas för avlopp 
och 4 t. gjutna rör för vattnet, att kosta 17,500 kr. med nedläggning, alltså en kostnad för 
Lysekils del av 37,500 kr. för ett utom stadens hank och stör beläget epidemisjukhus, under 
det att andra under detta sjukhus hörande kommuner icke skulle drabbas av några som hälst 
kostnader för sjukhusets tillkomst. 
 
Jämföres härmed landstingets egna kostnader för sjukhusets uppförande, vilka beräknats till 
125,000 kr., skulle alltså Lysekils stads uppgå till bortemot 1/3, i alla händelser över ¼ av 
nämnda summa, vilket icke kan betraktas annat än som obilligt och orimligt. 
 
Lysekils stadsfullmäktige hava aldrig erbjudit sig att utlägga rörledningar för vatten utan 
endast att tillhandahålla fritt vatten, ett erbjudande, som stod tillsammans med landstingets 
godkännande av erbjudna tomter inom staden. Då nu Lysekil fortfarande erbjuder fritt vatten, 
vilket med dess knappa tillgång och dryga omkostnader för sitt vattenledningsvatten måste 
anses som en dyrbar gåva för staden, och dessutom är beredd att nedlägga 20,000 kr. på 
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förvärv av den tomt arbetsutskottet utpekat som den lämpligaste, så bör detta vara nog och 
mer än nog med uppoffringar från stadens sida. 
 
Under flera år har Lysekil haft eget epidemisjukhus, som mot avgifter lägre än 
självkostnadspris upplåtits även för utomliggande kommuners sjuka, särskilt under de svåra 
epidemierna förliden höst och vinter. Till tack för denna omvårdnad skulle nu staden, om 
arbetsutskottet finge sin vilja fram, åläggas drygare extra utgifter än någon annan kommun i 
landstingsområdet för tillkomsten av ett nytt epidemisjukhus, som Lysekil  
Behöver i mindre grad än de omgivande kommunerna och dessutom icke ligger inom stadens 
område. 
 
Stadsfullmäktige förvänta, att landstinget icke delar denna arbetsutskotts uppfattning. 
 
Varom icke, återstår alltid den utväg för staden, som omförmäles i § 16 av nämnda lag, 
nämligen att med Konungens begivande fortfarande utgöra eget epidemidistrikt och därmed 
vara befriad från bidrag till den av landstinget anordnade allmänna sjukvården vid 
smittosamma sjukdomar.” 
 
Herr Brännberg yttrade, att Hälsovårdsnämnden hade upptagit frågan huruvida staden skulle 
kunna få bilda eget distrikt för epidemisjukvårdens ordnande, och skulle denna fråga 
sedermera komma under Stadsfullmäktiges behandling. 
 
Herrar Berger, Sterner och Ljungberg framhöllo, att staden icke kunde gå in på vilka som 
helst av Landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskott framställda anspråk i denna fråga, då 
den nya lagen helt överflyttat epidemisjukvården på landstingen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bestämt avvisa 
kravet på, att staden skulle bekosta vatten- och avloppsledningar till det blivande 
länsepidemisjukhuset i Lysekil eller dess omedelbara närhet. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige, att såsom sitt eget uttalande antaga den av Herr Ordföranden 
uppsatta skrivelsen för att överlämna densamma till Landstinget och dess sjukvårdskommittés 
arbetsutskott genom stadens landstingsmän. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OTTO GOTTFRID LÖFVING. 
GUST A. LÖFGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset tisdagen den 23 september 1919 kl. 2 e. m.; betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1919 Lysekils N:r 8 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 24 September 1919. 
 
§ 144. 
Upprop förrättades, varvid Herrar vice Ordföranden, Granberg, Thorsson och Gust. Karlsson 
voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 145. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 146. 
Bordlagda ärendet angående Herr Granbergs utevaro från sammanträdet den 28 sistlidne 
augusti återupptogs till behandling, och beslöto Stadsfullmäktige att godkänna förfallet, då 
Herr Granberg meddelat, att han av brådskande arbete varit hindrad att vid bemälda 
sammanträde närvara. 
 
§ 147. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Lindblad och Pehrsson. 
 
§ 148. 
Till ledamöter i den av Stadsfullmäktige den 28 sistlidne augusti beslutade kommittén för 
utredning av möjligheten huruvida ej besparingar kunna göras på antalet för staden anställda 
befattningshavare valdes i enlighet med Valkommitténs föreliggande förslag Herrar 
Borgmästaren Axel Sundberg, Konsuln L. Laurin, Frisören Gustaf Aron Löfgren, Handlanden 
Axel Johansson, Fabrikören Alfred Bovik och Aug. Mattsson samt Bankdirektören Ragnar 
Berger med den förutnämnde som sammankallande. 
 
§ 149. 
Från Herr Professor Robert Murray, Djursholm, förelåg följande gåvobrev till Lysekils stad: 
 
”GÅVOBREV. 
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Härmed får jag såsom gåva till Lysekils stad överlämna dels min villaegendom vid Kyrkviks 
Strandgata i Lysekil – utgörande enligt särskilda lagfartsbevis den 19 januari 1886, den 31 
oktober 1887, den 16 mars 1891 och den 13 juli 1903 tillhopa 10,628,5 kvadratalnar – jämte å 
tomten uppförda åbyggnader och i desamma befintliga inventarier med undantag av de bohag, 
mina barn kunna vilja för sig behålla, dels och 10 aktier i Lysekils Nya Badhus aktiebolag, 
allt att av staden ägas och brukas med full äganderätt, tomten såsom allmän park för stadens 
invånare och i staden vistande badgäster, villan såsom bibliotek, konvalescenthem, 
föreläsnings- o. musiklokal eller till något annat jämförligt allmänt ändamål, samt den årliga 
avkastningen av det skänkta kapitalet såsom bidrag till anläggningars värdiga underhåll; 
skolande såsom villkor för denna stiftelse, vilken till åminnelse av min avlidna hustru skall 
benämnas MARIA MURRAYS MINNE, gälla följande: 
 
att Lysekils stad åtager sig att i första hand medelst avkastningen av det skänkta kapitalet, 
som ej under några förhållanden får till sitt belopp förminskas, vårda och underhålla tomten 
såsom park ävensom de å densamma uppförda byggnader; 
 
att, då tomtens natur av park och en stilla tillflyktsort särskilt ligger mig om hjärtat, 
 
a) å densamma befintliga hus ej må upplåtas till skola eller liknande ändamål; 
b) utskänknings- eller restaurantrörelse ej får bedrivas å området ifråga; 
c) någon genomfartsväg ej får öppnas genom området, utan detsamma som hittills bliva 
tillgängligt allenast genom en enda ingång; 
d) all badning, inclusive solbad och soltorkning å området strängeligen förbjudes med 
undantag av för på stället boende personer och då allenast vid badhuset; samt 
e) portarna till trädgården nattetid hållas stängda för undvikande av nattliga besök och orgier. 
 
att större areal av tomten ej får bebyggas än som för närvarande är fallet; 
 
att å tomten vid gåvans överlämnande befintliga yttre anordningar såvitt möjligt för framtiden 
bibehållas oförändrade; 
 
att därest tomtens åbyggnader skulle komma att användas till föreläsningars hållande eller 
offentliga eller enskilda sammankomster, all politik skall vara därifrån bannlyst, så att 
exempelvis föreningar med politiskt syfte eller av politisk anstrykning icke skola vara 
berättigade att där sammanträda ens för överläggningar i opolitiska ämnen;  
 
samt att stiftelsens angelägenheter, i den mån de icke kräva penningbidrag av staden, skola i 
enlighet med förestående stadgar samt de bestämmelser, stadsfullmäktige i anslutning till dem 
kunna besluta, handhavas av en styrelse, bestående av stadens borgmästare såsom ordförande 
samt två av stadsfullmäktige utsedda ledamöter jämte suppleanter för dem. 
 
Då jag förutsätter, att staden icke kan vara beredd att genast träffa avgörande om det slutliga 
sättet för villaegendomens användning, har emellertid ingenting att erinta mot att 
bestämmandet härutinnan för någon tid, dock högst fem år från denna dag, uppskjutas och att 
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staden under tiden på något sätt, som ej står i strid med donationens ovan angivna syfte, 
exempelvis genom uthyrning till badgäster eller på annat dylikt sätt, ekonomiskt tillgodogör 
sig villaegendomen, med iakttagande likväl av att planteringarna genast skola hållas 
tillgängliga för allmänheten på sätt förut stadgats. 
 
 Utöver de villkor, jag ovan angivit för gåvans fullbordande, tillåter jag mig att ytterligare 
framlägga några önskningar, som jag antager, att staden vill tillmötesgå, nämligen: 
 
att änkan Stina Olsson får kvarbo i sitt rum i flygelbyggnaden tills vidare så länge hon kan 
användas för tillsyn av egendomen, 
 
samt att för uppgörande av förslag till egendomen lämpliga användning och reglemente för 
stiftelsen tillsättes en kommitté, bestående av stadens borgmästare såsom ordförande samt 
ytterligare ett lämpligt antal personer, förslagsvis konsul Carl Magnus Radhe, direktör Hugo 
Hallgren, kyrkoherden Herman Fredrik Georg Lüsch och doktor Hjalmar Fries, vilkas 
omdöme jag högt värderar. 
 
Djursholm den 6 september 1919. 
 
ROBERT MURRAY. 
 
Egenhändiga namnteckningen bevittna: 
 WALTER MURRAY. EDWARD BUCKLIN.” 
 
Från donatorn var härjämte bifogad en så lydande skrivelse: 
 
Djursholm den 6 September 1919. 
 
Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
I tacksamhet mot all god gåvas givare bestämde min numera avlidna maka och jag, att den 
egendom i Lysekil, vilken vi tillsammans innehaft i omkring 30 år, skulle jämte det kapital 
varav vi i Lysekils badbolag vore ägare, överlämnas åt Lysekils samhälle. Detta även av 
tacksamhet för all den vänlighet vi under vår vistelse i nämnda samhälle gemensamt åtnjutit 
och jag för egen del under ett halvt sekel. 
 
Egendomen har som bekant uppvuxit på kala klippan och endast genom kärlek nått den 
utveckling den för närvarande innehar. Då den överlåts åt samhället har det varit vår önskan 
att platsen även framdeles må bli ett fridens hem, varför vi ock vid gåvan fästat en del villkor, 
som i gåvobrevet närmare uppgives. 
 
Gåvan behöver egentligen ej något namn, men då jag, emot all min förmodan, blivit den 
överlevande maken, känns det för mig som en bjudande plikt, att på något vis tacksamt 
erkänna all den lycka, som min maka under ett 42-årigt äktenskap skänkt mig, och är det 
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därföre min önskan, att gåvan må kallas ”Maria Murrays minne”. Detta dessutom av det skäl 
att samma namn även bars av min mor, sålunda av de två kvinnor till vilka jag med den 
djupaste tacksamhet varit bunden i livet. 
 
I förhoppning att Udden må bli en kär tillflyktsort för livets trötta vandrare och att den 
fägring, som pryder den lilla älskliga platsen av kommande tider må tillvaratagas, är jag mer 
än tacksam och glad att få överlämna gåvan. 
 
Slutligen får jag meddela, att jag, så snart jag mottagit stadens godkännande av gåvobrevets 
villkor, skall hava äran översända behöfliga lagfartshandlingar. 
 
Med största högaktning 
ROBERT MURRAY. 
 
Denna skrivelse och donationsbrevet lästes, varefter Herr Radhe yttrade: 
 
”Det ligger en vacker tanke och ett ädelt uppsåt i denna donation. Genom träget och oförtrutet 
arbete har donatorn förvandlat det område, han nu önskar som gåva överlämna till staden, från 
endast kala klippor till den härliga anläggning, det denna dag är, o. hemställer jag, att 
Stadsfullmäktige måtte besluta att med synnerlig tacksamhet emottaga donationen.” 
 
Med livligt instämmande i detta yttrande beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att emottaga 
donationen och till Herr Professorn Murray genom skrivelse åtföljd av utdrag av detta 
protokoll uttrycka stadens innerliga tack för den storartade och välkomna gåvan.  
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige i enlighet med donatorns i gåvobrevet uttryckta önskemål 
följande: 
 
Att medgiva änkan Stina Olsson rätt att kvarbo i sitt rum i flygelbyggnaden till ifrågavarande 
villaegendom och att till ledamöter i kommittén för uppgörande av förslag till egendomens 
lämpliga användning och reglemente för stiftelse välja Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, 
Konsuln Magnus Radhe, Direktören Hugo Hallgren, Kyrkoherden Fritz Lüsch och Doktorn 
Hjalmar Fries med Herr Borgmästaren Sundberg som ordförande. 
 
Vad angår tillsättandet av styrelse för stiftelsen, så ansågo Stadsfullmäktige, att detta bör bero, 
tills bemälda kommitté fullgjort sitt uppdrag. 
 
§ 150. 
Från Drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 22 september 
1919. 
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Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Ljungberg 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 135. Från Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Drätselkammaren, Lysekil. 
 
Härmed anhålles om tillstånd att enligt bifogade ritning få utlägga industrispår från tomt N:o 
1, Kvarteret ”Verkstaden”, till tomt Rinkenäs N:o 1. 
 
Spåret lägges med 60 c/m spårvidd och drages i Verkstadsgatan på 1,00 m avstånd grån 
gatans gränslinje. Rälsen lägges med överkant i gatunivån och vid alla inkörsvägar till 
angränsande tomter lägges mellan rälserna upp till dessas överkant ett däck av plank, så att 
körning obehindrat kan försiggå. 
 
Lysekil den 17 sept. 1919. 
LYSEKILS MEK. VERKSTADS AKTIEBOLAG. 
O. Folke Aurell.” 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där enhälligt tillstyrka 
bifall till bemälda framställning, dock så att dylikt tillstånd må gälla end. Tills vidare och till 
Stadsfullmäktige därom annorlunda besluta, samt att ifrågavarande anläggning utföres och 
underhålles på sökandens egen bekostnad. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg den i skrivelsen nämnda ritningen. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen på de av Drätselkammaren 
föreslagna vilkoren. 
 
§ 151. 
Lysekils Föreläsningsförening hade hos Stadsfullmäktige ansökt om anslag för år 1920 till 
föreläsningsverksamheten med 500 kronor och till folkbiblioteksverksamheten med 300 
kronor. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka dessa begärda anslags beviljande, och att det 
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sammanlagda beloppet, kr. 800, för ifrågavarande ändamål upptages i 1920 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering, och beslöto Stadsfullmäktige i enligthet därmed.  
 
§ 152. 
Förvaltnings- och revisionsberättelser över härvarande livsmedelsnämnds räkenskaper och 
förvaltning för år 1918 förelågo, och beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan bevilja livsmedelsnämndens ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 153. 
För tiden 1 januari – 30 juni detta år förelågo från härvarande livsmedelsnämnd 
verksamhetsberättelse över den statsunderstödda verksamheten för lindring av de mindre 
bemedlade inom Lysekil levnadsvillkor tillika med tablå för samma tid över verkliga 
nettokostnader för bemälda verksamhet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande lägga dessa skrivelser till handlingarna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
RUD. LINDBLAD. 
AXEL PEHRSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset tisdagen den 14 oktober 1919 kl. 2,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1919  Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 Oktober 1919. 
 
§ 154. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Axel Pehrsson och Svante J. Johansson voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 155. 
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De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 156. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Brännberg och Hjalmar 
Carlsson. 
 
§ 157. 
Det under § 136 den 28 sistlidne augusti bordlagda ärendet, Drätselkammarens begäran om 
bemyndigande att till Grundläggaren Herr C. A. Pettersson få försälja en inom kvarteret 
”Vadet” belägen tomt upptogs till förnyad behandling. 
 
Stadsfullmäktige beslöto på yrkande av Herr Radhe, enhälligt att i enlighet med 
Drätselkammarens begäran till bemälde Pettersson försälja ifrågavarande tomt för ett pris av 
sju (7) kr. pr kvm. Och på de av Byggnadsnämnden föreslagna vilkoren samt med den av 
Drätselkammaren förordade förutsättningen, att tomten ifråga inom en tid av 5 år skall 
bebyggas och att ändring av stadsplanen för kvarteret ”Vadet” göres och av Kungl. Maj:t 
fastställes. 
 
§ 158. 
Från den av Stadsfullmäktige den 13 sistlidne mars tillsatta kommittén för utredning av Herr 
Löfgrens motion om tillsättande av hyresnämnd i staden förelåg följande yttrande: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Undertecknade, som erhållit uppdrag att avgiva yttrande angående ett hos stadsfullmäktige 
väckt förslag om tillämpning för Lysekils stads del av lagen om oskälig hyresstegring m. m. 
få härmed i detta ärende anföra följande. 
 
Ifrågavarande lag förnyades senast den 19 Juni 1919 och gäller i då antaget skick till den 31 
December 1920. 
 
Syftet med lagen är, såsom av benämningen framgår, i huvudsak att förhindra att 
hyresbeloppet för bostadslägenheter under rådande dyrtid oskäligt uppskruvas. För sådant 
ändamål skall kommun, där lagen vinner tillämpning, tillsätta en hyresnämnd med vissa 
angivna befogenheter. 
 
Denna nämnd skall bestå av en ordförande och fyra ledamöter jämte suppleanter för dem.  
 
Ordföranden och hans suppleant skola vara lagfarna och förordas av Konungens 
Befallningshavande, varemot ledamöterna och deras suppleanter utses av stadsfullmäktige, 
varvid skall iakttagas att två ledamöter med suppleanter skola vara ägare eller förvaltare av till 
uthyrning avsedd fastighet, medan de övriga två ledamöterna och suppleanterna icke få äga 
eller förvalta fastighet. Av dessa sista skall minst en jämte hans suppleant äga särskild 
kännedom om de mindre bemedlades bostadsförhållanden. 
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Kommunen skall anslå nödiga medel till skälig gottgörelse åt ordföranden och ledamöterna 
samt erforderliga tjänstemän, än även till bestridande av övriga utgifter för nämndens 
verksamhet. 
 
Stadsfullmäktige utfärdar instruktion för nämnden. 
 
Förutom den reglering av hyresavtalen, som är nämndens huvudsakliga uppgift, skall 
nämnden även avgiftsfritt förmedla uthyrning av omöblerade lägenheter, som omfatta högst 
fyra rum, kök däri inbegripet, stadsfullmäktige dock obetagit att ordna bostadsförmedlingen 
på annat sätt. 
 
Kostnaderna för dessa organ beräknas på följande sätt: 
 
Ordförandens arvode   1,200:- 
Ledamöternas arvode   400:- 
Annonser och expenser   200:- 
Bostadsförmedlingen   600:- 
  Summa kronor 2,400:- 
 
Beträffande frågan, huruvida lagen ifråga bör tillämpas här i staden, råder inom kommittén 
skilda meningar. 
 
Herrar Löfgren och Arsenius föreslå stadsfullmäktige att besluta om tillämpning av lagen från 
och med den 1 nästa Januari. 
 
Skälen härför äro följande: 
 
1:o) Enligt gällande bestämmelser skall lagen tillämpas i stad med 5,000 innevånare och 
däröver. Då innevånareantalet den 31 December 1918 uppgick till 4,211 och således ligger 
ganska nära den gräns, där obligatorisk skyldighet ifråga om lagens tillämpning inträder, 
måste det anses högligen befogat att begära Kungl. Maj:ts förordnande om lagens tillämpning 
även i fråga om Lysekil. 
 
2:o) I Lysekil har under sista tiden varit stor efterfrågan på lägenheter av olika slag; och då 
denna efterfrågan torde komma att ökas under nästa år, kan det befaras, att fastighetsägarna 
begagna sig härav i syfte att höja hyrorna utöver vad som kan anses skäligt. 
 
3:o) Dylik hyresstegring har redan ägt rum i ett flertal kända fall. 
 
Herrar Sundberg, Wallén och Granberg avstyrka däremot förslaget om lagens tillämpning på 
följande grunder: 
 
1:o) Då innevånareantalet i staden icke är så stort, att lagens tillämpning är obligatorisk, bör 
sen icke antagas med mindre bostadsbrist här kan konstateras i sådan omfattning att på grund 
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därav konkurrens mellan fastighetsägare är till den grad utesluten, att oskälig hyresstegring 
måste befaras. 
 
2:o) Dylik bostadsbrist torde icke kunna påvisas annat än möjligen ifråga om större 
lägenheter. Under tiden från år 1913 – 1919 har antalet bostadshus något ökats och 
innevånareantalet minskats med 365 personer. 
 
3:o) den svårighet, som under sista tiden förekommit ifråga om anskaffande av större 
bostadslägenheter, är icke av den betydenhet att lagen om oskälig hyresstegring på grund 
därav kan anses vara av behovet påkallad. 
 
Lysekil den 22 oktober 1919. 
 
AXEL SUNDBERG.  GUST. A. LÖFGREN. 
OSCAR WALLEN.  S. V. B. ARSENIUS. 
  C. W. GRANBERG. 
 
Denna skrivelse lasts, varefter under den I ärendet uppkomna diskussionen följande talare 
yttrade sig: 
 
Herr Löfgren anförde sitt och Herr Arsenius motiv till deras gemensamma uttalande i det 
föreliggande yttrandet och framhöll de avsevärda hyresstegringar som faktiskt skett i staden 
de senaste åren. Någon fara för förhindrandet av byggnadsverksamheten skulle nog ej 
inrättandet av en hyresnämnd bliva. Yrkade ärendets bordläggning. 
 
 Herr Ljungberg: Lagen om oskälig hyresstegring hade nog både goda och dåliga sidor, men 
man måste dock medgiva att lagen i fråga haft övervägande goda verkningar. Understödde 
bordläggningsyrkandet. 
 
Herr vice Ordföranden: Staden är ej av den storlek, att behov kan anses föreligga för en dylik 
nämnd. 
 
Herr Brännberg: Tillgången på bostäder i Lysekil har blivit sämre och sämre, så nyinflyttade 
personer ej kunnat skaffa sig lägenheter, och då bostadsbrist sålunda verkligen föreligger, så 
hava hyrorna undan för undan pressats i höjden. Såge helst ärendets avgörande i dag. 
 
Herr Radhe ansåg inga skäl föreligga för en dylik nämnds inrättande. Den skulle endast 
tillskynda samhället kostnader och för övrigt hindra byggnadsverksamheten. Avstyrkte 
motionens antagande. 
 
Herr Wallén framhöll, att inrättandet av en hyresnämnd icke på minsta vis skulle bidraga till 
ökning av antalet bostäder, och att husägare böra hava sin fria rätt att få taga sådana hyror, 
som motsvara de stegrade utgifterna för fastigheterna. Kunde ej finna att hyresstegringen i 
samhället varit onormal. Yrkade avslag på motionen. 
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Herr Larsson bemötte Herr Walléns yttrande och påpekade, att i staden många fall av oskälig 
hyresstegring förekommit. Byggnadsverksamheten hade under de senaste åren varit ringa, så 
att bostadsbrist faktiskt föreligger. Den fria prisbildningen har givetvis ock gjort sitt till att 
höja hyrorna, och har dessutom till denna höjning väsentligt bidragit det förhållandet att 
hyresgästerna bjudit över varandra för att kunna skaffa sig lägenheter. Förenade sig om 
bordläggningsyrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad förklarade Herr Ordföranden ärendet bordlagt i 
enlighet med Stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
§ 159. 
Den 28 sistlidne augusti under § 142 i protokollet beslöto Stadsfullmäktige att till 
Drätselkammaren återremittera Herrar Ekblads och Löfgrens motion om Bansviksgatans 
iordningställande, och återupptogs nu detta ärende till behandling, då Drätselkammarens 
förnyade yttrande nu förelåg så lydande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 oktober 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg, Löfving och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 159. Till behandling återupptogs det från Stadsfullmäktige återremitterade och under § 139 
den 22 sistlidne september bordlagda ärendet, motion av Herrar Ekblad och Löfgren om 
Bansviksgatans igångsättande. 
 
Stadsingenjören Lundgren framkom nu med det förslag, att man borde under år 1920 för 
ifrågavarande gata utföra följande arbeten för en sammanlagd kostnad av 7,500 kronor.: 
 
Planering, bergsprängning m. m.  kr. 1,800:- 
Stödjemur   ” 2,400:- 
Avloppsledningar  ” 3,300:- 
 
Då enligt Stadsingenjörens meddelande dessa arbeten utgöra ett led i de enligt 
kostnadsförslaget upptagna gatuarbetena, ansåg Drätselkammaren, att man borde söka att 
börja frågans lösning genom att antaga det nu av Stadsingenjörens framlagda förslaget och 
beslöt med anledning härav enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsamma, och att 
medel för ändamålet upptagas i 1920 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Radhe yrkade bifall till Drätselkammarens föreliggande förslag.  
 
Herr Ekblad uttalade sitt erkännande för den lösning Drätselkammaren föreslagit i frågan, 
hade dock önskat att samtliga ifrågavarande gatuarbeten på en gång beslutats och uttalade 
förhoppningen, att ehuru så ej skett måtte fortsättas under den närmaste åren, så att gatan 
kommer i gott stånd. 
 
Herr Sterner yttrade, att de av Drätselkammaren nu föreslagna arbetena i bemälda gata utgör 
ett led i hela arbetet för gatans iordningställande, varför man senare efter råd och lägenhet kan 
fullfölja planen enligt det av Stadsingenjören upprättade totalförslaget. Understödde 
bifallsyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet, och att 
medel för ändamålet skola upptagas i 1920 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
§ 160. 
Från Hälsovårdsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos Hälsovårdsnämndens i Lysekil sammanträde den 17 
oktober 1919. 
 
Närvarande: Herrar Sundberg, ordförande, Nilsson, vice ordförande, Mattsson och Brännberg. 
 
§ 2. Som enligt den nya epidemilagen landstinget skall övertaga epidemivården inom 
landstingsområdet från och med den 1 januari 1920, beslöts anmäla detta förhållande för 
stadsfullmäktige samt därvid föreslå stadsfullmäktige att besluta: 
 
att göra förfrågan hos länets epideminämnd, huruvida nämnden från och med den 1 januari 
1920 vill övertaga driften vid stadens epidemisjukhus, enär staden eljest ser sig nödsakad att 
hos Kungl. Maj:t göra ansökan om att få bibehållas tills vidare som eget epidemidistrikt. 
 
samt att åt hälsovårdsnämnden uppdraga att å stadens vägnar med epideminämnden föra de 
underhandlingar som äro behövliga för ordnandet av denna fråga. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG”. 
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Sedan skrivelse lästs, utvecklade Herr borgmästaren Sundberg närmare innehållet i den nya 
epidemilagen samt framhöll, att landstingen hava en tid av 8 år på sig för att bygga de 
blivande länsepidemisjukhusen. 
 
Herr Brännberg meddelade, att han talat med länsepideminämndens ledamöter om 
förevarande sak, och att de ej ansett sig böra emottaga ett dylikt erbjudande av staden. 
 
Talaren hade ock meddelat sig med kommunala Centralbyrån angående att landstingen skola 
övertaga epidemisjukvården och erhållit en svarsskrivelse vilken till Herr Ordföranden 
överlämnades och av honom upplästes. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Hälsovårdsnämndens föreliggande förslag. 
 
§ 161. 
Den av Stadsfullmäktige tillsatta kommittén för underhandling med landstingets 
sjukvårdskommittés arbetsutskott hade till detta utskott gjort följande medlingsförslag rörande 
vatten- och kloakledningar till den av Stadsfullmäktige erbjudna tomten för 
länsepidemisjukhus å Slätten: 
 
”1:o) landstinget låter på sin bekostnad verkställa grävning, sprängning och fyllning för 
nedläggande av kloak- och vattenledningsrör; 
 
2:o) landstinget bekostar själva kloakledningen med c:a 80 meter 9 tums och c:a 400 meter 12 
tums kloakrör; 
 
3:o) vattenledningsrören till en dimension av 4 tum bekostas av staden och nedlägges med 
kloakrören; 
 
4:o) staden tillerkännes rätt att, därest det område, ledningarna genomlöpa, skulle komma att 
bebyggas, tillkoppla de ledningar som äro nödiga för byggnadernas förseende med vatten- och 
slaskledning, med villkor, att staden i sådant fall övertager skötseln och underhållet av 
ledningarna i sin helhet genom sin vatten- och kloakstyrelse. 
 
Därest detta företag skulle av arbetsutskottet gillas, skola vi söka utverka dess antagande av 
Stadsfullmäktige. 
 
Lysekil den 8 okt. 1919. 
 
 AXEL SUNDBERG  RAGNAR BERGER. 
 
   C. BRÄNNBERG.” 
 
På detta erbjudande hade arbetsutskottet lämnat skriftligt, nu föreliggande svar, vars 
huvudinnehåll utgjordes av följande uttalande: 
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”Att vidhålla upplåtande av redan godkänd tomt i Slättens municipalsamhälle; att på 
landstingets bekostnad skulle verkställas grävning, sprängning och fyllning för nedläggande 
av kloak- och vattenledningsrör från sjukhustomten till landsvägen;  
 
att landstinget bekostar den kloakledning som för blivande epidemisjukhus erfordras, eller 
med 6” rör, med rätt för staden att genom erläggande av prisskillnad mellan dessa rör och 
andra möjligen dyrare sådana, få önskade rör nedlagda ävensom mot erläggande av den ökade 
kostnaden för avgreningsrör få sådana nedlagda på önskade platser. 
 
samt att arbetsutskottet för sin del ej hade något att erinra mot i skrivelsen under punkt 4 
omnämnda begäran.” 
 
sedan arbetsutskottets skrivelse lästs, yttrade sig följande talare i ärendet:  
 
Herr Borgmästaren Sundberg: Anledningen varför den av Stadsfullmäktige tillsatta 
kommittén för frågan om det blivande länsepidemisjukhuset avgivit sitt medlingsförslag var 
att staden skulle kunna köpa det å Slätten för ifrågavarande sjukhus anvisade området. 
 
Anförde ock, att om området å Slätten skulle köpas, så vore det ej endast i tanke att få tomt till 
bemälda sjukhus utan även för att förvärva tomter till framtida försäljning för bebyggande. 
 
Man finge därefter icke lägga hela kostnaden för nämnda vatten- och klooakledningar på detta 
sjukhus, då ju ledningarna även komme att tjäna andra allmänna intressen. 
 
Herr Laurin ansåg, att Stadsfullmäktige borde hålla på det av deras kommitterade avgivna 
förslaget och föreslog att Stadsfullmäktige måtte godkänna detsamma. 
 
Herr Radhe understödde detta förslag. 
 
Herr Ordföranden framhöll, att det för denna sjukhustomt tillkommer utgifter, som man 
hittills ej tagit med i beräkningen, såsom en mycket kännbar vägskatt m. m. vilket gör att detta 
erbjudande av tomt kommer att för staden medföra avsevärda kostnader. 
 
Herr Brännberg ansåg det ej klokt att fördröja frågans lösning, då man vore i det allra största 
behov att få densamma ordnad med det snaraste, och så finge man för övrigt se ärendet i 
samband med Slättens införlivning. 
 
Herr Löfgren hade ansett, att det av Stadsfullmäktige sist gjorda erbjudandet i denna sak varit 
definitivt och yrkade i följd härav, att Stadsfullmäktige ej måtte frångå detta sitt beslut. 
 
Herr Berger framhöll, att Lysekil sträckt sig mera än tillräckligt långt för att i detta fall vara så 
tillmötesgående att frågan måtte kunna snarast lösas och kunde ej vitsorda att vare sig 
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Landstingen eller de lagstiftande myndigheterna visat sig generösa, utan raka motsatsen, då 
det gällde epidemivårdens ordnande. 
 
Herr Larsson delade visserligen den föregående talarens åsikt, men ansåg dock, att man ej 
finge driva saken för långt och fann, att vad angår vatten- och kloakledningar till denna 
sjukhustomt, så måste staden likväl förr eller senare, med tanke på Slättens inkorporering med 
Lysekil, lägga dylika ledningar. 
 
Herr Granberg fann i likhet med Herr Löfgren, att man ej kunde gå med på att för 
ifrågavarande sjukhustomt åtaga sig ytterligare ekonomiskt betungande förpliktelser. 
 
Herr Laurin påpekade bara ringa förståelse och god vilja Landstingets sjukvårdskommittés 
arbetsutskott hade visat att underlätta frågans lösning på ett för staden lämpligt och humant 
sätt, ja utskottet hade emellanåt använt sig av sådana påtryckningar, som närmade sig hot, om 
staden ej ginge med på det ena eller andra kravet. 
 
Herr Ordföranden yrkade uppskov med ärendets avgörande till ett annat sammanträde, för att 
Stadsfullmäktige skulle bliva i tillfälle att fatta ett väl övervägt och avgörande beslut i frågan. 
 
Herr Ljungberg instämde i viss mån i Herr Bergers uttalade syn på saken och beklagade det 
ringa tillmötesgående som arbetsutskottet visat staden i förevarande fall. Ansåg det ej klokt att 
avgöra ärendet i dag och understödde Herr Ordförandens yrkande om uppskov med frågans 
avgörande. 
 
Herrar Laurin, Radhe, Löfgren och Tinggren instämde även i Herr Ordförandens yrkande, 
varefter Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detsamma. 
 
§ 162. 
Från Hälsovårdsnämnden hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Hälsovårdsnämndens i Lysekil sammanträde den 17 oktober 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Sundberg, ordförande, Nilsson, vice ordförande, Mattsson och Brännberg. 
 
§ 1. Ordföranden föredrog den nya hälsovårdsstadgan för riket varav bl. a. inhämtades, att de 
nu fungerande hälsovårdsnämnderna skola upphöra att tjänstgöra den 1 Januari 1920 samt att 
nya hälsovårdsnämnder därförut skola utses på sätt närmare föreskrives. 
 
Med anl. Härav beslöts anmäla detta förhållande för stadsfullmäktige för förrättande av nya 
val, varvid skulle erinras om följande. 
 
Stadsfullmäktige skola först bestämma sig för huruvida nämnden skall bestå av sju eller fem 
ledamöter. I förra fallet skola stadsfullmäktige utse fyra och i det senare tre ledamöter. Valet 
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sker för fyra år, dock skall vid första valet genom lottning uttagas respektive två och en 
ledamot, som är skyldig avgå efter två år. 
 
Suppleanter utses på enahanda sätt; och skall av Stadsfullmäktige bestämmas den ordning, i 
vilken suppleanterna skola inkallas till tjänstgöring. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto, att Hälsovårdsnämnden från och med ingången av år 1920 skall 
bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter samt att uppdraga åt Valkommittén att inkomma med 
förslag å de 3 ledamöter och 3 suppleanter, vilka av Stadsfullmäktige skola väljas för en tid av 
4 år. 
 
Vid första valet skola 1 ledamot och 1 suppleant genom lottning uttagas att avgå efter 2 år, 
och skola Stadsfullmäktige bestämma den ordning, i vilken suppleanterna skola inkallas till 
tjänstgöring. 
 
§ 163. 
Genom Folkskolestyrelsen hade till Stadsfullmäktige inlämnats dels ansökan från folkskolans 
lärarekår om beviljande av 50 % dyrtidstillägg å kontanta löner och arvoden, utom 
slöjdarvoden, för innevarande år, dels ansökan från vaktmästare Knutsson i nya 
folkskolehuset, att han för i år måtte tillerkännas ett dyrtidstillägg å 50 % å hans lön, kr. 775:-, 
samt att han måtte erhålla ett andra ålderstillägg med kr. 75:- från den 1 september detta år. 
 
Dessa ansökningar åtföljdes av tvenne utdrag av Folkskolestyrelsens protokoll för den 22 
dennes, och hade denna styrelse över lärarekårens bemälda ansökan yttrat följande: 
 
”Folkskolestyrelsen, som funnit lärarekårens framställning i full analogi med liknande från 
kommunala mellanskolans styrelse, vilken Stadsfullmäktige redan beviljat, enär i annat fall 
erforderliga lärarekrafter icke kunnat påräknas, borde alltså, ehuru liknande svårigheter icke 
uppstå vid folkskolan, koncekvent tillstyrka densamma, men då lärarekårens storlek gör, att 
det begärda dyrtidstillägget rätt väsentligt inverkar på budgeten i sin helhet, och medel för 
ändamålet ej finnas tillgängliga i posten ”oförutsedda utgifter” som redan förbrukats, beslutar 
Folkskolestyrelsen utan annat yttrande överlämna ärendet till Stadsfullmäktiges välvilliga 
behandling.” 
 
Beträffande vaktmästare Knutssons ansökan hade Folkskolestyrelsen beslutat att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka bifall, dock under förutsättning, att bemälde Knutsson på egen 
bekostnad inlägger i skolans källare det för skolans behov inköpta bränslet. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat dessa ansökningar med 
tillhörande handlingar hade avgivit följande yttrande enligt utdrag av kammarens protokoll för 
den 27 dennes: 
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”Att beträffande folkskolans lärarekårs ansökan icke fatta någon ståndpunkt utan överlämna 
ärendet till Stadsfullmäktige för deras avgörande, då inga medel under innevarande år finnas 
för ändamålet tillgängliga, samt att beträffande vaktmästare Knutssons ansökan, att hos 
Stadsfullmäktige avstyrka densamma, då behovsprincipen ej i detta fall ansågs kunna 
tillämpas.” 
 
Från detta beslut, evad det rörde lärarekåren, hade Herr Bovik anmält avikkande mening, då 
han yrkat, att Drätselkammaren måtte hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att dyrtidstillägg 
beviljas lärarna med 25 % å deras löner för innevarande år. 
 
Bland de ansökningarna tillhörande handlingarna fanns en tablå för i år över lärarekårens 
löner, arvoden, statens dyrtidstillägg, hyres- och bränsleersättning jämte de från stadens 
begärda dyrtidstilläggen, och skulle sistnämnda dyrtidstillägg uppgå till ett belopp av kronor 
19,022:50. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet, yttrade sig under den uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Löfgren: Då kommunala mellanskolans lärarekår nyligen erhöll dyrtidstillägg med 50 % 
å löner och arvoden, kunde man anse för alldeles självklart, att även folkskolans lärarekår 
skulle erhålla åtminstone något kommunalt dyrtidstillägg. Anförde att för detta år lärare vid 
Slättens folkskola hava ett tillägg av 400 kr., och i Uddevalla utgår i år 25 % dyrtidstillägg å 
lönerna till folkskolans lärarekår. 
 
Föreslog att till folkskolans lärarekår för detta år måtte bestämmas följande dyrtidstillägg: 
 
Folkskollärare 500, folkskollärarinna 350 och småskollärarinna 250 kr., samt att hälften av 
nämnda belopp skulle tillerkännas lärare eller lärarinna, som härstädes tjänstgjort under 
innevarande hösttermin. 
 
Beloppet för sålunda utgående dyrtidstillägg skulle uppgå till 5,575 kr. 
 
Herr ordföranden framlade följande skriftliga förslag i ärendet, vilken skrivelse i övertryck 
vid detta sammanträdes början utdelats till Herrar Stadsfullmäktigeledamöter:  
 
Enligt bil. n:o 13 i 1918 års stadsfullmäktigeprotokoll hade lärarekåren vid Lysekils folk- och 
småskolor inkommit med hemställan om att de kommunala bidragen från och med 1919 utgå 
med följande belopp: 
 
BOSTADS- & BRÄNSLEERSÄTTNING: 
3 ord. Folkskollärare á 1,200 = 3,600  Nu utgående 3,000 
4 ord. Folkskoll.-innor á 1,000 = 4,000  ” 2,800 
9 småskollärarinnor á 650 = 5,850  ” 4,500 
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Summa kr.  13,450  Summa kr. 10,300 Skillnad kr. 3,150 
 
EGENTLIG LÖN UTÖVER DEN LAGSTADGADE: 
3 ord. Folskollärare á 700 = 2,100  Nu utgående 000 
4 ord. Folkskollärarinnor a´600 = 2,400  ” 000 
9 småskollärarinnor á 400 = 3,600  ” 000 
Summa kr.  8,100  Summa kr. 000 Skillnad kr. 8,100 
 
KOMMUNALT ÅLDERSTILLÄGG: 
3 ord. Folkskollärare á 200 = 6,200 = 1,200 Nu utgående 600 
4 ord. Folkskollärarinnor á 200 = 5,200 = 1,000 ” 250 
9 småskollärarinnor á 200 = 22.200 = 4,400 ” 880 
Summa kr.   6,600 Summa kr. 1,730 Skillnad kr. 4,870 
 
S:ma begärda kr. 28,150, S:ma utgående kr. 12,030 S:ma skillnad kr. 16,120. 
 
Då det begärda beloppet, som folkskolestyrelsen fann så högt, att ingen förutom kårens 
representanter därtill ville yrka bifall, skulle genom bifall till nu föreliggande begäran om 50 
% dyrtidstillägg t. o. m. överskridas. 
 
Då stadsfullmäktiges majoritet genom att begära löneregleringskommittés förslag för 
uppgörande av årets budget velat avskaffa de särskilda dyrtidstilläggen, synes mig nu 
olämpligt att införa dem för den kår, som de redan avskaffats för. Härtill kommer, att 
folkskolans budget för detta år redan överskridits med cirka 4,000 kr. och att D. K. synes hava 
svårt att anvisa utvägar för medlens anskaffande samt slutligen att motivets till kårens 
anhållan icke är att söka så mycket i kårens egen ekonomiska ställning som i dess jämförelse 
med andra. 
 
På grund härav yrkar jag efter att hava rådfört mig med andra avslag. 
 
Men för att folkskolestyrelsen vid uppgörandet av budgeten för nästkommande år måtte hava 
någon ledning ville jag samtidigt föreslå, att stadsfullmäktige redan nu uttala sig för bifall till 
lärarekårens hemställan om bostads- & bränsleersättning härovan, alltså en ökning med 3,150 
kr. med det tillägget, att ingen extra ersättning i kontanter skall utgå till dem, som hava 
bostäder in natura, dem obetaget att avflytta. Då skoldistriktet är skyldigt bestå med bostad 
och bränsle och hyrorna äro stadda i uppgång, torde vara skäl att företrädesvis på denna post 
taga ökningen, så mycket mera som den ej inverkar på ersättning för övertidsläsning. Dock 
bör denna ersättning fastslås endast för ett år i sänder. 
 
Likaså för höjning av de kommunala ålderstilläggen till resp. 200, 100 och 100 kr. i stället för 
nu utgående 100, 50 och 40 kr., alltså en ökning med 2,170 kr., vilket i sin ordning medför en 
ökning för övertidsläsningen med kr. 271:25, summa totalökning för 1920 kr. 5,591:25. 
 
Exemplifierat på den högst och lägst avlönade blir ökningen resp. 537:50 och 285 kr. 
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Lysekil den 30 oktober 1919. 
 
Fritz Lüsch. 
 
Herr Sterner ansåg det egendomligt, att ifrågavarande lärarekår nu i slutet på året velat 
inkomma med så höga krav på stadens ekonomi. Beträffande kommunala mellanskolans 
dyrtidstillägg, så vore den saken dock något annorlunda än denna, då man stått inför utsikten 
att bliva utan lärarekrafter, om dyrtidstillägg ej beviljas. Yrkade avslag å framställningen 
beträffande detta år, men biträdde Herr Ordförandens förslag i ärendet med hänsyn till nästa 
år. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att folkskolans lärarekår inkommit alldeles för sent med sin 
begäran, och att medel för ändamålet ej funnos tillgängliga. Understödde Herr Ordförandens 
förslag i ärendet. 
 
Herr Ljungberg understödde Herr Löfgrens förslag om dyrtidstillägg till folkskolans lärarekår 
för innevarande år och framhöll, att det visserligen vore tråkigt att nyssnämnda lärare ej kunde 
tillgodoses med dyrtidstillägg i samma mån som skett för lärarna i kommunala mellanskolan, 
men det vore nu i alla fall ej tänkbart på grund av stadens små resurser för närvarande. Ansåg 
att folkskolestyrelsen bort hava yttrat sig över det av Herr Ordföranden nu framlagda 
förslaget. 
 
Herr Brännberg: Man hade nog litet var häpnat över storleken av det belopp de nu begärda 
dyrtidstilläggen skulle uppgå till, men framställningen hade givetvis framkommit på grund av 
de dyrtidstillägg, man beviljat lärarekåren i kommunala mellanskolan, dock funnes ju ej 
möjlighet att kunna tillmötesgå begäran sådan den förelåge med den svaga ställning stadens 
ekonomi nu har. Understödde Herr Löfgrens förslag. 
 
Herr Ordföranden hemställde till Herr Löfgren att denne måtte ansluta sig till Herr 
Ordförandens förslag, då skillnaden mellan de båda förslagen, Herr Ordförandens och Herr 
Löfgrens, vore obetydlig, och då det förstnämnda förslaget dessutom bättre tillgodosedde de 
lägst avlönade. 
 
Herr Löfgren förenade sig och med Herr Ordförandens förslag dock så att förslaget skulle 
avse både detta och nästa år. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden efter att hava framställt 
proposition på bifall till å ena sidan sitt egna oförändrade förslag i ärendet och å andra till 
samma förslag, till vilket Herr Löfgren anslutit sig, med den ändringen, att detsamma skulle 
avse både detta och nästa år, samt därvid förklarat det förstnämnda förslaget vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den som bifaller det av mig framlagda förslaget oförändrat, röstar: ja; 
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Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla samma förslag, dock med den ändring, 
att förslaget skall avse både detta och nästa år.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar vice Ordföranden, Radhe, Lindbom, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, Gust. Karlsson, 
Berger, Hjalmar Carlsson, Lindblad och Ordföranden: ja, 
 
Men Herrar Ljungberg, Granberg, Thorsson, Löfgren, Brännberg, Tinggren, Mattsson, 
Ekblad, Axel Johansson och Larsson: nej. 
 
Med 12 ja- mot 10 nej-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att bifalla Herr 
Ordförandens förslag i ärendet. 
 
Härefter behandlades vaktmästare Knutssons nämnda ansökan.  
 
Herr Ordföranden framhöll det myckna arbete som åligger vaktmästare Knutsson med den 
nuvarande dupliceringen i nya folkskolehuset och föreslog att Stadsfullmäktige måtte 
tillerkänna Knutsson ett dyrtidstillägg å 125 kr. för i år, och att hans lön från och med den 1 
nästkommande januari ökas med 225 kr., således till sammanlagt 1,100 kr., inklusive 
ålderstillägget dock med skyldighet för Knutsson att på egen bekostnad i skolans källare 
inlägga det för skolans behov inköpta bränslet, och skulle denna reglering av bemälda lön 
gälla så länge duplicering i samma grad som nu pågår i nämnda skolbyggnad.  
 
Detta förslag understöddes av Herr Radhe. 
 
Herr Sterner meddelade, att Drätselkammaren ansett denna vaktmästarebefattning vara en 
bisyssla för Knutsson varför Kammaren ock yrkat avslag på framställningen. 
 
Herrar Laurin och Ljungberg anslöto sig till Herr Ordförandens yrkande, vad beträffar ökning 
av Knutssons lön för nästa år, men avstyrkte förslaget beträffande detta år.  
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla Herr 
Ordförandens förslag till dylik löneökning för nästa år, men däremot att avslå förslaget vad 
detta år angår. 
 
Beloppet för ändamålet skulle upptagas i nästa års utgifts- och inkomststat för folkskolan för 
uttaxering. 
 
§ 164. 
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Drätselkammaren begärde genom föredragen skrivelse att till grundläggaren Herr A. 
Andersson för ett pris av fyra (4) kronor och 25 öre per kvm. Eller cirka en (1) kr. och 50 öre 
per kv.-aln försälja de delar av tomten till huset n:o 6 i Rosviksberg, vilka han ännu ej 
förvärvat. 
 
Den sammanlagda arealen av de delar sökanden således önskar förvärva är 204 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutat att tullstyrka denna försäljning. 
 
Vid beslutet i Drätselkammaren hade Herr Wallén, understödd av Herrar Bovik och 
Ljungberg, reserverat sig, då han yrkat, att priset måtte sättas till kr. 2:85 per kvm. Eller cirka 
1:- per kv.-aln. 
 
Herr Wallén yrkade bifall till denna reservation. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till majoritetsförslaget. 
 
Herr Radhe understödde Herr Walléns yrkande. 
 
Herr Ordföranden yrkade för formens skull, i händelse av votering avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr Ordföranden framställt proposition på bifall 
till vartdera av dessa trenne yrkanden, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla det av 
Herr Wallén gjorda yrkandet. 
 
§ 165. 
Följande begäran från Drätselkammaren om tomtförsäljning föredrogs: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 oktober 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg, Löfving och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 163. Fru Sofie Backman anhöll genom föredragen skrivelse att få friköpa följande 
jordområden: 
 
1) enligt bilagda kartskiss den mark, som ligger närmast utanför sökandens magasin vid 
Landsvägsgatan samt 
 
2) det område, som nu användes som väg mellan tomten nr 111 enl. 1873 års reglering vid 
Kungsgatan och Fru Ottilia Hamners tomt. 
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Enligt föreliggande kartskisser äro ifrågavarande områdens arealer följande: 
 
området A vid Landsvägsgatan cirka 830 kvadratmeter,  
 
eventuellt utbyte mot området B 
 
 Vid samma gata  80 kvadratmeter 
 
återstår för sökanden att inköpa cirka 750 kvadratmeter. 
 
Området a i kvarteret ”Drotten” cirka 50 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden, dit Herr Ordföranden i Drätselkammaren remitterat skrivelsen, hade i 
ärendet avgivit det yttrandet beträffande tomtområdet vid Landsvägsgatan, att nämnden 
tillstyrker sådan försäljning på villkor, att sådant markutbyte göres, att staden förvärvar en 
smalare tomtremsa längs järnvägen intill den linje, som bildas då Slätteskärs och Hörmans 
tomtgränser rätt utdragas, samt att förgård till 4 m. bredd utlägges i västra delen av området. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till Fru Sofie 
Backman få för ett pris av elva (11) kronor och 50 öre per kvm. Eller cirka 4 kronor per 
kvadrataln försälja nämnda område A vid Landsvägsgatan på de av Byggnadsnämnden 
föreslagna villkoren. 
 
Beträffande försäljning av området a inom kvarteret ”Drotten” hade Byggnadsnämnden, att på 
grund av den förestående tomtindelningen bordlagt denna del av ärendet, varför 
Drätselkammaren ock för sin del bordlade frågan beträffande sistnämnda område. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på de av Byggnadsnämnden 
föreslagna villkoren. 
 
§ 166. 
Byggnadsnämnden hade hos Drätselkammaren begärt att en skrivmaskin måtte inköpas till 
stadsingenjörskontoret. 
 
Drätselkammaren, som ansett verkligt behov i detta fall föreligga, hade beslutat att med 
ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om inköp av en skrivmaskin till nämnda 
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kontor för ett pris av omkring 700 kr., samt att detta belopp måtte upptagas i 1920 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering, och beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 167. 
Svenska Stadsförbundet meddelade genom till Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige ställd 
skrivelse i förbundet för år 1920 höjts till 10 kr. för varje fullt hundratal invånare, och skulle 
avgiften för Lysekil således uppgå till 420 kr. för nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige, remitterat ärendet, hade beslutat 
att hos Stadsfullmäktige tillstyrka att staden även för nästa år är medlem av Svenska 
Stadsförbundet, och att beloppet för ändamålet upptages i 1920 års utgifts- och inkomststat 
för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 168. 
Svenska Stadsförbundet hade till Drätselkammaren hemställt, att staden för år 1920 måtte 
prenumerera på 26 ex. av dess tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år blir 10 kr. mot 9 kr, i år, vadan stadens utgift för dylik 
prenumeration under år 1929 kommer att utgöra 260 kr. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration, amt att beloppet för ändamålet upptagas i 1920 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 169. 
Muraren Klas Zetterström hade hos Drätselkammaren ansökt att få de honom påförda 
stadsutskylderna, kr. 236:10, som skolat utgå i år, nedsatta till hälften. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
bifall till ansökningen på de skäl sökanden anfört, nämligen att han genom studier haft stora 
utgifter. 
 
Mot detta beslut hade Herrar Bovik och Hörman reserverat sig, då de yrkat avslag på 
framställningen av den grund, att de ej ansett sådana skäl föreligga, som med fullt fog kunde 
motivera en dylik skattelindring. 
 
Herr Sterner, understödd av Herr Radhe, yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag 
i ärendet, och beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla detta yrkande. 
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§ 170. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom Magistraten infordrat Stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökningar om rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad under 
nästkommande försäljningsår eller tiden 1 januari – 1 oktober 1920 av nedannämnda 
personer, nämligen: 
 
1) Maria Fredrika Rundberg i huset n:o 24 vid Kungsgatan, 
2) Anders Dahl i sitt hus n:o 81 vid Gamla Strandgatan, 
3) Bernhard Ninus Hedberg i sitt hus n:o 45 vid Gamla Strandgatan. 
4) Olof Dorthé i sitt hus n:o 25 vid Kungsgatan. 
Då sökanden Anders Dahl avlidit under innevarande månad, ansågo Stadsfullmäktige att hans 
ansökan skulle lämnas utan avgivande av yttrande. 
 
Herr Ekblad yrkade bifall till Maria Fredrika Rundbergs ansökan, då bemälde sökande 
behövde erhålla dylika rättigheter för sitt livsuppehälle men yrkade däremot avslag å Olof 
Dortés ansökan.  
 
Herr Radhe yrkade bifall till de trenne kvarstående ansökningarna. 
 
Herrar Axel Johansson och Larsson yrkade avslag å Maria Fredrika Rundbergs ansökan. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att tillstyrka 
bifall till sökandena Rundbergs, Hedbergs och Dorthés ansökningar samt att såsom skäl för 
denna tillstyrkan anföra, att ifrågavarande rättigheter äro av behovet påkallade, och att 
sökandena äro lämpliga att omhändertaga rättigheterna. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige uttala, att utskänkning i förevarande fall icke får äga rum å 
sön- och helgdagar samt efter kl. 5 eftermiddagen å dag före sön- och helgdagar och efter kl. 7 
eftermiddagen övriga dagar i veckan. 
 
§ 171 
Revisionsberättelse över Lysekils Brännvinsförsäljnings Aktiebolags räkenskaper och 
förvaltning för år 1918 förelåg, och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 172. 
Herr Löfving hade såsom egen motion upptagit följande framställning från fiskhandlare i 
staden om införande av fiskauktioner i Lysekil. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Som bekant hava sedan ett flertal år tillbaka fiskauktioner hållits i Göteborg, och hava de 
betänkligheter, som från vissa håll till en början uttalades gent emot dessa fiskauktioners 
hållande, visat sig så obefogade att numera ingen, vare sig fiskare eller konsument, önskar 
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dess upphörande. Tvärtom har från fiskarehåll ofta påpekats önskvärdheten av att 
fiskauktioner även måtte komma till stånd å ett flertal andra lämpliga platser utefter kusten, 
samtidigt som de i synnerhet framhållit Lysekil som varande en synnerligen bekväm och 
tidsbesparande avlastningsplats. 
 
Enligt vad undertecknade hava sig bekant hava åtgärder för fiskauktioners hållande under 
stundande säsong redan vidtagits å en del mindre platser såsom Kalfsund, Marstrand och 
Smögen, och synes oss därför denna för samhället och dess fisknäring synnerligen viktiga 
fråga icke härstädes hava ägnats nödig uppmärksamhet, i all synnerhet som Lysekil med sitt 
fördelaktiga läge och sina goda kommunikationer mer än någon av ovannämnda platser torde 
kunna anses lämplig för fiskauktioners anordnande. 
 
Det förhållandet att fiskarne föredraga att införa sina fångster till Göteborgs 
fiskhamnsauktioner har gjort, att tillförseln på övriga platser betydligt reducerats, och hava i 
synnerhet under den gångna sommaren olägenheterna av detta förhållande visat sig vara cad 
Lysekil med flera platser beträffa. Göteborg har under denna tid haft en mycket riklig 
tillförsel av fisk, ja, vid ett flertal tillfällen så stor, att avsättning ej funnits för densamma, trots 
de onormalt låga priserna, då däremot under samma tid tillförseln till Lysekil och övriga 
platser efter kusten varit liten eller ingen, vilket visat sig synnerligen menligt för såväl 
härvarande konsumenter som den härstädes bedrivna fisknäringen. Och äro vi övertygade om, 
att förhållandet beträffande Lysekil icke torde bliva bättre nu i höst och vinter, då 
fiskauktionerna å de tidigare i skrivelsen angivna platserna taga sin början, såvida icke genom 
stadens försorg fiskauktioner snarast anordnas härstädes. 
 
Vad den ekonomiska sidan av saken beträffar, så torde säkerligen den å försäljningen 
betingade provisionen komma att täcka alla med arrangemanget förknippade kostnader, och 
äro vi övertygade om, att i synnerhet hamnkassan och järnvägen genom den ökade tillförseln 
skulle komma att tillföras ej oansenliga inkomster. 
 
På grund av vad här ovan anförts hava vi härmed äran hemställa åt Stadsfullmäktige att med 
det allra snaraste vidtaga erforderliga åtgärder för fiskauktioners hållande här i Lysekil. 
 
Lysekil den 21 Oktober 1919. 
 
 FISKKOMPANIET.  JOHANSSON & LÖWENDAHL. 
 C. James Andersson, Grundén & Co. ERIC MATTSSON. 
 A, ANDREASSON & MATTSSON. JOH:S E. BACKMAN. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera motionen till Fiskhamnkommittén för inhämtande av 
dess yttrande. 
 
Som ovan: 
AXEL HOLMQVIST. 
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Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. BRÄNNBERG. 
HJALMAR CARLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset onsdagen den 19 november 1919 kl. 2 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVVIST. 
 
 
1919 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 2 december 1919. 
 
§ 173. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Lindbom, Laurin, Löfving, Granberg, Thorsson och 
Tinggren voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 174. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 175. 
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Ljungberg och Gust. Karlson. 
 
§ 176. 
Val förelågo till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme Stadsfullmäktige att tillsättas. 
 
Valen, som nu företogos, med undantag för Folkskolestyrelsen, vilket ärende bordlades, 
utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med det från Valkommittén inkomna förslaget 
sålunda: 
 
Byggnadsnämnden: 
För tiden intill 1923 års slut omvaldes till ledamot Herr Konsuln L. Laurin. 
 
Hamnstyrelsen: 
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Till ledamöter för tiden intill 1921 års slut omvaldes Herr Konsuln Magnus Radhe och 
nyvaldes Stenhuggaren Herr C. G. Tinggren. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
Val av 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år, räknat från 1920 års början, förelåg. 
Enligt den nya lagen skola vid detta val 1 ledamot och 1 suppleant utlottas att avgå efter 2 år, 
och skall av Stadsfullmäktige den ordning bestämmas, i vilken suppleanterna skola inkallas 
till tjänstgöring. 
 
Till ledamöter omvaldes Herrar Fabrikör Aug. Mattsson, Filare Carl Brännberg och 
Entreprenör C. W. Granberg, och deras suppleanter omvaldes Herrar Frisören G. A. Löfgren, 
Fabrikören Alfr. Bovik och Filaren Ture Forsberg, och skola suppleanterna inkallas till 
tjänstgöring i nu nämnd ordning. 
 
Den företagna utlottningen utföll så, att Herrar Mattsson och Forsberg skola avgå med 1921 
års utgång. 
 
Ledamot i Kommunala Terminsavgiftsnämnd: 
För år 1920 omvaldes Herr Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Pensionsnämnden: 
För tiden intill 1923 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Handlanden P. A. Malmrot och E. 
W. Olsson samt Lotsförmannen Em. Hörman. 
 
Till suppleanter för samma tid valdes Frisören Gustaf Aron Löfgren, omvald, Brandkorpralen 
A. J. Nordmark, nyvald, och Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren omvald. 
 
Taxeringsnämnden: 
För år 1920 valdes till ledamöter Herrar 1) Handlanden E. W. Olsson, 2) Filaren Svante J. 
Johansson, 3) Sjökaptenen Amandus Backman, 4) Handlanden Axel Johansson, 5) 
Brandkorpralen A. J. Nordmark samt till dess suppleanter Herrar 1) Handlanden Ragnar 
Andersson, 2) Gjutaren Enok Svensson, 3) Skeppsmäklaren Carl Andersson, 4) Inspektören 
Ludv. Andersson, 5) Postvaktmästaren W. Snell, och skola suppleanterna vid förfall för 
ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan angivits, så att suppleant n:o1 ersätter 
ledamot n:o 1 o.s.v. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
För tiden intill 1923 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Konsul Magnus Radhe och 
Fabrikören Gust. Karlson med Herrar Åkarna Viktor Andersson och Albin Hansson som 
suppleanter. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
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För år 1920 omvaldes till ledamöter Herrar Byggmästaren Oscar Wallén och Stadsingenjören 
Sven H. Lundgren samt till suppleant Herrar Kamreraren Gustaf Bundsen och 
Snickaremästaren C. J. Nordström. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings styrelse: 
Herrar Postmästaren L. H. Cervin och Bankdirektören Rudolf Lindblad omvaldes till 
respektive ledamot och suppleant för år 1920. 
 
Lysekils Tekniska Aftonskolas styrelse: 
För år 1920 omvaldes Herrar Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Byggmästaren Oscar 
Wallén till respektive ledamot och suppleant. 
 
Lysekils Sparbank: 
Till huvudmän för tiden intill 1922 års slut omvaldes Herrar Fabrikören Elis Luckey, 
Kamreraren Hugo Hallgren, Byggmästaren Oscar Wallén och Handlanden J. A. Jacobsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
För år 1920 omvaldes Herrar Bankdirektören Ragnar Berger och Byggmästaren Oscar Wallén 
till respektive ombud och suppleant. 
 
Systemaktiebolagets styrelse: 
För år 1920 omvaldes Herrar Förvaltaren John Sterner och Filaren Ture Forsberg till 
respektive ledamot och suppleant. 
 
Budgetberedningen för granskning av Magistratens utgifts- och inkomstförslag för 
staden för år 1920: 
Till ledamöter omvaldes Herrar Kyrkoherden Fritz Lüsch, Konsuln Magnus Radhe, 
Förvaltaren John Sterner och Redaktören Axel Ljungberg samt nyvaldes Frisören Herr Gustaf 
Aron Löfgren. 
 
Till deras suppleanter omvaldes Herrar Byggmästare Oscar Wallén och Fabrikör Richard 
Björsell. 
 
Ombud för mantalsskrivning: 
Herrar Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg 
och Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren samt till suppleant Brandkorpralen Herr A. J. 
Nordmark. 
 
I arvode bestämdes 15 kronor för varje ombud. 
 
VAL AV REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANSTÅENDE RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1920 FÖRETOGS HÄREFTER OCH 
UTFÖLL I ENLIGHET MED VALKOMMITTENS FÖRSLAG SÅLUNDA: 
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Drätselkammaren: 
Herrar Handlanden B. J. Jonsson, sammankallande, Handelsföreståndaren L. P. Östling och 
Bankkamreraren Eric Hallgren. 
 
Suppleanter: Herrar Postexpeditören Fred. Lundqvist förste och Bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
Herrar Kammarskrivare Fr. Nordström, sammankallande, Handlanden Ragnar Andersson och 
Bankkassören A. H. Lundin. 
 
Suppleanter: Herrar Handelsbokhållaren Johan Andersson, förste och Kontoristen Edmund 
Andersson, andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
Herrar kassören Iwar Johansson och Disponenten James Öhrnberg med den förstnämnde som 
sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Handlanden Erik G. Lindström, förste, och Bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
 
Lysekils Föreläsningsförening: 
Kamreraren Herr Carl Broms med Kontorschefen Herr Karl Mattsson som suppleant. 
 
Parkstyrelsen: 
Herrar Boktryckerifaktorn E. F. Larsson och Handlanden Gunnar Andersson med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Suppleant: Kontorstjänstemannen Herr Evald Isidor Andersson. 
 
Lysekils stads Elektricitetsverk: 
Herrar Trafikchefen Nils Wickberg och Handelsföreståndaren L. P. Östling med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Handlanden Sven Larsson, förste och Stationsinspektoren J. F. 
Johansson, andre suppleant. 
 
Lysekils Tekniska Aftonskola: 
Musikdirektören Herr Karl Sandström med Kronolotsen Herr John Linding som suppleant. 
 
Livsmedelsnämnden och dyrtidslaget. 
Herrar Bankkamreraren Ernst L. Larsson och Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren med den 
förstnämnde som sammankallande. 
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Lysekils Skyttegille: 
Lagerchefen Herr Viktor Lindbom med Banktjänstemannen Herr Josua Andersson som 
suppleant. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrelli fond: 
Herrar Kamreraren Gustaf Bundsen och Kontorschefen Karl Mattsson med den förstnämnde 
som sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Kontoristen Anders Christensson, förste och Ritaren Holger Hermansson, 
andre suppleant. 
 
Kommunala Mellanskolans Styrelse: 
Herrar Bokföraren J. Fr. Carlson och Lagerchefen Viktor Lindbom med den förstnämnde som 
sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Bokhållaren Hugo Hansson, förste och Maskinisten John E. Sterner, 
andre suppleant. 
 
§ 177. 
Vid sitt sammanträde den 30 sistlidne oktober under § 172 i protokollet beslöto 
Stadsfullmäktige att till Fiskhamnskommittén för inhämtande av dess yttrande över en i 
Stadsfullmäktige av Herr Otto Gottfrid Löfving inlämnad motion om införandet av 
fiskauktioner i Lysekil. 
 
Denna kommitté hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll av den 29 november detta år 
avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Efter granskning av de tillgängliga bestämmelserna från andra orter och en stunds 
överläggning i saken, beslöt Kommittén, under uttalande av sin fullkomliga anslutning till den 
väckta motionen, hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att fiskauktioner anordnas i Lysekil, men att 
tillika tillfälle dessutom gives för den, som ej vill försälja fisk å dylik auktion, att såsom 
hittills fritt få bestämma, på vilket sätt han önskar avyttra densamma. 
 
Beträffande huvudgrunderna i övrigt fann Kommittén den å andra platser tillämpade principen 
med auktionsförrättare även för Lysekils vidkommande lämplig, och ansåg Kommittén 
ävenledes det tillämpade systemet för arvodets utgående åt denne tjänsteman i form av 
sportler önskvärdt, samt att i denna del bestämmelserna från Marstrand synes lämpliga för 
tillämpning i Lysekil. 
 
I övrigt ansåg kommittén, att frågan närmast är en Hamnstyrelsens angelägenhet, och såsom 
sådan bör den också läggas under nämnda styrelse, vilken det således bör tillkomma, att för 
frågans slutliga lösning utfärda närmare bestämmelser. 
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Kommittén ansåg emellertid, att saken är av sådan vikt, att allt bör göras vad göras kan, för att 
förslaget snarast möjligt blir realiserat, helst före instundande sillsäsong. 
 
Platsfrågan har inom kommittén dryftats, varvid Rosvikstorg eller någon plats därintill ansågs 
såsom mest lämplig. För att utröna hamnstyrelsens mening härom, har Kommittén inhämtat 
dennas uttalande, vilket ävenledes bifogas detta protokoll.” 
 
Enligt denna skrivelse meddelades ock, att sillvägareföreningen på fredagen lämnat det 
besked, att den i denna sak ville lämna Lysekils stad fria händer, och att det funnes anledning 
antaga, att föreningen vore villig stödja fiskauktionsförslaget i Lysekil. 
 
Hamnstyrelsen hade beslutat att på det livligaste tillstyrka bifall till framställningen 
beträffande fiskauktioner och att för ändamålet upplåta plats på planen öster om tullhuset 
ävensom nödigt kajutrymme. Tillika förelågo bestämmelser rörande Göteborgs stads 
fiskhamn samt angående sill- och fiskauktioner i Smögen och Marstrand. 
 
Herr vice Ordföranden yrkade, att Stadsfullmäktige skulle uttala sig för fiskauktioners 
hållande i Lysekil men i övrigt remittera frågan till Hamnstyrelsen, för att denna styrelse 
måtte uttala sig om detaljerna för försäljningens ordnande. 
 
Herr Ljungberg hade från början ställt sig tveksam gent emot nyttan av dylika fiskauktioners 
inrättande här, som då Fiskhamnskommitténs i sitt yttrande uttalat, att de fiskare, som så 
önska, ej behöva sälja sin fisk å auktioner, utan såsom hittills fritt bestämma, på vilket sätt de 
önska avyttra sin vara, hade han intet emot förslaget, då det kunde vara till gagn för fiskarena, 
men säkerligen komme fisken dock att för allmänheten något fördyras genom dessa auktioner. 
Skulle förslaget, utfalla mindre fördelaktigt, så hade ju Stadsfullmäktige rätt att göra ändring i 
saken. Anslöt sig till Herr vice Ordförandens yrkande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla det i ärendet gjorda yrkandet. 
 
§ 178. 
Från Löneregleringskommittén förelåg följande skrivelse: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Härmed får löneregleringskommittén meddela, att den icke avser sig medhinna ett fullständigt 
förslag till lönereglering för stadens befattningshavare utom den av stadsfullmäktige 
fastställda tiden. Inom kommittén råder nämligen den uppfattningen, att den av 
Stadsfullmäktige tillsatta besparingskommitténs arbete kan leda till beslut, som väsentligt 
kunna inverka på löneregleringskommitténs arbetsuppgifter, varför kommittén ansett lämpligt 
att av denna anledning ställa sig avvaktande. På grund härav får löneregleringskommittén 
hemställa, att stadsfullmäktige med upphävande av sitt beslut om tiden för uppdragets 
utförande, besluta, att nuvarande avlöningssystem må äga giltighet, till dess stadsfullmäktige 
annorlunda besluta. 
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Lysekil den 27 november 1919. 
 
På Löneregleringskommitténs vägnar: 
OTTO GOTTFRID LÖFVING 
Ordförande. 
 
  GUST. A. LÖFGREN. 
  Sekreterare. 
 
Herr Löfgren yrkade bifall till detta förslag, och att Stadsingenjör Lundgren även måtte 
erhålla dyrtidstillägg å sin reglerade lön. 
 
Herr Ljungberg anförde, att Stadsfullmäktige genom att besluta att av 
Löneregleringskommittén infordra förslag till lönereglering, vilket förslag skulle föreligga 
färdigt före årsskiftet, visat sin avsikt att vilja tillmötesgå stadens befattningshavare, men då 
nu denna kommitté ej ansett sig medhinna ett dylikt förslags upprättande till nämnda tidpunkt, 
vore intet annat att göra än att bifalla den i saken föreliggande framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla löneregleringskommitténs föreliggande förslag 
med det av herr Löfgren yrkade tillägget. 
 
§ 179. 
Från Drätselkammaren förelåg följande begäran om tomtförsäljning: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 november 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Hörman 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 192. Genom föredragen skrivelse anhöll Herr Gustav Hällegård i Uddevalla att få köpa 
tomten n:o 169 vid Landsvägsgatan, och utgör arealen av denna tomt i enlighet med denna 
ansökan bilagd kartskiss cirka 585 kvm. 
 
Byggnadsnämnden, som den 14 mars 1917 hade behandlat ärendet rörande ifrågasatt 
försäljning av denna tomt i följd av annan tidigare ansökan, hade beslutat att tillstyrka dylik 
försäljning. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till bemälde 
Hällegård få försälja nämnda tomt för ett pris av 4 (4) kronor och 25 öre pr kvm. Eller cirka 
en (1) kr. och 50 öre per kv.-aln samt att såsom villkor för denna försäljning föreslå 
Stadsfullmäktige, att sökanden låter det vattenflöde, som övertager sig väg ifrågavarande 
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tomt, fortfarande passera över densamma, även då tomten bebyggas, tills staden beslutar att 
genom kulvertlednings nedläggande i den närliggande gatan låta nämnda vattenflöde få 
ändrad riktning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på de v Drätselkammaren 
föreslagna villkoren. 
 
§ 180. 
Från Drätselkammaren förelåg skrivelse med begäran om bemyndigande att hos Aktiebolaget 
Göteborgs Bank härstädes få förnya det med utgången av detta år förfallna, till staden 
beviljade lånet å löpande räkning till och med ett belopp av Tvåhundratiotusen (210,000) 
kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 181. 
Övermontören Dahl och kontoristerna Bergqvist och Hyllengren hade hos 
löneregleringskommittén genom skrivelse anhållit, att kommittén beträffande dyrtidstillägg ej 
måtte förbigå dem, utan att de i likhet med stadens övriga tjänstemän komme i åtnjutande av 
dylika tillägg. 
 
Löneregleringskommittén hade remitterat skrivelsen till Elektricitetsverkets styrelse, vilken 
yttrat sig följande: 
 
”Med anledning Löneregleringskommitténs beslut om att ingå till Stadsfullmäktige med 
förslag om prolongation av nuvarande avlöningssystem, jämte kommittens framställning om 
styrelsen har något att erinra emot, att övermontören Dahl, och kontoristerna Bergqvist och 
Hyllengren tills vidare erhålla ett dyrtidstillägg av 25 %, beslöts bordlägga frågan, och 
tillsattes en kommitté bestående av Hrr Ordföranden, sammankallande, Sterner och Johansson 
för att undersöka möjligheten av att eventuellt kunna minska på personalen, eller om lägre 
avlönade tjänstemän skulle kunna anställas.” 
 
Löneregleringskommittén, som erhållit detta yttrande, hade då beslutat att hos 
Stadsfullmäktige föreslå dyrtidstillägg med 25 % å lönerna under år 1919 för vardera av de tre 
sökandena. 
 
Herr Sterner hänvisade till Drätselkammarens uttalande i september 1917, att kontoristen 
Bergqvist ej kunnat avlönas högre, än då var fallet. Yrkade bifall till beviljandet av 26 % 
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dyrtidstillägg åt övermontören Dahl för innevarande år, och att frågan beträffande 
kontoristerna Bergqvists o. Hyllengrens dyrtidstillägg måtte bordläggas i avvaktan på vidare 
yttrande från Elektricitetsverkets styrelse. 
 
Herr Löfgren yrkade, att för samtliga de tre sökandena 25 % dyrtidstillägg å lönerna måtte 
beviljas för innevarande år. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden framställt proposition på bifall 
till vartdera av dessa yrkanden samt därvid förklarat Herr Sterners yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som bifaller Herr Sterners yrkande, röstar ja; 
 
Den; det icke vill röstar nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla Herr Lindgrens yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari Herr Pehrsson ej deltog, röstare: Herrar 
vice Ordföranden, Laurin, Wallén, Gust. Karlsson, Berger, Hj. Carlsson, Lindblad och 
Ordföranden ja, men 
 
Herrar Ljungberg, Löfgren, Brännberg, Mattsson, Ekblad, Svante J. Johansson, Axel 
Johansson och Larsson: nej. 
 
Med 8 ja- mot 8 nej-röster hade Stadsfullmäktige således, då Herr Ordföranden röstat för ja-
förslaget, beslutit att bifalla Herr Sterners yrkande i ärendet. 
 
§ 182. 
Följande skrivelse hade inkommit från Grötökommittén: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Grötökommittén får härmed meddela, att avtal träffats med Majoren Arthur Asplund om 
upprättande av fullständigt förslag till hamnanläggning innanför Grötö. 
 
Förslaget skall upptaga alternativ spårförbindelse över Kolholmarne och från 
järnvägsstationen utanför Slätteskär, ävensom nivellering av Grötö och Kolholmarne med 
förslag till planering för upplagsplatser. 
 
Arvodet skall beräknas efter Kungl. Taxan för tjänstemän i väg- och 
vattenbyggnadsdistrikten, men får i varje fall ej överstiga 6,000 kronor. 
 
Lysekil den 1 December 1919. 
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Å Kommitterades vägnar: 
RAGNAR BERGER. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att godkänna detta avtal, och att det belopp, kr, 5,000, 
som för ändamålet erfordras nästa år, då i år redan för ändamålet utbetalats 1,000 kr., utgår av 
oförutsedda utgifter i 1920 utgifts- och inkomststat. 
 
§ 183. 
Uddevalla Orkesterförening hade hos Stadsfullmäktige ansökt om ett anslag å 400 kr. för år 
1921 som bidrag för konserters hållande i Lysekil. 
 
I ansökan framhölls, att bemälda förening kommer framdeles att ändra sitt namn till 
exempelvis ”Västra Sveriges Orkesterförening”. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordförande i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat att 
hos Stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ifrågavarande anslag, dock under förutsättning 
att statsunderstöd till föreningen beviljas för dylika konserters hållande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla ansökan på det av Drätselkammaren föreslagna 
villkoret. 
 
§ 184. 
Genom föreliggande skrivelse meddelade Drätselkammaren, att den befriat Sydsvenska 
Kammarmusikföreningen från erläggande av nöjesskatt för de konserter föreningen håller i 
Lysekil i vinter. 
 
Herr Ordföranden yttrade, att han hälst sett, att dylik befrielse ej skett, då det ej gällt ett 
välgörande ändamål. 
 
Herr vice Ordföranden tillstyrkte att godkänna den gjorda befrielsen, men att Stadsfullmäktige 
måtte uttala sig för, att befrielse hädanefter endast må ske, då det gäller nöjestillställningar till 
förmån för välgörande ändamål. 
 
Herr Sterner upplyste, att Drätselkammaren varit tveksam vid fattandet av ifrågavarande 
beslut om befrielse från nöjesskatt, men kammaren hade dock bifallit ansökan på den grund, 
att respektive drätselkammare i ett flertal städer beviljat ifrågavarande förening sådan 
befrielse. Drätselkammaren hade dock velat anmäla saken för Stadsfullmäktige för att få ett 
bestämt uttalande. 
 
Herr Wallén anslöt sig till Herr vice Ordförandens förslag. 
 
Herr Ljungberg framhöll ock, att det varit vanskligt för Drätselkammaren att fatta ståndpunkt 
till saken. 
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Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande av den gjorda befrielsen från erläggande av 
bemälda nöjesskatt göra det uttalandet, att befrielse från sådan skatt endast må ske i de fall, då 
nöjestillställningar äro avsedda till förmån för välgörande ändamål. 
 
§ 185. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Drätselkammaren att för år 1920 få prenumerera på 1 
exemplar av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B, för stadsfiskalkontorets 
räkning. Prenumerationspriset för denna upplaga har under detta år utgjort kr. 1:75. 
 
Framställningen bifölls av Stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet upptagas 
bland stadens utgifter för år 1920. 
 
§ 186. 
Genom föredragen skrivelse meddelade Kungl. Civildepartementet, att Kungl. Maj:t ej funnit 
den av Stadsfullmäktige gjorda ansökningen om att städernas vederbörande 
kronouppbördsmän måtte av stadsråd beredas ersättning för uppgörande av de i 14 § av lagen 
om allmän pensionsförsäkring den 30 juni 1913 omförmälda förteckningar till någon Kungl. 
Maj:ts vidare åtgärd föranleda, och lades denna skrivelse till handlingarna.  
 
§ 187. 
Från Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar förelåg följande skrivelse:  
 
Utdrag ur protokollet hållet vid sammanträde med Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 27 november 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Mattsson, Sterner och Granberg samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 55. Från Lysekils Järnvägsaktiebolag förelåg förnyad framställning om att Styrelsen måtte 
hos Stadsfullmäktige tillstyrka leverans av vatten för järnvägens lokomotiv, och skulle sådan 
vattenåtgång uppgå till cirka 6 kbm per dag, de tider då vatten sålunda skulle få tagas från 
stadens vattenledning. 
 
I anslutning till denna framställning hade Stadsingenjören till Styrelsen avgivit skriftligt 
yttrande i denna fråga, vilket nu förelåg, och hade Stadsingenjören ansett, att staden på vissa 
villkor bör tillmötesgå Järnvägsbolagets begäran. 
 
Vattenstyrelsen beslöt att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om att 
Stadsfullmäktige måtte bifalla framställningen på sådana villkor, som Vattenstyrelsen kan 
finna lämpligt bestämma för tryggandet av att denna vattenleverans ej ofördelaktigt må 
inverka på tillgången av nödigt vatten för stadens behov i övrigt. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte voro bifogade järnvägsbolagets ansökan och Stadsingenjörens yttrande i ärendet. 
 
Herr Sterner yttrade, att järnvägsbolaget upprepade gånger ansökt om dylik vattenleverans 
men fått avslag, och att det vore olämpligt att ej nu tillmötesgå järnvägsbolagets begäran, då 
staden är den störste intressenten i järnvägsföretaget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med Vattenstyrelsens 
föreliggande uttalande. 
 
§ 188. 
Genom föredragen skrivelse ansökte Livsmedelsnämnden om ett anslag å 5,000 kr. för tiden 1 
januari – 30 juni 1920 till lindring av de mindre bemedlades inom samhället levnadsvillkor. 
 
Ansökningen hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, 
som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll av denna dag yttrat följande:  
 
”Drätselkammaren beslöt, enhälligt att, med hänvisning till Stadsfullmäktiges beslut av den 
19 juni detta år, § 114 i protokollet, hos Stadsfullmäktige avstyrka beviljandet av dylikt avslag 
för nästa år men ansåg dock, att Stadsfullmäktige med framhållande av stadens synnerligen 
tryckta ekonomi böra uttala sig för att staden, trots det att kommunalt bidrag ej kan lämnas, 
likväl behjärter stadens behov av understöd samt tilldelar staden bidrag av statsmedel med 
högsta möjliga belopp till ändamålet för nämnda tid.” 
 
Herr Ordföranden yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Larsson ansåg, att man ej borde känna sig bunden av Stadsfullmäktiges beslut i sistlidne 
juni månad, då prisstegringen fortgått, och många hjälpbehövande finnas i samhället, samt att 
det i verkligheten ej bleve någon besparing att vägra bifall till detta anslag. 
 
Herr Brännberg understödde Drätselkammarens uppfattning, då det vore önskligt att någon 
gång komma från dessa för staden så tyngande utgifter i budgeten. 
 
Herr Ljungberg anmärkte, att Drätselkammaren i en hast måst avgiva sitt yttrande, att 
prisnivån visserligen ej förvärrats, men att ett avbrott av dyrtidsverksamheten vore värre att 
göra under vintern än på sommaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
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§ 189. 
Föreningen Folkets Hus hade hos Drätselkammaren ansökt om befrielse från erläggande av 
nöjesskatt för den biografföreställning som hålles den 5 dennes till förmån dels för de 
nödlidande Wien-barnen, dels för de nödlidande barnen i Norrland. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
bifall, och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet därmed. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
G. KARLSSON. 
AXEL LJUNGBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset måndagen den 22 December 1919 kl. 2,30 e. m.; betygas 
 
 FRITZ LÜSCH. 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1919 Lysekils N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 11 december 1919. 
 
§ 190. 
Upprop förrättades, varvid Herr Svante Johansson var frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 191. 
Det vid uppropet anmäld förfallet godkändes. 
 
§ 192. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Berger och Granberg. 
 
§ 193. 
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Till förnyad behandling upptogs det under § 176 den 2 dennes bordlagda ärendet, val av tre 
ledamöter i Folkskolestyrelsen för tiden intill 1923 års utgång. 
 
Valkommittén hade enligt föreliggande skrivelse föreslagit nyval av Järnsvarvaren Sixten 
Arsenius efter Fabrikören Herr Aug. Mattsson, som avsagt sig uppdraget, samt omval av 
Herrar Lagerchefen Vikt. Lindbom och Gjutaren Enok Svensson. 
 
Valet utföll i enlighet med detta förslag. 
 
§ 194. 
Under § 181 den 2 dennes beslöto Stadsfullmäktige att bordlägga ärendet rörande 
dyrtidstillägg till kontoristerna Bergqvist och Hyllengren å Elektricitetsverket under 
innevarande år för inhämtande av bemälda verks styrelse vidare yttrande i ärendet. 
 
Sådant yttrande förelåg nu, varigenom tillstyrktes att båda nämnda sökandenas begäran om 
dyrtidstillägg med 25 % å lönerna för innevarande år, samt att det dyrtidstillägg, som för i år 
beviljats övermontör Dahl, måtte prolongeras att gälla till vidare under år 1920 i likhet med 
vad som beslutas för stadens övriga befattningshavare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta yttrande. 
 
§ 195. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 161 i protokollet för den 30 sistlidne oktober 
bordlagda ärendet om tomt å Slätten för det blivande länsepidemisjukhuset samt rörande vissa 
villkor för dylikt tomts upplåtelse, särskilt med hänsyn till vatten- och kloakledningen. 
 
I denna fråga hade Landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskott till Stadsfullmäktige 
överlämnat en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Protokoll hållet vid sammanträde med det av 1917 års landsting tillsatta 
sjukvårdskommitténs arbetsutskott i Lysekil den 2 december 1919. 
 
Närvarande: Herr Ordförande Gustaf Leksell samt ledamöterna Herrar Bernh. Olsson, Joh:s 
Marcusson och J. A. Johansson. 
 
Vid protokollet undertecknad, Boman. 
 
Ordföranden i Lysekils stadsfullmäktige Herr kyrkoherden Fritz Lüsch samt Herrar 
borgmästaren Axel Sundberg, bankdirektören Ragnar Berger och landstingsmannen C. 
Brännberg ävensom arkitekten R. Lange voro närvarande vid sammanträdet. 
 
§ 1. Sedan sammanträdet öppnats redogjorde Herr Ordföranden för frågan om epidemisjukhus 
i Lysekil. 
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Efter en längre diskussion, därunder olika yrkanden framställts, och sedan utskottet vitsordat 
dels att inom Lysekils stad ej någon lämplig tomt vore att anskaffa för uppförande av 
ifrågasatt epidemisjukhus dels ock att Lysekils stad genom inköp av erbjudna tomten i 
Slättens municipalsamhälle måste påtaga sig dryga kostnader, beslöt utskottet, efter 
framställning från kyrkoherde Lüsch: 
 
att  landstinget skulle mottaga erbjudna tomten i Slättens municipalsamhälle, som kostnads- 
och gravationsfri skulle överlämnas till landstinget, 
 
att på landstingets bekostnad skulle grävning, sprängning och fyllning verkställas för 
nedläggande av erforderliga vatten- och kloakledningar från stadens huvudledningar i 
Landsvägsgatan till sjukhustomten, 
 
att landstinget skulle bekosta ledningsrör för vattenledningen till 3 tums diameter och för 
kloakledning till 6 tums diameter, 
 
att Lysekils stad, skulle, om den så önskade, erhålla rätt, att mot erläggande av prisskillnad, få 
ledningsrör av större dimensioner ävensom s. k. avgreningsrör nedlagda i stället för rör av 
beslutade dimensioner, 
 
att Lysekils stad skulle tillerkännas rätt att tillkoppla önskade anslutningar, under villkor, att 
staden i sådant fall övertoge skötseln och underhållet av ledningarne i sin helhet från 
tomtgränsen till huvudledningen, genom sin vatten- och kloakstyrelse, 
 
att Lysekils stad skulle utan kostnad för landstinget lämna fritt vatten för sjukhusets behov, 
med tillämpande av de ordningsföreskrifter, som äro gällande i enlighet med för staden 
upprättat reglemente för vattenförbrukning, 
 
att Lysekils stad utan särskild kostnad för landstinget skulle upplåta erforderlig mark å av 
staden ägt område för nedläggning av vatten- och kloakledningar på bekvämaste och kortaste 
vägen till stadens huvudledningar i Landsvägsgatan samt med rätt för landstinget att 
obehindrat verkställa erforderliga reparationer å ledningar intill dess staden övertoge 
underhållet av ledningarne, 
 
att Lysekils stad, såvitt på staden ankommer, utfäster sig, att landstinget för sjukhusets behov 
fritt får använda den väg, som nu finnes till sjukhustomten eller ny sådan, som framdeles 
möjligen kan bliva anlagd till sjukhustomten, 
 
samt att landstinget och dess sjukvårdskommittés arbetsutskott kan påräkna allt det bistånd 
från Lysekils stads sida, som utan kostnader är skäligt, vid uppförandet och anläggandet av 
epidemisjukhuset. 
 
På särskild fråga av kyrkoherde Lüsch, förklarade arkitekt Lange att ifrågavarande tomt i 
Slättens municipalsamhälle vore tillräckligt stor för nu ifrågasatt epidemisjukhus även om 
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framdeles någon utvidgning av detsamma bleve erforderligt. Tomten skulle enligt av 
stadsingenjören Sven H. Lundgren i juli 1919 upprättad kartskiss i areal innehålla 6,110 
kvadratmeter. 
 
Som ovan 
BIRGER BOMAN. 
 
Justerat:  
GUSTAF LEKSELL.  FRITZ LÜSCH. 
BERNHARD OLSSON.  AXEL SUNDBERG. 
JOH:S MARCUSSON  RAGNAR BERGER. 
J. A. JOHANSSON.  C. BRÄNNBERG. 
Rätt avskrivet betyga 
GUNNAR NYBLOM.  BIRGER BOMAN. 
 
Denna skrivelse hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren för dess yttrande, vilket nu förelåg, och hade Drätselkammaren beslutat att 
hos Stadsfullmäktige förorda av de i ovannämnda protokoll uppsatta vilkoren, dock med det 
tillägg, att den eventuella överenskommelsen inryckes, att beträffande leverans av fritt vatten, 
dylik leverans skall avse att gälla från stadens vattenledning. 
 
Mot beslutet i Drätselkammaren hade Herr Bovik reserverat sig, vad beträffar dimensionen av 
kloakrör till sjukhuset, då han föreslagit, att Stadsfullmäktige måtte yrka på nedläggandet av 
sådana rör av minst 9” diameter. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs yttrade Herr Ordföranden följande: 
 
Att han i egenskap av Stadsfullmäktiges Ordförande tillskrivit Ordföranden och ledamöterna i 
arbetsutskottet med relaterande av ärendets hela gång alltsedan detsamma första gången i 
härvarande Stadsfullmäktige behandlades den 15 augusti 1914, samt att han av arbetsutskottet 
anmodats att närvara vid dess nämnda sammanträde. 
 
Ansåg, att man ej borde fästa sig vid reservationen i Drätselkammaren beträffande läggandet 
av kloakrör av grövre dimension till sjukhuset utan hålla sig till de i föreliggande protokoll 
gjorda erbjudandena och yrkade bifall till antagande av samtliga de i arbetsutskottets nämnda 
protokoll upptagna villkoren med det av Drätselkammaren föreslagna tillägget samt föreslog 
tillika, att Stadsfullmäktige måtte uppdraga åt Drätselkammaren att med Aktiebolaget 
Göteborgs Bank träffa slutlig överenskommelse om köp av det område å Slätten, om vilket 
förr med nämnda bank underhandlats. 
 
Herr Sterner anmärkte, att det i arbetsutskottets erbjudande stod att gravationsfri överlämna 
tomten, en sak staden givetvis gärna gör, för den händelse detta är möjligt, och föreslog, att i 
villkoren för överenskommelsen sättes ”om möjligt gravationsfri”, då man ej känner till de 
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gamla förhållandena rörande gravationer för området, och man ej hunnit erhålla det begärda 
gravationsbeviset. 
 
Herr Berger upplyste, att det finnes några gamla nyttjanderätter för området ifråga, dock av 
oväsentlig betydelse, men att säljaren får påtaga sig den eventuella risken härför. 
 
Herr Ljungberg hemställde, att Stadsfullmäktige måtte uttala sig för, att om Landstinget 
kunde få någon ersättning av staten för detta sjukhusbygge med tillhörande tomt, så borde 
staden i sin ordning få skälig gottgörelse för sina utlägg för denna tomt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt följande:  
 
Att, under förutsättning av ett köp av ifrågavarande område å Slätten kan ske på för staden 
antagliga villkor, ingå på de av bemälda arbetsutskott nu föreslagna, i dess ovannämnda 
protokoll intagna villkor rörande tomt för sagda länsepidemisjukhus, dock med det av 
Drätselkammaren föreslagna tillägget rörande vattenleverans samt beträffande tomtens 
överlämnande gravationsfri, att staden härtill är villig, såvida det låter sig göra, 
 
Att göra den av Herr Ljungberg föreslagna framställningen med hänsyn till den eventuella 
ersättning staten kommer att lämna för dylikt sjukhusbygge med tillhörande tomt. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt Drätselkammaren att snarast träffa avtal om köp 
med Aktiebolaget Göteborgs Bank av berörda område å Slätten. 
 
§ 196. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 188 den 2 dennes bordlagda ärendet, 
Livsmedelsnämndens begäran om beviljandet av ett anslag å femtusen (5,000) kronor att utgå 
under tiden 1 januari – 30 juni 1920 till lindring av de mindre bemedlades inom samhället 
levnadsvillkor, och hade ärendet före nämnda sammanträde av Herr Ordföranden i 
Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som med hänvisning till Stadsfullmäktiges 
beslut under § 114 i protokollet för den 19 sistlidne juni beslutat att hos Stadsfullmäktige 
avstyrka beviljandet av dylikt anslag under framhållandet av att Stadsfullmäktige måtte under 
påpekande av stadens synnerligen tryckta ekonomi uttala sig för, att staden, trots att 
kommunalt bidrag ej kan lämnas, likväl bejärter stadens behov av understöd samt tilldelar 
staden bidrag av statsmedel med högsta belopp till ändamålet för nämnda tid. 
 
Under den i ärendet nu uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Löfgren, som yrkade, att ett belopp av 2,000 kronor måtte för ifrågavarande ändamål för 
sagda tid beviljas och framhöll om motiv för detta yrkande, att om staden ej beviljar dylikt 
anslag och ej heller erhåller statsbidrag för ifrågavarande verksamhet, så kan den under de 
senaste åren bedrivna barnbespisningen i folkskolan ej vidare uppehållas annat än att därtill 
bevilja direkt anslag ur stadskassan, en sak som bleve samhället vida kostbarare än att nu 
bevilja detta anslag å 2,000 kr. 
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Dessutom finnas i samhället många äldre, orkeslösa och fattiga personer åtnjutande små 
pensionsunderstöd, vilka personer äro i stort behov att kunna få hjälp till ved och andra 
förnödenheter. 
 
Föreslog tillsättandet av en kommitté av 5 personer, därav representanter från 
fattigvårdsstyrelsen, pensionsnämnden och folkskolans lärarekår, för handhavandet av medel 
från staden och staten till dyrtidsverksamheten. 
 
Herr Ljungberg instämde i Herr Löfgrens yrkande och förslag samt föreslog, att det måtte 
uppdragas åt Valkommittén att föreslå personer i en dylik kommitté. 
 
Herr Berger understödde likaledes och påpekade det faktum, att det i samhället finnes många 
gamla och fattiga personer, vilka trots sitt nödläge ej vilja vända sig till fattigvården för 
erhållande av hjälp. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att fatta 
följande beslut i ärendet: 
 
Att för bemälda tid till lindring av de mindre bemedlades inom samhället levnadsvillkor anslå 
ett belopp av kronor tvåtusen (2,000) att upptagas i 1920 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
att tillsätta en kommitté av 5 personer, därav representanter från fattigvårdsstyrelsen, 
pensionsnämnden och folkskolans lärarekår, för handhavandet av medel från staden och 
staten till dyrtidsverksamheten. 
 
samt att till Valkommittén uppdraga att å medlemmar i dylik kommitté upprätta förslag och 
med detsamma till Stadsfullmäktige snarast inkomma. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt Herr Ordföranden i Livsmedelsnämnden, 
Disponenten W. Reinhold, att, med framhållande av stadens synnerligen tryckta ekonomiska 
läge, till Konungen ingiva underdånig ansökan om erhållandet av bemälda högsta möjliga 
bidrag av statsmedel. 
 
§ 197. 
Herr Ordföranden i Folkskolestyrelsen hade till Drätselkammaren och Stadsfullmäktige 
remitterat förslagen till utgifts- och inkomststater för folkskolan och barnavårdsnämnden 
under år 1920, vilka förslag nu förelågo. 
 
Härjämte voro bifogade samtliga de handlingar, vilka omnämnas i de från Drätselkammaren 
inkomna yttrandet, vilket var av följande lydelse: 
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Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 8 december 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Ljungberg och Bovik 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 199. Till förnyad behandling upptogs de av Herr Ordföranden i Folkskolestyrelsen till 
Drätselkammaren remitterade utgifts- och inkomstförslagen för folkskolan och 
barnavårdsnämnden för år 1920. 
 
Utgifterna för folkskolan slutade på en summa av kr. 198,175 varav på bevillning skulle 
uttaxeras kr 67,500. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisade ett belopp av 480 kr., varav 180 kr, för uttaxering på 
bevillning.  
 
Tillika hade utdrag av Folkskolestyrelsens protokoll för den 20 sistlidne november jämte tablå 
över lärarelönerna inkommit. 
 
Med anledning av lärarekårens framställning, som även var nämnda handlingar bifogad, hade 
Folkskolestyrelsen beslutat att hos Stadsfullmäktige förorda följande kommunala tillägg till 
grundlönerna för folkskollärare 700, folkskollärarinna 500 och småskollärarinna 400 kr. samt 
att arvodena för undervisning i gosslöjd höjas till 300 kr. och för flickslöjd till 250 kr. 
 
I utgifts- och inkomstförslaget hade bostads- och bränsleersättning samt ålderstillägg 
upptagits i huvudsaklig överensstämmelse med det av Stadsfullmäktige den 30 oktober detta 
år gjorda uttalandet. 
 
Skolkökslärarinnan Fröken Ingrid Wallentin hade genom Herr Ordföranden i 
Folkskolestyrelsen muntligen anhållit om höjande av sin lön till 2,000 kr. fr. o. m. år 1920, 
vilket av bemälda styrelse förordats. 
 
Folkskolläraren Herr O. Tingdahl hade i skrivelse till Folkskolestyrelsen begärt att för 
innevarande år bliva tillerkänd ett familjetillägg å kr. 700, vilken ansökan även nu förelåg, 
och hade nämnda styrelse beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka dylikt tillägg med 500 
kr. 
 
Av Folkskolestyrelsens nämnda protokoll framgick även följande, som beslutats att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka: 
 
att de e. o. lärarnas löner skulle för år 1920 utgå med samma belopp som innevarande år, men 
skulle i posten oförutsedda utgifter upptagas medel, som möjliggjorde förändringen av de 
båda e. o. lärarebefattningarna till ordinarie från den 1 juli 1920; 
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att de båda bostadslägenheterna i gamla folkskolan, vilka för närvarande innehaves av 
Fröknarna Amanda Löfberg och Augusta Olsson, skulle i lägenheternas nuvarande skick 
anses vara värda respektive 360 och 300 kr. för år 1920. 
 
Sedan förslaget för folkskolan tillika med detsamma tillhörande handlingar noga genomgåtts, 
beslöt Drätselkammaren att hos Stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet: 
 
1) Att avstyrka beviljandet av de begärda dyrortstilläggen för lärarekåren,  
2) Att likaledes avstyrka beviljandet av familjetillägg till Herr Tingdahl för innevarande år. 
3) Att med hänvisning till Stadsfullmäktiges beslut av den 30 oktober detta år tillstyrka 
höjning av bostads- och bränsleersättning samt ålderstillägg och att arvodena för slöjd ökas 
såsom ovan nämnts. 
4) Att Fröken Wallentins lön bibehålls med 1,200 kr. för år 1920, men att hon tillerkännes ett 
dyrtidstillägg å 800 kr. för samma tid. 
5) Att i övrigt tillstyrka antagandet av ifrågavarande utgifts- och inkomstförslag, vilket med 
frånräknande av föreslagna dyrortstillägg skulle nedbringa beloppet för uttaxering på 
bevillning till kr. 58,750. 
 
Mot förestående beslut anmälde Herr Ljungberg, med instämmande av Herr Bovik, sin 
reservation, då han yrkat att för lärarekåren under år 1920 måtte även förordas dyrtidstillägg 
att utgå sålunda: folkskollärare 500, folkskollärarinna 400 och småskollärarinna 250 kr.  
 
Härefter beslöt Drätselkammaren utan diskussion att hos Stadsfullmäktige tillstyrka förslaget 
för barnavårdsnämnden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr Ordföranden anförde, att vare sig Drätselkammarens majoritets- eller minoritetsförslag 
antoges, så skulle lärarekåren i båda fallen förklara sig missnöjd, då den uttryckligen sagt sig 
ej bliva tillfredsställd med mindre tillägg än de nu begärda och av Folkskolestyrelsen 
förordade. Folkskolestyrelsen hade dessutom andra saker att syssla med än att ideligen 
behandla återkommande lönekrav från en missnöjd lärarekår, varför det vore lyckligt, att 
Folkskolestyrelsens förslag om dessa kommande tillägg till lärarnas löner antoges. 
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Relaterade gången av folkskollärarekårens lönefråga i Riksdagen, och att Riksdagen tydligt 
visat, att den skedda löneregleringen för nämnda kår varit otillfredsställande, då dyrtidstillägg 
så kort efteråt beviljats. 
 
Hemställde till den från Drätselkammaren närvarande reservanten, Herr Rudolf Ljunggren, att 
ansluta sig till Folkskolestyrelsens förslag och yrkade bifall till detsamma, däri även 
inbegripet ett familjetillägg å 500 kronor till Herr Tingdahl för innevarande år jämte samtliga 
övriga poster i förslaget. 
 
Herr Ljungberg hade svårt att fatta Herr Ordförandens nuvarande ståndpunkt i frågan 
gentemot föregående tillfälle i Stadsfullmäktige, då dyrtidstillägg för lärarekåren behandlades 
och ansåg, att det ej vore skäl sträcka sig längre än Drätselkammaren reservanter fgjort, samt 
att lärarekåren borde vara nöjd med en dylik lösning. 
 
Fann ej lämpligt att bevilja Herr Tingdahl något extra tillägg. 
 
Yrkade bifall till reservationen i fråga. 
 
Herr Ordföranden bemötte Herr Ljungbergs yttrande med, att man nog emellanåt kan bliva 
tvungen av en eller annan anledning ändra sin uppfattning i en sak, och för övrigt hade ju 
även Herr Ljungberg i detta fall ändrat ståndpunkt sedan det sammanträde då denna fråga 
behandlades av Stadsfullmäktige. 
 
Herr vice Ordföranden yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag, möjligen med 
den ändring, att Herr Tingdahl tillerkännes det av Folkskolestyrelsen tillstyrkta 
familjetillägget för detta år. 
 
Herr Löfgren understödde Herr Ljungbergs yrkande och ansåg, att ju längre man dröjer med 
dylika regleringar, desto dyrare blir det för samhället. 
 
Herrar Radhe och Berger understödde Herr Ordförandens yrkande. 
 
Den förstnämnde av dessa yrkade dessutom, att ett ålderstillägg å 300 kronor måtte 
tillerkännas Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin från och med 1920 års ingång. 
 
Herrar Granberg och Brännberg instämde i Herr Ljungbergs yrkande och ansågo, att man 
måste iakttaga nödig sparsamhet med stadens medel. 
 
Herr Sterner understödde Drätselkammarens majoritetsförslag och framhöll, att man måste 
taga hänsyn ej endast till lärarekåren utan även till de betungade skattebetalarna.  
 
Herr Löfving ansåg, att Stadsfullmäktige borde vidhålla sitt beslut i ärendet av den 30 
sistlidne oktober och uttalade, att det även vore önskligt, om Stadsfullmäktige ej behövde 
ägna så mycket av sin tid åt lönefrågor för stadens befattningshavare. 
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Herr Löfgren genmälte till detta Herr Löfvings yttrande, att stadens befattningshavare stå i ett 
helt annan ställning än lärarekåren, som dock fått sina löner reglerade, vilket de förstnämnda 
ännu ej fått, varför Stadsfullmäktige givetvis måste finna sig i, att frågan om reglering av 
stadens befattningshavares löner till behandling framdeles upptages.  
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne huvudförslagen. 
 
Folkskolestyrelsens, Drätselkammarens majoritetsförslag och Drätselkammarens 
minoritetsförslag, förklarat Drätselkammarens majoritetsförslag vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan Herr Ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt sistnämnda förslag såsom ja-
förslag och därefter för utrönandet av nej-förslag i samma votering framställt fråga om bifall 
till vartdera av de båda andra huvudförslagen samt därvid förklarat Folkskolestyrelsens 
förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill uppställa Folkskolestyrelsens förslag till nej-förslag röstar: 
ja 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa Drätselkammarens 
minoritetsförslag såsom nej-förslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar Radhe, Berger och Ordföranden: ja, men övriga 20 närvarande Herrar 
Stadsfullmäktige: nej. 
 
Med 20 nej- mot 3 ja-röster hade Stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa Drätselkammarens minoritetsförslag såsom nejförslag. 
 
Slutligen framställde Herr Ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes.  
 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla Drätselkammarens majoritetsförslag, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutit att bifalla Drätselkammarens minoritetsförslag.” 
 
Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
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Herrar vice Ordföranden, Lindbom, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, Karlson och Lindblad: 
ja, men övriga 15 närvarande Herrar Stadsfullmäktigeledamöter: nej. 
 
Med 15 nej- mot 8 ja-röster hade Stadsfullmäktige således beslutit att bifalla 
Drätselkammarens minoritetsförslag innefattande följande: 
 
1) Att bevilja dyrtidstillägg för år 1920 att utgå till ordinarie anställda sålunda: folkskollärare 
500:-, folkskollärarinna 400:- och småskollärarinna 250:- kr. 
 
2) att från och med den 1 januari 1920 med hänvisning till Stadsfullmäktiges protokoll av den 
30 sistlidne oktober höja bostads- och bränsleersättning samt ålderstillägg och slöjdarvoden 
såsom av Folkskolestyrelsen förordats. 
 
3) Att fröken Wallentins lön bibehålles med 1,200 kr. för år 1920, men att hon erhåller ett 
dyrtidstillägg på 800 kr. för samma tid. 
 
4) Att avslå Herr Tingdahls begäran om familjetillägg för innevarande år. 
 
5) Att i övrigt antaga förslaget till utgifts- och inkomststat för folkskolan för år 1920, vadan 
det belopp. Som på bevillning skall uttaxeras för folkskolan under år 1920 kommer att uppgå 
till 64,550 kr. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige att avslå Herr Radhes yrkande om beviljande av ett 
ålderstillägg å 300 kr. till Fröken Wallentin. 
 
Slutligen beslöto Stadsfullmäktige utan diskussion att antaga det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för Barnavårdsnämnden under år 1920, och skulle för detta ändamål 
uttaxeringen uppgå till 180 kr. 
 
De således av Stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för folkskolan och 
barnavårdsnämnden innefattas i denna Bilaga n:o 11, 1919, i vilken bilaga även är intagen en 
tablå över folkskollärarekårens löner och arvoden m. m. under år 1920. 
 
§ 198. 
Från Kommunala mellanskolans Styrelse hade till Drätselkammaren överlämnats utgifts- och 
inkomstförslag för skolan under år 1920, och utvisade detta förslag i utgifter 48,895 kr., varav 
för uttaxering på bevillning 24,700 kr. 
 
Enligt detta förslag bifogat protokollsutdrag hade styrelsen för sagda skola beslutat att hos 
Stadsfullmäktige föreslå, att dyrtidstillägg för skolans lärarekår med full tjänstgöring för år 
1920 beviljas med 50 % av löner och å arvoden som rektor och biträdande föreståndarinna, 
samt att 400 kr, som hyresbidrag tillerkännes en extra ordinarie ämneslärare för vårterminen 
1920. 
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Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige överlämnat ärendet med tillhörande handlingar 
och avgivit följande yttrande: 
 
”Med hänvisning till vad som åberopades, då det närvarande dyrtidstillägget för sagda 
lärarekår av Stadsfullmäktige beviljades för innevarande år, beslöt Drätselkammaren att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ifrågavarande dyrtidstillägg, och att nämnda hyresbidrag 
även beviljades. 
 
Drätselkammaren beslöt, att även i övrigt hos Stadsfullmäktige förorda antagandet av 
bemälda utgifts- och inkomstförslag.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att antaga förslaget, och 
föreligger den sålunda antagna utgifts- och inkomststaten enligt denna – Bilaga n:o 12, 1919. 
 
§ 199. 
Vattenstyrelsen hade hos Drätselkammaren genom skrivelse begärt, att kammaren måtte hos 
stadsfullmäktige förorda beviljandet av ett anslag å 3,450 kr. för anskaffande av huvudmätare 
för vattenledningen, och att detta belopp upptages i 1920 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
I sin skrivelse hade Vattenstyrelsen framhållit, att fördelen med dessa mätare är dels att 
vattenåtgången kan konstateras, dels att det är möjligt att kontrollera, huru mycket filtren 
anstränges, samt att man kan förvissa sig om, huruvida bristfälligheter å ledningarna 
förefinnas. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att överlämna ärendet till Stadsfullmäktige med enhällig 
tillstyrkan till framställningen. 
 
Herr tinggren ansåg, att man borde försöka vänta med denna utgift. 
 
Herr Löfgren fann, att det kunde anstå med dessa mätare tills expropriation av mark för 
vattenverkets utvidgning slutförts. 
 
Herr Laurin framhöll den stora nyttan av dylika mätare och yrkade bifall till framställningen. 
 
Herr Thorsson var av den mening, att det vore bättre, om staden hade någon, som hölle tillsyn 
över att vattenmissbruk ej äger rum än att anskaffa dessa dyrbara mätare, vilkas gagn vore 
ganska ovisst. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla Vattenstyrelsens ifrågavarande 
framställning, och att beloppet för ändamålet upptages i 1920 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
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§ 200. 
Brandstyrelsen hade till Stadsfullmäktige inkommit med skrivelse innehållande begäran att 
brandmännens timlön måtte på grund av därom gjord framställning höjas från 1 nästa januari 
från respektive kr. 1:- och 0:75 till respektive 1:25 och 1:-. 
 
Skrivelsen hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, 
som beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka dylik höjning, och att kostnaden härför måtte 
ingå i brandväsendets utgifter för år 1920. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 201. 
Hos Drätselkammaren hade framställning gjorts om befrielse från erläggande av nöjesskatt för 
biografföreställningar till förmån för nödlidande Wien-barnen, å Reginateatern den 6 dennes 
och å Stora Biografen den 7 dennes. 
 
Med anledning av denna framställning hade Drätselkammaren beslutat att hos 
Stadsfullmäktige göra följande uttalande: 
 
”Drätselkammaren, som visserligen fattat, att Stadsfullmäktige vid sitt sammanträde den 2 
dennes uttalat sig för befrielse i dylika fall, beslöt dock att med ärendet ingå till 
Stadsfullmäktige med tillstyrkan om bifall till framställningen samt med framhållande av att 
Stadsfullmäktige ej vid nämnda sammanträde lämnat Drätselkammaren något som helst 
uppdrag att på egen hand bestämma över liknande ansökningar.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att medgiva befrielse från nöjesskatt för ifrågavarande 
föreställningar, dels att uppdraga åt Drätselkammaren, att densamma hädanefter själv må 
meddela beslut om dylik befrielse, då det gäller nöjestillställningar till förmån för välgörande 
ändamål. 
 
§ 202. 
Genom föredragen skrivelse anhöll livsmedelsnämnden, att Stadsfullmäktige måtte tillstyrka, 
att nämnden beviljades ett kreditiv i Aktiebolaget Göteborgs Bank härstädes med ett belopp 
av tjugofemtusen (25,000) kronor. 
 
I skrivelsen framhölls även, att nämndens förlust å affärsrörelsen torde bliva cirka 13,000 
kronor, vilket belopp, dock eventuellt komme att väsentligt nedbringas genom anslag av 
statsmedel för förlusten å potatisaffärerna. 
 
Herr Sterner meddelade, att nämnden förr hade ett kreditiv på 100,000 kronor, och tillstyrkte, 
att Stadsfullmäktige måtte bifalla den föreliggande framställningen under förutsättning av att 
det gamla kreditivet täckes. 
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Herr Larsson upplyste, att varför nämnden nu behöver medel är, att den ligger i förskott med 
pengar, som sedan skola bekommas av skattemedel, vilka dock ej utbetalas förrän 
Avdelningen för Dyrtidsanslaget granskat och godkänt räkenskaperna för nämndens 
dyrtidsverksamhet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla Livsmedelsnämndens ifrågavarande 
framställning sålunda, att ett, kreditivlån å tjugofemtusen (25,000) kronor må i ovannämnda 
bank fr nämndens behov upptagas att gälla till den 1 nästkommande januari, men med villkor 
att nämndens äldre kreditiv täckes, o. skola Stadsfullmäktige senare föret, denna fråga till 
förnyad behandling med anledning av den i Livsmedelsnämndens ställe blivande kommittén 
för förvaltning av dyrtidsanslag. 
 
§ 203. 
Från Styrelsen från Elektricitetsverket förelåg följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokoll, fört vid sammanträde med Elektricitetsverkets styrelse den 10 dec. 1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, v. Ordföranden, Löfgren, Johanson och Lundgren. 
 
§ 5. Lysekils Mekaniska Verkstads Aktiebolag begärde i skrivelse av den 4 dennes få 
framdraga en ytterledning från Verkstaden till sin maskinists bostad i huset n:r 68 Gamla 
Strandgatan, en längd av cirka 30 m. Avsikten med denna ledning vore, att maskinisten i sin 
bostad skulle kunna se när avbrott uppstod i verkstaden. Under förbehåll att denna ledning 
endast skulle vara en kontrolledning, hade styrelsen intet emot ledningens anbringande t. v. 
men beslöts överlämna frågan till Stadsfullmäktige. 
 
Herr Ordföranden deltog ej i detta beslut. 
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
G. BUNDSEN. 
 
Rätt utdraget betygar: 
 G. BUNDSEN. 
 
Då detta ärende behandlades, var Herr Laurin ej närvarande. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen, och beslöt Stadsfullmäktige i enlighet härmed. 
 
§ 204. 
Hamnstyrelsen begärde genom föredragen skrivelse, att Hamnlotsen Backmans dyrtidstillägg 
måtte från och med 1920 års ingång höjas till 66 2/3 % från nuvarande 33 1/3 % å lönen, 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 155 
 

vilket kulle göra en ökning från 134 till 268 kronor, samt att lotsavgiften för fartyg måtte 
höjas med 50 %.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Hamnstyrelsens begäran. 
 
§ 205. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Elektricitetsverkets Styrelse, att den tillfälliga 
prisförhöjningen å belysning och kraft måtte få bibehållas även under första halvåret 1920, då 
verkets bokslut förelåge, och då det komme att visa sig, om återgång till fastställda taxor 
kunde ske. 
 
Denna anhållan bifölls enhälligt av Stadsfullmäktige. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH 
RAGNAR BERGER. 
C. W. GRANBERG. 
 
Att ovanstående protokoll, med undantag av §§ 195, 196 och 202, vilka särskilt justerats och 
upplästs fredagen den 12 december 1919, blivit efter förut skedd kungörelse och hustering 
offentligen uppläst å Rådhuset måndagen den 22 december 1919 kl. 2,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST 
 
 
1919 Lysekils N:r 12 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet, vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 22 december 1919. 
 
§ 206. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Laurin, Löfving, Lindblad och Svante J. Johansson 
voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 207. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
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§ 208. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Lindbom och Wallén. 
 
§ 209. 
Idrottsföreningen Kamraterna hade hos Drätselkammaren ansökt om ett anslag å 200 kr. för år 
1920, och hade Drätselkammaren beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige under 
enhällig tillstyrkan om bifall till framställningen, och att beloppet för ändamålet upptagas i 
1920 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag att utgå såsom 
Drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 210. 
Genom skrivelse hade Lysekils skyttegille hos Drätselkammaren anhållit, att 
Drätselkammaren måtte hos Stadsfullmäktige för skyttegillet tillstyrka ett anslag å 250 kr. för 
år 1920. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med enhällig 
tillstyrkan om att ifrågavarande anslag beviljas, och att beloppet för ändamålet utgår av 
hundskattemedel. 
 
Herr Ekblad yrkade avslag å framställningen. 
 
Herr Brännberg understödde detta yrkande samt framhöll, att det vore bättre anslå ett dylikt 
belopp till exempelvis barnbeklädnad. 
 
Herr Löfgren ansåg dels att detta anslag ej kunde nu utan vidare indragas, dels att man ännu ej 
nått sådana fredliga tider, att de frivilliga skjutövningarna kunna inställas samt yrkade bifall 
till skyttegillets begäran. 
 
Herr vice Ordföranden ansåg, att avslagsyrkandet icke egentligen kunde gälla detta lilla 
belopp utan fastmer principen och fann det lyckligt, om man kunde slippa med en så 
obetydlig utgift för ett ändamål, vilket fortfarande har sin stora betydelse, samt understödde 
bifallsyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bevilja ifrågavarande anslag att utgå av 
hundskattemedel. 
 
§ 211. 
Från Hälsovårdsnämnden hade till Stadsfullmäktige inkommit skrivelse, vilken i huvudsak 
innehöll följande: 
 
Att distriktsbarnmorska skall anställas i staden från och med den 1 nästa april. 
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att uppsäga de nuvarande barnmorskorna från deras befattning till nämnda dag, samt att 
bevilja nämnda barnmorskor eller den av dem, som icke blir antagen till distriktsbarnmorska, 
en pension av 500 kronor om året från den 1 april 1920, med villkor, att sådan pensionstagare, 
som är bosatt i staden, under de nästpåföljande fem åren biträder med barnmorskevården i 
staden på sätt Hälsovårdsnämnden närmare bestämmer. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat denna skrivelse till Drätselkammaren för 
dess yttrande. 
 
Drätselkammaren, som ansett sig endast böra avgiva yttrande över den del i skrivelsen, som 
rör barnmorskornas pensionering, hade beslutat att härutinnan hos Stadsfullmäktige tillstyrka 
Hälsovårdsnämndens förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Hälsovårdsnämndens föreliggande förslag och att 
till nämnden överlämna att vidtaga de i bemälda förslag nämnda åtgärderna i saken. 
 
§ 212. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Byggnadsnämnden om beviljande av ett anslag å 2,000 
kronor för år 1920 till uppgörande av förslag till nya byggnadsbestämmelser för staden, och 
skulle detta anslag utgå till Arkitekten Blanck för biträde vid uppgörandet av dylikt förslag. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet hade beslutat att 
hos Stadsfullmäktige enhälligt tillstyrka ifrågavarande anslags beviljande, och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1920 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktigt beslöto enhälligt bifalla framställningen, och att medel för ändamålet skola 
utgå såsom Drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 213. 
Sotaremästaren Albert Söderberg hade till Magistraten överlämnat en så lydande skrivelse: 
 
”Till Magistraten i Lysekil. 
 
Härmed anhålles, att Magistraten hos Stadsfullmäktige ville framhålla följande: 
 
Som jag tagit del av kommitténs utarbetande och av Stadsfullmäktige antagna förslag till 
ändring av Brandstadgans 6:te och 7:de §§ ser jag, att § 7 fått sådan lydelse, att jag, för att 
komma till ungefärliga samma löneförmåner, som jag erhöll vid befattningens tillträdande år 
1913, min lön av staden måste bestämmas till minst Kronor 3,000 per år. 
 
I likhet, med Herr Borgmästare Axel Sundbergs reservation anser jag, att Stadskassan bör 
anlitas i minsta möjliga mån, och som rättvist utgör jag vara, att lönen bestämmas till Kr, 
1,000 per år, och att arvode (för alla övriga eldstäder) utgår med 60 öre per eldstad. 
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I hopp om att Magistraten tager detta mitt förslag i välvilligt övervägande tecknar 
 
Vördsamt 
ALBERT SÖDERBERG 
Skorstensfejare.” 
 
Magistraten hade överlämnat denna skrivelse till Stadsfullmäktige för vederbörlig behandling, 
och Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till Drätselkammaren för 
dess yttrande, vilket nu härjämte förelåg så lydande: 
 
Utdrag av protokollet., hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 19 december 
1919. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Ljungberg och Löfving samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 214. Till förnyad behandling företogs Sotaremästaren Albert Söderbergs genom Herr 
Ordföranden i Stadsfullmäktige emitterade ansökan om höjd sotaretaxa och ökad lön, och 
hade detta ärende av Drätselkammaren senast behandlats den 18 sistlidne november. 
 
Drätselkammaren hade vid sitt sammanträde den 27 sistlidne oktober beslutat att med hänsyn 
till den begärda löneökningen remittera ärendet till Löneregleringskommittén och vid 
sammanträdet den 18 sistlidne november att beträffande sotaretaxans höjning begära 
kommitténs för denna taxas omarbetning yttrande däröver. 
 
Löneregleringskommittén hade föreslagit, att sotaremästare Söderberg för det arbete han utför 
för stadens egen räkning måtte tillerkännas ett dyrtidstillägg för innevarande år med 500 
kronor. 
 
Kommittén för sotaretaxans omarbetning hade yttrat följande: 
 
”Kommittén för sotaretaxans omarbetning har haft under prövning frågan om lämpligheten av 
att höja taxan för ”alla övriga eldstäder” från beslutade 40 till 60 öre, varigenom skulle 
tillskyndas sotaren en merinkomst av omkring 2,000 kronor. 
 
Kommittén finner emellertid en sådan höjning bliva för betungande för vederbörande 
fastighetsägare och vidhåller taxan 40 öre såsom varande lämplig och skälig”. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige göra följande uttalande i ärendet: 
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att den av Stadsfullmäktige den 23 augusti detta år antagna sotaretaxan måtte bibehållas utan 
någon höjning, och 
 
att sotaremästaren Söderberg för år 1920 måtte tillerkännas ett dyrtidstillägg å 500 kronor att 
upptagas i 1920 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Med förestående beslut anmälde Herr Björsell, understödd av Herr Löfving, sin reservation, 
då han yrkat, att för bemälde Söderberg även för innevarande år måtte hos Stadsfullmäktige 
förordas ett dyrtidstillägg med 500 kronor. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Granberg yrkade bifall till reservanternas i Drätselkammaren förslag beträffande 
dyrtidstillägg till sotaremästaren Söderberg för innevarande år, men ansåg att bestämmelserna 
i taxan beträffande sotning av värmepannor betungade för de mindre fastighetsägarne. 
 
Herr Löfgren ansåg det rättvist, att sökanden beviljats dyrtidstillägg även för innevarande år 
och understödde Herr Granbergs yrkande. 
 
Herr Sterner nämnde, att då sotaretaxan upptager en avgift av 40 öre så tillämpar 
sotaremästaren i stället en avgift av 50 öre och hemställde till Herr Borgmästaren Sundberg 
att undersöka detta förhållande, framhöll, att såväl taxan som lönen höjts för sotaremästaren 
samt yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla detta sistnämnda yrkande. 
 
§ 214. 
Från Drätselkammaren hade en så lydande skrivelse inkommit. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 19 december 
1919. 
 
Närvarande: Herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Ljungberg och Löfving samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 221. Till behandling återupptogs det under § 189 den 26 sistlidne november behandlade 
ärendet, Kommunala Centralbyråns skrivelse om att staden måtte ingå i en för Sveriges 
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stadssamhällen gemensam organisation med uppgift att företräda kommunernas intressen vid 
förhandlingar med hos dem anställda arbetare och byggd på de huvudsakliga grunder, som 
finnas angivna i med skrivelsen bifogat betänkande. 
 
Herr Ordföranden, som vid nämnda sammanträde fått i uppdrag att taga del av detta 
betänkande, framhöll, att kammaren måtte till Stadsfullmäktige ingå med ärendet med 
uttalande om, att staden bör ställa sig avvaktande med hänsyn till dylik anslutning, 
synnerligen som man ej har någon visshet om vilka kostnader sådan anslutning kan för staden 
medföra; och beslöt kammaren i enlighet härmed. 
 
Som ett önskemål uttalade dock kammaren, att Stadsfullmäktige måtte uppdraga åt sin 
ledamot, Riksdagsmannen, Redaktören Herr Axel Ljungberg att å stadens vägnar närvara vid 
den konferens, som senare i vinter kommer att i Stockholm hållas i denna fråga. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelågo de i Drätselkammaren ovanstående protokollsutdrag nämnda skrivelserna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens föreliggande framställning, 
och förklarade sig Herr Ljungberg, efter av Herr Ordföranden gjord förfrågan, villig att 
representera staden vid ifrågavarande konferens. 
 
§ 215. 
Herr Fritz Hörman ansade sig genom inlämnad skrivelse uppdraget att vara suppleant i 
Hamnstyrelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna denna avsägelse och att uppdraga åt Valkommittén att 
upprätta förslag till besättandet av ifrågavarande befattning. 
 
På förslag av Herr vice Ordföranden beslöto Stadsfullmäktige att till Herrar Emilus och Fritz 
Hörman uttala sitt tack för det arbete och intresse de under lång följd av år nedlagt inom 
Hamnstyrelsen såsom respektive ledamot och suppleant. 
 
§ 216. 
Magistraten hade till Stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för Lysekils 
stad och dess hamninrättning för år 1920. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande: 
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Protokoll, hållet vid sammanträde den 18 december 1919 med den av Stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av Magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1920 tillsatta 
Budgetberedningen. – Bil. § 216. 
 
Dessa handlingar, vilka i tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktigeledamöter före detta 
sammanträde, föredrogs nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Utan diskussion beslöto Stadsfullmäktige att godkänna Magistratens av Budgetberedningen 
tillstyrkta utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1920 med en uttaxering av tio (10) 
kronor pr 100 kronor beskattningsbar inkomst för 1919 års taxering samt att i enlighet med 
nämnda förslag upplåna sjuttiofemtusenfemhundrasextiosju (75,567) kronor för täckandet av 
den återstående bristen i ifrågavarande utgifts- och inkomststat. 
 
Då utgifts- och inkomstförslaget för staden genomgåtts, beslöto Stadsfullmäktige, likaledes 
utan diskussion, att bifalla utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning för år 
1920.  
 
De således av Stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna --- Bilaga n:o 13, 1919. 
 
§ 217. 
I sammanhang med hamninrättningens utgifts- och inkomstförslag för år 1920 beslöto 
Stadsfullmäktige enhälligt bemyndiga Hamnstyrelsen att för år 1920 förnya de lån, för vilka 
hamnen vid utgången av innevarande år häftar i skuld här i staden, och äro dessa lån följande: 
 
Kreditivlån    44,000:- 
Lån i Lysekils Sparbank   40,000:- 
Lån i Aktiebolaget Nordiska Handelsbanken 6,000:- 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank  21,000:- 
 
§ 218. 
Herr Ordföranden yttrade såsom avslutning på detta års arbete i Stadsfullmäktige följande: 
 
”Mine Herrar! 
 
När jag från denna plats har att föredraga de ärenden, som återfinnas på föredragningslistorna, 
med därtill hörande utredningar, får jag alltid ett år för år starkare intryck av, huru det allra 
värdefullaste i stadsfullmäktiges handlingar äro just dessa utredningar av respektive nämnder, 
utskott och styrelser, erkannerligen Drätselkammaren, och då känner jag tacksamhetsskulden 
till alla dem, som hava plats i dessa nämnder och styrelser, och jag tackar dem i dag vid det 
sista sammanträdet på detta århundradets andra decennium för det utförda arbetet och alldeles 
särskilt går detta mitt tack till Drätselkammaren, som haft den tyngsta bördan. 
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Alla glädjas vi väl över, att slutet för de statliga nämnders verksamhet, som kriget påkallat, nu 
ligger oss närmare än nånsin förut och till medlemmarne av livsmedelsnämnden här, vars 
verksamhet nu upphör, vill jag härmed uttala ett tack för deras ingalunda lätta och alltid 
otacksamma arbete. 
 
Mitt särskilda tack går också till eder alla för det vänliga bemötande och det överseende, som 
kommit mig till del. 
 
Ett hjärtligt tack och på samma gång en god jul och ett gott nytt år.” 
 
Herr vice ordföranden yttrade härefter följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
För de vänliga ord, som Ni Herr Ordförande yttrat till oss, beder jag att få å Stadsfullmäktiges 
vägnar få framföra ett djupt tack. 
 
Ånyo har ett år gått till ända, då vi fått åtnjuta ynnesten av Eder utmärkta ledning. I en 
församling som denna, där flera meningar äro representerade, ett förhållande, som icke kan 
vara annorlunda, det skulle vara onaturligt annars, har Ni icke kunnat undgå märka, att dessa 
meningar dock alltid enats däri, att Ni Herr Ordförande alltid låtit dem komma till deras rätt. 
Ni har så mycket lättare kunnat utföra det värvet att vara en rättvis och opartisk ordförand, 
som Ni varit övertygad om, att alla, vi här församlade kommunens representanter varit 
besjälade av ett gemensamt mål, nämligen vårt samhälles bästa och välfärd. 
 
Inneslutande oss i Eder fortfarande välvilja, hava vi äran önska Eder en god jul.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Justerat:  
FRITZ LÜSCH. 
J. E. LINDBOM. 
OSCAR WALLÉN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset lördagen 10 januari 1920 kl. 1 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Bil. § 216 
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Protokoll hållet vid sammanträde den 18 december 1919 med den av Stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av Magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1920 tillsatta 
Budgetberedningen. 
 
Närvarande: Herrar Fritz Lüsch, Magnus Radhe, John Sterner, Axel Ljungberg och Gustaf 
Aron Löfgren samt Herr Borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädse kommen. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. 
Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch, som i egenskap av Stadsfullmäktiges Ordförande kallat till 
detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. 
Till ordförande utsågs enhälligt Herr Lüsch. 
 
§ 3. 
Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt Beredningen 
enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med en 
uttaxering av tio (10) kronor per etthundra (100) kronors beskattningsbar inkomst för 1919 års 
taxering. 
 
Det föreslagna lånet å kronor sjuttiofemtusenfemhundrasextiosju) täcker bristen i staden, och 
har med detta låns upptagande den vid 1919 års slut beräknade svävande skulden å 117,300 
kronor nedbringats till förstnämnda belopp. 
 
§ 4. 
Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av Drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. 
Hamninrättningens budgetförslag för år 1920 genomgicks ävenledes punkt för punkt, och 
beslöt Beredningen enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsamma oförändrat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
 
 
Bilaga n:o 1, 1919. 
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Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser 1919. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. Anmälan om nyval göres till 
Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Förvaltare John Sterner, ordf. 1919,   kvarstår t. o. m.  1922 
2) Konsul L. Laurin, vice ordf.  ”  1922. 
3) Byggmästare Oscar Wallén  ”  1920. 
4) Fabrikör Richard Björsell,  ”  1920. 
5) ”  Alfr. Bovik,   ”  1920. 
6) Redaktör Axel Ljungberg,  ”  1922. 
 
Suppleanter: 
 
1) Fabrikör August Mattsson, ers. Sterner, ”  1922. 
2) Grosshandlare O. G. Löfving, ers. Laurin ”  1922. 
3) Byggmästare Rob. Christenson, ers. Wallén “  1920. 
4) Lotsförman Em. Hörman, ers. Björsell ”  1920. 
5) Stenhuggeriförman F. J. Elmqvist, ers. Bovik ”  1920. 
6) Mek. Arb. Aug. Thorsson, ers. Ljungberg, “  1922. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten. Och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter sålunda valda: 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden ”       1 år   1 ”                     1 ” 
Drätselkammaren      ”      1 ”    1 ”             1 ” 
 
Ledamöter: 
 
Förvaltaren John Sterner   vald av S. F. t. o. m.  1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson.   ”  1921. 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1919,  ”      1921. 
Entreprenören C. W. Granberg  ”          Hvn. för 1919. 
Byggmäst. Oscar Wallén, v. ordf. 1919  ”          D. K.  1919. 
 
Suppleanter: 
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Stenhuggaren C. G. Tinggren,  vald av S. F. t. o. m. 1921. 
Kapten Aug. Kihlberg,   ”  1921. 
Fabrikör Alfr. Bovik,   ”           Hvn för 1919. 
Lotsförman Em. Hörman,   ”           D. K. för 1919. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 8 ledamöter och 4 suppleanter därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och övriga 
4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val företages vartannat år. Den 28/1 1909 beslöts att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordförande. Av ledamöterna skall en vara 
kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. t. o. m. 1920,   vald t. o. m.  1920. 
Förvaltaren Claes Rosén    ” 1920. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg,  ” 1920. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist,   ” 1920. 
Handlanden E. W. Olsson,    ” 1922. 
Handlanden Axel Beronius, vice ordförande t. o. m.  ” 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch,    ” 1922. 
Fru Betty Brännberg,    ” 1922. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson,    vald t. o. m. 1922. 
Mekanikern Aug. Thorsson,    ” 1922. 
Lärarinnan Hulda Andersson   ” 1922. 
Fru Anna Berger,    ” 1922. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsmedlem är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1919, självskriven ledamot. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  t. o. m. 1922, vald av S. F. 
Byggmästaren Rob. Christenson,  ”           1921, ” 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 166 
 

Konsuln L. Laurin,   ”           1919, ” 
Byggmästaren Oscar Wallén, v. ordf. 1919 ”       1919 ”           Mag. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson,  t. o. m. 1920, vald av S. F. 
Entreprenören C. W. Granberg,  ”           1920, ” 
Fabrikören J. E. Lindbom,  ”           1921, ” 
Lotsförmannen Em. Hörman,  ”           1919, ” 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig oedf. Och vice ordf. för en tid av 2 år. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln Magnus Radhe, t. o. m. 1919, vald av S. F., ordf. t. o. m. 1919 
Lotsförmannen Em. Hörman,  t. o. m. 1919, vald av S. F. 
Fabrikören J. E. Lindbom,  ”           1920, ” 
Konsuln J. G. Gunnerson v. ordf. t. o. m. 1920  t. o. m 1920. ” 
Kaptenen Amandus Backman,   ”         1919, ” Mag. 
 
Suppleanter: 
 
Lotsförmannen Fritz Hörman  t. o. m. 1920, vald av S. F. 
Inspektören Ludv. Andersson,  ”           1920, ” 
Kamreraren Hugo Hallgren,  ”           1919. ”       Mag. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgans kap. 1 moment I skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästare Axel Sundberg, enl. hälsovårdsnämndens beslut ordförande 1919.  
Doktor Axel Nilsson, 
Fabrikören Aug. Mattsson,   t. o. m. 1922, vald av S. F. 
Filaren Carl Brännberg,   ”           1922, ” 
Entreprenören C. W. Granberg,  ”           1922, ” 
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Suppleanter: 
 
Frisören Gustaf Aron Löfgren  t. o. m. 1922, vald av S. F.  
Fabrikören Alfr. Bovik,    ”           1922, ” 
Filaren Ture Forsberg,   ”           1922, ” 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enl. S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1919. 
 
Valda av stadsfullmäktige: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, v. ordf. 1919, t. o. m. 1921, 
Stenhuggaren Alfred Gustafsson,           ”           1921. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jacobsson                      ”           1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson,           ”           1919. 
Lagerchefen Vikt. Lindbom          ”           1919. 
Gjutaren Enok Svensson,            ”           1919. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
Överläraren And. Jakobsson        t. o. m. 1921. 
Handlanden E. W. Olsson         ”           1921. 
Snickaren Carl Richard Andersson,               ”            1921. 
Ingenjören B. A. de Waern,       ”            1919. 
Byggmästaren Oscar Wallén       ”            1919. 
Stadsfiskalen Elias Sandell        ”            1919. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Enl. S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 5 
suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i 
vilken ledamöter och suppleanter härnedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922: 
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Ledamöter: 
 
1) Konsuln L. Laurin, vice ordf. 1919. 
2) Konsuln J. G. Gunnerson. 
3) Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1919. 
4) Överläraren And. Jakobsson. 
5) Redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey, ers. Laurin. 
2) Byggmästaren Oscar Wallén, ers. Gunnarson. 
3) Apotekaren R. Björkman, ers. Berger. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
5) Konduktören Anders Johnson, ers. Ljungberg. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd. 
 
Ledamot 1919: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljes av S. F. 
 
Valda t. o. m. 1920: 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln L. Laurin, ordf 1919. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1919. 
Förvaltaren John Sterner. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
 
Parkstyrelsen: 
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Tillsattes av SF. 30/8 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, att 
väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922.: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. Christenson, ordf. 
Trädgårdsmästare Axel Lindebäck. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jacobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Inspektören Ludv. Andersson. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1920. 
 
Ledamöter: 
 
Lotsförmannen Em. Hörman. 
Fabrikören J. E. Lindbom, vice ordf. 1919, 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving. 
Mäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1919. 
 
Polisnämnden: 
 
Enl. S. F. beslut den 24 nov. 1916, § 180 i prot., tillsattes en polisnämnd, som skall bestå av 
Herr Borgmästaren eller den, som är förordad att uppehålla hans ämbete. Brandchefen eller 
vid förfall för honom, vice Brandchefen samt 2 av S. F. utsedda ledamöter med 2 suppleanter, 
vilka väljas för 4 år i sänder bland stadens röstberättigade män. 
 
Herr Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1919. 
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Ledamöter t. o. m. 1920 års utgång: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, vice ordf. 1919. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Fabrikören Alfred Bovik. 
 
Suppleanter för samma tid: 
 
Inspektören Ludvig Andersson. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, t. o. m. 1921. 
Suppleant: Disponent Hjalmar Carlsson, ”           1921. 
 
Ledamöter: 
 
Stenhuggaren Patrik Johansson,  t. o. m. 1921. 
Mekaniker Aug. Thorsson,   ”          1921. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg ”           1921. 
Handlanden P. A. Malmrot,  ”           1919. 
Handlanden E. W. Olsson,   ”           1919. 
Lotsförmannen Em. Hörman,  ”           1919. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggaren Alfr. Gustafsson  t. o. m. 1921 
Filaren Carl Brännberg   ”           1921. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist,  ”           1921. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren,  ”           1919. 
Fabrikören Elof Cornér   ”           1919. 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren,  ”           1919. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Väljes av Stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
nästföregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
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Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1919: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Stadsfogden Vikt. Hyllengren. 
 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1919: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Filaren Carl Brännberg. 
3) Lotsförmannen Em. Hörman. 
4) Förvaltaren Claes Rosén. 
5) Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Suppleanter: 
 
1) Handlanden Osc. Fredén. 
2) Gjutaren Enok Svensson. 
3) Sjökaptenen Amandus Backman. 
4) Inspektören Ludv. Andersson. 
5) Postvaktmästaren W. Snell. 
 
Suppleanten skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan angivits, 
så att suppleant n:r 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av Konungens 
Befallningshavande och skall vara nämndens ordförande. se Svensk författningssamling 7 § 
24/7 1915. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande t. o. m. 1919. Disponenten Emil 
Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1919. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln Magnus Radhe. 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
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”            Albin Hansson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
Som har att biträda vid värdering, av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1919: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: 
 
Kamreraren Gustaf Bundsen. 
Snickaren C. J. Nordström. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandordningen.  
 
Brandchef: Disponenten Emil Löfberg, t. o. m. 1921. 
Vice brandchef: Trafikchefen Nils Wickberg. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 juni 1918 upprättades dylik styrelse bestående av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för 4 år i sänder. 
 
Brandchefen eller vid förfall för honom vice brandchefen är skyldig närvara vid styrelsens 
sammanträden. Han äger rätt deltaga i överläggningarna, och om han är vald till ledamot även 
i besluten, dock får han ej väljas till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1921: 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1919. 
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Fabrikören Aug. Mattson. 
Filaren Carl Brännberg. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
Ingenjören B. A. de Waern, vice ordf. 1919. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Rob. Christenson, förste. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren, andre. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S- S. 
välja 1 revisor med 1 suppleant. Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1919: 
 
Ledamot: Postmästaren L. H. Cervin. 
Suppleant: Bankkamreraren Rudolf Lindblad. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för 1919. 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,   t. o. m. 1919. 
Kamreraren Hugo Hallgren ”          1919. 
Byggmästaren Oscar Wallén ”          1919. 
Handlanden J. A. Jakobsson ”          1919. 
Förvaltaren John Sterner,  ”          1920. 
Inspektören A. W. Christensson, ”          1920. 
Kaptenen Aug. Kihlberg,  ”          1920. 
Konsuln L. Laurin,  ”          1920. 
Fabrikören J. E. Lindbom,  ”          1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  ”          1921. 
Inspektören Ludv. Andersson,  ”          1921. 
Handelsföreståndaren L. P. Östling,  ”          1921. 
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Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag. 
 
Ombud: Bankdirektören Ragnar Berger, för 1919. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén, för 1919. 
 
Systemaktiebolaget Styrelse: 
 
Ledamot: Förvaltaren John Sterner, för 1919. 
Suppleant: Filaren Ture Forsberg, för 1919. 
 
Gode män för tillsyn över förmynderskap: 
 
Väljas i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Rådmannen Lars Ödman, t. o. m. 1920. 
Rådmannen P. Grundell, t. o. m. 1920. 
Suppleant: Bankkassören A. H. Lundin, t. o. m. 1920. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1919 t. o. m. 1924. 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1919 t. o. m. 1921. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
 
Diverse kommittéer, nämnder m. m.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas vid S. F. första 
januarisammanträde enligt beslut den 11/12 1914, § 153 i prot. Jämte beslut av den 11/1 1917. 
Stadsfullmäktige välja ordf. 
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Valda för april – dec. 1919: 
 
Ledamöter: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving. 
Verkmästaren Axel Pehrsson. 
Filaren Carl Brännberg. 
 
Suppleanter: 
 
Bankdirektör Rudolf Lindblad. 
Verkmästaren Oscar Mattsson. 
Stenhuggaren S. P. Ekblad. 
 
Livsmedelsnämnden: 
 
Består av 4 ledamöter och 2 suppleanter valda av S. F. samt dessutom ordförande och vice 
ordförande utsedda av Livsmedelsstyrelsen för Bohuslän. 
 
Ordförande: Disponenten W. Reinhold. 
Vice ordförande: Inspektören Ludv. Andersson. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden E. W. Olsson. 
Förvaltaren Claes Rosén. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Handlanden Evald Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Verkmästaren A. Nordgren. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
 
Nämnden, dess ordf. och vice. Ordf. kvarstå t. o. m. sept 1919. 
 
Dyrtidsrådet: 
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Enligt S. F. beslut den 16 maj 1917 består hela detta av Livsmedelsnämnden med dess 
ordförande som ordf. samt dessutom av 1 ledamot vald av Magistraten och 1 ledamot vald av 
Drätselkammaren. 
 
Dessa ledamöter äro: 
 
Stadsfiskalen Elias Sandell, vald av Mag. 
Byggmästaren Oscar Wallén, vald av Drätselkammaren. 
 
Dessa båda ledamöter äro valda för obestämd tid. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
Ledamöter: 
 
Kyrkoherde Fritz Lüsch. 
Konsuln Magnus Radhe. 
Handlanden B. P. Jonsson. 
Förvaltaren John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Richard Björsell. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1918. 
 
Väljas i november månad årligen 3 ledamöter och 1 suppleant. Arvode 15 kr. till varje ombud. 
 
Ledamöter: Hälsovårdstillsyningsmannen August Ehnberg, Kyrkovaktmästaren B. C. A. 
Högberg och Stadsexekutorn Rudolf Ljunggren. 
 
Suppleant: Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST 
 
Bil. N:o 2, 1919. 
 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 177 
 

Undertecknade utsedda att revidera Parkstyrelsens räkenskaper för år 1918 få härmed avgiva 
följande 
 
Revisionsberättelse: 
 
Inkomster: 
 
Saldo från år 1917 innestående å sparkasseräkning   99:96 
Ränta å sparkasseräkning     3:28 
Emottagit av Drätselkammaren    1,500:- 
Förskott av Ordföranden     1:23 
     Kronor 1,604:47 
 
Utgifter: 
 
Parkvaktens lön 4½ månad á 90:-    405:- 
C. M. Lindebäck för underhåll och vård av Parken (enl anbud)  1,000:- 
Drätselkammaren för diverse arbeten    94:76 
Rob. G. Christenson ”            diverse grus och körning  18:- 
Pontus Lundbom & Co, enl. räkning    1:23 
Papperskorgar och kvastar     16:20 
Annonser      24:40 
Saldo till år 1919 innestående å sparkasseräkning   44:88 
     Kronor 1,604:46 
 
Ställning den 31 dec. 1918. 
 
Innestående å sparkasseräkning    44:88 
Skuld till Ordföranden     1:23 
   Behållning till 1919,  Kronor 43:65 
 
Räkenskaperna äro förda med ordning och noggrannhet samt utbetalningarna styrkta med 
verifikationer, varför vi få tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 12 Mars 1919. 
 
ERIK BLOMBERG. GUNNAR ANDERSSON. 
 
Bilaga n:o 3 1919 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
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Får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och 
förvaltning för år 1918. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar   Kr. 2,233,602:12 
”            skulder   ” 1,815,956:82 
  Kapitalbehållning  Kronor 417,645:30 
 
 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto 
 
har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
Inkomster: 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen    7,400:- 
Vattenavgifter    1,591:20 
Debiterade utskylder    361,315:02 
Tomt- och bergarrenden    11,691:22 
Platshyror     120:- 
Hundskatt     420:- 
Brännvinsmedel och bevillningsavgifter   26,395:09 
Bötesmedel     38:50 
Hyror     1,850:- 
Inlevererat från köttbesiktningsbyrån   984:38 
    Kronor 412,005:41 
 
Utgifter: 
 
S. I. Fattigvården   29,992:- 
S. II. Sundhetsvården   17,509:19 
S. III. Undervisningen   42,701:61 
 
S. IV. Allm. Byggnader och Platser: 
 
Utgifter direkt förda under  
denna huvudrubrik  19,561:02 
Underhåll av gator och torg 6,734:85 
  Transport 26,295:87 90,202:80 
 
  Transport 26,295:87 90,202:80 
Underhåll av vattenledningar 6,390:53 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 179 
 

”               ”   avloppsledningar 4,774:60 
Nyanläggning  2,650:- 
Fullbordande av vatten-högreservoaren 5,500:- 
Gatubevattningen  910:20 
Brandväsendet  11,298:14 
Parkstyrelsen   1,500:- 
Övriga behov under S. IV  3,125:06 62,444:40 
 
S. V. Verk och Inrättningar: 
 
Magistrat och Rådstuvurätt 11,348:45 
Stadsfullmäktige och Nämnders  
Expedition   16,113:04 
Polisverket   18,841:36 
Uppbördsverket  3,853:90 
Övriga behov under S. V.   42,656:45 92,813:20 
 
S. VI. Avskrivning å Stadsutskylder,  
se nedan    
S. VII Räntor    64,994:42 
S. VIII. Avbetalning å lån framgår av  
jämförelse mellan 1917 och 1918. 
S. IC. Oförutsedda utgifter   764:55 
Kyrkan    45,000:- 356,219:37 
 
Avskrivningar: 
 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag  10,000:- 
Restantier å stadsutskylder S. VI.  15,386:38 
Förrådet (materalier)   3,547:22 28,933:60 
    Kronor 385,152:97 
Enligt ovanstående tablå utgöra inkomsterna  412,005:41 
Och utgifterna    385,152:97 
    Kronor 26,852:44 
av vilket belopp reserverats till år 1919   15,000:-  
och till Kapital-konto överförts   11,852:22 
    Kronor 26,852:22 
 
Fördelning av kostnader å nedanstående konton: 
 
Sundhetsvården: 
 
Brist från föregående år    6,000:- 
Avlöningar    8,420:- 
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Arvode till sekreteraren   100:- 
Bidrag till veterinären   120:- 
Telefon till förste stadsläkaren  120:- 
Underhåll av fastigh. samt brandförsäkringar 1,613:63 
Kostnader för desinfektion   1,372:05 
Arvode till extra tillsyningsman, sundhetssyn m. m.  229:50 
Hyra för köttbesiktningsbyrån  600:- 
Bränsle och lyse för ”   191:91 
Diverse utgifter   529:- 13,296:09 
 
Sjukas vård och underhåll m. fl. utgifter å epidemisjukhuset: 
 
Matvaror, mjölk m. fl. livsförnödenheter  11,988:68 
Bränsle och lyse   3,253:65 
Medicin enligt Apotekets räkning  2,178:32 
Övriga förbrukningsartiklar  407:67 
Tvätt och extra arbetshjälp   1,094:50 
Husgeråd, sängkläder och diverse beklädnadsartiklar 1,298:11 
Telefonavgifter   63:80 
Extra biträde för sjukas skötsel  221:67 
Diverse utgifter   237:60 
    20,744:- 
Härifrån avgår genom Doktor Nilsson inlevererare  
avgifter från främmande patienter   2,945:- 17,799:- 
bidrag till dispensärverksamheten  744:10 
hyra för upptagningsanstalten  450:- 
arvode till extra sjuksköterska utom  
epidemisjukhuset   220:- 1,414:10 
     38,509:19 
Överfört för uttaxering under år 1919   21,000:- 
    Kronor 17,509:19 
 
Undervisningen: 
 
Utgifter för Folkskolan    38,415:- 
”            ”    Samskolan    4,850:- 
”            ”    Kommunala Mellanskolan   14,085:- 
Diverse utgifter för annonser m. m.    66:61 
Anslag till Föreläsningsföreningen   300:- 
”           ”   Folkbiblioteket    200:- 
”           ”   Tekniska Aftonskolan   400:- 
     58,316:61 
 
Härifrån avgår för uttaxering under år 1919: 
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För Folkskolan   5,615:- 
”     Kommunala Mellanskolan  10,000:- 15,615:- 
    Kronor 42,701:61 
 
Utgifter direkt under huvudrubriken för Allm. Byggnader och Platser: 
 
Underhåll av fastigheter    2,010:25 
Anskaffning och underhåll av inventarier  1,929:27 
Brandpremier    434:25 
Läkarearvode och medicin för stadens arbetare  310:60 
Renhållningen    9,000:- 
Gatubelysningen    5,386:65 
Diverse utgifter    490:- 
    Kronor 19,561:02 
 
Övriga Behov under S. IV. 
 
Löner     3,030:- 
Platsarrende för rörbrunn    25:- 
Telefonavgifter m. m.     70:06 
    Kronor 3,125:06 
 
Verk och inrättningar: 
 
Magistrat och rådhusrätt: 
 
Löner    11,330:- 
Skrivmaterial, papper, trycknings-, annons och  
Inbindningskostnader   1,426:55 
Telefonavgifter   104:- 
Diverse utgifter   262:90 
   Transport 13,123:45 
 
 
   Transport 13,123:45 
 
Härifrån avgår krigstidstillägg att uttaxeras år 1919 1,775:- 11,348:45 
 
Stadsfullmäktiges och Nämnders Expedition: 
 
Löner    8,500:- 
Tryckning, inbindning och annonser  3,737:50 
Skriv- och ritmaterialier   642:50 
Postporton    143:34 
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Hyra, eldning och städning av  
stadsingenjörskontoret   620:- 
avgifter för telefon o. för utsträckt telefontid 561:10 
årsavgift till Svenska Stadsförbundet  88:- 
prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 169:- 
pension till förre Stadsingenjören Hjelmgren 75:- 
anslag till registerkartas upprättande  2,000:- 
diverse utgifter   476:60 
    17,013:04 
Härifrån avgår krigstidstillägg att uttaxeras år 1919 900:- 16,113:04 
 
Polisverket: 
 
Löner och beklädnadspengar  16,150:- 
Extra tjänstgöring   722:- 
Bränsle och lyse   2,115:80 
Städning    390:- 
Skrivmateralier-, inbindnings- och annonskostnader 187:26 
Telefonavgifter   224:- 
Andel i Skatteexekutrns lön  900:- 
Medicin    118:- 
Underhåll av rannsakningsfångar  754:30 
    21,561:36 
Härifrån avgår för uttaxering år 1919. 
 
Krigstidstillägg 2,070:-, rannsakningsfångars  
underhåll 650:-   2,720:- 18,841:36 
   Transport  46,302:85 
 
   Transport  46,302:85 
 
Uppbördsverket: 
 
Löner    3,548:- 
Annonser, trycksaker, blanketter m. m.   595:90 
Arvoden vid statsuppbörden och mantalsskrivning 120:- 
Hyra, eldning och städning för stadsfogdekontor 500:- 
Diverse utgifter   190:- 
    4,953:90 
 
Härifrån avgår för uttaxering år 1919. 
Krigstidstillägg 600:-, hyra m. m. för  
stadsfogdekontoret 500:-   1,100:- 3,853:90 
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Övriga behov under S. V.: 
 
Följande utgifter från år 1917: 
Anslag till Livsmedelsnämnden 8,000:- 
Stadens utlägg för pensionstillägg 1,350:- 9,350:- 
Utgifter under året: 
Hyra för rådhuslokalerna  2,500:- 
Uppvärmning av d:o  2,500:- 
Städning av d:o  450:- 
Lyse i d:o   217:10 
Hyra för tullvaktsstuga  120:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder  580:40 
Stadens utlägg för oguldna  
grundavgifter  1,599:- 
Stadens utlägg för pensionstillägg 1,649:35 
Arvode till pensionsnämnd. Ord. 300:- 
Annonser m. m. för pensionsnämnden 72:80 
Anslag till Livsmedelsnämnden för  
mindre bemedlade  15,000:- 
Anslag till Livsmedelsnämndens  
förvaltningskostnader  11,674:60 
Anslag till Skyttegillet  250:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   200:- 
  Transport 37,113:25 9,350:-  50,156:75  
 
  Transport  37,113:25 9,350:-  50,156:75 
 
Anslag till Arbetsförmedlingen  100:- 
Olycksfallsförsäkring av stadens  
personal   981:- 
diverse utgifter  112:20 38,306:45 
    47,656:45 
Härifrån avgår anslag till Livsmedelsnämnden  
att uttaxeras år 1919   5,000:-  42,656:45 
     Kronor 92,813:20 
 
Vid årets slut balanseras restantier å stadsutskylder med ett belopp av kr. 11,000:-, efter att en 
avskrivning gjorts med kr. 15,386:38 och anses det sålunda balanserade beloppet med 
säkerhet inflyta under år 1919. 
 
Avskrivningar hava dessutom gjorts å aktier med 10,000:- kr. och materialier med 3,547:22 
kr. 
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Dessa sistnämnda avskrivningar voro ej beräknade i utgifts- och inkomststaten för år 1918, 
men hava dock gjorts på den grund att de kunnat företagas utan att minska stadens 
kapitalbehållning. 
 
Som synes hava av årets vinstmedel, kr. 26,852:44 överförts kr. 15,000:- till ”reserverade 
medel” och kr. 11,842:44 till kapital-konto. 
 
Om till nämnda vinstmedel lägges det belopp å cirka 14,000 kr. som användts för ej neslutade 
avskrivningar, få man en summa av nära 41,000 kr., vilken skulle utghort årets egentliga 
vinst. 
 
Det ekonomiska resultatet under detta år är således bättre än något av de föregående åren, och 
bör det tillika bemärkas, att inga värden å stadens tillhörigheter ökats varken genom att 
tillägga utgifter för inköp och förbättringar eller för skedda prishöjningar.  
 
Å byggnader och inventarier hava nu inga avskrivningar gjorts, då dessa tillhörigheter genom 
de senaste årens avskrivningar nedbringats till ganska låga belopp. 
 
Enligt räkenskaperna uppgå ”oförutsedda utgifter” till kr. 764:55 mot i utgifts- och 
inkomststaten upptagna kr. 10,000:- 
 
Sistnämnda belopp är dock helt förbrukat, men hava sådana utbetalningar i de flesta fall förts 
under de rubriker, det de i statistiskt hänseende höra, och framgår ju detta förhållande av de i 
förestående tablåer upptagna konton, vilka överskridits. 
 
Beträffande Vinst- & Förlustkonto så hänvisa vi till uppställningen å första och andra sidan i 
denna berättelse. 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående 
Balansers Konto följande. 
 
Tillgångar: 
Kassabehållning, stadskassan    4,057:48 
Jordfastigheter     690,000:- 
Byggnader (varav hamnens 4,400)    33,000:- 
Bryggor, stadens   92,000:- 
”              hamnens   158,000:-  250,000:- 
Vattenledningsverket     100,000:- 
Gator, platser och vattenrätt    1:- 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren   3,000:- 
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Stadsingenjörskontoret och förråden  2,000:- 
Brandväsendet   18,000:- 
Hamnstyrelsen   7,000:-  30,000:- 
Jordkassan, stadens fordran    26,317:42 
 
Fordran av Hamnkassan: 
 
Hamnens kassabehållning 31 Dec 1918  259:91 
Obetalt bidrag från Hamnstyrelsen  4,300:-  4,559:91 
Lysekils Stads Elektricitetsverk (stadens fordran)   344,000:- 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag (pari 700,000)   660,000:- 
Vattenavgifter (fordringar)     1,591:20 
Restantier å stadsutskylder     11,000:- 
”                  tomtarrenden     122:- 
Fattigvårdens värdeöverskott, byggnader   35,000:- 
Förrådet (kranar, rör, ventiler m. m.)    10,000:- 
Utlägg för läroverksbyggnaden (att täckas genom lån)   11,174:99 
 
Följande utgifter under året att uttaxera års 1919: 
 
Fattigvården    4,000:- 
Sundhetsvården   21,000:- 
Underhåll av gator och torg  5,000:- 
”                    vattenledningar  1,500:- 
Magistrat och rådhusrätt   1,775:- 
Stadsfullmäktige och Nämnders expedition 900:- 
   Transport 34,175:-  2,210,824:- 
 
   Transport 34,175:-  2,210,824:- 
Polisverket    2,720:- 
Uppbördsverket   1,100:- 
Övriga behov S. V. anslag till Livsmedelsn. 5,000:- 
Kyrkan    9,000:- 
Folkskolan    5,615:- 
Kommunala Mellanskolan   10,000:- 
Stadsplaneändring och tomtindelning  625:-  68,235:- 
Folkskolans värdeöverskott    69,544:79 
Kommunala Mellanskolans värdeöverskott   4,028:44 
    Kronor 2,352,632:23 
 
Skulder: 
 
Aktiebolaget Göteborgs Bank, löp. Räkning 182,466:03 
Stockholms stads Sparbank  6,892:31 
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Lysekils Sparbank   338,000:- 
Obligationslånet av 1905   439,000:- 
Obligationslånet av 1911   758,000:- 
Hamnens Skulders konto   113,804:82 
Registerkartas Konto   2,000:- 1,840,163:16 
Reserverade Medels Konto   15,000:- 
Kapital-Konto    497,469:07 
    Kronor 2,352,632:23 
 
Kapital-Konto 
 
har uppstått på följande sätt: 
Ingående Balans 1918   417,645:- 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering 12,000:- 
Överfört värdeöverskott från folkskolan  69,544:79 
Överf. värdeöverskott fr. kom. mellanskolan 4,028:44 
Ökning av Hamnens kassabehållning  223:34 
Vinst & Förlustkonto   11,852:44 515,294:31 
 
Härifrån avgår: 
Minskat värde å jordfastigheter genom  
tomtförsäljningar   10,000:- 
Ökning av Hamnens skulder  6.090:24 
Avskrivning å Hamnens bryggor  735:- 
” ”                 inventarier  1,000:- 17,825:24  
    Kronor 497,469:07 
 
 
För den enskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Jordkassans skuld till staden vid årets början   26,940:09 
Amortering å jordlånet     12,000:- 
      38,940:09 
Avgår för under året sålda tomter    12,622:67 
Jordkassans skuld till staden vid årets slut  Kronor 26,317:42 
 
Jordkassan är dessutom skyldig staden 18,040 kr. för ränta å jordlånet, men då beloppet 
uttaxerats och det är ovist, om jordkassan någonsin skall kunna betala denna skuld, så har 
summan ej upptagits såsom tillgång i bokslutet, men dock noterats såsom en osäker fordran. 
 
Lysekil den 15 Mars 1919. 
För Lysekils Stads Drätselkammare 
JOHN STERNER. 
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 AXEL HOLMQVIST. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1918, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med synnerlig omsorg och försedda 
med verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och Drätselkammarens 
protokoll. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes härovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
På grund härav och då inga anmärkningar förekommit få vi tillstyrka full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 17 Maj 1919. 
 
GÖSTA von GEGERFELT. HENNING MELIN. 
  JONAS JONSSON. 
 
 
Bilaga n:o 4, 1919 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva berättelse över dess förvaltning år 1918. 
 
Enligt den för året uppgjorda budgeten hade hamnens inkomster beräknats till Kr. 15,000:- 
 
Av räkenskaperna framgår, att inkomsterna uppgått till Kr. 20,139:50, vilket berott på något 
ökad uppbörd för varor och planlegor under året. 
 
Under året har en fyr uppsatts å Släggön, vilket inriktats av Lotskaptenen i Västra Distriket 
Otto Stenberg. Kostnaden för fyren komplett har uppgått till Kr. 2,769:25. Några andra 
arbeten än underhåll av bryggor, bojar och planer ha icke kunnats utföras, ehuruväl en fortsatt 
stensättning i Rosvik varit önskvärd. 
 
Till Stadskassan ha inbetalts Kr. 3,100:- 
 
Kapital-Konto visar vid årets slut en behållning av Kr. 56,373:34 och Invetarie-Konto efter 
avskrivning av Kr. 1,000:-. Kr. 7,000:-. 
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Hamnens banklån utgjorde vid årets slut: 
 
Lysekils Sparbank  Kr.  40,000:- 
A.-B. Göteborgs Bank  ”     22,800:- 
A.-B. Göteborgs Handelsbank ” 6,000:- 
   Kr. 68,800:- 
 
Skulden till Stadskassan Kr. 4,300:-. 
 
Lysekil den 1 April 1919. 
 
Lysekils Hamnstyrelse 
MAGNUS RADHE. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning för 
år 1918, få, efter fullgörandet härav, hänvisa till förestående berättelse, vilken befunnits i 
överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
Då inga anmärkningar förekomma, och räkenskaperna äro förda med ordning samt försedda 
med verifikationer, få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 20 Maj 1919. 
 
FREDRIK NORDSTRÖM.  H. LUNDIN. 
  RAGNAR ANDERSSON. 
 
 
Bilaga n:o 5, 1919. 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1918, få efter fullgjort uppdrag avgiva följande: 
 
Revisionsberättelse. 
 
Till bestridande av omkostnaderna för Fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Uppburit av Stadskassan   27,992:- 
Återbetalningar, hyror m. m.   7,137:38 
Förskotterat av Redogöraren  1,822:96 36,952:34 
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Utelöpande kuponger till 1919   40:75 
    Kronor 36,993:09 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel använts som följer: 
 
Understöd åt diverse personer  18,018:27 
Avgifter vid hospital & sjukhus  2,800:27 
2,229 underhållsdagar å sjukhemmet 1,88 ¾ öre 4,276:71 
Löner åt sköterska med biträde  560:- 
Underhåll och förbättring av Sjukhemmet 3,241:49 
Underhåll av Understödshemmet och 8 stugor 1,931:87 
Arvoden    1,200:- 
Bränsle    1,675:- 
Medicin    402:09 
Diverse omkostnader   1,340:76 
Redogörarens förskott från 1919  1,492:83 
Utelöpande kuponger från 1917  53:80 36,993:09 
    Kronor 36,993:09 
 
Vi uttala önskvärdheten att i huvudboken uppläggas ett konto, upptagande 
Fattigvårdsstyrelsens samtliga fastigheter, inventarier och övriga tillgångar. Dessa finnas 
visserligen upptagna i Drätselkammarens räkenskaper, men anse vi att dessa för ordningens 
skull även böra återfinnas i Fattigvårdsstyrelsens böcker. 
 
Räkenskaperna äro förda med god ordning och utbetalningarna försedda med verifikationer, 
med undantag för av understödstagarna uppburna belopp. 
 
Ansvarsfrihet tillstyrkes. 
 
Lysekil den 23 Maj 1919. 
 AXEL M RADHE. IVAR JOHANSSON. 
 
 
Utdrag ur protokoll, hållet med fattigvårdsstyrelsen i Lysekil den 26 Maj 1919. 
 
Närvarande: Herrar Rosén, Ehnberg, Olsson, Thorsson, Fruar Brännberg och Berger samt 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 267. 
Efter föredragning av revisorernas berättelse över fattigvårdens räkenskaper för år 1918 
beslöts avgiva följande förklaring: 
 
De till fattigvården överlåtna stugorna torde näppeligen kunna betraktas som fastigheter, 
belägna som de äro, å ofri grund. 
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Då överlåtelsehandlingen å husen stadgar att dessa återgå till dess förre, respektive ägare, då 
dessa gottgjort fattigvården dess respektive utlägg, torde äganderätten till husen vara ganska 
oviss, intill dess den förre ägaren avlidit.  
 
Emellertid har fattigvårdsstyrelsen varje år upprättat en förteckning å fattigvårdens samtliga 
hus med inventarier, vilken förteckning tillställts revisorerna. 
 
En sådan uppgift har även varje år lämnats till stadens räkenskapsförare. 
 
Fattigvårdsstyrelsen har dock intet att invända mot att nämnda förteckning införes i 
huvudboken, om så kan anses önskvärt. 
 
Beträffande revisorernas framhållande av att utbetalningarna till understödstagarna icke äro 
försedda med verifikationer, så är detta sanning – med modifikation. 
 
Alla utbetalningar till utom Lysekil boende understödstagare äro försedda med 
postanvisningskvitton. Beträffande utbetalningarna till inom staden boende understödstagare, 
utlämnas dessa belopp under av fattigvårdsstyrelsen godkänd kontroll. Flertalet av dessa 
understödstagare kunna av olika anledningar icke själva utkvittera sina understödsbelopp. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
AUG EHNBERG. E. W. OLSSON. CLAES ROSÉN. 
ANNA BERGER. AUG. THORSSON. BETTY BRÄNNBERG. 
 
Rätt avskrivet betyga; 
A. J. NORDMARK. IDA ANDERSSON. 
 
 
Bilaga n:o 6, 1919. 
 
Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1918. 
 
Debet. 
 
Balans från år1917. 
 
An Kyrkan    233,987:62 
”    Inventarier   32,185:69 
”    Prästgården   34,000:- 
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”    Kyrkogården i Dalskogen  29,783:07 
”    1/30-del av Lysekils jord  4,000:- 
”    Gamla Kyrkans fond   5,319:37 
”    Ida Sannes fond   300:97 
”    Lysekils Kyrkas ljuskronefond  2,285:86 
”    Löpande räkning, innestående  508:70 
”    Kassabehållning   142:23  342,423:51 
 
Inkomster: 
 
An Uppburit av Stadskassan  45,000:- 
”    Influtit på restlängd   1,776:89 
”    Räntor    389:63 
”    Försålda gravplatser   4,270:- 
”    Arrenden    154:88 
”    Gåvor    3,425:85 
”    Diverse    29:10  55,046:35 
”    Kapitalavbetalningar på lån    3,760:42 
 
Balans till år 1919. 
 
An Skuld till Stadskassan, uppburet av  
      1919 års anslag   9,000:- 
”    Skuld till Kungl. Postsparbanken  107,440:82 
”    ”              Folkskollärarnas Pensionsinrättning 68,812:07 
”    ”              Lysekils Sparbank  67,000:- 
”    ”              Albin Karlssons Sjukfond  10,350:- 
”    ”              Byggm. Pettersson, Sköfde  732:-  263,334:89 
    Kronor  664,565:17 
 
Kredit. 
 
Balans från år 1917. 
 
Per Skuld till Kungl. Postsparbanken  110,592:79 
” Lysekils Sparbank  63,000:- 
” Folkskollärarnas Pensionsinrättning 69,420:52 
” Byggm. Pettersson, Skövde 732:-  243,745:31 
 
Utgifter: 
 
Per Underhåll av fastigheter  43,969:81 
”     Anskaffning & underhåll av inventarier 5,970:91 
”     Pension H. Thoresson   500:- 
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”     Löner och arvoden   8,795:- 
”     Renhållning, lyse och bränsle  3, 723:92 
”     Andra förbrukningsartiklar  1,072:55 
”     Räntor på lån   11,655:68 
”     Betalning på lån   3,760:42 
”    Övriga utgifter   1.017:60  80,465:89 
”    Värdeminskning å Kyrkogården i Dalskogen   77:28 
”    Ida Sannes fond, förbrukad    300:97 
 
Balans till år 1919. 
 
Per Kyrkan    233,897:62 
”     Inventarier   32,185:69 
”     Prästgården   34,000:- 
”     Kyrkogården i Dalskogen  29,705:79 
”     1/30-del av Lysekils jord  4,000:- 
”     Gamla Kyrkans fond   5,582:72 
”     Löpande räkning, innestående  64:24 
”     Lysekils Kyrkas Ljuskronefond  34:72 
”     Kassabehållning   504:94  339,975:72 
     Kronor 664,565:17 
 
 ELIS LUCKEY. 
 Räkenskapsförare och Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1918, hänvisa till 
omstående balansräkning, vilken befunnits överensstämma med böckerna och då 
räkenskaperna äro förda med ordning och noggrannhet, få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den 
tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 10 April 1919.  
J. A. JACOBSSON.  ERIC HALLGREN. 
 
 
Bilaga n:o 7, 1919. 
 
Löneregleringskommitténs förslag till extra dyrtidstillägg för Lysekils stads 
befattningshavare under år 1919. 
 
 
   Lön och  Nuvar. Föreslagna summa av lön.  

förmåner dyrtidstillägg extra dyrtids- förmåner. 
  Tillägg nuvarande och 
   extra 
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   dyrtidstillägg
     

 
 

Sundhetsvården. 
Hälsovårdstillsyningsman  
Aug. Ehnberg  1,900 1,299 650 3,849 
 
Brandväsendet. 
Brandkorpral A. J. Nordmark 1,950 1,135 568 3,653 
 
Övriga behov S. IV. 
Arbetsförman Carl Hellby  1,800 1,265 633 3,698 
 
Magistrat och Rådstuvurätten. 
Borgmästare Axel Sundberg 4,500 1,865 933 7,298 
Stadsfiskal Elias Sandell  1,500 500 250 2,250 
Stadsvaktmästare J. A. Johansson 1,500 985 493 2,978 
 
Stadsfullmäktige och Nämnd. Exp. 
Stadskassör Axel Holmqvist 3,500 1,892 946 6,338 
Stadsingenjör Sven H. Lundgren  
3,000 + löneregl. 750 + 33 1/3 %  
å löneregl. 250 =  4,000 1,545 898 6,443 
 
Polisverket. 
Konstapel J. A. Winge  1,950 1,195 598 3,743 
”               C. I. Alexandersson 1,750 1,129 565 3,444 
”               P. A. Mattsson  1,688 1,108 554 3,350 
”               J. S. Berndtsson  1,600 1,139 570 3,309 
”               J. H. Lundén  1,567 1,068 534 3,169 
”               vakant tjänst, som f. n.  
upprätthålles av extra konstapel  
Efraim Jakobsson  1,400 832 416 2,648 
 Transport  30,605 16,957 8,608 56,170 
 
 
 Transport  30,605 16,957 8,608 56,170 
 
Uppbördsverket. 
Stadsfogd. Vikt. Hyllengren 1,200 765 383 2,348 
Exekutor Rudolf Ljunggren 1,900 1,119 560 3,579 
 
Hamnen. 
Hamnkapten F. Mellander  2,200 1,459 730 4,389 
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Elektricitetsverket. 
Kamrer Gustaf Bundsen  3,500 1,532 766 5.798 
1:ste maskinist A. Pehrsson 2,800 1,252 626 4,678 
2:dre ”             J. E. Sterner 2,000 1,079 540 3,619 
3:dje ”             Hj. Pettersson 1,800 1,205 603 3,608 
  Kronor 46,005 25,368 12,816 84,189 
 
Av ovanstående extra dyrtidstillägg för innevarande år, Kr 12,816, komma Kr. 9,551 direkt på 
staden, Kr. 730 på Hamnen och Kr. 2,535 på Elektricitetsverket. 
 
Lysekil den 22 augusti 1919. 
 
Å Löneregleringskommitténs vägnar: 
OTTO GOTTFRID LÖFVING. 
Ordf. 
 
  GUST. A. LÖFGREN, 
  Sekr. 
 
 
Bilaga n:o 8, 1919. 
 
Lysekils Folkskolestyrelse få härmed lämna följande redogörelse över folkskolans 
räkenskaper och förvaltning för år 1918. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Folkskolans tillgångar     186,891:28 
”                   skulder     116,448:96 
   Kapitalbehållning Kronor  70,442:32 
 
Enligt Vinst- & Förlustkonto har Folkskolan hafr följande inkomster och utgifter: 
 
Inkomster: 
 
Statsbidrag     22,666:80 
Anslag av staden    32,800:- 
Förskott av staden för 1919 års anslag   5,615:- 
Hyra av kommunala mellanskolan   2,085:- 63,166:80 
Kapital-Konto, årets förlust    897:53 
     Kronor 64,064:33 
 
Utgifter: 
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Underhåll av fastigheter     1,577:25 
”               ”   inventarier     385:92 
Räntor å lån      4,891:67 
Pensionsbidrag     960:75 
Lärares avlöning     39,742:59 
Övriga avlöningar     1,950:- 
Undervisningsmaterial     2,913:60 
Bränsle och lyse     6,337:61 
Utflykter för skolköket     3,169:80 
Övriga utgifter     2,135:14 
     Kronor 64,064:33 
 
Folkskolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt utg. Balansers Konto följande: 
 
Tillgångar: 
 
Kassabehållning     17:77 
Kapitalräkning, innestående    6,240:54 
Löpande räkning, innestående    95:08 
Nya skolhuset, Färgaregatan   100,000:- 
2 st.  ”              Stora Kyrkogatan 22, 23   58,000:- 
1 st   ”              ”            10   10,000:- 168,000:- 
Inventarier i Nya skolhuset    6,000:- 
”                 i skolhusen St. Kyrkogatan 22, 23  4,000:- 
”                 i skolhuset St. Kyrkogatan 10  2,000:- 12,000:- 
     Kronor: 186,353:39 
 
Skulder: 
 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning   97,132:89 
Kungl. Postsparbanken    11,206:15 
Skolbyggnadskassan    6,240:54 
Barnavårdsnämnden    84:02 
Förskotterade medel    2,100:- 
Diverse personer    45:- 116,808:60 
Kapital-Konto     69,544:79 
     Kronor 186,353:39 
 
Å lån hava amorterats under året: 
 
Till Folkskollärarnas Pensionsinrättning Kr. 1,277:57 och till Kungl. Pstsparbanken Kr. 
739:71 eller tillsammans Kr. 2,017:28. 
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Lysekil den 15 mars 1919. 
 
För Lysekils Folkskolestyrelse: 
 
FRITZ LÜSCH 
Ordförande. 
 
  AXEL HOLMQVIST. 
  Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade hava reviderat och granskat räkenskaperna. Full och tacksam ansvarsfrihet 
tillstyrkes. 
 
Lysekil den 15 aug. 1919. 
 
G. BUNDSEN.  SIXTEN W. B. ARSENIUS. 
 
 
Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper 1918. 
 
Fordran av folkskolekassan vid årets början   174:66 
 
Inkomster. 
 
Återbetalt från folkskolekassan    174:66 
Bidrag från staten     25:- 
”          ”      fattigvården     175:- 
     Kronor 374:66 
 
Utgifter: 
 
Avgifter m. m. för utackorderade barn    290:64 
Fordran av folkskoleklassen vid årets slut   84:02 
     Kronor 374:66 
 
Vid årets slut har Barnavårdsnämnden således en fordran av folkskolekassan å  84:02 
 
Lysekil den 15 mars 1919. 
 
För Barnavårdsnämnden: 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande 
 
  AXEL HOLMQVIST. 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 197 
 

  Kassaförvaltare. 
 
Reviderat och godkänt 15 aug 1919. 
G. BUNDSEN SIXTEN W. B. ARSENIUS. 
 
 
Nedanstående fond förvaltas av Folkskolestyrelsen utan samband med folkskolans 
räkenskaper: 
 
Hanna Pretelius Understödsfonds räkenskaper år 1918. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   1,112:55 
Upplupen ränta under året     54:20 
     Kronor 1,166:75 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut   1,114:75 
Uttaget i banken under året för utdelning av premier till folkskolebarn 52: 
     Kronor 1,166:75 
 
Lysekil den 15 mars 1919. 
 
FRITZ LÜSCH 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
  AXEL HOLMQVIST. 
  Kassaförvaltare. 
 
Reviderad och godkänt den 15 aug. 1919. 
 
G. BUNDSEN  SIXTEN W. B. ARSENIUS. 
 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, revisorer för Lysekils Folkskolas räkenskaper, få härmed över nämnda skolas 
biblioteks räkenskaper och förvaltning för år 1918 avgiva följande revisionsberättelse: 
 
Inkomster: 
 
Behållning från år 1917     11:85 
Anslag av staten     100:- 
Gåva av Bankdirektören Ragnar Berger    50:- 
     Kronor 161:85 
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Utgifter: 
Inköpta böcker     153:- 
Inbindning av böcker och diverse utgifter   5:45 
Behållning till 1919     3:40 
     Kronor 161:85 
 
För undvikandet av missförstånd påpeka vi, att ovannämnda anslag från staden i folkskolans 
räkenskaper uppförts under rubriken ”undervisningsmaterial” varför förestående berättelse 
endast utgör en specifikation ur sistnämnda räkenskaper. 
 
Då bemälda biblioteks kassabok är ordentligt och noggrant förd, samt utbetalningarna 
försedda med allegat, tillstyrka vi full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 15 aug. 1919. 
 
G. BUNDSEN.  SIXTEN W. B. ARSENIUS. 
 
 
Bilaga n:o 9, 1919. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige! 
 
Styrelsen för Elektricitetsverket får härmed, sedan verkets räkenskaper avslutats den 31 dec. 
1918, avgiva följande berättelse. 
 
Enligt bokslutet utvisa böckerna i  
 
Tillgångar: 
 
Fastigheter och maskiner     84,881:96 
Inventarier      2,238;75 
Mätare och strömbegränsare    13,509:22 
Kassabehållning     271:34 
Armatur och installationsmateriel    35,696:29 
Reservdelar till Dieselmotorer    500:- 
Fordringar      61,695:82 
Smörjoljor    200:- 
Brännoljor    1,573:- 
Maskinförnödenheter   30:-  1,803:- 
Ledningsnäten     43,585:97 
Löpande räkning i Göteborgs Bank    0:61 
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Nyanläggningar     190,854:24 
     Kronor 435,037:20 
 
Skulder: 
 
Varuskulder (inkl. nyanl.)     72,945:22 
Stadskassan      184,000:- 
Lån i Sparbanken     160,000:- 
Växel i Göteborgs Bank     5,000:- 
      421,945:22 
Årets vinst      13,091:98 
     Kronor 435,037:20 
 
Vinsten har uppkommit å följande konti: 
 
Mätares Konto     3,330:41 
Armatur ”      4,128:25 
Driftomk. ”      5,633:32 
     Kronor 13,091:98 
 
Under året har ledningsnäten utvidgats för en kostnad av  Kr. 12,404:11 
Nya mätare och inventarier inköps för   ” 10,071:84 
Och nyanläggningar kompletterats för   ” 5,751:47 
 
Beträffande utvecklingen, så har under året antalet abonnenter å mätare ökats med 91 och å 
ackord med 131. Antalet ljuspunkter å mätare har ökats med 579 och å ackord med 430. 4 nya 
motorer om sammanlagt 19 hkr, ha tillkopplats. Vid årets slut utgjorde sammanlagda 
abonnentantalet 1,669 med 10,857 ljuspunkter samt anslutna motorer till likströmsnätet 293,8 
hkr. Anslutningsvärdet å värmeapparater utgjorde c:a 143 kw. 
 
Så gott som alla byggnader såväl i staden som å Slätten äro nu anslutna till ledningsnätet.  
 
På grund av mindre tillfredsställande materiel uppstod under hösten en del olägenheter å 
ledningsnätet med åtföljande avbrott i strömleveransen. Då nu bättre materiel åter blivit 
tillgänglig komma bristerna att avhjälpas samtidigt som nätet delvis måste förstärkas med nya 
kopparledningar. 
 
Även i strömleveransen från Trollhättan ha ganska stora olägenheter förorsakats. 
 
Under året har avbrott inträffat 44 ggr med en sammanlagd tid av 201 timmar. Verket har 
under tiden fått reda sig på bästa sätt med reservmaskineriet. Med dåvarande oljepris hava 
kostnaderna dock varit mycket stora. 
 
På grund av anjovisfabrikernas brist på bleckplåt har energiåtgången varit obetydlig. 
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Trots årets ogynnsamma förhållanden får vinsten anses relativt god och får styrelsen föreslå 
densamma fördelas sålunda: 
 
Kr. 5,000:-  avskrives å materiel. 
”     2,000:- ”                 mätare 
”     500;.    ”                 inventarier 
”     3,000:- ”                 ledningsnäten och 
”     2,591:98 ”              fastigheten 
Kr. 13,091:98 
 
Lysekil i april 1919. 
 
   L. LAURIN 
  J. E. LINDBOM JOHN STERNER. 
   G. BUNDSEN. 
 
Rätt avskrivet; betygas 
G. BUNDSEN. 
 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att revidera Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1918 hava fullgjort detta uppdrag. 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna, vilka äro förda med reda och ordning samt försedda med 
behöriga verifikationer. 
 
Vi hava även granskat styrelsens protokoll och årsberättelse, vilka överensstämma med 
räkenskaperna. 
 
Då vi således ej finna skäl till anmärkning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet åt styrelsen för den 
tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 15 juni 1919. 
 
AND. JAKOBSSON.  J. A. JACOBSSON. 
 
Rätt avskrivet; betygar 
G. BUNDSEN. 
 
 
Bilaga n:o 10, 1919. 
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Redogörelse för Lysekils Kommunala Mellanskola 1918. 
 
Utgifter: 
 
Lärares avlöningar     8,792:20 
Andra avlöningar     335:53 
Avskrivning å inventarier     973:84 
”                     å undervisningsmaterial    894:15 
Övriga utgifter     840:33 
Skolköket      216:65 
Bränsle och lyse     685:- 
Hyra      1,400:- 
      14,137:70 
Årets överskott     4,028:44 
     Kronor 18,166:14 
 
Inkomster: 
 
Ränta      18:63 
Anslag av staden     14,085:- 
 Varav 5,000:- anses som förskotterat statsbidrag. 
Terminsavgifter     4,062:51 
     Kronor 18,166:14 
 
Tillgångar den 31 December 1918. 
 
Inventarier      2,000:- 
Undervisningsmaterial     2,000:- 
Kassa      28:44 
     Kronor 4,028:44 
 
Skulder: inga. 
 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Kommunala Mellanskolas räkenskaper för år 
1918 hava fullgjort detta uppdrag och därvid funnit räkenskaperna med ordning förda och 
med allegater försedda, samt i överensstämmelse med förestående balansräkning, varföre vi 
tillstyrka full ansvarsfrihet åt vederbörande för den tid revisionen avser. 
 
Lysekil den 25 augusti 1919. 
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J. FR. CARLSON.  WIKTOR LINDBOM. 
 
 
Tillägg. 
 
Vid granskning av en räkenskaperna åtföljande av Rektor Edgren hjord uppställning kallad 
”Rekvisition av lön för personalen vid Lysekils Kommunala Mellanskola” vill det synas som 
genom felräkning av 100 kronor detta belopp utbetalts för mycket till lärares avlöning. Under 
nämnda rubrik har nämna rubrik har nämligen mot kvitton utbetalts ovanstående belopp 
kronor 8,792:20, men enligt nämnda rekvisitionslista skulle sammanlagda lönebeloppet utgöra 
kronor 8,692:20. 
 
Som ovan 
 
J. FR. CARLSON. WIKTOR LINDBOM. 
 
Lärljungarnas antal har under hösttermminen varit. 
 
Klass Gossar Flickor 
4 5 9 
3 6 12 
2 17 6 
1A 12 10 
1B 5 11 
Extra 3 1 
 48 49 
 
De extra eleverna fingo på grund av särskilda förhållanden deltaga i undervisningen för att 
vårterminens början söka in i skolan, vilket lyckades för två av gossarne. 
 
Terminsavgifterna hava utgått sålunda: 
 
61½ hela avgifter 
11 hava erlagt två tredjedelar 
17 ”   en tredjedel 
7 hava varit befriade. 
 
En lärjunge måste rätt snart avbryta undervisningen och erlade därför endast halva avgiften. 
 
Lysekil den 31 Mars 1919. 
 
Å Styrelsens vägnar: 
RAGNAR BERGER. 



Kerstin Jungebro 1919 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 

© Kerstin Jungebro Sida 203 
 

 
Bilaga n:o 11, 1919. 
 
Utgifts- och inkomststat 
För folkskoleväsendet i Lysekil under år 1920. 
 
Utgifter: 
 
Brist från 1919     12,000:- 
Anskaffning och underhåll     1,000:- 
Bränsle och ljus     5,000:- 
Undervisningsmateriel     1,000:- 
Löner till lärare och undervisning i slöjd    69,487:50 
Lön till Vakt. Högberg (med dyrtidstillägg som för år 1919)  1,100:- 
Lön till Vaktmästare Karlsson    1,100:- 
Gymnastik      190:- 
Skolköket (därav lön till lärarinna 2,000)   3,400:- 
Räntor och amortering     7,134:- 
Skolbiblioteket     150:- 
Telefon      100:- 
Assuranser      500:- 
Överlärare      400:- 
Sekreterare      200:- 
Kassaförvaltare     300:- 
Oförutsedda utgifter     2,363:50 
    Summa utgifter Kr. 105,425:- 
 
Inkomster: 
 
Statsbidraget      35,175:- 
Lokalhyra med bränsle från Kommunala Mellanskolan  5,700:- 
Uttaxering på bevillning     64,550 
    Summa inkomster Kr. 105,425:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 11 december 1919; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
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Tablå 
över 
 
Lärarekårens i Lysekil på Folkskolans stat utgående löner under år 1920 under 
förutsättning, att slöjdkurserna fördelas som under detta läsår. 
 
[tabellen delad i två delar av utrymmesskäl] 
 
  Grundlön med   kommunalt ålderstillägg hyres- och 

avdrag för   dyrtidstillägg  vedersättning 
pensionsavgiften 

  
Tingdahl  1,925:-  500:- 1,500:- 1,200:- 
Jacobsson  1,925:-  500:- 1,000:- 1,200:- 
Sandström  1,925:-  500:- 500:- 1,200:- 
Löfberg  1,837:50  400:- 1,200:- 640:- 
Wikander  1,837:50  400:- 400:- 1,000:- 
Wahlström  1,837:50  400:- 400:- 1,000:- 
Jansson  1,837:50  400:- - 1,000:- 
Hild. Olsson  1,193:-  250:- 900:- 650:- 
Anna Olsson  1,193:-  250:- 900:- 650:- 
Augusta Olsson 1,193:-  250:- 900:- 350:- 
Strandén  1,193:-  250:- 900:- 650:- 
Winberg  1,193:-  250:- 900:- 650:- 
Andersson  1,193:-  250:- 900:- 650:- 
Henriksson  1,193:-  250:- 600:- 650:- 
Stenbeck  1,193:-  250:- 600:- 650:- 
Öhnberg  1,193:-  250:- 600:- 650:- 
Hultgren  850:- (t 1/7)  - - 400:- 
Hedenlund  750:-  ”  - 300:- 300:- 
1 ord. Manl. Fr 1/7 1,050:-  250:- -  600:- 
1 ord. Kvinnl. ” 950:-  200:- - 500:- 
Wallentin  2,000:-  - - - 
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  Övertidsläsning  slöjd extra uppdrag summa  
 

Tingdahl  375:-  300:- - 6,000:- 
Jakobsson  337:50  600:- 600:- 6,362:50 
Sandström  300:-  300:- - 4,925:- 
Löfberg  312:50  250:- - 4.840:- 
Wikander  262:50  250:- - 4,350:- 
Wahlström  262:50  - biträdande 4,100:- 
Jansson  237:50  - lärarinnearv. 3,675:- 
Hild. Olsson  206:25  250:- 58:- 3,657:25 
Anna Olsson  206:25  250:- 42:- 3,641:25 
Augusta Olsson 206:25  250:- - 3,299:25 
Strandén  206:25  250:- 58:- 3,657:25 
Winberg  206:25  250:- 42:- 3,641:25 
Andersson  206:25  250:- - 3,599:25 
Henriksson  187:50  250:- 58:- 3,338:50 
Stenbeck  187:50  250:- 42:- 3,322:50 
Öhnberg  187:50  250:- - 3,280:50 
Hultgren  106:25  600:- - 1,950:25 
Hedenlund  93:75  250:- - 1,393:75 
1 ord. Manl. Fr. 1/7 131:25  - - 2,131:25 
1 ord.kvinnl fr 1/7 116:75  ¨ ¨ 1,866:75 
Wallentin      2,000:- 
 
Förestående lönetablå är i överensstämmelse med Stadsfullmäktiges beslut av den 11 
december 1919; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 Axel Holmqvist. 
 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTSTAT FÖR  
 
Lysekils Barnavårdsnämnd år 1920. 
 
Utgifter: 
 
Utackordering i enskilda hem, förslagsvis   200:- 
Utackordering på anstalt     50:- 
Oförutsedda utgifter     230:- 
    Summa Kr.  480:- 
 
Inkomster: 
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Statsbidrag, förslagsvis     50:- 
Bidrag från fattigvården     238:- 
Bidrag från enskilda hem     12:- 
Uttaxering på bevillning     180:- 
    Summa Kr.  480:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 11 december 1919; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga n:o 12, 1919. 
 
Utgifts- och inkomststat 
 
För Kommunala Mellanskolan i Lysekil för år 1920. 
 
Utgifter. 
 
Brist      1,500:- 
Lokalhyra      3,700:- 
Bränsle      2,000:- 
Lyse      300:- 
Undervisningsmateriel     1,000:- 
Inventarier      500:- 
Lärarelöner      27,545:- 
Övriga löner      800:- 
Skolköket      300:- 
Övriga utgifter     2,000:- 
Oförutsedda utgifter     600:- 
Dyrtidstillägg     8,250:- 
Hyresersättning för e. o. lärare    400:- 
    Summa Kronor 48,895:- 
 
Inkomster. 
 
Statsbidrag      16,195:- 
Terminsavgifter     8,000:- 
Att uttaxeras på bevillning     24,700:- 
    Summa kronor 48,895:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 11 december 1919; betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga n:o 13, 1919. 
 
Utgifts- och Inkomststat  
 
för Lysekils stad för år 1920. 
 
Inkomster: 
 
Arrenden, hyror och dylikt. 
 
Hyra av tullförvaltaren  850:- 
Hyra för stadsparken  1,600:- 
Tomt &5 Bergarrenden  11,500:- 13,950:- 
 
Brännvinsmedel   24,720:- 
 
Övriga föremål. 
 
Vattenavgifter  1,500:- 
Hundskatt   300:- 
Bötesmedel   50:- 
Bevillningavgifter för utländska  
artister   50:- 
från Elektriska verket, räntor 17,000:- 
köttbesiktningsbyråns inkomster 2,500:- 
nöjesskatten   5,000:- 26,400:- 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen  
 
Till polisbevakningen  2,700:- 
Amortering och ränta å hamnens lån 1,941:14 
Till stadsingenjören  1,500:- 
Till renhållningen  200:- 6,341:14 
 
Fordringar: 
 
Skatterestantier  10,000:- 10,000:- 
  Summa inkomster 81,411:14 
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Utgifter: 
 
I. Fattigvården.  
 
Underhåll av hus och inventarier  1,250:- 
Understödstagares vård, beklädnad  
och underhåll   20,154:- 
för fattigvårdens sjukhem: 
2880 underhållsdagar á 2:50 7,200:- 
Bränsle   800:- 
Arvode till sjukvårderskan  600:- 
Arvode till biträde  300:- 8.900:- 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden 238:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter 200:- 438:- 
Arvode till redogöraren  1,000:- 
Dyrtidstillägg  300:- 1,300:- 
Arvode till tillsyningsmannen 200:- 
Oförutsedda utgifter  858:- 1,058:- 33,100:- 
 
II. Sundhetsvården. 
 
Brist i 1919 års anslag att täckas 1920  6,000:- 
 
Avlöningar. 
 
Förste stadsläkaren  1,950:- 
Andre stadsläkaren  1,300:- 
Barnmorskan, förslagsvis  1,900:- 
Epidemisjuksköterskan, lön 800  
och dyrtidstillägg  1,067:- 
biträdande sköterskan, lön 300 kr.  
och dyrtidstillägg  400:- 
matpenningar åt sköterskorna,  
förslagsvis högst  400:- 
hälsovårdstillsyningsmannens lön  
med beklädnadsersättning och  
dyrtidstillägg (1,900 + 1,949) 3.849:- 
arvode till nämndens sekreterare 100:- 
till veterinären  120:- 11,086:- 
 
Epidemisjukhuset. 
 
Sjukas vård och underhåll  7,000:- 
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Övriga förbrukningsartiklar 1,000:- 
  Transport 8,000:- 17,086:- 33,100:- 
 

Transport 8,000:- 17,086:- 33,100:- 
Ved och kol   2,000:- 
Medicin   1,000:- 11,000:- 
 
Köttbesiktningen. 
 
Hyra för lokal  600:- 
Eldning, städning, belysning,  
telefon m. fl. utgifter  700:- 1,300:- 
hyresbidrag till Landstingets  
upptagningsanstalt  475:- 
bidrag till dispensärverksamheten 450:- 
anslag till fria bad  400:- 1,325:- 
förste stadsläkarens telefon 110:- 
Sundhetssyn   100:- 
Oförutsedda utgifter  1,000:- 1,210:- 31,921:- 
 
III. Undervisningen. 
 
Folkskolans stat   64,550:- 
Kommunala mellanskolans stat  24,700:- 
Anslag till föreläsningsföreningen 500:- 
Anslag till folkbiblioteket  300:- 
Anslag till Tekniska Aftonskolan 400:- 
Anslag till Barnavårdsnämnden 180:- 1,380:- 90,630:- 
 
IV. För Allmänna byggnader, platser o. d. 
 
Underhåll av hus och inventarier jämte  
nyanskaffning av inventarier 5,000:- 
brandförsäkringspremier  500:- 
underhåll av gator m. m.   15,000:- 
renhållningen  9,650:- 
Skötseln av stadens planteringar 2,000:- 
Snöskottning, förslagsvis  100:- 
Gatubelysningen  6,500:- 
Gatubevattningen  1,500:- 
Bansviksbergsgatans ordnande 7,500:- 
Anslag för uppgörande av förslag till  
Byggnadsbestämmelser  2,000:- 49,750:- 
  Transport  49,750:- 155,651:- 
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  Transport  49,750:- 155,651:- 
 
Vatten & Kloakledningar. 
 
Underhåll av vattenledningarna med  
tillhörande byggnader  4,500:- 
oförutsedda utgifter  1,000:- 
underhåll, spolning och rengörning  
av avloppsledningarna  6,000:- 
oförutsedda utgifter  1,000:- 
Anslag till vattenmätare  3,450:- 
Sekreterarens arvode  250:- 
Fortsättning av karta över vatten  
ock kloaknätet  500:- 16,700:- 
 
Brandväsendet. 
 
Arvode till brandchefen  700:- 
Beklädnadsersättning till brandchefen 100:- 
Beklädnadsersättning till vice  
brandchefen   100:- 
brandkorpralens lön &  
beklädnadsersättning samt  
krigstillägg (1,950 + 1,703) 3,653:- 
lön till 13 brandsoldater á 200 kr. 2,600:- 
Lön till 7 brandsoldater á 150:- 1,050:- 
2 förmansarvoden  50:- 
Krigstidstillägg 33 1/3 % å kr. 3,700 1,245:- 
Extra tjänstgöring, förslagsvis 500:- 
Beklädnad och utrustning för  
brandsoldaterna, förslagsvis 500:- 
Skorstensfejarens lön  1,000:- 
Kyrkovaktmästaren för klämtning 85:- 
Olycksfallspremier  500:- 
Brandsynearvoden  630:- 
Brandförsäkringspremier  250:- 
Annonser och porto m. m.   200:- 
Kol, ved, olja, trassel m. m. förslagsvis 600:- 
Nyanskaffning och underhåll av  
brandtelegraf och attiralj  900:- 
Bidrag till uppvärmning av stationen  
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i Rosvik   100:- 
Elektrisk belysning för 12 brandskåp 180:- 
Elektrisk belysning av brandstation  
och stall   15: 
  Transport 14,958:- 66,50:- 155,651:-  
 
  Transport 14,958:- 66,50:- 155,651:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 150:- 
Oförutsedda utgifter  700:- 15,808:-  
 
Övriga behov. 
 
Lön till stadens förman och krigstillägg 
(1,800 + 1,898)  3,698:- 
Lön till O. A. Thorén, Grötön 450:- 
Olycksfallsförsäkring av stadens  
arbetare   400:- 
Förmannens telefon  60:- 
Handräckning vid mätningar 200:- 
Anslag till skrivmaskin åt  
Byggnadsnämnden  765:- 5,573:- 87,831:- 
 
V. Verk och Inrättningar. 
 
Magistrat och Rådstuvurätt. 
 
Borgmästarens lön och 
tjänstgöringspenningar  4,500:- 
dyrtidstillägg och anslag till  
skrivbiträde   3,798:- 
två rådmanslöner  1,000:- 
extra rådmannens lön  200:- 
stadsfiskalens lön och tjänstgörings- 
penningar (1,500) samt dyrtidstillägg  
(750)   2,250:- 
Stadsvaktmästarens lön och beklädnads- 
ersättning (1,500) samt dyrtidstillägg  
(1,478)   2,978:- 
Skrivmateralier, papper, trycknings- 
kostnader m. m. förslagsanslag 1,800:- 
telefonavgifter m. m.   110:- 16,636:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition. 
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Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 900:- 
Lön till drätselkammarens sekreterare,  
stadskassören och bokföraren 3,500:- 
Dyrtidstillägg m. m.   2,838:- 
Stadsingenjörens lön  5,000:- 
Stadsingenjörens dyrtidstillägg 3.045:- 
Annonser, tryckning och bindning,  
Förslagsanslag  4,000:- 
Skrivmateralier, förslagsvis 400:- 
  Transport 19,683:- 16,636:- 243,482:- 
 
  Transport 19,683:- 16,636:- 243,482:- 
Postporton, förslagsvis  200:- 
Hyra, eldning och städning av  
Stadsingenjörskontoret  870:- 
Rit- och skrivmaterial åt  
Stadsingenjören  400:- 
Stadsingenjörens telefon  110:- 
Drätselkammarens telefon  130:- 
Telefonsamtal  150:- 
Avgift för utsträckt telefontid 550:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet. 420:- 
Prenumeration å Svenska  
Stadsförbundets tidskrift  260:- 22,773:- 
 
Polisväsendet. 
 
Sex ordinarie konstaplar lön 9,050:- 
Beklädnadsersättning  1,200:- 
Dyrtidstillägg  9,855:- 
Två extra konstaplar lön  870:- 
Beklädnadsersättning  100:- 
Dyrtidstillägg  425;. 
Extra tjänstgöring vid sjukdom  
eller semester  600:- 
bränsle, lyse och städning i  
polisbyggnaden  2,500:- 
skrivmaterial, inbindning och annonser 200:- 
Telefonavgifter  250:- 
Olycksfallsförsäkringspremier 400:- 
Underhåll åt rannsakningsfångar 300:- 
Andel i skatteexekutorns lön 900:- 26,650:- 
 
Uppbördsverket. 
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Stadsfogdens & kronouppbörds- 
kassörens lön (1,200) och  
dyrtidstillägg (1,148)  2,348:- 
ersättning för kontor, eldning &  
städning   500:- 
telefonavgift och avgift för samtal 80:- 
arvoden till ombud vid  
mantalsskrivningen och för  
upprättande av pensionslängd 100:- 
uppbördsblanketter, skrivmaterial,  
bokbinderiarbeten, porto, förslagsvis 900:- 
bötes- & skatteexekutorns lön  
(1,000 kr.) och dyrtidstillägg (1,679) 2,679:- 
Arvode till ledamöterna i  
Taxeringsnämnden  200:- 6.807:- 
  Transport  72,866:- 243.482:- 
 
 
  Transport  72,866:- 243.482:- 
Övriga behov. 
 
Hyra för rådhuslokalerna enl. kontrakt 2,500:- 
Eldning därstädes, förslagsanslag 2,500:- 
Städning   500:- 
Lyse   200:- 
Hyra för tullvaktstugan  240:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder  1,000:- 
Anslag till skyttegillet att utgå av  
hundskattemedel  250:- 
Annonskostnader för pensionsväsendet 300:- 
Stadens bidrag för pensionstillägg 1,500:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 100:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   200:- 
Pensionsnämndens ordförande 300:- 
Stadens bidrag för oguldna  
pensionsavgifter för 1919,  
förslagsanslag  1,500:- 
Livsmedelsnämndens brist från 1919 14,000:- 
Livsmedelsnämndens anslag för 1920 2,000:- 27,090:- 99,956:- 
 
VI. Avskrivning å kommunutskylder   30,000:- 
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VII. Räntor å upptagna lån. 
 
1920 års ränta å hamnens lån i  
Stockholms Sparbank å 50,000 kronor  92:44 
Ränta och provision å 1911 års  
obligationslån å 800,000 kronor 33,719:- 
Ränta å Elektriska verkets lån 17,000:- 
Ränta å tillfälliga lån  15,000:- 
1920 års ränta å stadens jordlån 17,080:- 82,891:44 82,891:44 
 
VIII. Avbetalning å lån. 
 
Å hamnens lån  1,848:70 
Å obligationslånet av 1911  11,000:- 
Betalning av tillfälliga lån  117,300:- 130,148:70 130,148:70 
 
IX. Oförutsedda utgifter    30,000:- 
   Summa kronor 616:478:14 
Då från utgifterna avgå beräknade inkomsterna  81,411:14 
   Utgör bristen sålunda 535,067:- 
Härtill kommer av kyrkostämman beslutade uttaxering 39,000:- 
   Alltså total brist 574,067:- 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 10 kr. pr bevillningskrona; och då bevillningen  
av fastighet och inkomst, efter avdrag av vad på staden själv  
belöper, utgör kr. 49,850, uppstår härigenom ett belopp av  498,500:- 
Upptagande av nytt lån för täckande av återstående brist 75,567:- 
   Summa kronor 574,067:-  
 
Betalningsterminerna bliva tre nämligen i Mars, Juni och September å tider som 
drätselkammaren närmare bestämmer.  
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
Inkomster. 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
Utgifter. 
 
1920 års amortering av stadens jordlån   12,000:- 
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Antagen av stadsfullmäktige den 22 december 1919; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga n:o 14, 1919. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige i Lysekil äro vid 1919 års slut oavgjorda: 
 
1915 Maj 20 § 75. Herr Bergers motion om rätt till utfyllnad i Vadet, remitteras 
Hamnstyrelsen med anledning av Drätselkammarens framställning. 
 
1915 Maj 20 § 87. Herr Radhes motion om ordnandet av den utfyllda delen av Vadet söder 
om järnvägen, remitteras Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
1916 Mars 16 § 62. Herr Bergers motion om adressnummer, remitteras Kom., Herrar Jonsson, 
Berger och Hörman. 
 
1916 Maj 25 § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter, remitteras 
Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
 
1916 Okt. 27 § 167. Herr Walléns motion om nytt system för stadens renhållning, remitteras 
Kom., Herrar Wallén, Hörman, Karlson. 
 
1916 Sept. § 148. Herr Bergers motion angående utredning om bro till Grötö, remitteras 
Kom., Herrar Berger, Kornell, Löfgren, Laurin och Radhe. 
 
1917 Nov. 20 § 177. Lysekils Mek. Verkstads A.-B ansökan om rabatt å elektrisk likström, 
bordläggs i avvaktan på utredning av stadens självkostnadspris. 
 
1918 Febr. 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av Herrar Berger, Mattsson, Tinggren, Löfgren och Stadsingenjör 
Lundgren. 
 
1918 Juni 27 § 106. Frågan om utläggandet av järnvägsspår i Drottninggatan till varvsområdet 
i Fridhem, bordlagd. 
 
1918 Juli 30 § 127. Fru Augusta Backmans ansökan om tomtköp, förklarad vilande. 
 
1918 Juli 30 § 135. Stadens löneförhållanden, ärendet överlämnat till Drätselkammaren. 
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1918 Sept 12 § 150. Herr Boviks motion om skyltanordningar, remitteras Magistraten och 
Byggnadsnämnden. 
 
1918 Sept 12 § 157. Drätselkammarens skrivelse om upptagandet av lån för vattenverkets 
utvidgning, ärendet bordlagt. 
 
1918 Sept 12 § 163. Skrivelse med begäran om anslag för utredning av järnväg Smedberg – 
Färgelanda – Mellerud, ärendet bordlagt. 
 
1918 Nov 14 § 208. Herr Ordförandens i Brandstyrelsen motion om brandordningens 
omarbetande, uppdraget överlämnat till Brandstyrelsen. 
 
1919 Jan 30 § 27. Frågan om epidemisjukhusets tillbyggnad, bordlagd. 
 
1919 April 10 § 77. Förslag till Grötös förbindande med fastlandet genom järnvägsbank, 
ärendet överlämnat till Grötökommittén för sakkunnig utredning. 
 
1919 Maj 22 § 97. Hälsovårdsnämndens framställning om genombrott mellan 
hamnbassängerna, remitteras Hamnstyrelsen. 
 
1919 Juni 19 § 124. Herr Lüschs motion om Byggnadsnämnden som kooperativ medlem i 
Samfundet för hembygdsvård, remitteras Byggnadsnämnden. 
 
1919 Aug. 28 § 130. Förslag om påbyggnad av gamla folkskolehuset, ärendet bordlagt för 
utredning om kommunala mellanskolans behov av lokaler. 
 
1919 Aug. 28 § 131. Reglering av stadens befattningshavares löner, ärendet överlämnat till 
löneregleringskommittén för avgivande av förslag. Kommittén består av följande ledamöter: 
Herrar Löfving, Björsell, Löfgren, Thorsson och Herrby. 
 
1919 Aug 28 § 131. Förslag till eventuell indragning av vissa hos staden anställda 
befattningshavare, ärendet för yttrande överlämnat till en ny kommitté bestående av följande 
ledamöter: Herrar Borgmästaren Sundberg, Laurin, Löfgren, Axel Johansson, Alfr. Bovik, 
Aug. Mattsson och Berger. 
 
1919 Okt. 30 § 158. Herr Löfgrens motion om hyresnämnds inrättande, bordlagd. 
 
1919 Dec. 2 § 177. Motion av herr Löfving om införandet av fiskauktioner, remitteras 
Hamnstyrelsen. 
 
1919 Dec. 11 § 196. Val av 5 ledamöter i en kommitté att förvalta dyrtidsanslag, remitteras 
Valkommittén. 
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1919 Dec 22 § 215. Val av 1 suppleant i Hamnstyrelsen efter Herr Fritz Hörman, remitteras 
Valkommittén. 
 
Lysekil den 31 december 1919. 
 FRITZ LÜSCH. 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
 
REGISTER 1919. 
 
Anslag: Tekniska Aftonskolan, 125. 
” Föreläsningsföreningen, 151. 
” Folkskolan, lärarekår, dyrtidstillägg, 163, vaktmästare Knutsson, löneökning, 

163. 
” Skrivmaskin till Stadsingenjörskontoret, 166. 
” Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 167. 
” ” ”                  prenumeration å tidskrift, 168. 
” Bansviksgatans iordningställande, 159. 
” Utarbetande av förslag till hamnanläggning vid Grötö, 182. 
” Uddevalla Orkesterförening, 183. 
” Mindre bemedlades levnadsvillkor, 196. 
” Vattenmätare, 199. 
” Idrottsföreningen Kamraterna, 209, 
” Skyttegillet, 210. 
” Byggnadsbestämmelser, 212. 
” Sotaremästaren, dyrtidstillägg, 213. 
Avkortning av stadsutskylder: 
 Josefina Johansson, 49, Ragnar Kvicklund, 50, Carl Artur Olsson, 100, Joh. A. 

Wik, 101. Ninus Karlsson och Aug. Rutgersson, 102. Rut Carlsson, 103, Karl 
Hilmer Hansson, 119. Tilda Josefina Wetterlund, 120, Klas Zetterström, 169. 

Avsägelser, som god man för förmyndarskap, Berger, 14, ledamot i Stadsfullmäktige, 
Löfgren, 75, Granberg, 79, 90, Suppleant i hamnstyrelsen, Fritz Hörman, 215. 

Arrende, område å Grötö, 116. 
Avslutningsavtal, 218, 
Byggnadsnämnden, kooperativ medlem i Samfundet för hembygdsvård, 124.  
Byggnadsnämndsbestämmelser anslag, 212. 
Borgmästaren, extra tillägg, 131. 
Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 137. 
Barnmorskor, pensionering, 211, distriktsbarnmorska, 211. 
Brännvinsförsäljning, revisionsberättelse, 171. 
Brandsoldaterna, ökad timpenning, 200. 
Broförbindelse med Grötö, 77. 
Barnavårdsnämnden, utgifts och inkomststat, 197. 
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Dyrtidstillägg: Stadens befattningshavare, 40, 69, 131. 
    ”            arbetare, 132. 
    Kommunala Mellanskolan, lärarekåren, 133. 

   Folkskolan, skolkökslärarinnan, 134, lärarekåren, 163, vaktm. Knutsson, 163. 
      Elektricitetsverket, Dahl, Bergqvist och Hyllengren, 181, 194. 
    Hamnlotsen, 204, Sotaremästaren, 213. 
Dyrtidsanslagsförvaltningskommitté, 196. 
Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 121. 
Donation, Professor Murrays, 149. 
Examensvittnen, Kommunala Mellanskolan, 88. 
Epidemisjukvården:  Sjukhusets utvidgning, 27. Epidemivårdens utredning, 91.  
  Länsepidemisjukhustomt, 92, 112, 143, 161, 195. 
  Epidemivårdens överflyttande till landstinget, 160. 
  Hälsovårdsnämnd, antal ledamöter, 162. 
Elektricitetsverket: Taxehöjning, 31, 39, 205. Lån, 48, 57, 58. 
  Ökad hyra för stadsingenjörskontoret 45. 
  Styrelsen ökat antal ledamöter, 56, 70, 84. 
  Styrelse- och revisionsberättelser, 139. 
  Dahls, Bergqvists och Hyllengrens dyrtidstillägg, 181, 194. 
  Framdragande av ytterledning från Mek. Verkstaden, 203. 
Förfall, stadsfullmäktigesammanträde, 7, 146. 
Förmyndarskap, god man, avsägelse, 14, val, 21. 
Fiskhamnskommittén, ökat antal ledamöter, 77, 85. 
Fiskauktioner, inrättande, 172, 177. 
Fattigvårdsstyrelsen, ökning antalet suppleanter, 87, revisionsberättelse, 123.  
Föreläsningsföreningen, revisionsberättelse, 138, anslag, 151. 
Förbindelse med Grötö medelst bro, 77. 
Folkskolan:  Påbyggnad av gamla skolhuset, 110, 130. 
 Inrättande av särklass och indragning av 9:de läsmånaden, 111. 
 Revisionsberättelse, 137. 
 Skolbiblioteket, revisionsberättelse, 137. 
 Dyrtidstillägg, skolkökslärarinnan, 134, 197, lärarekåren, 163, 197.  
 Vaktmästare Knutsson, 163. 
 Lönetillägg, vaktmästare Knutsson, 163. 
 Anmärkning beträffande hyresbelopp, 137. 
 Utgifts- och inkomststat, 197. 
Gator: Markbyte för Drottninggatan med A. & R. Christensson, 43. 
 Verkstadsgatan, staket och grusning, 44. 
 Bansviksgatan, iordningställande, 142, 159. 
Grötö, broförbindelse, 77, ledamöter i kommitté, 86, arrende av område, 116.  
 Förslag till hamnanläggning, 182. 
Hyresstegring, tillämpning av lag mot oskälig sådan, 15, 26, 158. 
Hyresnämnd införande, 15, 26,158, kommittéledamöter 38. 
Hvitfeldska Stipendieinrättningen, ny stat, 54. 
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Hälsningstal, 65. 
Hamntaxa, höjning, 74. 
Hamnstyrelsen, förvaltnings- och revisionsberättelser, 122. 
Hälsovårdsnämnden, framställning om sundhetsåtgärder för hamnbassänger, 97, ny föreskrift 

om antalet ledamöter, 162. 
Hembygdsvård, Byggnadsnämnden som korporativ medlem i samfundet för dylik, 

124. 
Hamnlotsens dyrtidstillägg, 204. 
Hamninrättningen, utgifts- och inkomststat, 216, lån 217. 
Indragning, eventuell av vissa befattningshavare för staden, 131, kommitté därför, 148. 
Industrispår till Rinkenäs, 150. 
Idrottsföreningen Kamraterna, anslag, 209. 
Kartas upprättande över stadens jordar och berg, 30. 
Kommunala Mellanskolan: Examensvittnen, 88. Styrelse- och revisionsberättelser, 140. 

Lärarekåren, bostads- och bränsleersättning, 96, dyrtidstillägg, 
133. Utgifts- och inkomststat, 198. 

Kommunala tjänstemannaföreningen, framställning att genom ombud närvara vid 
löneregleringskommitténs arbete, 88. 

Kommunalanställda arbetare, kongress, 214. 
Löneregleringskommitté, 69, 83, 178. 
Löneökning, stadsingenjören, 47, vaktmästare Knutsson, 163. 
Lån:  Elektricitetsverket, 48, 57, 58. 
 Löpande räkning, 180, livsmedelsnämndens kreditiv, 202. 
 Hamnen, 217. 
Livsmedelsnämnden,  anslag för mindre bemedlade, 51, 114, 188, 196. 
 Förvaltnings- och revisionsberättelser, 52, 152, 

verksamhetsberättelser, 52, 153: arvodens indragning, 76, kreditiv 
202. 

Lysekils Järnvägs Aktiebolag, stadens ombuds skrivelse om instruktioner för bolagsstämma, 
113, vatten leverans, 187. 

Länsepidemisjukhus, tomt, 28, 92, 112, 143, 161, 195. 
Lotsavgift för fartyg, höjning, 204. 
Markbyte med A. & R. Christenson, 43. 
Murrays donation, 149. 
Nykterhetsnämndens redogörelse, 105, 
Nöjesskatt, införande, 115, befrielse, 184, 189, 201. 
 
Oförutsedda utgifter: 

Karta över stadens jordar och berg, 30. Rådman Grundell, extra ersättning, 117. 
Verkstadsgatan, staket och grusning, 44. Stadsingenjören, löneökning, 47. 
Ökade hyra för stadsingenjörskontoret, 45. Utsträckt telefontid, 46. 
Kommunala Mellanskolan, lärares bostads- och bränsleersättning, 96. 
Undersökning, Grötö broförbindelse, 77. Anslag mindre bemedlade, 51, 114. 
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Dyrtidstillägg, stadens befattningshavare, 131, stadens arbetare, 132, 
skolkökslärarinnan, 134. Borgmästaren, extra tillägg, 131. 

 
Oavgjorda ärenden, förteckning, 34. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 93.  
Petrelius fond, revisionsberättelse, 137. 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift, 168. 
Prenumeration å Post- och inrikes Tidningar, 185. 
Rådmanstjänstgöring, extra ersättning, 117. 
Reserverade medel, dyrtidstillägg, stadens befattningshavare 131, Kommunala Mellanskolans 

lärarekår, 133. 
Stadsplaneändring, Rinkenäs, 32, Falken, 33. 
Stadens befattningshavare, dyrtidstillägg, 40, 69, 131, eventuella indragningar, 131, 148. 
Stadens utgifts- och inkomststat, 216. 
Stadsingenjören, löneökning, 47.  
Stadsingenjörskontoret, ökad hyra, 45. 
Stadsutskylder, avkortning, se avkortning, befrielse, uppdrag Drätselkammaren, 118. 
Sotaretaxa, reglering, 135, 213. 
Sotaremästaren, dyrtidstillägg, 213. 
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 167, prenumeration å tidskrift, 168. 
 
Stadsfullmäktige, ledamöter, 2, 61, avsägelse, Löfgren, 75, Granberg 79, 90, oavgjorda 

ärenden, förteckning, 34, utevaro, 7, 146. 
 
Sundhetsvården: 

Epidemisjukhusets tillbyggnad, 27. 
 Länsepidemisjukhus, tomt, 28, 92, 112, 143, 161. 
 Epidemivårdens överflyttande till landstinget, 160. 
 Hälsovårdsnämnd, antal ledamöter, 162. 
 Hamnbassängerna, sundhetsåtgärder, 97. 
 Barnmorskorna, 211. 
 
Slätteskär, gränsreglering, 29. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 72. Anslag, 210. 
Spår, industri- till Rinkenäs, 150. 
Skrivmaskin till stadsingenjörskontoret, 166. 
Sjukvård, upptagningsanstalt, kommittéledamöter, 22. 
Statliga utgifter, 186. 
 
Tomtförsäljningar:  
Odd-Fellows Fastighets A-B., 41. 
Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag, 42, 71, 89. 
Eric Mattsson, 98. AB Gustaf Richter, 99. 
C. A. Pettersson, 136, 157. A. Andersson, 164. 
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Sofie Backman, 165. 
Gustaf Hällegård, 179. 
 
Tomtbyte med A. & R. Christenson, 43. 
Tågförbindelsers förbättrande, 16, 55. 
Telefon, förbättrade förbindelser, 126, 141, öppethållande, höjd avgift, 46. 
Tekniska Aftonskolan, revisionsberättelse, 94, anslag, 125. 
Upptagningsanstalt, kommittéledamöter, 22. 
Utskänkning:  
Utsträckt tid inom badhusområdet, 53. 
Servering under sommarmånaderna, Hedvig Ödman och Hulda Nilsson, 73. 
Utsträckt serveringstid för restauranterna, 104. 
Servering, pilsnerdricka 1920, Rundberg, Dahl, Hedberg, Dorthe, 170. 
 
Utevaro vid stadsfullmäktigesammanträde, 7, 146. 
Uddevalla Orkesterförening, anslag, 183. 
Utgifts- och inkomststat, staden och hamnen, 216. 
Vatten- och kloskledningar, vattenklosett, J. E. Lindboms ansökan, 106,  
Vattenleverans, Lysekils Järnvägsaktiebolag, 187. 
Vattenmätare, inköp, 199. 
 
Val:  
stadsfullmäktige, ordförande, 4, 63, vice ordförande, 5, 64, ledamöter, 60.  
Valkommittén, ledamöter och ordförande, 8, 67. 
Drätselkammaren, ordförande och vice ordförande, 9. 
Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordfl´örande, 10, ledamöter, 193. 
Vatten- och Kloakstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 11. 
Elektricitetsverkets styrelse, ordförande och vice ordförande, 12, ledamöter, 84, 
Handels- och Sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 13. 
Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 23. 
Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 24. 
Kommunala Mellanskolan, styrelse, ordförande och vice ordförande, 25, examensvittnen, 88. 
Hamnstyrelsen, vice ordförande, 68. 
Förmyndarskap, god man, 21. 
Upptagningsanstalt, kommittéledamöter, 22. 
Fiskhamnskommittén, ledamöter, 85. 
Kommittén för Grötös broförbindelse, ledamöter, 86. 
Fattigvårdsstyrelsen, suppleant, 87, 
Löneregleringskommittén, ledamöter, 83. 
Kommitté för länsepidemisjukhustomt, ledamöter, 28. 
Kommunala befattningar, 176. 
 
Förteckning över årets numrerade bilagor. 
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N:r 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och 
styrelser under år 1919. 

N:r 2. Parkstyrelsens revisionsberättelse. 
N:r 3. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 4. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 5. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse jämte förklaring. 
N:r 6.  Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 7. Löneregleringskommitténs förslag till extra dyrtidstillägg för 

stadens befattningshavare 1919. 
N:r 8. Folkskolans, dess biblioteks, Barnavårdsnämndens och Pretelius 

fonds förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 9.  Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:r 10. Kommunala Mellanskolans revisionsberättelse jämte redogörelse. 
N:r 11.  Folkskolans och Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststater. 
N:r 12.  Kommunala Mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:r 13.  Stadens och Hamninrättningens utgifts- och inkomststater. 
N:r 14.   Oavgjorda ärenden i Stadsfullmäktige vid 1919 års slut. 
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